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مناسبت ها

[ September 13 ] ۲۳ شهریور روز گرامیداشت برنامه نویسان
۲۷ شهریور روز شعر و ادب پارسی و روز بزرگداشت استاد شهریار



 

1- چابهار مهمترین مزیت ها را براي سرمایه گذاري و تجارت دارد - خبر آنلاین

2- مجوز بهره برداري براي 15 خانه مسافر در دزفول صادر شد - ایرنا

3- بایدها و نبایدهاي مدارس استان مرکزي در ایام کرونا - ایرنا

4- مناطق آزاد و ویژه در شرایط کرونا و تحریم بزرگ ترین پشتیبان کشور هستند - فلزات آنلاین

5- مشروط شدن فعالیت معدن سرخس به تامین ایمنی کارگران - فلزات آنلاین

6- اصلاح قوانین منجر به رفع موانع سرمایه گذاري در کشور می شود - فلزات آنلاین

7- نامه فعالان فضاي مجازي به مجلس درباره کارنامه پراشکال وزیر ارتباطات - آناج

8- آزادراه کنارگذر شرق اصفهان 4 راه ترانزیتی کشور می شود - فصل اقتصاد

9- جزئیات جدید از مشمولان برق رایگان - مشرق

10- حل معضل کار کودك؛ نیازمند همنشینی میان نهادهاي خصوصی و دولتی - آریا نیوز

11- نقش موثر تعاونی هاي زنان در ارزآوري و اشتغالزایی - ایسنا

12- تعاونی ها کلید توسعه همه جانبه / ضرورت ترویج فرهنگ تعاون در استان/ معرفی الگوهاي موفق حوزه تعاون - برنا نیوز

13- تفاهم نامه همکاري بین آموزش فنی وحرفه اي و معاونت بسیج مساجد و محلات سپاه بیت المقدس کردستان - برنا نیوز

14- حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه - صداي پول

15- عرضه مسکن از طریق بورس؟ - صداي بورس

16- استفاده از ظرفیت مجمع خیرین براي حمایت از هنرمندان - خبرگزاري مهر

17- راه اندازي دپارتمان ملی مهارت آموزي زنان در آذربایجان غربی - باشگاه خبرنگاران جوان

18- جذب چهار هزار میلیارد ریال تسهیلات روستایی و عشایري - باشگاه خبرنگاران جوان

19- براي تامین کالاهاي اساسی و دارو دغدغه اي نداریم - بازار نیوز

20- 1.5 میلیون نفر در کشور بیش از یک خانه دارند - بازار نیوز

21- ورود هلال احمر به تالار بورس - صبحانه آنلاین

22- خرم دره واحد تولیدي تعطیل ندارد - ایسنا

23- 96.5 درصد بنگاه هاي کشور خرد هستند - چابک آنلاین

24- حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه - شبکه بانک و بیمه

25- طرح «سرباز ماهر» در اردبیل آغاز شد - جوان آنلاین

26- 6.3هزارمیلیارد ریال از مطالبات بدلیل کرونا 4ماه استمهال شد - بولتن نیوز

27- کارآفرینی با ذوق هنري/ تولید کننده اي که از یک برنامه کودك الهام گرفت - اترك نیوز

28- تهیه طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300 رشته - فصل اقتصاد

29- تسهیلات 500 میلیونی تومانی و بالاتر به هنرمندان صنایع دستی پرداخت می شود - روزنامه قدس

30- همه ابتکارات جهادي ها در دل کویر/ از بازگرداندن 200 دانش آموز به درس تا تأمین داروي 1500 بیمار - خبرگزاري
فارس



31- چرا باید در دانشگاه تخصصی تحصیل کنیم؟ - انتخاب

32- سهم الدین زمانی درگذشت - خبر آنلاین

33- هنرمند پیشکسوت موسیقی مقامی خراسان در گذشت - عصر هامون

34- نامه فعالان فضاي مجازي به مجلس درباره کارنامه پراشکال وزیر ارتباطات در حوزه فضاي مجازي - ایلام بیدار

35- شهرکرد| عضو کمیسیون فرهنگی مجلس: بحث فیلترینگ فضاي مجازي در کمیسیون فرهنگی وجود ندارد - تسنیم

36- منتخب جدید ایلام در مجلس: تمام تلاشم را براي مطالبه گري احقاق حق مردم به کار خواهم گرفت / اشتغال جوانان را

پیگیري می کنم - تسنیم

37- عملیات ریل گذاري مسیر رشت به منطقه آزاد انزلی آغاز شد - اکونا پرس

38- حمایت جدي از تیم پارس جنوبی جم صورت گیرد - خبرگزاري مهر

39- تحقق شعار ''جهش تولید'' با افتتاح رسمی 58 طرح ملی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي توسط رئیس جمهور - آریا نیوز

40- تهیه طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300 رشته - آریا نیوز

41- نامه فعالان فضاي مجازي به مجلس درباره کارنامه پراشکال وزیر ارتباطات در حوزه فضاي مجازي - دیار آفتاب

42- وعده وزارت صمت براي کاهش قیمت فولاد به زیر 8500 تومان/ مجلس به دنبال «قیر رایگان» نیست - دیار آفتاب

43- از تجسم عشق تا خطِ خون - جوان آنلاین

44- گذر از نظام مالیاتی سنتی به مدرن - رادیو گفت و گو

45- 6/3هزار میلیارد ریال از مطالبات به دلیل کرونا 4ماه استمهال شد - شهرآرا آنلاین

46- 6.3هزارمیلیارد ریال از مطالبات بدلیل کرونا 4ماه استمهال شد - قم پرس

47- تعامل با تیم هاي خلاق و نوآور، یکی از راهبردهاي رفع چالش صنایع و بنگاه هاي اقتصادي - دیده بان فردا

48- تهیه طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300 رشته - تسنیم

49- وعده وزارت صمت براي کاهش قیمت فولاد/خبري خوش براي زعفران کاران - فردا نیوز

50- نامه اشتباهی آقاي شهردار/ مسئول تامین اعتبارات شهرداري کجاست؟ - آنا

51- سینماي ایران جزء نجیب ترین و با اخلاق ترین سینماهاي جهان است - شبستان

52- همایش ملی «علل و پیامدهاي فقر فرهنگی و فرهنگ فقر در سیره حضرت علی (ع)» - شبستان

53- روزانه کمتر از 100 تُن شیر در خراسان شمالی فرآوري می شود - شبستان

54- اعمال اضافات شایستگی جانبازان و شهدا در سیستم جامع - نبض نفت

55- نشست بررسی مشکلات عمومی شهرستان پردیس برگزار شد - استانداري تهران

56- نگاهی به وضعیت سپرده هاي ریالی صندوق توسعه ملی - ایفنا

57- پاي درددل هاي هنرمند تئاتري که تولیدکننده ماسک شد/کرونا هنوز تمام نشده است - خبرگزاري فارس

58- آشنایی با عبدالجلال ایري آخرین منتخب مردم گلستان در مجلس یازدهم - ایرنا

59- تلاش طلا براي بازگشت به مسیر صعود/ نگاه بازار فلزات گرانبها به جلسه آتی فدرال رزرو - اقتصاد آنلاین

60- پرداخت 7 میلیارد ریال تسهیلات به تعاونی هاي تولیدات بیمارستانی - خبرگزاري فارس

61- همه ابتکارات یک گروه جهادي | از بازگرداندن 200 دانش آموز به درس تا تأمین داروي 1500 بیمار نیازمند - خبرگزاري
فارس

62- اعطاي تسهیلات به تعاونی هاي تولید کننده ماسک و پوشاك بیمارستانی - باشگاه خبرنگاران جوان



63- 6.3 هزارمیلیارد ریال از مطالبات بدلیل کرونا 4ماه استمهال شد - دانا

64- صندوق حمایت از کسب وکارهاي استارت آپی در واحد علوم و تحقیقات راه اندازي می شود - ایسکا

65- چه کسی می تواند اقتصاد کشور را نجات دهد؟ - ریال نیوز

66- کارآفرینی جوان مراغه اي با تولید میوه - همشهري

67- 6.3هزارمیلیارد ریال از مطالبات بدلیل کرونا 4ماه استمهال شد - شهرآرا آنلاین

68- حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه - فصل اقتصاد

69- تخلیه و بارگیري کالاهاي غیرنفتی در بندر چابهار 97 درصد رشد دارد - روزنامه جهان صنعت

70- لزوم صادرات کیوي از اول مهرماه براي رفاه حال تولید کنندگان - خانه ملت



 

چابهار مهمترین مزیت ها را براي سرمایه گذاري و تجارت دارد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/06/22

معاون اقتصادي و سرمایه گذاري منطقه آزاد چابهار گفت: چابهار بزرگترین بندر تجاري ایران در خارج از تنگه هرمز، نقطه
اتصال کریدور شرق ایران به آبهاي آزاد و نزدیک ترین بندر به بازارهاي آسیاي میانه و افغانستان مهمترین مزیت ها براي

سرمایه گذاري را دارد.

معاون اقتصادي و سرمایه گذاري منطقه آزاد چابهار گفت:
چابهار بزرگترین بندر تجاري ایران در خارج از تنگه هرمز،
نقطه اتصال کریدور شرق ایران به آبهاي آزاد و نزدیک
ترین بندر به بازارهاي آسیاي میانه و افغانستان مهمترین

 
مزیت ها براي سرمایه گذاري را دارد. 

به گزارش خبرآنلاین از چابهار فرزین حقدل داشت:
موقعیت جغرافیایی راهبردي این منطقه در کنار آب راه
هاي بین المللی و نزدیکی به خطوط کشتیرانی از مهمترین

 
مزیت هاي سرمایه گذاري و تجارت چابهار است. 

وي با تشریح مزیت و توانمندي هاي منطقه آزادچابهار خاطرنشان کرد: سرمایه گذاران در این منطقه از معافیت هاي مالیاتی 20 ساله

 
در تمام زمینه ها و قابلیت تمدید آن برخوردار هستند تا بتوانند به موقع سودآوري و ایجاد اشتغال مورد نظر را داشته باشند. 

وي افزود: منطقه آزاد چابهار براي سرمایه گذاران معافیت در عوارض ورود ماشین آلات و مواد اولیه را در نظر گرفته است که این امر

 
به افزایش سرمایه گذاري کمک می کند. 

وي تصریح کرد: ورود بخشی از خدمات تولیدي کارگاههاي مختلف به سرزمین اصلی(داخل کشور) میزان ارزش افزوده بدون پرداخت

 
عوارض و نیاز نداشتن به ثبت سفارش از دیگر مزایاي سرمایه گذاري در این منطقه است. 

معاون اقتصادي و سرمایه گذاري منطقه آزادچابهار ارتقاء این منطقه و تبدیل آن به کانون اصلی حمل و نقل ترانزیت در چهارچوب
توسعه محور شرق کشور، اتصال به شبکه ریلی و گاز، امکان ساخت صنایع پایین دستی با شروع بکار صنایع سنگین از جمله

 
پتروشیمی و فولاد و ساخت فرودگاه بین المللی را از جمله فرصت هاي آینده بندر و منطقه آزاد چابهار عنوان کرد. 

حقدل اظهار داشت: منطقه آزاد چابهار بهترین موقعیت را براي سرمایه گذاران داخلی و خارجی ایجاد کرده است به طوري که در

 
مدت 2 روز شرکت سرمایه گذاري ثبت می شود. 

وي تصریح کرد: قوانین و مقررات خاصی براي اشتغال در منطقه آزاد و امکان دسترسی به نیروي انسانی ماهر، بهره ور و ارزان وجود

 
دارد که سرزمین اصلی از چنین شرایطی برخوردار نیست. 



عضو هیات مدیره منطقه آزادچابهار بیان کرد: صدور محصولات بدون پرداخت عوارض گمرکی، مقررات خاص براي بیمه و تامین
اجتماعی در مناطق آزاد، امکان مشارکت با سرمایه گذاران خارجی بدون محدودیت در مشارکت و مالکیت 100 درصد سرمایه گذاران

 
خارجی وجود دارد. 

وي گفت: امکان داشتن 100 در صد سهام شرکت هاي ثبت شده توسط سرمایه گذاران خارجی، حمایت و ضمانت سرمایه هاي

 
خارجی، تجویز تاسیس بانک و بیمه هاي خارجی نیز در منطقه آزاد وجود دارد. 

وي برخورداري از مقررات خاص در صادرات، واردات و امور گمرکی و نیاز نبودن به روادید و سهولت در صدور مجوز ورود و اقامت

 
خارجیان را از دیگر فرصت هاي مناسب سرمایه گذاري در چابهار عنوان کرد. 

48



مجوز بهره برداري براي 15 خانه مسافر در دزفول صادر شد

منبع: ایرناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/06/22

اهواز- ایرنا - سرپرست معاونت گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان گفت: مجوز بهره
برداري براي فعالیت 15 خانه مسافر در راستاي جلوگیري از فعالیت اماکن اقدامتی فاقد مجوز در شهرستان دزفول صادر شد.

اهواز- ایرنا - سرپرست معاونت گردشگري اداره کل میراث
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان گفت: مجوز
بهره برداري براي فعالیت 15 خانه مسافر در راستاي
جلوگیري از فعالیت اماکن اقدامتی فاقد مجوز در

 
شهرستان دزفول صادر شد. 

به گزارش ایرنا از روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی خوزستان، غلام شجاعی با اعلام
این خبر افزود: «این مجوزها به منظور ساماندهی و نظارت
هرچه بهتر خانه هاي مسافر در شهرستان و شناسایی و
جلوگیري از فعالیت اماکن اقامتی فاقد مجوز صادر شده

 
اند. 

وي ادامه داد: این 15 خانه مسافر که همگی باغ ویلا هستند در مجموع داراي قابلیت اقامتی حدود 180 نفر هستند و براي 45 نفر

 
نیز اشتغال ایجاد کرده اند. 

سرپرست معاونت گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان، درباره ویژگی هاي لازم براي صدور مجوز
خانه مسافر در سطح استان خوزستان گفت: این اماکن از نظر استحکام بنا، صلاحیت اخلاقی، بهداشت، موارد ایمنی و امنیت مکان

 
بررسی می شوند و درصورت تأیید، مجوز فعالیت دریافت می کنند. 

وي با بیان این که بهبود وضعیت خانه مسافرها یکی از عوامل مهم در افزایش آمار مسافران شب اقامت در استان است، افزود:
ساماندهی اسکان گردشگران و ویلاهاي اجاره اي و نیز ضابطه مند کردن آن ها ممکن است در رسیدن به این هدف بسیار تأثیرگذار

 
باشد. 

شجاعی اظهارداشت: اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خوزستان در راستاي بهبود وضعیت و کیفیت خدمات

 
رسانی خانه مسافرها و همچنین ساماندهی و کنترل فعالیت تمامی مراکز اقامتی در سطح استان، نظارت مستمر انجام می دهد. 

وي با بیان این که اداره کل میراث فرهنگی استان آمادگی خود را براي صدور مجوز خانه مسافر با رعایت مقررات و ضوابط مربوطه
اعلام می کند، از مسافران و گردشگران خواست با اقامت در اماکن داراي مجوز از سوي اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع

 
دستی، امنیت و آرامش خاطر خود و خانواده را فراهم سازند. 

برچسب ها 



 
- ریاست سازمان میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري 

- ویلاسازي



بایدها و نبایدهاي مدارس استان مرکزي در ایام کرونا

منبع: ایرناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/06/22

اراك - ایرنا - طلیعه فصل پاییز با بوي مدرسه و حضور دانش آموزان در مدارس گره خورده اما امسال حال و هواي بازگشایی
مراکز آموزشی با شیوع کرونا به گونه اي دیگر بود و به گفته مسئولان استان مرکزي، مدارس این استان علاوه بر آماده سازي

زیرساخت هاي آموزش غیرحضوري، براي میزبانی دانش آموزان نیز راهبردهایی ...

 اراك - ایرنا - طلیعه فصل پاییز با بوي مدرسه و حضور
دانش آموزان در مدارس گره خورده اما امسال حال و هواي بازگشایی مراکز آموزشی با شیوع کرونا به گونه اي دیگر بود و به گفته
مسئولان استان مرکزي، مدارس این استان علاوه بر آماده سازي زیرساخت هاي آموزش غیرحضوري، براي میزبانی دانش آموزان نیز

 
راهبردهایی را اندیشیده اند. 

2 هزار و 269 مرکز آموزشی در استان مرکزي با آغاز سال تحصیلی جدید پذیراي بیش از 234 هزار و 834 دانش آموز شدند و

 
نهضت علم آموزي امسال با وجود کرونا تعطیل نشده و دانش آموزان با نظم و برنامه برنامه هاي درسی خود را پی می گیرند. 

به گفته مسئولان استان مرکزي با اقدامات و انجام پروتکل هاي بهداشتی و آموزش هاي انجام شده براي معلمان و کارکنان آموزش و
پرورش استان، مدارس و فضاهاي آموزشی از آمادگی براي حضور دانش آموزان و ارایه آموزش هاي حضوري و غیرحضوري برخوردار

 
هستند. 

به گفته کارشناسان امر بازدهی برگزاري آموزش هاي حضوري علاوه بر مزایاي اجتماعی شدن دانش آموزان، 60 درصد نسبت به
آموزش هاي مجازي بیشتر است و به دلیل تاثیر عمیق و کاربردي بر شیوه غیرحضوري ارجحیت دارد اما این مهم تنها زمانی توصیه

 
می شود که عوامل تهدید سلامت نظیر کرونا در سایه تدابیر کنترل شده خطري براي علم آموزان نباشد. 

معاون پشتیبانی و توسعه مدیریت آموزش و پرورش استان مرکزي گفت: از اسفند ماه پارسال 20 میلیارد ریال منابع مالی در راستاي
خرید تجهیزات و اجراي پروتکل هاي بهداشتی در مدارس استان صرف شده و اکنون مقادیر لازم از مواد ضدعفونی در مدارس استان

 
موجود است و نگرانی از گندزدایی و رعایت امور بهداشتی در مراکز آموزشی استان وجود ندارد. 



«بهرام حسین آبادي» افزود: بسته خدمتی و آموزش در راستاي اجراي پروتکل هاي بهداشتی و نحوه حساس سازي دانش آموزان و

 
کادر آموزشی مدارس استان در برابر کرونا ارایه شده است. 

وي ادامه داد: ضدعفونی کلاس هاي درس در دستور کار مدیران مدارس استان مرکزي قرار گرفته و چینش میز و صندلی ها در
فضاهاي آموزشی با رعایت فاصله اجتماعی و رعایت موارد بهداشتی انجام شده تا دانش آموزان بتوانند با حضور در کلاس ها از آموزش

 
کیفی چهره به چهره در کنار آموزش هاي غیر حضوري بهره مند شوند. 

معاون پشتیبانی و توسعه مدیریت آموزش و پرورش استان مرکزي گفت: مدارس برخوردار این استان الکل پدالی و حوضچه هاي
ضدعفونی دارند و در سایر مدارس نیز مواد ضدعفونی و پدهایی براي گندزدایی کفش دانش آموزان در ورودي مرکز آموزشی مستقر

 
کرده اند و ضدعفونی و موارد بهداشتی در هنگام ورود دانش آموزان به مدارس رعایت می شود. 

حسین آبادي خاطرنشان کرد: خانواده دانش آموزان ملزم به تهیه ماسک شده اند تا دانش آموزان بدون ماسک وارد مدارس نشوند و

 
این مهم به عنوان خط قرمز اعلام شده و به صورت سختگیرانه رعایت می شود. 

وي ادامه داد: براي جلوگیري از ازدحام دانش آموزان در کلاس هاي درس گروه بندي هاي 10 تا 15 نفره در کلاس هاي درس انجام
شده و ضدعفونی کلاس ها از سوي شهرداري هاي استان مرکزي و نیروهاي مردمی و بسیج به صورت مستمر صورت می گیرد تا

 
ساعت هاي آموزش حضوري فضایی امن و بهداشتی براي دانش آموزان مهیا باشد. 

 
 

معاون پشتیبانی و توسعه مدیریت آموزش و پرورش استان مرکزي خاطرنشان کرد: ارایه کتاب هاي درسی به صورت بسته بندي به
دانش آموزان، زمان بندي براي حضور دریافت کتاب ها در راستاي جلوگیري از ازدحام دانش آموزان و همکاري اولیاي دانش آموزان
براي جلوگیري از حضور در مدارس از دیگر اقدامات اداره کل آموزش و پرورش استان براي جلوگیري از انتقال بیماري کرونا در بین

 
دانش آموزان بوده است. 

حسین آبادي با یادآوري آغاز سال تحصیلی جاري از پانزدهم شهریورماه امسال گفت:با مصوبه ستاد ملی کرونا و دستور وزیر آموزش و
پرورش آموزش در مدارس کشور و استان مرکزي به صورت حضوري و بهره گیري از شبکه شاد در حال انجام است و دانش آموزان
ضمن استفاده از محتواي آموزشی در این شبکه به صورت اختیاري می توانند در مدارس حضور یافته و از خدمات آموزشی کلاس ها

سود بجویند. 



وي ادامه داد: با توجه به اقدامات انجام شده از جمله اجراي پروتکل هاي بهداشتی و آموزش هاي اجراي این پروتکل ها به معلمان و

 
مدیران مدارس، تمامی مراکز آموزشی استان ملزومات میزبانی از دانش آموزان را دارند. 

 
 

 
سلامت دانش آموزان سرفصل راهبردهاي مسئولان در مقابله با کرونا 

استاندار مرکزي گفت: حفظ سلامت دانش آموزان سرفصل اقدامات و تصمیماتی است که از سوي ستاد مقابله با کرونا لحاظ می شود

 
و اگر خطري دانش آموزان را تهدید کند، اجازه برگزاري حضوري کلاس ها در مدارس داده نخواهد شد. 

سید«علی آقازاده» افزود: رصد مدارس براي ایمنی بهداشتی 100 درصدي فضاهاي آموزشی در دستور کار استانداري است تا آموزش
حضوري در شرایط بهداشتی ایمن و به دور از هرگونه خطر براي دانش آموزان برگزار شود و در این راستا به والدین اطمینان خاطر

 
کامل داده می شود. 

وي ادامه داد: آموزش در مدارس استان مرکزي به دلیل قرمز بودن وضعیت کرونا در فواصلی به صورت غیر حضوري برگزار شده اما

 
پروتکل ها در مدارس کامل رعایت شده و اگر دانش آموزي براي رفع اشکال حضوري مراجعه کند، خطري وجود ندارد. 

استاندار مرکزي بازدهی آموزش حضوري را بیشتر از آموزش هاي مجازي عنوان کرد و گفت: تلاش می شود در صورت لزوم و امکان

 
لازم، شرایطی فراهم شود که بستر برگزاري حضور دانش آموزان در کلاس ها مهیا شود. 

وي ادامه داد: در هر حال نحوه ارائه آموزش چه به صورت حضوري و یا غیرحضوري نیازمند تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا است
که در این ستاد جانب امر مورد کارشناسی قرار می گیرد و نتایج آن بر اساس شرایط استانها ابلاغ می شود که اکنون نیز با اعلام وزیر

 
آموزش و پرورش نحوه ارائه آموزش ها ابلاغ شده است. 

آقازاده افزود: می طلبد که دانش آموزان در تمامی دوره ها همکاري و هماهنگی لازم را با معلمان داشته باشند تا زمینه برگزاري

 
آموزش به دور از هرگونه نگرانی فراهم شود. 



 
 

 
زیرساخت هاي نوین آموزشی یاور دانش آموزان در ایام کرونا 

مدیرکل آموزش و پرورش استان مرکزي گفت: تمهیدات لازم براي آغاز سال تحصیلی جدید و ارایه محتواي الکترونیکی آموزشی به

 
دانش آموزان این استان در شرایط کرونا اندیشیده شد. 

«شهریار فولادوند» افزود: 20 درصد دانش آموزان استان مرکزي پارسال به دلیل نبود زیر ساخت اینترنتی در برخی روستاها از
خدمات آموزشی فضاي مجازي و شبکه شاد محروم بودند که در سال تحصیلی جدید با برنامه ریزي انجام شده تمهیدات لازم براي

 
بازگشایی مدارس و ارایه محتواي الکترونیکی اندیشیده شده است. 

وي ادامه داد: گسترش دامنه زیرساخت اینترنتی در روستاها از سوي اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات، شناسایی دانش آموزانی
که امکان دسترسی به زیر ساخت اینترنت و فضاي مجازي را در روستاها نداشتند و ارایه محتواي آموزشی از طریق لوح فشرده، فلش
و سایر سخت افزارها و نرم افزارهاي به این افراد از جمله اقدامات اداره کل آموزش و پرورش براي پوشش حداکثري آموزش در استان

 
مرکزي است. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان مرکزي خاطرنشان کرد: دسترسی نداشتن دانش آموزان حاشیه شهرهاي اراك و ساوه به محتواي
الکترونیکی به دلیل نداشتن سخت افزارهاي لازم از جمله تبلت و گوشی تلفن همراه از مهمترین دغدغه ها و مشکلات این اداره کل
است و شمار بالاي دانش آموزان و حضور آنان در دوره هاي و رشته هاي مختلف آموزشی از جمله مشکلات این اداره کل در ارایه

 
خدمات الکترونیکی است. 

فولادوند افزود: با توجه به افزایش آمادگی اداره کل آموزش و پرورش استان مرکزي در ارایه آموزش الکترونیکی در سال تحصیلی
جدید در شهرهاي قرمز و زرد نسبت به سال گذشته، کاهش آمار افرادي که به محتواي آموزشی الکترونیکی ندارند با بهره گیري از

 
سایر روش ها در دستور کار این اداره کل قرار دارد. 

وي یادآورشد: راهبري برنامه هاي آموزشی در سال تحصیلی جدید با توجه به شیوع کرونا در استان مرکزي و کشور و تدابیر شهرهاي

 
قرمز، زرد و سفید براي بازگشایی مدارس خواهد بود. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان مرکزي گفت: فعالیت مدارس در شهرستان هاي استان دقیقا منطبق با سیاست هاي ابلاغی ستاد
ملی مقابله با کرونا و راهبردهاي اعلامی وزارت آموزش و پرورش است. 



 
 

 
دانش آموزان علامت دار از حضور در مدارس بپرهیزند 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی اراك گفت: خانواده ها در صورت علامت دار بودن فرزندانشان از فرستادن

 
آنان به مدرسه خودداري کنند و تا اعلام جواب نهایی آزمایش کرونا، ضمن قرنطینه در منزل، نکات بهداشتی را رعایت شود. 

دکتر «محمد جمالیان» افزود: دانش آموزان و دانشجویان در زمان حضور در کلاس درس و فضاي خارج کلاس، تمامی پروتکل هاي

 
بهداشتی را به طور دقیق رعایت کنند تا موجب آلودگی خود و خانواده هایشان نشوند. 

 
 

وي اظهار داشت: لازم است دانش آموزان فاصله گذاري اجتماعی که همان یک متر است را در مدرسه رعایت و در صورت سرفه یا
عطسه از دستمال کاغذي شخصی استفاده کنند و لیوان یک بار مصرف همراه داشته و از گچ یا ماژیک وایت برد شخصی استفاده

 
کنند. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی اراك گفت: وضعیت سه شهر اراك، ساوه و دلیجان از نظر شیوه کرونا قرمز،

 
فراهان، آشتیان و تفرش نارنجی، شازند سفید و بقیه شهرستان هاي استان زرد است. 

دکترجمالیان افزود: با توجه به کاهش میزان بستري در بیمارستان، نتیجه رعایت هاي مردم در طول هفته هاي آتی مشخص می

 
شود. 



رئیس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی و درمانی اراك درباره میزان مرگ و میرها گفت: فوت بیشتر مبتلایان به کرونا مربوط
به سنین بالا و افرادي است که بیماري زمینه اي دارند بنابراین این گروه سنی باید موازین بهداشتی را به جدیت مد نظر داشته باشند.

 
 

 
صنایع مسئولیت اجتماعی خود را در قبال تامین ملزومات بهداشتی مدارس ایفا کنند 

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان مرکزي گفت: با توجه به تحصیل 240 هزار دانش آموز و فعالیت 15 هزار نیروي
در مدارس استان مرکزي روزانه 510 لیتر مواد ضدعفونی کننده و 250 هزار عدد ماسک در فضاهاي آموزشی آموزش و پرورش این

 
استان نیاز است. 

«مهدي دمنه» افزود: با توجه به نیاز این میزان ماسک و مواد ضدعفونی کننده در مدارس استان نیاز است سازمان صنعت، معدن و
تجارت و دستگاه هاي استانی فعال در این زمینه همکاري لازم را براي تامین این مواد با اداره کل آموزش و پرورش استان داشته

 
باشند. 

وي ادامه داد: ارایه آموزش هاي مهارتی و کاهش برخورد دانش آموزان در درس تربیت بدنی براي مقابله با شیوع کرونا از جمله برنامه

 
هاي اداره کل آموزش و پرورش استان مرکزي براي برگزاري کلاس هاي تربیت بدنی است. 

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان مرکزي گفت: کلاس درس تربیت بدنی به وسعت حیاط مدرسه بوده و این

 
کلاس از جمله درس هایی است که دانش آموزان کمترین برخورد را با یکدیگر دارند. 



 
 

دمنه افزود: با توجه به شیوع کرونا در استان، قرنطینه نوجوانان و جوانان در منازل و کاهش تحرك آنان، برگزاري کلاس هاي تربیت

 
بدنی در مدارس علاوه بر ایجاد تحرك، افزایش شادي و نشاط را در بین دانش آموزان به همراه دارد. 

 
234 هزار و 834 دانش آموز در2 هزار و 269 مرکز آموزشی در استان مرکزي به تحصیل اشتغال دارند. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- ویروس کرونا 

 
- اراك 

 
- استان مرکزي 

 
- دانش آموزان 

 
پروندهٔ خبري 

- بازگشایی مدارس و دانشگاه ها در سال تحصیلی 1400-1399



مناطق آزاد و ویژه در شرایط کرونا و تحریم بزرگ ترین پشتیبان کشور هستند

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/06/22

استاندار هرمزگان گفت: بخش عظیمی از ظرفیت اشتغال مناطق آزاد را جوانان استان تشکیل می دهند و این ظرفیت اشتغال
در خدمت استان و یک فرصت طلایی براي هرمزگان است و ما با استفاده از ظرفیت هاي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي استان

در تلاش هستیم تا اشتغال زایی شده، تولید و صادرات انجام شود.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، فریدون همتی روز 20 شهریور ماه در حاشیه سفر به کیش، در جمع
خبرنگاران، اظهار داشت: استان هرمزگان، متفاوت از سایر استان هاي کشور است. در استان دو منطقه آزاد کیش و قشم و پنج منطقه

 
ویژه اقتصادي داریم، همچنین منطقه آزاد جاسک نیز در مجلس مصوب شده است و هم اکنون در حال بررسی در مجمع است. 

وي ادامه داد: منطقه ویژه پارسیان که یک عسلویه دیگر خواهد شد. آنجا براي 14 میلیون تن محصولات پتروشیمی طراحی شده
است. چهار میلیون تن فولاد و پودر آلومینیوم و نیروگاه 50 مگاواتی، آب شیرین کن 750 هزار متر مکعبی و 4 پتروشیمی مجوزهاي

 
لازم را براي کار در پارسیان گرفته اند. 

استاندار هرمزگان بیان کرد: منطقه ویژه کشتی سازي بندرعباس یکی دیگر از مناطق ویژه بوده که مجموعه بسیار بزرگی است.
اطلاعات این مجموعه در حال آماده سازي و ارائه به رئیس جمهور است تا سهام آن در بورس عرضه شود و طبق اطلاعات موجود
حدود 60 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري دولت در این واحد کشتی سازي بندرعباس است. منطقه ویژه صنایع غرب بندرعباس یا
صنایع فلزي که کارخانه هاي فولاد و پالایشگاه ها در آن شکل گرفته اند، منطقه ویژه شهید رجایی که بندر بزرگ ایران است و 60
درصد صادرات و واردات کشور از طریق این بندر انجام می گیرد. منطقه آزاد و ویژه قشم ، چون 300 کیلومتر از قشم منطقه آزاد و

 
1200 کیلومتر منطقه ویژه اقتصادي است از جمله مناطق آزاد و ویژه اقتصادي استان هرمزگان هستند. 

همتی تصریح کرد: این نشان دهنده ظرفیت استان هرمزگان است. در سواحل مکران، پایانه نفت در حال شکل گیري است و تا پایان
سال امکان صادرات یک میلیون بشکه نفت در روز فراهم خواهد شد که پس از رفع موانع صادرات، ظرفیت بسیار بزرگی خواهد بود.
دو پالایشگاه جدید تیز در جاسک مجوز گرفته اند که در حال انجام کارهاي اولیه هستند. نیروگاه برق 400 مگاواتی در سیریک و
دیگر پروژه ها نشان دهنده این است که ظرفیت هاي استان هرمزگان، در جزایر، مناطق شرقی، غربی و مرکزي ظرفیت هاي ملی و
فراتر از یک استان است و در سراسر استان جنب وجوش، سرمایه گذاري، تلاش و تجارت برقرار است که نمونه آن را در کیش شاهد

 
هستیم. 

وي درباره تعامل و نقش دو منطقه آزاد کیش و قشم اضافه کرد: اولویت ما پشتیبانی و حمایت از دو منطقه آزاد کیش و قشم است و
در کنار مدیران این دو منطقه هستیم. خوشبختانه تعامل و هماهنگی بسیار خوبی بین استان و مناطق آزاد و مناطق ویژه، کاملا
متفاوت با دیگر نقاط کشور برقرار است و این باعث ایجاد هم افزایی براي پشتیبانی از بخش خصوصی و تامین به موقع زیرساخت ها

 
شده است. 

استاندار هرمزگان افزود: حضور دکتر مظفري غنیمتی براي منطقه است. آشنایی و همکاري ما به مجلس هفتم بر می گردد. جزیره
کیش نیاز به مدیري دارد که ارتباطات در سطح ملی، تجربه خوب و روحیه تعاملی جهت برقراري ارتباط با سرمایه گذاران و علاقمند



کردن آن ها به سرمایه گذاري در منطقه داشته باشد که شخصیت وي تمامی این نیازها را پوشش می دهد. بر اساس گزارش هایی که

 
ما داریم و تحولاتی که در کیش شاهد آن هستیم مدیریت ایشان کاملا تاثیرگذار و نتیجه بخش بوده است. 

بر اساس گزارشی از ایسنا، همتی درباره نقش استان هرمزگان در دوران تحریم و شیوع ویروس کرونا خاطرنشان کرد: در شرایط کرونا
و تحریم مناطق آزاد و ویژه بزرگ ترین پشتیبان کشور بودند و با سازماندهی خوب و هوشمندانه، حضور فعال و آگاهانه مدیران بخش
هاي مختلف در کنار هم، استان هرمزگان توانسته است وظیفه ملی و نقش خود را در اقتصاد و تولید ملی و اشتغال کلان کشور به
خوبی ایفا کند. به این می اندیشیم که تمام جزایر ما مانند کیش و قشم در خدمت مردم و تولید قرار بگیرند. هرمزگان نقش بسیار
پررنگی در اقتصاد کشور دارد و با رفع تحریم ها و موانع موجود شاهد سرمایه گذاري موثر سرمایه گذاران خارجی در هرمزگان
خواهیم بود. با توجه موقعیت استان، دسترسی به آب هاي آزاد، جزایر و منابع نفت و گاز، هرمزگان استان استراتژیک و مهمی است و
ما دست تمامی سرمایه گذاران را در جاي جاي آن، مناطق آزاد و ویژه اقتصادي و در سرزمین اصلی به گرمی می فشاریم به آن ها

 
اعلام می کنیم با تمام ظرفیت در کنار شما و در خدمت شما خواهیم بود. 

انتهاي پیام//



مشروط شدن فعالیت معدن سرخس به تامین ایمنی کارگران

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/06/22

دادستان سرخس در استان خراسان رضوي گفت: ازسرگیري فعالیت معدن زغال سنگ «آق دربند» این شهرستان که پس از
وقوع حادثه و فوت دو کارگر آن متوقف شده بود، به تامین ایمنی و تجهیزات لازم براي کارگران مشروط شده است.  «آق

دربند» تنها واحد معدنی تولید کک در خراسان رضوي به شمار می رود.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، حیدر جهانی اظهار داشت: سال ها از این معدن فرسوده و قدیمی استفاده
شده و معدن نیاز به مرمت دارد، متولیان معدن نیز به دلیل فراهم نشدن شرایط ایمنی و تجهیزات لازم در این خصوص تمایلی براي

 
فعالیت مجدد معدن ندارند. 

وي ادامه داد: پس از حادثه انفجار پنجم شهریور ماه در معدن زغال سنگ «آق دربند» که منجر به فوت دو کارگر شد دادستانی حکم

 
به توقف فعالیت این واحد معدنی داد. 

دادستان شهرستان سرخس گفت: با توجه به اینکه اعلام شده است پیش از وقوع انفجار، اداره صنعت، معدن و تجارت در خصوص
نبود ایمنی و تجهزات مورد نیاز براي کارگران به این واحد معدنی اخطار داده بود لذا اکنون دادستانی منتظر نظر کارشناسان این اداره

 
در زمینه وضعیت ایمنی معدن است. 

در پی حادثه پنجم شهریور ماه در معدن آق دربند سرخس در شمال شرق خراسان رضوي مسئولان محلی اعلام کردند این انفجار در
خلال عملیات توسعه اکتشاف معدن رخ داده و باعث ریزش چوب هاي نگهدارنده سقف معدن روي کارگران مشغول کار و زیرآوار

 
ماندن دو نفر و مرگ آن ها شده است. 

معدن زغال سنگ آق دربند با مساحت 40 کیلومتر مربع داراي ذخیره اکتشافی 12 میلیون تن زغال سنگ کک شو، حرارتی و تولید

 
سالانه 20 هزار تن زغال سنگ است و براي 170 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

آق دربند که تنها واحد معدنی تولید کک در خراسان رضوي به شمار می رود علاوه بر اکتشاف و استخراج، داراي واحدهاي زغال

 
شویی و کک پزي با سرمایه گذاري بخش خصوصی و تولید سالانه هشت هزار تن کک است. 

 
30 درصد از سهام این شرکت به آستان قدس رضوي و 70 درصد آن به بخش خصوصی تعلق دارد. 

بر اساس گزارشی از ایرنا، معدن آق دربند در کنار روستایی به همین نام در شهرستان سرخس و 141 کیلومتري شمال شرق مشهد

 
واقع است. 

انتهاي پیام//



اصلاح قوانین منجر به رفع موانع سرمایه گذاري در کشور می شود

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/06/22

سرمایه گذاري یکی از عوامل اصلی تولید در کنار نیروي کار، انرژي و فناوري است. عاملی که با وجود اهمیت زیاد در تولید و
اشتغال زایی اما با مشکلاتی در بخش هاي مختلف کشور ازجمله بخش صنعت روبه رو است. اکنون مهم ترین عامل مانع

سرمایه گذاري در کشور، ناتوانی فعالان اقتصادي در برنامه ریزي بلندمدت به دلیل ...

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، رهبر معظم انقلاب اسلامی دوم شهریورماه در نشست تصویري با اعضاي
دولت به مناسبت هفته دولت فرمودند: «متاسفانه در سال هاي اخیر، سرمایه گذاري در کشور دچار اختلال شده و در این زمینه عقب
هستیم که براي بر طرف کردن این مشکل، ابتدا باید سرمایه گذاري هاي کلانی که در کشور رها شده و یا کند پیش می روند، احیا

 
شوند و هیچ طرح بزرگ سرمایه گذاري بلاتکلیف نماند.» 

 
ناتوانی صنعتگران از پیش بینی آینده 

در این پیوند، محمدرضا شهیدي در گفت وگویی اظهار داشت: مدیران و فعالان اقتصادي قادر به حل مشکلاتی نظیر قوانین کار،

 
مالیات، بیمه و غیره هستند اما مهم ترین مانع سرمایه گذاري در صنعت، ناتوانی صنعتگران از پیش بینی آینده است. 

وي افزود: فعالیت تولیدي همانند فعالیت تجاري نیست که بین 6 ماه تا دو سال زمان ببرد و بعد بتوان آن را تعطیل کرد، زیرا یک

 
کارخانه تولیدي باید دست کم بین 10 تا 15 سال کار کند. 

دبیر انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویري کشور بیان کرد: به طور مثال اکنون اقتصاد کشور از نظر ارزي در تنگنا قرار دارد و

 
واردات لوازم خانگی ممنوع شده است، به همین دلیل براي فعالان اقتصادي توجیه دارد که وارد عرصه تولید لوازم خانگی شوند. 

شهیدي ادامه داد: با وجود این، اگر احتمال بهبود وضعیت اقتصادي از 6 ماه تا چند سال آینده وجود داشته باشد، شاید مجدد درهاي

 
واردات باز شود و آن وقت است که همه فعالیت هاي تولیدي آسیب خواهند دید. 

وي تاکید کرد: اکنون مهم ترین عامل مانع سرمایه گذاري در کشور، ناتوانی فعالان اقتصادي در برنامه ریزي بلندمدت به دلیل تغییر

 
ضوابط، مقررات و قوانین است. 

دبیر انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویري کشور گفت: مواردي بوده که شرکتی با صرف زمان و بازاریابی مناسب، بازاري

 
صادراتی براي محصول خود پیدا کرده، اما به ناگاه با صدور بخشنامه اي جلوي صادرات آن گرفته شده است. 

شهیدي اضافه کرد: این شرایط علاوه بر وارد کردن زیان شدید به آن شرکت، موجب سلب اعتماد خارجی ها نیز می شود، زیرا دیگر

 
نمی توانند در برنامه ریزي هاي خود روي ایرانی ها حساب کنند. 

وي اظهار داشت: تغییر مداوم قوانین و مقررات و نگاه سلیقه اي برخی مدیران، عامل اصلی در تغییر جهت سرمایه گذاري ها از سمت



 
تولید است، به طوري که حتی برخی منتظرند تا ببینند دیدگاه هاي دولت بعدي، صادرات گرا و تولیدمحور است یا خیر؟ 

دبیر انجمن تولیدکنندگان لوازم صوتی و تصویري کشور خواستار شد: تا مجلس شوراي اسلامی نیز براي طرح ها و قوانین و مقررات

 
خود زمان تعیین کند، یا اینکه تغییر مداوم قوانین و ضوابط از سوي مدیران جرم تلقی شود. 

 
تحریم ها و مشکلات سرمایه گذاري 

عضو هیئت مدیره انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور نیز در گفت وگویی در این زمینه معتقد اظهار
داشت: دشمنان قسم خورده این مرز و بوم در سال هاي گذشته با وضع تحریم ها، دشواري ها و موانع متعددي بر سر راه تولید و

 
اشتغال در کشور قرار داده اند. 

رضا رضایی در خصوص مشکلات سرمایه گذاري در صنعت به ویژه صنعت قطعه سازي کشور، به مواهبی همچون وسعت و گستردگی
کشور، وجود منابع غنی روزمینی و زیرزمینی و نیاز به دانش فنی بالاي ایرانی ها از سوي همسایگان به عنوان فرصت هاي بزرگی براي

 
رشد و توسعه کشور اشاره کرد که با وجود تحریم ها مسکوت مانده است. 

وي گفت: این تحریم ها که در پوشش محدودیت فروش نفت و صادرات، محدودیت هاي نقل و انتقال پول، سوئیفت بانک ها و غیره

 
ظاهر شده، مشکلات زیادي براي فعالان اقتصادي کشور آفریده است؛ مشکلاتی که همچنان ادامه دارد. 

این مقام صنفی یادآوري کرد: با وجود این، تولیدکنندگان ایرانی نشان دادند دست کم قادر به تامین نیازها با استفاده از پتانسیل

 
داخلی و هنر دور زدن تحریم ها هستند، اما در این میان برخی سوء مدیریت هاي داخلی به مشکلات دامن زده است. 

رضایی با اشاره به نام گذاري سال هاي اخیر با یک رویکرد اقتصادي از سوي رهبر معظم انقلاب، تاکید کرد: این نام گذاري ها و
شعارها باید به شعور، راهکار، استراتژي و نقشه راه تبدیل شود، اما معتقدم «ضعف هایی در این راستا شاهد هستیم و تدابیر اتخاذ

 
شده، آن طور که باید تاثیرگذار نبوده است». 

 
لزوم تدوین قوانین جنگی 

عضو هیئت مدیره انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور تاکید کرد: امروز در شرایط جنگ اقتصادي به سر

 
می بریم و در این پیوند، باید به جاي قوانین و ضوابط هیجانی، قوانین جنگی تدوین کرد. 

 
وي بیان کرد: اینچنین ناکارآمدي ها و سوء مدیریت ها، به اهداف دشمنان در جلوگیري از رشد اقتصادي کشور کمک کرده است. 

 
فرسودگی ناوگان سخت افزاري صنعتی 

رضایی تصریح کرد: با اینکه مهندسان و مبتکران کشور، در زمینه هاي فناوري، شرکت هاي دانش بنیان و غیره اقدامات خوبی در
سال هاي گذشته انجام دادند، اما ناوگان سخت افزاري صنعتی کشور از فرسودگی و کهنگی رنج برده و نیاز به بازسازي و به روزرسانی

 
دارد. 



 
وي گفت: این مهم در کیفیت، قیمت و رقابت پذیري محصولات تولیدي کشورمان تاثیر بهسزایی خواهد داشت. 

عضو هیئت مدیره انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان خودروي کشور عامل دیگر از موانع سرمایه گذاري را وجود قوانین

 
فرسوده و ناکارآمد عنوان کرد: سابقه چنین قوانینی از پیش از انقلاب وجود داشته و هنوز هم وجود دارد. 

 
رضایی در این زمینه پیشنهاد کرد: مجلس شوراي اسلامی به اصلاح این قوانین بپردازد. 

بر اساس گزارشی از ایرنا، این مقام صنفی تاکید کرد: رشد اقتصادي از مسیر رشد تولید اتفاق می افتد که آن هم نیازمند بستر امن
است، اما امروز تولید که در شرایط چالشی، دیربازده بودن و کم بازدهی قرار دارد، در مقابل بازارهاي پر رونق دلالی همانند سکه، ارز،

 
خودرو، مسکن و غیره قرار دارد و بنابراین آن طور که باید طرفدار ندارد. 

انتهاي پیام//



نامه فعالان فضاي مجازي به مجلس درباره کارنامه پراشکال وزیر ارتباطات

منبع: آناجشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/06/22

در پی سهل انگاري و بی توجهی وزارت ارتباطات به استقلال در فضاي مجازي و همچنین راه اندازي شبکه ملی اطلاعات،
جمعی از فعالان فضاي مجازي شکایتی از آذري جهرمی به کمیسیون اصل 90 مجلس ارسال کردند.

به گزارش آناج؛ در پی سهل انگاري و بی توجهی وزارت ارتباطات به استقلال در فضاي مجازي و همچنین راه اندازي شبکه ملی

 
اطلاعات، جمعی از فعالان فضاي مجازي شکایتی از آذري جهرمی به کمیسیون اصل 90 مجلس ارسال کردند. 

 
متن این نامه به شرح زیر است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
به: کمیسیون اصل نود مجلس شوراي اسلامی 

 
موضوع: شکایت از وزیر ارتباطات آقاي جهرمی 

 
سلام علیکم 

با احترام؛ شکایت اینجانبان فعالان فضاي مجازي جهت رسیدگی به آن کمسیون و نمایندگان محترم مردم در مجلس شوراي اسلامی
تقدیم می گردد. از شما که مردم مظلوم و رنجدیده و قهرمان ایران اسلامی را نمایندگی می کنید انتظار داریم با رسیدگی به این
شکایت با استیضاح وزیر ضعیف و ناتوان ارتباطات و فناوري اطلاعات فرصت را براي پیشرفت ایران پُرافتخار در عرصه فناوري اطلاعات

 
مانند سایر عرصه ها مهیا نمایید. 

 
زیرپاگذاشته شدن استقلال در فضاي مجازي 

استقلال و آزادي اهداف والایی است که دهها هزار شهید و جانباز و صدها هزار زندانی و زجر دیده در راه تحقق آن جان خود را تقدیم
کردند و صدها هزار شهید جانباز براي حفاظت آن هستی خود را فدا کردند و میلیونها خانواده هاي ایثارگر بلکه عموم ملت ایران
سختی هاي زیادي را براي آن متحمل شدند. چه سرهایی که براي استقلال بالاي دار رفت و چه تن هایی که براي آزادي گلوله باران
شد و چه سینه هایی که به آتش تیر و گلوله و شیمیایی سوخت تا استقلال ما حفظ شود اما با کمال تأسف دولت فعلی به ویژه وزارت

 
ارتباطات و فناوري اطلاعات در یک حوزه ي مهم از عرصه حیات اجتماعی امروز استقلال و آزادي ملت ایران را بر باد داده است. 

همگان می دانند که امروز فضاي مجازي ملت ایران در تسخیر بیگانگان تحت سلطه اجانب است. اگر ملت ایران براي آزادکردن تنها
بخشهایی از سرزمین اشغال شده کشور عزیزمان در جنگ تحمیلی در خرمشهر، مهران، هویزه و سایر جبهه ها هزاران شهید و ده ها
هزار جانباز تقدیم کرد، امروز تمام فضاي مجازي کشور که تمامی سرزمین ایران را فرا گرفته و تا عمق خانه هاي 85 میلیون ایرانی

 
گسترش یافته است تحت اشغال است. 

امروز تمام خانه هاي ایرانیان در اشغال دشمن است چرا که در فضاي مجازي بیگانگان هستند که تصمیم می گیرند چه هویتی به
رسمیت شناخته شود و مجوز ایجاد صفحه داشته باشد و چه کسی به رسمیت شناخته نشود و صفحه اش حذف شود سخنش شنیده

 
نشود و در این میان ایرانی جماعت هیچ کاره است. 

امروز در فضاي مجازي با ایرانیان مثل برده ها رفتار می شود. این ایرانیان هستند که بیابانها را با هزار مشقت می شکافند و فیبر نوري



در آن می خوابانند. ایرانیان هستند که روي قله هاي سر به فلک کشیده می روند و در دماي زیر صفر با صدها خطر روي دکل ها
انتن نصب می کنند ارتباط مایکروویو برقرار می کنند،این ایرانیان هستند که ساختمان و مراکز مخابراتی می سازند و سویچ هاي

 
مخابراتی را تولید و نصب می کنند. 

این ایرانیان هستند که هزاران دکل ارتباطی را در شهرها و جاده ها نصب می کنند. ایرانیان از سرمایه زندگی شان به تمام این مراکز
برق رسانی می کنند و ده ها هزار نفر کارمندان این بخشها را حقوق می دهند این ایرانیان هستند که سالانه از سرمایه هاشان دهها

 
هزار میلیارد تومان گوشی تلفن میخرند و میلیاردها صفحه در فضاي مجازي تولید می کنند. 

همه ي این سختی ها و کارها را ایرانیان به جان می خرند و بیگانگان در کاخهاي اشرافی شان می نشینند و براي ما تصمیم می
گیرند که حرف چه کسی در فضاي مجازي شنیده شود و چه صدایی شنیده نشود چه صفحه اي بالا بیاید و چه صفحه اي حذف

 
گردد. کار وزحمتش اش براي ما و آقایی اش براي خارجی هاي استعمارگر. 

 
استدعا داریم درست به این صحنه شرم آور بنگرید و در مثالی که در ادامه می آید تأمل کنید . 

وضعیت امروز کشور در فضاي مجازي مثل آن است که ما با هزاران مشقت در یک بیابان با هزینه هاي بالا و صرف ثروت ملت یک
نیروگاه برق بسازیم و از صدها کیلومتر آن طرف تر براي خنک سازي آن آب ببریم. صدها کارگر را آنجا مستقر کنیم و حقوق آنها را
پرداخت کنیم با نصب دکل هاي فشار قوي برق را به سوي شهرها بکشیم. پست هاي فشار قوي برق را هم با هزینه هاي کلان بسازیم
بعد پست هاي محلی، بعد از آن تیرهاي برق و کنتورها و شبکه خانگی و اداري را بکشیم و بعد از همه این سختی ها کلید نیروگاه را
بدهیم به دشمن ایران و به او بگوییم صاحب اختیار شما هستید اختیار با شماست که چه وقت این نیروگاه را روشن کنید و چه وقت
خاموش کنید به دشمن خودمان بگوییم اختیار با توست که به کدام شهر و کدام خانه برق بدهی و برق کدام شهر و کدام خانه را قطع

 
کنی. همه زحمات و هزینه ها با؛ ما مدیریت بر سرمایه هاي ما با دشمن! 

این واقعیت شرم آوري است که ملت ایران امروز در فضاي مجازي گرفتار آن است. تحمل سختیها براي مردم ایران و آقایی و ریاست و

 
تصمیم گیري در دست اجنبی!! اگر این وطن فروشی نیست پس وطن فروشی چیست؟ 

عامل اصلی این وضعیت شرم آور چه کسی است جز وزیر ارتباطات؟ وزیري که نه تنها هیچ گامی براي اصلاح این وضعیت بر نمی
دارد هیچ دغدغه اي براي حفظ استقلال و آزادي و صیانت از قانون اساسی ندارد، بلکه حامی بزرگ سلطه بیگانگان بر فضاي مجازي
ایران است. عامل اصلی این وضعیت جناب آقاي جهرمی وزیر ارتباطات است که نه فقط براي بازگشت استقلال ایرانی هیچ اقدامی
نمی کند بلکه تمام قد در برابر هر اقدامی که بخواهد براي استقلال ایرانیان در فضاي مجازي انجام گیرد ایستاده است و با همه قوا

 
کارشکنی می کند. 

هر چند نقض استقلال ایران و عمل بر ضد قانون اساسی در وزارت ارتباطات دلیل کافی براي عزل وزیري است که استقلال ایران را در

 
فضاي مجازي لگدمال کرده است لکن مشکل به همین جا ختم نمی شود. 

 
نقض آزادي بیان ایرانیان در فضاي مجازي 

شکایت دیگر ما در مورد نقض آزادي بیان است. جناب جهرمی وزیر ارتباطات با حمایت از شبکه هاي اجتماعی بیگانه و دادن کامل
اختیارات فضاي مجازي کشور به بیگانگان، خفقانی شبه طاغوتی در فضاي مجازي ایران حاکم کرده است؛ در این فضا کسی حق ندارد
در مورد آزادي فلسطین حرف بزند. کسی نمی تواند جنایات اسرائیل را فریاد بزند و اگر صفحه اي در این زمینه ها نفوذ اجتماعی پیدا

 
کند و پر بازدید شود حذف و سرکوب می شود. 



با توطئه، نقشه ریزي و سوء استفاده دشمن از فرصت مدیریت بر فضاي مجازي صفحات محبوب ترین شخصیت ها نزد ملت ایران
مانند شهید سلیمانی به راحتی حذف می شوند و جنایتکارانی مانند شاه و سران داعش در صدر فضاي مجازي می نشینند و منفور

 
ترین چهره ها به ملت ایران تحمیل می شوند. 

فضاي مجازي که می تواند با مدیریت صحیح توسط ایرانیها نقش آفرین اصلی در پیشرفت علمی و اجتماعی باشد با مدیریت اجانب
ضد ایرانی به جولانگاه تروریست ها و اراذل و اوباش براي برنامه ریزي قتل و ترور و آدم کشی تبدیل می شود. این اختناق در فضاي

 
مجازي محصول مدیریتی است که آقاي وزیردر حوزه وزارت اعمال کرده است. 

 
مدیریت باندي و مبتنی بر رعب افکنی در وزارت ارتباطات به جاي اولویت داشتن تخصص 

در وزارت ارتباطات مدیریت مبتنی بر رعب و وحشت جاي مدیریت علمی و مردمی را گرفته است. رأي رأي آقاي وزیر است و
هیچکس جرأت مخالفت ندارد. وزیر به قوانین وقعی نمی گذارد و قوانین مصوب شوراي عالی فضاي مجازي و مرکز ملی فضاي مجازي

 
را زیر پا می گذارد و به راحتی میگوید هیچکدام از مصوبات را اجرا نمی کنم، تو خود حدیث مفصل بخوان از این مجمل! 

 
وزیري که نسبت به رده بالاتر خود اینطور خودسرانه عمل می کند می توان حدس زد که با زیردستان چه ها که نمی کند! 

اپراتورهاي مختلف مخابرات کشور مجریان عمده عرصه ارتباطات هستند و موفقیت و پیشرفت کشور در امر ارتباطات مستلزم ارتباط
سازنده و همکاري متقابل و تعامل آنان با وزارت ارتباطات است؛ ما از کمیسیون می خواهیم گروهی را براي تحقیق بفرستد و بررسی

 
کنند آیا رابطه اي جز رُعب و تنش بین وزارت ارتباطات و این مجموعه هاي مُهم حاکم است؟ 

وزیر ارتباطات با باندبازي و پیگیري مطامع شخصی به جاي مصالح ملی یک باند امنیتی را بر بخش هاي مختلف وزارت حاکم کرده و
پا را از این فراتر گذاشته است و با استفاده ازکرسی هاي مدیریتی در هیئت مدیره شرکت مخابرات با ارعاب فردي بنام صدري هم باند

 
خودش را که اتفاقا همسایه آقاي وزیر هم هست به عنوان مدیرعامل شرکت مخابرات ایران تحمیل کرده است. 

از شما می خواهیم بررسی کنید در حالی که در شرکت مخابرات ایران صدها کارشناس و مدیر متخصص و افراد در تراز دکتراي
مخابرات و دکتراي الکترونیک و کارشناسان ارشد برجسته ملی وجود دارند؛ در حالی که در شرکت مخابرات ده ها مدیر پُرتجربه با
سالهاي طولانی خدمت وجود دارند، چرا باید فردي غیر متخصص و کم سواد که هیچ سابقه خدمت در شرکت مخابرات نداشته است
به عنوان مدیرعامل به این شرکت تحمیل شود؟ آقاي صدري بجز اینکه همسایه خانه آقاي وزیر و رفیق گرمابه و گلستان آقاي

 
جهرمی است، چه مزیت و ویژگی دارد که باید براي ریاست بر این همه افراد پرتجربه تحمیل شود؟ 

نتیجه حاکمیت رابطه بازي و مدیریت باندي بجاي مدیریت تخصصی و علمی بر شرکت مخابرات این است که این شرکت در شرایطی
که همه شرکتهاي مخابراتی دنیا و ایران سودآورند به یک شرکت زیان ده تبدیل شده و هر روز باید شاهد تجمعات و تظاهرات
بازنشستگان شرکت مخابرات در خیابانها و جلوي وزارت ارتباطات براي احقاق حقوق خودشان باشیم. این مدیریتِ رابطه اي، غیر
تخصصی و بی تجربه موجب شده است مخابرات کشور در فناوري سالها از دنیا عقب بماند و امکان هیچ توسعه و پیشرفت فنی را

 
نداشته باشد. 

تحمیل این مدیریت باندي اگر دستاوردي براي کشور و ملت نداشته براي باند آقایان دستاوردهاي زیادي داشته است تا به تدریج
امکانات شرکت مخابرات را به سمت شرکت هاي خصوصی خودشان سوق دهند و زمینه را طوري فراهم کنند که بعد از پایان دوره

 
وزارت، مخابرات براي شرکت هاي خصوصی خودشان مصادره شود. 

چرا در کشوري که صدها دانشمند و متخصص برجسته در مخابرات وجود دارد و صدها مدیر با تجربه مخابراتی و تراز بالا داریم باید
وزیري کم اطلاع و بدون دانش تخصصی، بدون سابقه مخابراتی و با سوابقی صرفاً امنیتی وزیر ارتباطات کشور باشد تا این فجایع را به

 
بار آورد؟ 



اعضاي محترم کمیسیون اصل 90 اگر شما به این شکایت ما رسیدگی نکنید، ما این درد را به کجا ببریم؟ امروز وزیري بر ارتباطات

 
کشور حاکم است که خودباختگی در مقابل بیگانگان را جایگزین خودباوري و اعتماد به نفس ملی کرده است. 

 
ناتوانی در تولید ساده ترین نرم افزارها و فناوریهاي بومی علی رغم وجود توان تخصصی و علمی در کشور 

ایرانیان که در ریاضیات و محاسبات و قدرت نرم افزاري و فلسفه و منطق سرآمد ملتهاي جهان هستند و می توانند بزرگترین
تولیدکنندگان نرم افزار در جهان باشند بخاطر این مدیریت غلط به یک مصرف کننده نرم افزارهاي وارداتی تبدیل شده اند و جایی در

 
صادرات و فروش بین المللی نرم افزار ندارند. 

نتیجه وزارت یک مدیر غیر متخصص و امنیتی بر یک وزارتخانه علمی و تخصصی این است که در حوزه اي که ایرانیان بالاترین مزیت

 
نسبی را دارند از عرصه هاي دیگر عقب مانده تر باشند. 

همه ملت ایران شاهد پرتاب پیشرفته ترین ماهواره اطلاعاتی دفاعی کشور بودند، یک ماهواره، ترکیبی از ده ها فناوري گلوگاهی است
و براي پرتاب موفقیت آمیز آن باید از بالاترین سطوح علوم و فناوري هاي شیمی، نانو، میکرو الکترونیک، برق، مواد، آیرودینامیک،

 
کنترل، مخابرات، مکانیک و ... بهره گرفت و جوانان دانشمند ایرانی چنین کار پیچیده اي را با موفقیت انجام دادند . 

دستیابی به چرخه کامل سوخت هسته اي مستلزم تسلط و به کارگیري دهها فناوري اعم از مکانیک، موتور، مواد، الکترو مغناطیس،
لیزر، شیمی، مواد ... در لبه فناوري هاي روز دنیاست و ملت ایران به این فناوري پیچیده هم دست یافت. سلول هاي بنیادي،
موشکهاي پدافند هوایی، سامانه هاي پیچیده پدافندي و دهها فناوري فوق پیشرفته مثل موم در دست جوانان ایران نرم شد اما چرا
در تولید نرم افزاري که فقط و فقط از یک فناوري برنامه نویسی و استفاده از منطق ریاضی بهره می گیرد و پیچیدگی خاصی ندارد، پا

 
در گل مانده ایم؟ 

چرا از داشتن یک پیام رسان بومی سراسري، یک شبکه اجتماعی فراگیر عاجز هستیم؟ نرم افزار تاکسیرانی، موقعیت یاب هاي محلی
ما، نرم افزارهاي بازار دیجیتال ما و ... پیش پا افتاده ترین نرم افزارهاي ما وارداتی و در نهایت صرفا توسعه یافته یک نرم افزار متن باز
خارجی است! چرا میلیون ها جوان ایرانی باید بیکار بمانند و شدنی ترین تولید در کشور یعنی تولید نرم افزار باید وارداتی باشد؟ آیا

 
این واقعیت جز از بی عرضگی و ناتوانی وزیر مربو.طه از مساله دیگري حکایت می کند؟ 

تولید نرم افزارها به هیچ وجه وابسته به هیچ ماده اولیه تحریم شدنی نیست؛ به هیچ کارخانه و کارگاه پیچیده با فناوري هاي
انحصاري نیاز ندارد و تولیدات فناوري اطلاعات نه کوره خلاء نیاز دارد ونه اتاق تمیز و نه به گازهاي فرّار نیاز دارد و نه به کاتالیست
هاي خاص و منحصر به فرد؛ تولید نرم افزار به جز رایانه اي که در دسترس همه است به هیچ چیز دیگري نیاز ندارد؛ نرم افزار با آن
ارزش افزوده بسیار بالا فقط یک منطق ریاضی است که به نگارش در می آید چیزي که مردم ایران به آن شهره اند ولی چرا ما در این
فناوري که شدنی ترین امکان اشتغال ایرانیان و سودآورترین حرفه براي ماست از همه حوزه هاي دیگر فنی عقب تر هستیم؛ آیا علت

 
این عقب ماندگی چیزي جز خودباختگی مسئولان حاکم بر این حوزه است؟ 

دانشگاهها و پژوهشگاههاي حوزه علوم رایانه در منظر آقاي جهرمی به هیچ گرفته شده اند و به شرکتهاي دانش بنیان نرم افزار میدان
داده نمی شود لذا نه تنها در دوره آقاي جهرمی حتی یک قدم براي پروژه هاي مصوب اولویت دار شورایعالی فضاي مجازي برداشته
نشده و هیچ پیشرفتی در امر تولید سیستم عامل بومی حاصل نشده که حتی پروژه قدیمی و رو به پیشرفت جستجوگر ملی که در

 
دوره هاي قبلی به جاهاي خوبی رسیده بود به تعطیلی کشیده شده است. 

هنوز هم ملت ایران در حسرت داشتن یک پیام رسان و یک شبکه اجتماعی ایرانی با کیفیت و فراگیر هستند. عامل اصلی عقب

 
ماندگی ها جایی جز وزارت ارتباطات تحت مدیریت آقاي جهرمی نیست. 

در ضعیف ترین صنعت کشور که خودروسازي است با وجود رقباي بزرگ لااقل یک خودروي بومی به نام سمند که توسط ایرانیان



طراحی شده و به 13 کشور صادر شده تولید کرده ایم؛ اما در حوزه تولید نرم افزار بومی با وجود حجم عظیم نیروهاي متخصص هنوز
نتوانسته ایم یک جستجوگر ملی داشته باشیم؛ حتی نرم افزاري که حداقل به 5 کشور صادر کرده باشیم، حتی سامانه هاي دَم دستی
و پیش پا افُتاده مثل شبکه اجتماعی یا پیام رسان فراگیر بومی هم نداریم. نتیجه بی عرضگی و ناتوانی مدیریت وزارت ارتباطات از این

 
بدتر هم می شود؟ 

در حالیکه با بلااستفاده ماندن مدارات اختصاصی ایران در فضا گذر زمان به ضرر ماست و در آستانه از دست دادن این امکان منحصر
به فرد براي حضور در فضا هستیم، تمام طرحهاي پر خرج پرتاب ماهواره وزارت ارتباطات با توقف یا شکست مواجه شده است در
حالیکه در همین زمان نیروهاي مسلح در تعامل صمیمی با دانشگاههاي کشور با هزینه هاي بسیار کمتر به پرتاب ماهواره تصویر بردار

 
که بسیار سخت تر و پیچیده تر از ماهواره مخابراتی است، نائل آمدند. 

چرا این اتفاقات می افُتد؟ چون آقاي وزیر فقط بر تحقق اهداف باندي و مطامع شخصی خود متمرکز شده و هیچ نگاهی به منافع ملی

 
ندارد. 

شما تحقیق کنید چرا وزیر ارتباطات با تمام دانشمندان فناوري اطلاعات کشور که در بالاترین سطح تخصصی کشور در این حوزه
علمی به عنوان عضو حقیقی شورایعالی فضاي مجازي هستند مخالف بلکه ضد آنهاست؛ حتی یکی از این دانشمندان عملکرد وزارت
ارتباطات را تأیید نمی کند. آیا جز این است که دیکتاتوري و استبداد رأي آقاي جهرمیِ پرمدعا و تحمیل اراده فردي بر مبناي منافع

 
شخصی این شرایط را رقم زده است. 

چرا در کشوري با این سطح علمی و تخصص با این همه استاد برجسته در حوزه فناوري اطلاعات یک فرد کم اطلاع در این عرصه که

 
با همه دانشمندان طراز اول آن حوزه مخالف است، در رأس ارتباطات کشور باشد. 

اي نمایندگان عزیز! به داد مردم برسید؛ مردمی زجر کشیده، شهید داده، فرهیخته و ملتی مقاوم و توانمند و پُراستعداد و پُر از ستاره

 
هاي علمی و فنی شایسته چنین وزرایی نیستند. 

 
امیرالمؤمنین علی(ع) می فرماید: 

 
«یستبدل علی ادبار الدول اربع تقدیم الاذل و تأخیذ الدفاضل و الاصول و تمسک بالفروع» 

 
و امروز وزارت ارتباطات مصداق تام و تمام این پدیده شوم است که استمرار آن کشور را بدون شک به عقب خواهد راند. 

 
ما به دلایل زیر خواهان استیضاح و عزل فوري وزیر کم سواد و متخلف ارتباطات و فناوري اطلاعات هستیم : 

 
1) زیر پا گذاشتن قانون اساسی با نقض استقلال کشور و تسلیم فضاي مجازي کشور به حاکمیت بیگانه 

2) هتک حرمت ایرانیان و زیر پا گذاشتن قانون اساسی بانقض آزادي بیان و حذف و َسرکوب نداي حق طلبانه آزادیخواهان در فضاي

 
مجازي زیر سلطه اجانب 

 
3) حاکم کردن رعب و وحشت در مدیریت و روابط پرتنش با میدان داران اصلی عرصه مخابرات و جنگ نرم 

 
4) بی عرضگی و ناتوانی در تولید بومی پیش پا افتاده ترین نرم افزارهاي پر مصرف کشور 

5) تحمیل همسایه و هم باند وابسته به خود به عنوان مدیر عامل شرکت مخابرات که منتج به خسارات سنگین و وضعیت وخیم مالی

 
و اعتراضات مستمر بازنشستگان این شرکت در خیابانها شده است 

6) عجز از پرتاب حتی یک ماهواره مخابراتی کوچک و ضعیف علیرغم هزینه هاي سنگین و با وجود توانایی هاي به اثبات رسیده فنی

 
در کشور که کشور را در آستانه محرومیت از استفاده از مدارات اختصاصی خود قرار داده است 

 
7) استبداد راي و دیکتاتوري در مدیریت و عدم تمکین به قانون و ایستادگی در مقابل مصوبات قانونی شورایعالی فضاي مجازي 

 
8) روابط بسیار نامناسب با اکثر دانشمندان برجسته و اساتید زبده متعهد و متخصص در فناوري اطلاعات 

9) ناتوانی و ناکارآمدي در بهره گیري از ظرفیت هاي عظیم دانشگاهی براي تولید نرم افزارهاي بومی و در نتیجه سرازیر کردن ثروت



 
کشور به جیب شرکتهاي خارجی و چند ملیتی 

 
10) عقب مانده نگه داشتن شبکه مخابرات کشور از فناوري هاي روز دنیا با تحمیل وضعیت بد مالی به آنها 

نمایندگان عزیز در استیضاح و عزل این وزیر ناتوان و بی کفایت درنگ نکنید؛ مطمئن باشید هر فردي جاي این وزیر ناکارآمد و

 
ضعیف را بگیرد، شرایط کشور در حوزه فناوري اطلاعات بسیار بهتر از شرایط فعلی خواهد شد. 

 
تعدادي از فعالان فضاي مجازي 

انتهاي پیام/



آزادراه کنارگذر شرق اصفهان 4 راه ترانزیتی کشور می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/06/22

فصل اقتصاد - مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان گفت: با بهره برداري از آزادراه کنارگذر شرق اصفهان علاوه بر نقش
ویژه در توسعه ترانزیت، شاهد کاهش انتشار آلاینده هاي زیست محیطی خواهیم بود.

فصل اقتصاد - مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان
گفت: با بهره برداري از آزادراه کنارگذر شرق اصفهان علاوه
بر نقش ویژه در توسعه ترانزیت، شاهد کاهش انتشار

 
آلاینده هاي زیست محیطی خواهیم بود. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت راه و شهرسازي،
علیرضا قاري قرآن، در خصوص اثرات مثبت کنار گذر شرق

اصفهان بر اقتصاد، اشتغال و محیط زیست این استان و منطقه که قرار است در اواخر شهریورماه 99 به بهره برداري برسد، اظهار
داشت: کلانشهر اصفهان به لحاظ قرار گیري در مرکز ثقل کشور و عبور کریدورهاي شمال به جنوب و شرق به غرب، بخش عظیمی از

 
بار ترافیک کشور را متحمل می شود. 

وي ادامه داد: علاوه بر مشکلات ترافیکی موجود، عواملی همچون تردد وسایل نقلیه سنگین و دودزا به درون محیط شهري، آلودگی
هوا، هدر رفت سوخت و زمان و همچنین افزایش تصادفات را ناشی می شود. بدون شک با احداث آزادراه شرق اصفهان که از آزادراه
اصفهان – کاشان در شمال استان شروع و به آزاد راه اصفهان – شیراز در جنوب استان ختم می شود بسیاري از این مشکلات مرتفع

 
خواهدشد . 

وي تصریح کرد: موقعیت جغرافیایی ویژه استان اصفهان و واقع شدن در چهارراه ترانزیت کشور سبب شده است که دو کریدور یا
دالان از کریدورهاي پیش بینی شده در طرح جامع حمل ونقل کشور از این استان عبور کند. همچنین این استان سهم قابل توجهی

 
از میزان راه ها و تردد در بستر راه هاي کشور را به خود اختصاص داده است. 

قاري قرآن با بیان اینکه براساس طرح جامع حمل ونقل کشور، کریدور هفت به طول2هزار و 893 کیلوکتر از تهران آغاز شده و سپس
به قم-کاشان-نائین- یزد-شهر بابک –سیرجان وبه بندرعباس می رسد اذعان داشت: این کریدر در محورمرکزي ایران براي تسهیل و

 
جابجایی کالا ومسافر اهمیت زیادي داشته و یکی از پرترددترین مسیر وسایل نقلیه است. 

مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان اضافه کرد: هشتمین کریدور به طول یکهزار و 483 کیلومتر از قم آغاز و در ادامه با گذر از
شهراصفهان - شیراز - فسا - سیرجان به بندرعباس می رسد که این کریدور به دالان منطقه مرکزي کشور معروف است و نقش

 
مهمی در حوزه حمل ونقل کالا و مسافر خواهد داشت. 

 
اهمیت کنارگذر شرقی اصفهان در توسعه ترانزیت 

وي به دلایل ایجاد کنارگذر براي شهر اصفهان اشاره کرد و گفت: با خاتمه جنک تحمیلی و شروع دوره سازندکی کشور، تردد
خودرهاي سنگین از داخل محورهاي درون شهري وافزایش تصادفات درون شهري نیاز به ایجاد کنارگذر براي شهر اصفهان تشدید
شد و در انتهایی سال 1367 مطالعات احداث دوکنارگذر براي کلانشهر اصفهان مصوب شد که علاوه بر تفکیک عبور و مرور درون

 
شهري وبرون شهري بتواند نقش ترانزیتی نیز داشته باشند. 



قاري قرآن افزود: ارزیابی و آزادسازي مسیر پروژه کنارگذر شرقی اصفهان که اکنون قطعه اي از کریدورهشتم (شمال-جنوب) کشور
است از سال 1368 شروع و همزمان با استفاده از اعتبارات استانی- ملی، ساخت قسمتی هاي از آن آغاز شد که به علت کمبود

 
اعتبارات دولتی از پیشرفت خوبی برخودار نبود. 

وي ادامه داد: در سال 1381پ س از مطرح شدن سپردن ساخت پروژه به بخش خصوصی، با انتخاب سرمایه گذار بصورت مشارکتی

 
(50 درصد بخش دولتی و50 درصد بخش خصوصی)، زیر سازي و خاکریزي قسمت هایی از مسیر به انجام رسید. 

این مقام مسئول سه عامل اصلی در این پروژه را از دلایل اصلی طولانی شدن مدت اجرا و توقف 10 ساله آن از سال 85 دانست و
تشریح کرد: طبق مطالعه انجام شده نقش عوامل اعتباري در تأخیر کار 50 درصد، عوامل محیطی بوده و در بحث موارد تدارکاتی 12
درصد و عوامل اجرایی 38 درصد که شامل ضعف پیمانکار 31 درصد، ضعف مشاور طرح 1 درصد و ضعف مشاور ناظرپروژه 6 درصد

 
بوده است. 

وي با بیان اینکه از اواخر سال 95 و اوایل سال 96 با مشارکت 70 درصدي صندوق بازنشستگی کشوري و 30 درصدي وزارت راه و
شهرسازي این پروژه فعالیت خود را از سر گرفت، عنوان کرد: نقش این آزادراه در کاهش آلودگی هاي زیست محیطی، کاهش زمان
سفر، کاهش هدر رفت سوخت، کاهش تصادفات منجر به فوت، رفع مشکلات ترافیکی شهر اصفهان و ایجاد ارتباط شمالی – جنوبی و

 
شرقی – غربی در کشور بسیار مؤثر و حائز اهمیت است. 

 
ایجاد 2 هزار شغل با تکمیل کنار گذار شرقی اصفهان 

قاري قرآن به تأثیر این پروژه در اشتغال زایی اشاره کرد و گفت: در احداث این آزادراه بیش از 400 نفر به شکل مستقیم و بین 2 تا 3
برابر همین تعداد نیز به شکل غیر مستقیم مشغول کار و فعالیت هستند. این تعداد قطعاً با احداث مجتمع هاي خدماتی بین راهی،

 
جایگاه هاي سوخت و… می تواند بیش از 2 هزار شغل دائم ایجاد کند. 

وي خاطرنشان کرد: تکمیل ونصب نیوجرسی هاي وسط و روشنایی ها این پروژه به زودي افتتاح می شود و شرکت آزادراه شرق

 
سپاهان احداث، نگهداري و بهره برداري از این آزاد راه برعهده خواهد داشت. 

مدیرکل راه و شهرسازي استان اصفهان نحوه پرداخت عوارض در این آزاد راه را شیوه الکترونیکی بیان کرد و گفت: شیوه هاي قدیمی
دریافت عوارض اتوبان ها و آزادراه ها دیگر خریداري ندارد، چرا که هم وقت گیر است و هم مبادله اسکناس، زیان هاي فراوانی دارد.
لذا در حال برنامه ریزي براي پرداخت عوارض در آزاد راه شرق اصفهان بصورت الکترونیکی است که بدون صف و معطلی، با سرعت

 
بالا و رضایت بخش انجام شود. 

قاري قرآن افزود: این آزادراه با برقراري ارتباط بهتر بین شهرهاي مختلف استان به شکل مؤثري سهولت دسترسی را ایجاد و کاهش
بار ترافیک شهر اصفهان را نیز در پی خواهد داشت. همچنین افزایش ارزش زمین در طول مسیر به دلیل افزایش سطح دسترسی به
شهرهاي اقماري صنعتی و مسکونی (قدیم و جدید) و کاهش انتشار آلاینده هاي زیست محیطی، از دیگر مزایا و اهداف طرح براي

 
شهر اصفهان است. 

وي با بیان اینکه در طرح جامع حمل ونقل کشور براي توسعه ترانزیت و اتصال شبکه راه هاي کشور با مسیر حمل ونقل بین المللی ،
ایجاد 10 کریدور شمال – جنوب وشرق- غربی به طول 21 هزار کیلومتر از مهمترین برنامه هاي وزارت راه وشهرسازي است. گفت:
براساس بررسی هاي انجام شده ایران می تواند سالانه تا حدود 2 میلیارد تن کالاو حدود 20 میلیارد دلار درآمد ارزي در صورت
گسترش زیرساخت هاي حمل و نقل جاده اي و ریلی از ترانزیت کالابه دست آورد. که این رقم به غیر از درآمدهاي جانبی مانند

اشتغال مستقیم و غیرمستقیم، فروش سوخت و مجتمع ها و میهمانسراهاي بین راهی و… است.



جزئیات جدید از مشمولان برق رایگان

منبع: مشرقشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/06/22

 
- اقتصاد 

 
جزئیات جدید از مشمولان برق رایگان 

 مدیرعامل شرکت توانیر گفت: انتظار داریم با طرح برق امید، تعداد زیادي
از مشترکین خوش مصرف به دسته کم مصرف اضافه بشوند و با همکاري مردم، تعداد مشمولین طرح حتی بیشتر از عددي که اعلام

 
شده هم باشد. 

به گزارش مشرق، صنعت برق در کشور به واسطه تطبیق نداشتن قیمت هاي خرید و فروش هر کیلووات برق با زیان انباشته نجومی
مواجه شده است. در همین خصوص بسیاري از کارشناسان راه حل اصلی جلوگیري از ضرردهی صنعت نیروگاهی در کشور را توجه به
اصلاح قیمت، مدیریت تقاضا و تعیین پله هاي قیمتی مناسب با قیمت تمام شده تولید برق تلقی کرده و ادبیاتی تحت عنوان IBT را

 
مطرح می کنند. 

پس از مطرح شدن طرح برق امید و رایگان شدن هزینه برق مشترکین کم مصرف، شائبه هاي استفاده وزارت نیرو از مدل هاي بهینه
مصرف و تعیین پله هاي دقیق هزینه اي مطرح شد. تطبیق دقیق این طرح با مدل هاي علمی مدیریت تقاضا نیازمند جزئیات بسیاري
از طرح برق امید است. در همین راستا، وزیر نیرو از مهلت 2 ماهه هیئت وزیران به منظور تکمیل مصوبات و ارائه جزئیات این طرح

 
خبر داد. 

با وجود گذشت یک سوم از زمان مقرر هیئت دولت، گمانه زنی رسانه ها بیش از جزئیات مطرح شده در ارتباط با این طرح به تشریح
مسائل مرتبط پرداخت. مسائل و ابهاماتی نظیر جمعیت مشترکین کم مصرف و تطبیق نداشتن پله هاي مصرفی این طرح با واقعیت

 
مصرف خانوارهاي کشور از جمله موضوعاتی بود که به پرسش و مطالبه مردم تبدیل شده بود. 

در همین ارتباط و به منظور روشن شدن ابعاد و ابهامات مطرح شده پیرامون طرح برق امید، به سراغ محمدحسن متولی زاده،

 
مدیرعامل شرکت توانیر رفتیم تا به بررسی جزئیات این طرح بپردازیم.مشروح این گفت وگو در ذیل آمده است: 



 
 

 
بهینه سازي مصرف برق در راستاي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی 

 
حرکت صنعت برق پس از انقلاب را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

متولی زاده: صنعت برق بعد از انقلاب یکی از بخش هایی است که بیشترین رشد و توسعه را داشته و الان از جایگاه خوبی برخوردار
است. جمعیت کشور بعد از انقلاب حدود 2.3 برابر شده است، اما شاخص صنعت برق از جمله ظرفیت نصب شده و تعداد مشترکین
در شبکه ها بیش از دوازده برابر و بعضا 20 برابر شده است. نزدیک به صددرصد نقاط ایران از برق بهره مند می شوند و این یک
شاخص توسعه در کشور است درحالیکه بیش از یک میلیارد نفر از ساکنین کره زمین بدون برق هستند ولی در ایران به برکت انقلاب

 
پوشش صددرصدي برق ایجاد شده است. 

 
مصرف برق در کشور پس از انقلاب به چه نحو تغییر کرده است؟ 

متولی زاده: با وجود این رشد نسبتا سریع در صنعت برق، کشور ما جزء بالاترین رشدهاي مصرف در دنیا نیز قرار داریم. به استناد آمار
در چهل سال گذشته، رشد پیک مصرف برق بالاي 7 درصد بوده است و در 10 سال گذشته این آمار عدد بالاي 5 درصد مشخص می
کند. در واقع رشد 7 درصدي به معنی این است که هر 10 سال یکبار کل ظرفیت نیروگاه هاي شبکه باید 2 برابر بشود فلذا هرسال
نیاز به این حجم از ظرفیت سازي وجود داشته است. خوشبختانه توان مندي شرکت هاي ایرانی، تولیدکننده ها و پیمان کارها به
میزانی بوده است که توانستیم پاسخگوي این رشد سریع باشیم و متکی به توان داخلی بودیم اما اگر به سیاست هاي اقتصادي
مقاومتی و اصلاح الگوي مصرف رجوع کنیم، میبینیم که لازم است تا روي بهره وري هم کار کنیم و بر روي مسئله شدت انرژي توجه

 
بشود. 

یکی از سیاست هاي مد نظر وزیر نیرو که به کرات روي آن مانور داده شده، سیاست مدیریت مصرف و تقاضاست، نیازسنجی حرکت

 
به سمت این سیاست از چه دغدغه اي شکل گرفته است؟ 

متولی زاده: صنعت برق از نظر ظرفیت سازي، احداث نیروگاه، شبکه و غیره ذاتا مشکل و محدودیتی ندارد اما براي اینکه بتوان با
همین شیب مصرف جلو رفت سالانه بالغ 100 هزار میلیارد تومان باید نیروگاه و شبکه و تاسیسات احداث بشود تا بتوان رشد 5
درصدي مصرف را پاسخ داد. در سال هاي اخیر وزارت نیرو در راستاي سیاست هاي کلی نظام دو راه را پیش روي خود متصور بوده
است. یکی از راه این بود که فقط سرمایه گذاري کنیم و نیروگاه و شبکه بسازیم که حجم قابل ملاحظه اي از سرمایه را لازم دارد. راه

دیگر اینکه در ضمن سرمایه گذاري بهینه براي ساخت نیروگاه، به مدیریت تقاضا نیز توجه شود. 



 
 

 
برق امید در راستاي مدیریت تقاضاي بخش خانگی مطرح شد 

 
آیا در پیاده سازي سیاست هاي مدیریت تقاضا از تجارب جهانی نیز استفاده شده است؟ 

متولی زاده: کاري که تمام دنیا و کشورهاي پیشرفته انجام داده اند، مدیریت تقاضاست که به روش هاي قیمتی و تشویقی در دستور
کار است. به عنوان مثال در کشور فرانسه، روزهاي سال به 3 رنگ پرچم فرانسه تقسیم شده و در روزهاي قرمز قیمت برق 6 برابر
روزهاي دیگر است. همچنین تحقیقی در آمریکا در این زمینه انجام شد و فقط به مردم گفتند شما در مقایسه با همسایه هاي خود،
کجاي کار هستید. مثلا در یک مجتمعی گفتند متوسط مصرف 200 کیلووات است و شما 20 درصد بیشتر از میانگین مصرف می
کنید. با همین اطلاع رسانی 15 درصد مصرف پرمصرف ها کم شد. به همین ترتیب، صنعت برق کشور در 2 سال اخیر از رویکرد
مدیریت تقاضا استفاده کرده است و چون سیاست افزایش قیمت در دولت مطرح نبوده، با سیاست هاي تشویقی مسئله دنبال شده
است. در همین راستا با استفاده از ابزارهایی نظیر تفاهم نامه با بخش صنعت و کشاورزي اقدام به پیاده سازي سیاست مدیریت تقاضا

 
کردیم و کاملا نیز موفق بودیم. 

 
ایده طرح برق امید از کجا آمده است؟ 

متولی زاده: سیاست هاي مدیریت تقاضا در بخش صنعت و کشاورزي منجر به کنترل پیک مصرف در حدود 1 درصد شده که مطابق
الگوهاي جهانی است و ما توانسته ایم مصرف برق کشور را منطبق با آمارهاي جهانی کنیم. پس از موفقیت رویکرد مدیریت تقاضا به
سراغ بخش خانگی رفتیم. مشترکین خانگی 50 درصد از اوج بار را به خود اختصاص داده اند، فلذا اصلاح مصرف بخش خانگی به طور

 
مستقیم بر کنترل پیک اثرگذار است. ایده طرح برق امید نیز در این چهارچوب تعریف شده و شکل گرفت. 



 
 

 
هدف برق امید، بهینه سازي مصرف است نه رایگان کردن هزینه برق 

مانور اصلی طرح برق امید بر اساس رایگان کردن هزینه برق کم مصرف ها تعریف شد، جرئیات تعیین پله هاي قیمتی در این حوزه به

 
چه نحو است؟ 

متولی زاده: در ابتدا این نکته را یادآوري کنم که هدف اصلی طرح برق امید، بهینه سازي مصرف است و نه رایگان کردن هرینه برق.
تا پیش از برق امید، مشترکین خانگی به 2 گروه بالاي الگوي مصرف و پایین تر از الگوي مصرف تقسیم بندي می شد. در این طرح
مشترکین خانگی به 3 دسته کم مصرف، خوش مصرف و پر مصرف تقسیم بندي می شود. سیاست هاي تشویقی طرح برق امید براي

 
مشترکین کم مصرف، مادامی که در گروه کم مصرف باقی بمانند، تخفیف 100 درصدي هزینه برق است. 

به مشترکین خوش مصرف نیز آموزش داده می شود تا چطور به جرگه کم مصرف ها بپیوندند. پرمصرف ها نیز از آموزش براي کاهش
مصرف بهره مند می شوند. در حقیقت طرح برق امید براي همه مشترکین خانگی است و به یک دسته خاص تعلق ندارد و فقط روش
هاي متفاوتی دارد. به استناد آمار 1.5 میلیون مشترك خانگی دقیقا در مرز مصرفی بین 100 تا 110 کیلووات ساعت مصرف دارند،
این یعنی با کمتر از 10 درصد صرفه جویی و مدیریت مصرف که خیلی ساده اتفاق می افتد، می توانند به دسته کم مصرف ها اضافه

 
بشوند. 

ابهاماتی در فضاي کارشناسی و رسانه ها شکل گرفته مبنی بر اینکه جمعیت استفاده کننده از طرح برق رایگان، بسیار کمتر از 30

 
میلیون نفر است، نظر شما راجع به این نکته چیست؟ 

متولی زاده: صنعت برق، انتظار دارد که تعداد زیادي از مشترکین خوش مصرف به دسته کم مصرف اضافه بشوند که با آموزش هاي
رایگان توانیر این اتفاق به راحتی میسر خواهد بود. عملا همین 1.5 میلیون مشترك خوش مصرف، حدود 6 میلیون نفر می شوند و ما
انتظار داریم که با همکاري مردم، تعداد مشمولین طرح حتی بیشتر از عددي که اعلام شده هم باشد. همچنین ذکر این نکته حیاتی

 
است که 60 درصد از این خانوارهاي کم مصرف در روستاها هستند که بعد خانوار آن ها بیشتر از میانگین کشوري است. 

نکته قابل توجه این است که با اعلام این طرح و مطرح شدن ابهامات، شاهد افزایش حساسیت مردم و توجه نسبت به بحث مصرف
برق هستیم. تا پیش از این، مردم احساسی در این زمنیه نداشتند ولی الان توجه می کنند و فرصت خوبی است که وارد بشویم،

 
صحبت کنیم و آموزش بدهیم که چطور می شود بدون کاهش سطح رفاه خانوار نسبت به کاهش مصرف برق اقدام کرد. 

امیدواریم برق بیش از 30 میلیون نفر رایگان شود 



مطابق آمار، بیش از 4 میلیون مشترك از 8.5 میلیون مشترك کم مصرف، میانگین مصرف 12 کیلووات دارند که به معنی خانه هاي
خالی تلقی می شوند، همین نکته عدد 30 میلیون نفري که از برق رایگان بهره مند می شوند را زیر سوال می برد، پاسخ شما براي

 
این ابهام چیست؟ 

متولی زاده: اولا باید بیان کنم که آمار مطرح شده آمار قدیمی است، همچنین مطابق همین آمار حدود 20 درصد از جمعیتی که
مصرف بین 0 تا 50 کیلووات در ماه دارند و میانگین مصرف آن ها 12 کیلووات است، دقیقا در حوزه 50 کیلووات هستند و نمی
توانند خانه خالی تلقی شوند. یک عده از مشترکین نیز مصرف صفر دارند که واحدهاي میکونی خالی به حساب می آیند. در حقیقت
کل 4 میلیون مشترك مرتبط با خانه هاي خالی نبوده و نمی توان آن را از آمار مردم تحت پوشش برق رایگان خارج کرد. در حقیقت
این شیوه متوسط گیري اشکال دارد. ممکن است 1.5 یا 2 میلیون واحد مسکوتی در محدوده نزدیک به صفر باشند ولی از آن طرف
حداقل 1.5 میلیون مشترك هستند که به راحتی کم مصرف می شوند و هدف نهایی ما این هست که 30 میلیون نفر را پوشش

 
بدهیم. 

مطابق آمار، بررسی ها مشخص کننده این امر است که 30 درصد از مشترکین از برق رایگان بهره می برند، براي مثال در جنوب
کرمان که منطقه گرمسیر هست، دیگر خانه خالی و تفریحی به ندرت پیدا می شود، حدود 30 درصد از مردم مشمول برق رایگان می
شوند و در روستاها این عدد به 35 درصد می رسد. در شمال کرمان که یک مقدار آب و هوا معتدل است نیز، دقیقا همین نسبت ها
صادق است. همچنین در استان اردبیل براي 35 درصد مردم صادق است. این جزئیات مشخص کننده این امر است که نسبت در نظر

 
گرفته شده براي دربرگیري طرح برق امید درست است. 

 
 

 
جزئیات برق امید بر اساس مصرف مردم و محاسبات تعیین شده است 

ابهاماتی وجود دارد مبنی بر اینکه الگوي تعیین شده براي کم مصرفی منطبق بر واقعیت نیست، پاسخ شما نسبت به این ادعا چیست؟

متولی زاده: اعداد و ارقامی که در رسانه ها به عنوان مقادیر مصرف برق مطرح می شود مبناي صحیحی ندارد. به عنوان مثال یخچال
خانه بنده از مدل پارس با گرید B است و مصرفش هم ماهانه 35 کیلووات است که میانگین هم به همین میزان است. ما از محاسبات
به یک نتایجی رسیدیم ولی رفتار مصرف کننده ها هم آن را تایید می کند. در شرایطی که بتوان این فرصت را براي بهینه سازي
استفاده کرده و خطوط تولید داخل کشور را با هدف کاهش مصرف فعال کنیم. می توانیم زمینه اتفاقات موثري را ایجاد کنیم. در

حقیقت پله هاي مصرفی طرح برق امید بر اساس مصرف مردم و محاسبات صنعت برق تعیین شده است و این دو همپوشانی دارند. 



 
بهینه سازي مصرف برق با چه اقداماتی می تواند در دستور کار قرارگیرد؟ 

متولی زاده: در بحث بهینه سازي، بهبود موتور لوازم برقی براي کاهش مصرف برق مد نظر است که می تواند استارتاپ ها و شرکت
هاي دانش بنیان فراوانی را وارد چرخه کار کند. به عنوان مثال، اگر موتور کولر آبی با موتور BLDC داخلی جایگزین بشود شاهد
کاهش مصرف 50 درصدي هستیم. جالب است بدانید که تعویض یک کولر قدیمی با جدید، مصرف خانوار 30 درصد کاهش پیدا

 
میکند. همچنین تعویض یک کولرگازي با یک کولر استاندارد گازي معادل صرفه جویی در مصرف انرژي 2 خودرو است. 

 
صرفه جویی 10 درصدي در مصرف برق، زمینه ساز رونق تولید و افزایش صادرات برق است 

 
امکان سنجی و جزئیات اقتصادي طرح برق امید به چه نحوه خواهد بود؟ 

متولی زاده: عمده درآمد طرح برق امید از محل صرفه جویی است. بر اساس مطالعات کارشناسی در ساعات پیک مصرف تابستان 50
درصد از مصرف برق مرتبط با مصرف خانگی است. از طرفی برآوردها و هدف طرح برق امید، ایجاد زمینه صرفه جویی 20 درصدي در
بخش خانگی است که این امر به صرف جویی 10 درصدي در مجمئع مصرف می انجامد. در مقابل این درآمد، طرح برق امید زمینه
هزینه از محل تخفیف را مهیا می سازد که در مقابل آن امیدواریم زمینه صرفه جویی 9 میلیارد کیلوواتی در بخش خانگی مهیا شده
برق صرفه جویی شده وارد صنعت شود و به رونق تولید بینجامد. همچنین برق صرفه جویی شده در طرح برق امید می تواند صادرات
شود که هرکدام به نوبه خود زمینه ایجاد ارزش افزوده است. همچنین گمانه زنی فارس در ارتباط با برآورد مالی طرح برق امید نیز با

 
اختلاف کمی به واقعیت نزدیک است. 

یکی از موارد مندرج در طرح برق امید، خودتامین شدن بخشی از مصرف مشترکین پر مصرف است، در این راستا چه تمهیداتی

 
اندیشیده شده است؟ 

متولی زاده: مشترکین پرمصرف صنعت برق، معادل 14 برابر مشترکین کم مصرف، برق مصرف می کنند، بنابراین واجب است تا
بخشی از برق مشترکین پر مصرف به دست خودشان تامین شود، براي مثال با نصب سلول خورشیدي کوچک می توان نسبت به این
کار اقدام کرد. قیمت این سلول هاي خورشیدي کوچک حدود 5 میلیون تومان است و اگر تقاضا زیاد باشد ممکن است حتی این
قیمت کاهش پیدا کند. در همین راستا طرحی در دست اقدام است که مبلغ هزینه خرید سلول خورشیدي به صورت یارانه سود
تسهیلات در اصل با وام کم بهره و به صورت اقساط به مشترکین متقاضی پرداخت شود. مطابق برآورد صورت گرفته، حداکثر 1
میلیون مشترك نسبت به نصب سلول خورشیدي اقدام خواهند کرد. ذکر این نکته نیز حائر اهمیت است که نصب سلول خورشیدي

 
مساوي اشتغال تعدادي جوان خواهد بود. 

منبع: فارس



حل معضل کار کودك؛ نیازمند همنشینی میان نهادهاي خصوصی و دولتی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/06/22

خبرگزاري آریا - فقر موضوع اصلی داستان کار کودکان و
زباله گردي است، بنابراین نمی توانیم زمانی که براي حل
این آسیب اجتماعی برنامه ریزي می کنیم، فقر و مشکلات
اقتصادي را نادیده بگیریم و این معضل اجتماعی را به

 
عوامل دیگر نسبت دهیم. 

حدود 20 سال است که پیشنهاداتی از سوي فعالان
اجتماعی براي حل معضل زباله گردي کودکان مطرح می
شود و از سوي دیگر ایران در سال 1372 به کنوانسیون

حقوق کودك هم پیوسته است، بنابراین تعهداتی در این زمینه دارد که اگر بتوان به این تعهدات و همچنین پیشنهادات فعالین مدنی
جامه عمل پوشاند، طبیعتا شرایط براي این کودکان بهتر می شود. اما باید در نظر گرفت که چند عامل وجود دارد که به موازات تمام
پیشنهادات براي رفع این معضل، به کار کودك دامن می زند، یکی از این عوامل، این است که کودکان بویژه کودکان کار در قوانین

 
کشور ما بسیار مظلوم هستند و خودشان هم شرایط تلاش براي گرفتن حق و حقوقشان را ندارند. 

عاملی دیگري که باید در این زمینه به آن اشاره کرد، داستان مهاجرت به دلیل فقر است که بر تلخی کار کودك اضافه می کند در
زمینه مهاجرت باید دو گروه را از هم تفکیک کرد، گروه نخست خانواده هاي ایرانی هستند که به دلایل مختلف از جمله نبود شغل،
تعطیل شدن کارخانه ها، خشکسالی و مسائلی از این قبیل به کلانشهرها مهاجرت می کنند و سبب بروز پدیده حاشیه نشینی می
شوند، تا جایی که در سراسر کشور بنابر آمارها، حدود 18 میلیون حاشیه نشین وجود دارد. این گروه مهاجر چون تخصص لازم را
ندارند بنابراین دچار معضل بیکاري شده و خانواده هاي آن ها درگیر مشکلاتی مانند اعتیاد و طلاق می شوند، در چنین شرایطی
کودکان مجبور می شوند در بسیاري از مواقع بار خانواده را به دوش بکشند. زمانی که پدر شاغل نیست و یا در مشاغل روزمزد فعال
بوده و درآمد مشخصی ندارد با این وضعیت نا به سامان اقتصادي بچه ها مجبور به کار هستند. گروه دوم از مهاجرین هم مهاجران
غیرایرانی هستند که اغلب از کشور افغانستان یا به صورت گروه هاي خانوادگی و یا فقط کودکان آن ها به ایران مهاجرت می کنند و
چون شرایط پناهندگی براي این افراد در ایران مشخص نیست، این افرد درگیر یک دور باطل می شوند از همین رو در نتیجه این
وضعیت شاهد آن هستیم که به گواه آمارهاي منتشر شده از شهرداري بسیاري از کودکان زباله گرد حداقل در تهران از بچه هاي این

 
خانواده ها هستند که پولی که از این راه به دست می آورند را براي خانواده هایشان در افغانستان می فرستند. 

بنابراین با تکیه بر دو عامل مطرح شده یعنی ضعف قوانین کشور در حوزه کودك و مساله مهاجرت، اگر واقعا قرار باشد معضل کار
کودك در ایران حل شوند، باید علاوه بر نهادهاي خیریه و حتی بهزیستی، گروه هاي دیگر هم درگیر ماجرا باشند، شهرداري در
مقاطع مختلف اقداماتی براي حل این موضوع انجام داده است اما اگر واقعا می خواهیم که طرح ها و بخشنامه ها به سرانجام برسد
باید ادامه دار باشد و ادامه پیدا کردن آن هم نیازمند حضور تمام نهادهاي ذیربط مانند آموزش و پرورش، وزارت کشور، بهزیستی و ...

 
در کنار هم است تا این معضل حل شود بنابراین هر اقدام دیگري فقط به صورت مقطعی اوضاع را بهبود می بخشد. 

از طرف دیگر اگر قرار بر حل معضل زباله گردي و یا در مفهوم عام کار کودك باشد، باید از خانواده هاي این کودکان حمایت به عمل
آید تا امکان تحصیل براي کودکان این خانواده ها فراهم شود چرا که این کودکان در خانواده هایی هستند که توان حمایت از کودك



 
خود را ندارد از همین رو در نهایت باز هم به این موضوع می رسیم که فقر عامل مهم بروز کار کودك و زباله گردي است. 

سخن پایانی اینکه، نباید فراموش کرد داستان کودکان کار، قصه اي پیچیده است و اینکه نهادهاي مدنی چند ساعت از این کودکان
حمایت اجتماعی کنند و اندکی اوضاع را بهبود دهند اصلا درمان حل این معضل نیست ما براي حل ریشه اي و اصولی این ماجرا در
وهله نخست نیازمند یک بانک اطلاعاتی کامل درباره کودکان زباله گرد هستیم تا به طور واضح مشخص شود تعداد این کودکان چند
نفر است و چه شرایطی دارند و بعد از آن سیستم زباله این کشور باید تغییر کند تا زباله و پسماند خشک که از آن با عنوان طلاي
کثیف یاد می شود، به این شکل در دسترس نباشد. بعد از آن باید به این موضوع پرداخته شود که سیستم مهاجر پذیري در ایران
تغییر کند و اشتغال والدین حل شود بنابراین این معضل خیلی پیچیده و چند وجهی است و نیاز دارد که نهادهاي دولتی و فعالین

اجتماعی در کنار هم بنشینند.



نقش موثر تعاونی هاي زنان در ارزآوري و اشتغالزایی

منبع: ایسناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/06/22

بر اساس آمارها طی سال گذشته 495 شرکت تعاونی زنان تشکیل شده که از محل راه اندازي این تعاونی ها 7580 نفر
مشغول به کار شده اند.

به گزارش ایسنا، آمارهاي بخش تعاون نشان می دهد که از زمان شروع ثبت تعاونی ها تا پایان سال 1398، بیش از 95 میلیون
شرکت تعاونی با عضویت بیش از 57 میلیون نفر به ثبت رسیده که این تعداد تعاونی اشتغالزایی مستقیم یک میلیون 700 هزار نفر را

 
موجب شده است. 

تعاونی ها، بنگاهها و واحدهاي کوچک اقتصادي هستند که درتولید ملی، اشتغالزایی، کارآفرینی و افزایش تولید ناخالص داخلی سهم

 
بسزایی دارند و می توانند تاب آوري خوبی در بحران هاي اقتصادي و شرایط تحریم داشته باشند. 

در حال حاضر هر تعاونی به طور متوسط براي 17.8 نفر، فرصت شغلی ایجاد کرده است.تعاون ها بستر مناسبی براي اشتغال بانوان به
شمار می روند به نحوي که طی سال 1398 زنان توانستند 495 شرکت تعاونی راه اندازي کنند و از محل ایجاد این تعاونی ها 7580

 
نفر مشغول کار شدند. 

در طول یک دهه گذشته تعاونی هاي بسیاري تحت عنوان تعاونی زنان در کشور تاسیس و با اقبال خوبی همراه شدند. این تعاونی ها
در گرایش هاي مختلفی اعم از تولیدي، توزیعی و خدماتی فعالیت کرده و عمده تولیدات آن ها در حوزه هاي خدمات، صنایع غذایی،

 
صنایع دستی، گلیم و فرش دستباف و کشاورزي است. 

امروز سازمان هاي بین المللی، تشکیل تعاونی هاي زنان را به عنوان یکی از راهبردهاي اساسی کاهش نابرابري هاي جنسی و افزایش

 
مشارکت در کلیه امور اقتصادي و اجتماعی به دولت ها توصیه می کنند. 

به گفته کارشناسان، زنان 50 درصد جمعیت و یک سوم تعاونی هاي کشور را به خود اختصاص داده اند و با توجه به نقش موثر آنها

 
در توسعه اقتصاد و تولید ناخالص داخلی لازم است از ظرفیت هاي بالقوه آن ها به نحو شایسته استفاده کرد. 

در همین راستا تهمینه دانیالی ـ مشاور امور زنان اتاق تعاون ایران ـ در گفت وگو با ایسنا، 11 درصد تعاونی هاي کشور را تعاونی هاي
زنان ذکر کرده و می گوید: تعاونی هاي زنان، مشاغل خانگی و صنایع دستی در دوران کرونا آسیب کمتري دیدند و اگر بتوان آنها را

 
حمایت کرد و تسهیلات با نرخ سود تک رقمی و دوره تنفس به آنها تخصیص داد، حضور قوي تر و موفق تري خواهند داشت. 

به گفته وي تشکیل تعاونی هاي زنان بستر مناسبی براي مشارکت زنان در عرصه فعالیت هاي اقتصادي فراهم می کند و با

 
توانمندسازي بانوان می توان به توسعه پایدار و اشتغالزایی دست یافت. 

دانیالی می گوید: سیاست اتاق تعاون ایران حمایت از تعاونی هاي زنان با محوریت خانواده است و در این راستا حمایت و هدایت زنان



 
سرپرست خانوار به سمت مشاغل و کسب وکارهاي خانگی را در دستور کار قرار داده است. 

مشاور امور زنان اتاق تعاون، حمایت از زنان به ویژه زنان سرپرست خانوار در قالب ساماندهی تعاونی ها را مورد تاکید قرار داده و می
افزاید: مهمترین مزیت راه اندازي شرکتهاي تعاونی بانوان تجمیع سرمایه هاي خرد و کوچک و ایجاد اشتغال است و با گسترش این

 
تعاونی ها، درآمد و افزایش توان اقتصادي زنان را شاهد خواهیم بود. 

به گزارش ایسنا، در حال حاضر حدود 100 هزار تعاونی فعال در کشور وجود دارد که 11 درصد این تعاونی ها و معادل 10 هزار
تعاونی را تعاونی هاي زنان تشکیل می دهند. زنان علاوه بر تولید و اشتغال خانگی، در عرصه صادرات به ویژه صادرات غیرنفتی قابلیت

 
هاي بسیاري دارند و در صورت ساماندهی، بازارسازي و حمایت مالی در ارزآوري و اشتغالزایی کشور نقش اثرگذاري خواهند داشت. 

انتهاي پیام



تعاونی ها کلید توسعه همه جانبه / ضرورت ترویج فرهنگ تعاون در استان/

معرفی الگوهاي موفق حوزه تعاون

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/06/22

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد با تاکید بر ضرورت نهادینه شدن فرهنگ تعاون در این استان
گفت: در این راستا باید الگوهاي موفق شناسایی و معرفی شوند.

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد: تعاونی ها
کلید توسعه همه جانبه / ضرورت ترویج فرهنگ تعاون در
استان/ معرفی الگوهاي موفق حوزه تعاون معاون هماهنگی
امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد با تاکید بر
ضرورت نهادینه شدن فرهنگ تعاون در این استان گفت:

 
در این راستا باید الگوهاي موفق شناسایی و معرفی شوند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان کهگیلویه و بویراحمد؛
سید حشمت االله صمیمی دوست در نشست تجلیل از

تعاونی هاي برتر استان که به مناسبت گرامیداشت هفته تعاون برگزار شد، اظهار داشت: به دنبال تصویب اصل 43 و 44 قانون اساسی
که در آن نظام اقتصادي جمهوري اسلامی ایران تبیین شده است نظام اقتصادي کشور بر پایه سه بخش دولتی، تعاونی و خصوصی
استوار شده و در اصل 43 قانون اساسی یکی از راه هاي بارز و پررنگ جهت رفع نابسامانی هاي اقتصادي از جمله فقر، محرومیت،
بیکاري، رکود و تورم با مشارکت و همکاري اقشار مختلف مردم پیش بینی شده است تا در قالب شرکت هاي تعاونی سرمایه گذاري

 
کنند و از مشکلات خود و جامعه گره گشایی نمایند و نظام اقتصادي جمهوري اسلامی ایران را از دیگر نظام ها متمایز کنند. 

وي بیان کرد: اعلام شد که در مفاد سیاست هاي ابلاغی اصل 44 قانون اساسی مقام معظم رهبري تاکید ویژه اي در رشد و توسعه
بخش تعاون و افزایش آن در سهم اشتغال داشتند و در حال حاضر باتوجه به سهم بخش تعاون براساس قانون از اقتصاد کشور 25

 
درصد در نظر گرفته شده و باید براساس برنامه هاي توسعه اقتصادي کشور بتوانیم به این سهم برسیم. 

صمیمی افزود: در حالی که اکنون حدود 6 تا 7 درصد تحقق پیدا کرده و لازم است در راستاي اقتصاد مردمی در این زمینه گام هاي

 
مهمی در سطح استان برداریم. 

معاون اقتصادي استاندار با بیان اینکه یکی از عوامل موثر در تحقق حماسه اقتصادي و بهبود فضاي کسب و کار در کشور تعاونی ها
هستند، بیان کرد: مجموعه استانداري آمادگی دارد تا در کارگروه هاي مختلف اقتصادي از جمله کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید،
اقتصاد، اشتغال، سرمایه گذاري و سایر کارگروه ها در حقیقت به کمک شرکت هاي تعاونی بیاید و اگر مشکلی دارند مشکلات و موانع

 
آنها به صورت ویژه مورد بررسی قرار گیرد. 

صمیمی ابراز کرد: تعاونی هاي تولیدي با تجمیع سرمایه هاي اندك اعضا این اعتبار مالی را در اختیار تولید و اقتصاد کشور قرار می



 
دهند که انجام این کار از توان تک تک افراد جامعه خارج است و تمام جهان به این سو حرکت می کنند. 

 
وي بیان کرد: بنابراین حتما باید این مدل را در دستور کار قرار دهیم و در این راستا فرهنگ سازي کنیم. 

صمیمی با تاکید بر اینکه یکی از عوامل موثر در تحقق حماسه اقتصادي و بهبود فضاي کسب و کار در کشور تعاونی ها هستند، عنوان
کرد: انتظار می رود اصحاب رسانه، ائمه جمعه و جماعات و سایر اقشار ذي نفوذ کمک کنند که این روحیه تعاون و کارگروهی در

 
استان تقویت شود . 

وي در بخش دیگري از سخنانش ضمن تقدیر از تلاش تعاون گران در این شرایط سخت، گفت: سهم این افراد در اشتغال و رونق
تولید بسیار تاثیرگذار بوده به طوري که براساس آمار اداره کار ما هم اکنون بیش از 2 هزار تعاونی فعال در سطح استان داریم که اینها

 
بیش از 22 هزار نفر اشتغال به همراه داشته است. 

معاون اقتصادي استاندار رشد اقتصادي، فقرزدایی، اشتغال مولد، یکپارچگی اجتماعی، تقویت کارآفرینی و مدیریت، تمرکز سرمایه

 
هاي کوچک در قالب سرمایه هاي متوسط و کلان از اهداف مهم شرکت هاي تعاونی در کشور عنوان کرد. 

صمیمی در پایان تصریح کرد: تنها مدلی که می تواند کشور را به سمت تحقق عدالت اجتماعی و توسعه همه جانبه سوق داده و در

 
خیزش عظیم اقتصادي قرار دهد مدل تعاون است. 

در این نشست از شرکت هاي تعاونی و تعاون گران با اهداي لوح سپاس و هدایایی تجلیل شد.



تفاهم نامه همکاري بین آموزش فنی وحرفه اي و معاونت بسیج مساجد و

محلات سپاه بیت المقدس کردستان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان کردستان از انعقاد تفاهم نامه همکاري اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان
کردستان و معاونت بسیج مساجد و محلات سپاه بیت المقدس این استان در راستاي اهداف سند چشم انداز و سیاست هاي

کلی نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران در جهت بهره مندي مستمر و نهادمند از خرد جمعی و ارتباط ...

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان کردستان خبر داد:
تفاهم نامه همکاري بین آموزش فنی وحرفه اي و معاونت
بسیج مساجد و محلات سپاه بیت المقدس کردستان
مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان کردستان از انعقاد
تفاهم نامه همکاري اداره کل آموزش فنی و حرفه اي
استان کردستان و معاونت بسیج مساجد و محلات سپاه
بیت المقدس این استان در راستاي اهداف سند چشم انداز
و سیاست هاي کلی نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران
در جهت بهره مندي مستمر و نهادمند از خرد جمعی و

 
ارتباط و همکاري بین موسسات علمی، آموزشی، پژوهشی و ... در راستاي ارتقاء کمی و کیفی هدفها و برنامه هاي مشترك خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از سنندج، سید جمیل احمدي در آئین انعقاد این تفاهم نامه همکاري با اشاره به تاکیدات مقام معظم
رهبري (مدظله العالی) مبنی بر ترویج و تقویت فرهنگ کار، تولید، کارآفرینی و استفاده از تولیدات داخلی به عنوان ارزش اسلامی و
ملی با بهره گیري از نظام آموزشی و تبلیغی کشور گفت: بر این اساس و همچنین در راستاي سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی با

 
رویکرد جهادي، اهمیت رسالت فرهنگ سازي در امر مهارت آموزي و توانمند سازي نیروي انسانی به روشنی نمایان است. 

وي همچنین با تبیین اهداف و برنامه هاي اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان کردستان اظهار داشت: ارائه آموزش هاي مهارتی
به افراد جویاي کار می تواند در این افراد علاوه بر ایجاد اعتماد به نفس منجر به ایجاد اشتغال مولد و پایدار در میان این قشر از جامعه

 
شود. 

احمدي با اشاره به این که آموزش هاي فنی و حرفه اي براساس تقاضاي بازارکار در جامعه می باشد گفت: آموزش هاي فنی و حرفه
اي می تواند نقش موثري در اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی ابلاغی از سوي مقام معظم رهبري حضرت آیت االله خامنه اي
(مدظله العالی ) داشته باشد که سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با ارائه آموزش هاي مهارتی براساس تقاضاي بازار با هدف
کمک به معیشت و اقتصاد خانواده هاي ایرانی و حمایت از تولیدات داخلی توانسته است گامی موثر در راستاي تحقق سیاست هاي

 
اقتصاد مقاومتی بردارد. 

این مقام مسئول هدف از انعقاد این تفاهم نامه را گسترش همکاري هاي آموزشی مهارتی به جوامع حاشیه اي و کم برخوردار و ایجاد



زمینه مناسب جهت ایجاد هماهنگی به رده ها و شهرستان ها به منظور شناسایی و احصاء نیازمندي هر پایگاه مقاومت بسیج در

 
محلات به منظور آموزش هاي لازم را برشمرد. 

احمدي برنامه ریزي واجراي دوره هاي آموزشی براساس نیازسنجی انجام شده توسط معاونت بسیج، پذیرش متقاضیان معرفی شده از
طرف معاونت بسیج، ثبت مشخصات کارآموزان در پورتال جامع آموزشی، اجراي دوره هاي آموزشی بر اساس استاندارهاي آموزشی
سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور، برگزاري آزمون هاي ارزشیابی پایان دوره، اعطاي گواهینامه پایان دوره به قبول شدگان در
آزمون، حداکثر یک ماه پس از آزمون عملی، تکرار حداکثر دو دوره آموزشی در هرسال براي هر استاندارد، مشارکت در خصوص
نظارت و بازرسی از کارگاه هاي آموزش و تهیه بانک اطلاعات کارآموختگان را از جمله تعهدات اداره کل آموزش فنی و حرفه اي

 
استان کردستان در این تفاهم نامه همکاري برشمرد. 

در ادامه سرهنگ پاسدار مهدي بنده مرادي معاونت بسیج مساجد و محلات سپاه بیت المقدس استان کردستان نیز با تاکید بر اهمیت
آموزش هاي مهارتی، نقش آموزش هاي مهارتی را در راستاي ایجاد اشتغال مولد و پایدار مهم برشمرد و خواستار تعامل و همکاري

 
بیش از پیش این معاونت با اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان کردستان شد. 

سرهنگ بنده مرادي بهره گیري از پتانسیل و امکانات معاونت بسیج، اعلام تقویم آموزشی مورد توافق هر سه ماه یکبار حداکثر 45
روز قبل از شروع هر فصل، معرفی فراگیران به اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان مطابق تقویم آموزشی مورد توافق، همکاري در
تامین مربی واجد شرایط آموزش مطابق مقررات سازمان آموزش فنی و حرفه اي، نیاز سنجی آموزش هاي مورد نیاز متقاضیان در
راستاي ارتقاء مهارت حرفه اي، همکاري در تامین کارگاه آموزشی و فضاي مورد نیاز آزمون بر اساس استانداردهاي سازمان آموزش

 
فنی و حرفه اي را از جمله تهعدات اداره آموزش و پرورش استثنایی استان کردستان در این تفاهم نامه همکاري ذکر کرد. 

شایان ذکر است این تفاهم نامه همکاري با حضور سرهنگ پاسدار مهدي بنده مرادي معاونت بسیج مساجد و محلات سپاه بیت
المقدس و سید جمیل احمدي مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان کردستان منعقد شد.



حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه

منبع: صداي پولشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/06/22

بانک رفاه در راستاي حمایت از کارگران، مستمري بگیران و بازنشستگان تامین اجتماعی و همچنین بیماران صعب العلاج،
15 طرح تسهیلاتی در قالب وام هاي 5 تا 100 میلیونی را در نظر گرفته است.  به گزارش صداي پول به نقل از روابط عمومی

بانک رفاه کارگران به نقل از خبرگزاري تسنیم، بانک رفاه به عنوان یکی از ...

 
حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه 

بانک رفاه در راستاي حمایت از کارگران، مستمري بگیران و بازنشستگان
تامین اجتماعی و همچنین بیماران صعب العلاج، 15 طرح تسهیلاتی در

 
قالب وام هاي 5 تا 100 میلیونی را در نظر گرفته است. 

 به گزارش صداي پول به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران به نقل از
خبرگزاري تسنیم، بانک رفاه به عنوان یکی از بزرگترین بانک هاي اجتماعی کشور  و مدافع حقوق بازنشستگان و کارگران سعی دارد
از طرق مختلف به بهبود وضعیت معیشتی این قشر از جامعه کمک کند. در همین راستا در کنار خدماتی که به اقشار مختلف جامعه
ارائه می کند، یکی از اولویت هاي مهم خود را، ارائه خدمات مطلوب به بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی
وکارگران می داندکه در این مسیر پرداخت به موقع حقوق مستمري بگیران تأمین اجتماعی، ارائه تسهیلات با شرایط ویژه و ارائه طرح

 
هاي اعتباري مختلف به این قشر از مشتریان، از جمله برنامه هاي این بانک است. 

اقدامات بانک رفاه براي بازنشستگان و کارگران در قالب طرح هاي مختلف نشان دهنده توجه ویژه این بانک به مشتریان خود به ویژه
بازنشستگان و مستمري بگیران است. برهمین اساس، خدمات این بانک به کارگران به دو شیوه مستقیم و غیر مستقیم در حال انجام
است. که خدمات مستقیم در قالب پرداخت تسهیلات به شرکت ها و واحد هاي تولیدي به منظور تدوام اشتغال بوده و این خدمات به

 
طور غیر مستقیم در زندگی و رفاه حال کارگران کشور تأثیر گذار است. 

 
طرح هاي تسهیلاتی بانک رفاه براي کارگران 

در کنار طرح هاي بانک رفاه براي بازنشستگان و مستمري بگیران، این بانک چند طرح را نیز به منظور بهبود معیشت کارگران کشور
که یکی از عوامل اصلی رشد اقتصادي هستند، اجرایی کرده است. بر همین اساس طرح هاي مختلفی را براي حمایت از این قشر با
هدف تأمین نیاز ضروري کارگران، کمک به بنگاه هاي دولتی آسیب دیده و مشکل دار، کمک به کارآفرینی، اشتغال زایی و حمایت از
مشاغل خانگی با اولویت زنان سرپرست خانوار و بهره برداري مطلوب از ظرفیت هاي استان هاي محروم در راستاي ایجاد اشتغال

 
پایدار تعیین کرده است. 

به منظور تحقق این اهداف نیز، اعطاي تسهیلاتی براي رفاه حال کارگران در نظر گرفته است که تخصیص تسهیلات قرض الحسنه و
مرابحه به منظور تأمین نیازهاي ضروري و مورد نیاز کارگران نمونه کل کشور، اعضاي اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگري و کاروان



 
ورزش کارگري ایران یکی از آنهاست. 

همچنین تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به واحدهاي تولیدي شناسایی شده مشکل دار در پرداخت حقوق معوق کارگران بیمه
اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی (بر اساس توزیع استانی تعیین شده توسط وزارت متبوع) و
تخصیص تسهیلات مرابحه به کارگران بیمه اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب طرح حمایت

 
براي تأمین اموال و خدمات مورد نیاز از دیگر اقداماتی است که براي رفاه حال کارگران در نظر گرفته شده است. 

دیگر طرح تسهیلاتی، مربوط به تخصیص تسهیلات مرابحه به کارگران بیمه اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی در قالب طرح حمایت براي تأمین اموال و خدمات مورد نیاز و پنجمین راه کمک به کارگران ،اعطاي تسهیلات قرض الحسنه
به معرفی شدگان وزارت کار، سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی (ره) در قالب تفاهم نامه و تبصره هاي قانون بودجه کشور
است. البته این تسهیلات در براي کمک به کارآفرینی، اشتغال زایی و ایجاد مشاغل خانگی به ویژه موارد مربوط به زنان سرپرست

 
خانوار انجام شده است . 

همچنین مورد دیگر مربوط به اعطاي تسهیلات ارزان قیمت در راستاي بهره برداري بهینه از ظرفیت هاي استان هاي محروم به
منظور ایجاد و تثبیت اشتغال پایدار در قالب طرح برکت است. همه این اقدامات و برنامه ها از سوي بانک رفاه به دلیل جایگاه کارگران

 
و اهمیت معیشت آنها است که سعی شده با این اقدامات قدمی در این مسیر برداشته شود. 

 
وام 100 میلیون تومانی به کارگران نمونه و بیماران صعب العلاج 

در کنار همه این اقدامات، برنامه هاي دیگري از سوي بانک رفاه اجرایی شده که اسماعیل للـه گانی مـدیرعامل بـانک رفـاه کـارگران
در این خصوص اعلام کرد: پرداخت تسـهیلات به کـارگران نمـونه که سالانه معرفی می شوند و بیماران صعب العلاج که با مشکلات

 
مالی روبه رو هستند تا سقف 100 میلیون تومان ( یک هزار میلیارد ریال ) از اقداماتی است که این بانک در نظر گرفته است. 

 
افزایش 2.5 برابري وام قرض الحسنه بدون نیاز به ضامن 

بر اساس این گزارش، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی یکی از برنامه هاي
اصلی این بانک است به طوري که در سال جاري با حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان تأمین اجتماعی و مصوبات
هیأت مدیره بانک اعتبار این تسهیلات از 200 میلیارد تومان به 2 هزار و 230 میلیارد تومان افزایش پیدا کرده که این رقم نسبت به

 
سال گذشته نزدیک به 11 برابر شده است. 

بنابراین سقف وام دریافتی هر فرد که به منظور ارتقاي وضعیت معیشتی و بهبود زندگی بازنشستگان و خانواده هاي آن ها، در نظر
گرفته شده از 2 میلیون تومان به 5 میلیون تومان افزایش یافته است. همچنین صدور انواع بیمه نامه شخص ثالث، بدنه و سایر بیمه
نامه ها نیز براي این قشر با نرخ 4 درصد اجرایی شده است. یکی از مزیت هایی که براي وام قرض الحسنه در نظر گرفته شده حذف

 
ضامن است که می تواند مسیر دریافت وام را تسهیل و آسان کند. 

 
اعطاي تسهیلات50 میلیون تومانی در "طرح کرامت" 

"طرح کرامت" یکی از طرح هایی اسـت که بانک رفاه بابت تعمیر واحدهاي مسـکونی، هزینه درمان، هزینه ازدواج فرزندان مسـتمري



بگیران و سایر هزینه ها به مشمولان این طرح یعنی بازنشستگان و مستمري بگیران اعطا می کند. سقف این تسهیلات 50 میلیون
تومان بوده که با هدف تداوم خدمات مالی به مستمري بگیران و بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی و بازنشستگان دانشگاه هاي

 
علوم پزشکی اجرا شده است. 

متقاضیان یاد شده می توانند براي تهیه اموال و خدمات مورد نیاز همانند تهیه مصالح ساختمانی براي تعمیرات واحد مسکونی، هزینه
درمان، تحصیل، تهیه جهیزیه و ازدواج فرزند، مسافرت هاي زیارتی و سیاحتی و تعمیرات اساسی و بازسازي کامل واحدهاي مسکونی

 
در قالب عقد مرابحه از این تسهیلات استفاده کنند. 

 
تسهیلات 50 میلیون تومانی بازنشستگان براي خرید کالا 

در ادامه طرح هاي حمایتی بانک رفاه براي بازنشستگان، این بانک طرح "رفاه کالا " را با  هدف کمک به ایجاد اشـتغال، حمایت از
تولیدات داخلی و توسـعه اقتصـادي کشور، اجرایی کرده است. در این طرح مبلغ 50 میلیون تومان با نرخ 15 درصد و بازپرداخت 36

 
ماهه به مشمولان اعطا می شود. 

بر اساس این گزارش، بانک رفاه کارگران در راستاي تحقق شعار سال در قـالب طرح "رفـاه کـالا" به مسـتمري بگیران سازمـان
تـامین اجتمـاعی مشـروط به دریـافت حقوق از این بانک و همچنین تمامی افراد حقیقی که حقوق خود را از این بانک دریافت می

 
کنند، تا سقف50 میلیون تومان تسهیلات تخصیص می دهد. 

همچنین مستمري بگیران صندوق بازنشستگی سازمان تأمین اجتماعی که به دلیل عدم حضور بانک رفاه در آن شهرستان ها، حقوق
خود را از سایر بانک ها دریافت می کنند، به شرط ارائه گواهی کسر از حقوق و همچنین معرفی ضامن یا ضامنان معتبر و یا سایر
وثائق مورد قبول (به تشخیص ارکان اعتباري) برابر ضوابط و مقررات جاري بانک، می توانند از تسهیلات طرح رفاه کالا استفاده کنند.
گفتنی اسـت، مشمولان می توانند از این تسهیلات براي خرید لوازم خانگی، اداري مبلمان و ... و بـدون نیاز به سپرده گذاري و ایجاد

 
میانگین حساب استفاده کنند. 

 
تسهیلات 20 میلیون تومانی به فرزندان بازنشستگان تأمین اجتماعی 

یکی از طرح هاي بانک رفاه براي کمک به بازنشستگان و مستمري بگیران "طرح پیوند" است که هدف از این طرح ایفاي مسئولیت
هاي اجتماعی، تسهیل و ترویج  سنت حســنه ازدواج، حمـایت از تـولید کننــدگان و تـوزیع کننـدگان داخلی در سـال "جهش

 
تـولید" و حمـایت از جوانان براي تأمین لوازم اولیه زندگی است. 

در این طرح تمامی اشخاص حقیقی متقاضی بهره مندي از تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه، پس از ثبت نـام در سامـانه
ازدواج بـانک مرکزي و معرفی آن ها از سـوي این سامـانه به بـانک رفـاه، می تـوانند از مزایاي این طرح که تسهیلات با کارمزد یک

 
درصد است برخوردار شوند. 

مدیرعامل بانک رفاه در خصوص این طرح اعلام کرد که "طرح پیوند" در حال اجراست و به فرزندان مستمري بگیران و بازنشستگان
با نرخ یک درصد پرداخت می شود. بنابراین به ازاي هر فرزند بازنشسته و مستمري بگیر، 20 میلیون تومان تسهیلات خرید کالا تعلق

 
می گیرد. 



بر اساس این گزارش، در"طرح پیوند"، بانک رفاه به دنبال کمک به بازنشستگان و خانواده هاي آن ها بوده و بر همین اساس به
فرزندان مستمري بگیران و بازنشستگان به ازاي هر فرزند بازنشسته و مستمري بگیر، 20 میلیون تومان تسهیلات خرید کالا با نرخ

 
یک درصد پرداخت می کند. 

گفتنی اسـت، متقاضیان مذکور علاوه بر تسهیلات موصوف، می توانند 200 میلیون ریال تسـهیلات مرابحه با نرخ 15 درصـد (کمـتر
از نرخ مصوب بـانک مرکزي ج.ا.ا) در قـالب" طرح رفـاه کـالا "مشـروط به اینکه 60 درصد حقوق و مزایا، کل اقساط تسهیلات
دریافتی را پوشش دهد دریافت کنند . البته، این طرح در مرحله نخسـت شـامل اسـتان هاي کرمان، خراسان رضوي، مازنـدران،
خوزسـتان و آذربایجان شرقی است. علاوه بر این، خدمات دیگري نیز براي مستمري بگیران در نظرگرفته شده است که از آن جمله

 
می توان به صدور انواع بیمه نامه شخص ثالث، بدنه وسایر بیمه نامه ها با نرخ 4 درصد اشاره کرد. 

 
"امید رفاه " طرحی دیگر براي کمک به مستمري بگیران 

در ادامه طرح ها و سیاست هاي حمایتی بانک رفاه، به منظور تنوع بخشـی به سبد خدمات اعتباري و با هدف جلب رضـایت عموم
مشتریـان، "طرح امید رفاه" توسط مدیران این بانک طراحی شده و بر این اساس مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتماعی و
کارکنان بازنشسـته بانک رفاه در قالب عقد قرض الحســـنه با سقف فردي 10 میلیون تومان( یکصـــد میلیــون ریـــال) می توانند

 
تسهیلات دریافت کنند. 

همچنین نرخ کــارمزد سالانه این تسهیلات براي مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتماعی و کارکنان بازنشسـته بانک رفاه 4
درصــد و براي کارکنــان سازمـان هـاي در تعامل با بـانک در قـالب عقد مرابحه تـأمین کالا و خـدمات با سقف فردي 100 میلیون

 
تومان (یک میلیارد ریال ) با نرخ سود سالانه 6 درصد،است. 

 
راه اندازي باشـگاه مشتریان سازمان تامین اجتماعی 

در اقدامی دیگر از سوي بانک رفاه و با همکـاري بین بخشـی و در راسـتاي حمـایت معیشتی از مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین

 
اجتماعی، باشـگاه مشتریان سازمان تامین اجتماعی در سراسر کشور راه اندازي و به بهره برداري رسید. 

بر این اساس، تمامی مسـتمري بگیران سازمان تامین اجتماعی در سراسر کشور می تـوانند براي عضـویت و بهره منـدي از امتیـازات
این باشـگاه با ورود به سـایت باشـگاه مشتریـان سازمـان تـامین اجتمـاعی به نشـانی club.tamin.ir نســبت به ثبت نـام رایگـان

 
و اینترنـتی در سامـانه اقــدام و از خـدمات این باشگاه بهره مند شوند. 

با عضویت در این باشگاه، بازنشســتگان و مســتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتمـاعی می تـوانند از فروشــگاه هـاي طرف قرارداد
با باشگاه مشتریان سازمان تأمین اجتماعی در سراسر کشور کالاهاي مورد نیاز خود را به صورت اقساطی و بـدون سـود دریـافت
کنند. همچنین بـانک رفـاه کـارگران اقسـاط مربـوطه را از حقـوق بازنشســتگان کسـر و به حسـاب فروشگاه هاي مربوطه واریز می
کند. گفتنی اســت، اجراي این طرح در ابتــدا به شکل آزمایشــی در اســتان فـارس انجـام شد که به دلیل اســتقبال مستمري

بگیران از طرح مذکور، اکنون در سراسر کشور در دسترس تمامی بازنشستگان و مستمري بگیران این سازمان قرار گرفته است.



عرضه مسکن از طریق بورس؟

منبع: صداي بورسشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/06/22

امروز دو چالش بزرگ در حوزه مسکن وجود دارد که متاسفانه دلیل بروز این چالش ها به خارج از این حوزه و در واقع به
بخش اقتصاد کلان باز می گردد.

 
روزبه ظهیري، مدیرعامل شرکت گروه سرمایه گذاري مسکن 

امروز دو چالش بزرگ در حوزه مسکن وجود دارد که متاسفانه
دلیل بروز این چالش ها به خارج از این حوزه و در واقع به بخش

 
اقتصاد کلان باز می گردد. 

امروز دو چالش بزرگ در حوزه مسکن وجود دارد که متاسفانه
دلیل بروز این چالش ها به خارج از این حوزه و در واقع به بخش
اقتصاد کلان باز می گردد. متاسفانه در کشور به علت افزایش
قابل توجه نقدینگی که عدد تقریبی آن حدود 3000 هزار
میلیارد تومان برآورد می شود و به دلیل نگرانی مردم از کاهش
ارزش این نقدینگی با توجه به شرایط اقتصادي و سیاسی حاضر

و به علاوه نبود مسیرهاي صحیح براي سرمایه گذاري، باعث شده این حجم عظیم نقدینگی بتواند سر از هر بازار یا کالایی در بیاورد و
خروج ار تعادل عرضه و تقاضا و متعاقب آن افزایش قیمت را به دنبال داشته که نمونه این امر را در یکی دو سال اخیر در بازارهاي

 
مختلف به عینه شاهد بوده ایم. 

این نقدینگی با ورود به بازار ارز، سکه، خودرو و غیره، افزایش جهشی قیمت ها را باعث می شود؛ به طور مشابه، این نقدینگی وارد
بازار مسکن نیز می شود که به دلیل نبود کانال هاي مناسب براي سوق دادن این نقدینگی به سمت مسیر صحیح سرمایه گذاري و

 
تولید، در نهایت باعث ایجاد سفته بازي خواهد شد. 

چالش دوم که متاثر از چالش اول می باشد، عبارتست از این که قدرت خرید تقاضاي مصرفی به علت افزایش قیمتی که در مسکن

 
شاهد آن هستیم به شدت کاهش پیدا کرده است. 

در این بین و با توجه به شرایط امروز کشور و استقبال مردم و سرمایه گذاران از بازار سرمایه، دولت نیز با توجه به سیاست هاي
افزایش شفافیت و البته کنترل بازار و اصلاح قیمت ها، از ورود مسکن به بازار سرمایه حمایت کرده است و برنامه هایی مانند راه

 
اندازي بورس مسکن و همچنین فروش و واگذاري املاك در بورس از آن جمله است. 

در این مسیر و در تازه ترین اقدام، وزیر راه و شهرسازي در جلسه اخیر ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، گزارشی از پیشرفت کار عرضه
املاك در بورس و همچنین راه هاي تامین مالی پروژه هاي انبوه تولید مسکن از طریق بازار سرمایه ارایه داد که بعد از ارایه این
گزارش، رییس جمهوري محترم ضمن تاکید بر حمایت و تقویت سرمایه گذاري در بخش مسکن به عنوان پیشران رونق تولید و



اشتغال کشور، بهره گیري از شیوه هاي مختلف مشارکت مردم در تامین مالی پروژه هاي تولید مسکن از طریق بورس را مورد حمایت
و تاکید قرار داد. از این رو، می توان انتظار داشت که ورود مسکن به بازار سرمایه به طور قطع تاثیر مثبتی بر بازار سرمایه و مسکن

 
خواهد داشت. 

در این میان، یکی از روش هایی که تحت عنوان ورود مسکن به بورس قلمداد می شود، انتشار اوراق سلف موازي استاندارد مسکن و یا
خرید متري مسکن در بورس کالا است که مزیتی عمده و قابل توجه در مرتفع نمودن چالش هاي موجود در حوزه مسکن را دارد؛
چراکه احتمال ورود سرمایه در شرایط فعلی از بازار سرمایه به سمت مسکن وجود دارد که این امر تحت تاثیر افرادي است که به
دنبال تقاضاي سرمایه اي و سوداگري هستند که اگر چنین اتفاقی رخ دهد باعث افزایش مجدد قیمت بازار مسکن خواهد شد و در

 
نهایت موجب فشار بیشتر به خریدار می شود. 

با این حساب، توجه به این موضوع که بتوانیم در بازار بورس پروژه هاي مسکونی داشته باشیم که مانع خارج شدن سرمایه از بازار
شود و این سرمایه به سمت تولید و عرضه مسکن سوق داده شود، می تواند یک اقدام بسیار مثبت و یکی از راه کارهاي کانالیزه کردن

سرمایه براي ایجاد تولید و رونق باشد.



استفاده از ظرفیت مجمع خیرین براي حمایت از هنرمندان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/06/22

نشست معاون صنایع دستی کشور با رئیس و اعضاي هیئت مدیره مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی و نیز مسئولانی از
دستگاه هاي مختلف کشور برگزار شد.

نشست معاون صنایع دستی کشور با رئیس و اعضاي هیئت
مدیره مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی و نیز مسئولانی

 
از دستگاه هاي مختلف کشور برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، در نشست صنایع دستی که به
میزبانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
در محل سالن فجر برگزار شد، راهکارهاي حمایت از
هنرمندان صنایع دستی در شرایط کرونا و استفاده از

 
ظرفیت نهادهاي حمایتی و تشکل هاي فعال در حوزه اشتغال آفرینی و کارآفرینی مورد بررسی قرار گرفت. 

پویا محمودیان معاون صنایع دستی در این نشست به تشریح گزارشی از وضعیت صنایع دستی در کشور پرداخت و با اشاره به ظرفیت
هاي موجود در استان هاي مختلف، گفت: بر اساس برآوردهاي انجام شده، ظرفیت تولید سالانه صنایع دستی در کشور، 70 هزار
میلیارد ریال است و این در حالی است که سرمایه لازم براي ایجاد شغل در حوزه صنایع دستی به طور میانگین 300 میلیون ریال

 
برآورد شده است. 

معاون میراث فرهنگی کشور در ادامه گفت: 75 درصد فعالان حوزه صنایع دستی را بانوان تشکیل می دهند و در هر روستا و یا شهري
که ثبت جهانی آن انجام شده شاهد رونق اشتغال و درآمدزایی در آن منطقه بوده ایم، در روستایی مانند کلپورگان در سیستان و

 
بلوچستان شاهد درآمدزایی براي مردم منطقه هستیم و از محل فروش سفال در این منطقه حتی مدرسه نیز ساخته شده است. 

او در بخش دیگري از صحبت هاي خود، بین المللی کرد: در سال هاي گذشته، 59 رشته صنایع دستی در حال فراموشی، احیا شده و
9 نشان جغرافیایی بین المللی و 51 نشان جغرافیایی ملی داریم. 79 وب سایت در 19 استان به صورت آنلاین حوزه فروش صنایع

 
دستی فعالیت می کنند و 68 بازارچه دائمی صنایع دستی نیز داریم. 

محمودیان در ادامه به ظرفیت صادرات صنایع دستی اشاره کرد و ادامه داد: در سال هاي 97 و 98، در مجموع 543 میلیون دلار

 
صادرات صنایع دستی به صورت رسمی انجام شد و در همین مدت 385 میلیون دلار صادرات چمدانی داشتیم. 

 
حمایت مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی در صنایع دستی 

هاشم شکرعلی رئیس مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی کشور نیز در این نشست در سخنانی با اشاره به اهمیت صنایع دستی و نقش
آن در تولید و اشتغال، نیز عنوان کرد: «به اعتقاد من در حوزه صنایع دستی ظرفیت هاي فراوانی در کشور داریم، از این رو این مجمع



 
آمادگی خود را براي حمایت کامل از هنرمندان صنایع دستی و فعالان این حوزه اعلام می کند.» 

او افزود: «این حوزه ظرفیت هاي بسیار خوبی براي کارآفرینان، خیرین و سرمایه گذاران دارد و افراد علاقه مند می توانند با توجه به

 
این ظرفیت ها در این حوزه سرمایه گذاري کنند و به ایجاد اشتغال در استان هاي مختلف کشور کمک کنند.» 

شکرعلی ادامه داد: «پیشنهاد من این است که با توجه به این ظرفیت ها، بسته اي را براي سرمایه گذاران، کارآفرینان و خیران علاقه
مند به فعالیت در این حوزه تهیه کنیم و ضمن آشنایی بیشتر آن ها با حوزه صنایع دستی از ظرفیت ها و توانمندي هاي آنان براي

 
سرمایه گذاري و فعالیت در این حوزه کمک بگیریم.» 

او با بیان این که مجمع خیرین اشتغال و کارآفرینی کشور به طور کامل از حوزه صنایع دستی و ظرفیت هاي موجود آن حمایت می
کند، خاطرنشان کرد: «این آمادگی را داریم تا ارتباط مناسبی بین اصناف مختلف کشور با فعالان و تولیدکنندگان صنایع دستی برقرار

 
کنیم تا ظرفیت هاي موجود در حوزه صنایع دستی بیش از پیش مورد استفاده قرار گیرد.» 

در این نشست همچنین تعدادي از اعضاي این مجمع و دیگر حاضران در این نشست، به بیان دیدگاه ها و ارائه پیشنهادهاي خود براي
رونق هرچه بیشتر اشتغال و درآمدزایی از طریق صنایع دستی پرداختند.



راه اندازي دپارتمان ملی مهارت آموزي زنان در آذربایجان غربی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/06/22

رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور گفت: دپارتمان ملی مهارت آموزي زنان باري نخستین بار در کشور در
آذربایجان غربی راه اندازي می شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ارومیه، علی اوسط هاشمی رئیس سازمان آموزش
فنی و حرفه اي کشور در دومین بیجلسه شوراي اداره کل
این سازمان در آذربایجان غربی بااشاره به اینکه دپارتمان
ملی مهارت آموزي زنان باري نخستین بار در کشور در
آذربایجان غربی راه اندازي می شود، گفت: مشخص کردن
سهم زنان در اشتغال، مهارت هاي آموزشی و سایر مسائل
مرتبط با فعالیت بانوان از اهداف راه اندازي این دپارتمان

 
است. 

او افزود: باید مسوولان و مهارت آموزان استانی، عملکرد استان را برآورد و بر این اساس اقدام به برنامه ریزي براي آموزش کنند و در

 
مسیر توانمندسازي جامعه تلاش هاي لازم صورت گیرد و تمام مسوولان باید در این راستا همکاري لازم را داشته باشند. 

هاشمی بااشاره به اینکه مهارت آموزي اولویت نخست جامعه است، گفت: راه اندازي بنگاه هاي اقتصادي زودبازده و تزریق پول براي

 
رونق این بخش بدون توجه به مهارت آموزي و استعداد نیروي کار بی نتیجه است. 

محمدسلیم عباسی سرپرست اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان با اشاره به فعالیت 355 مربی فنی و حرفه اي در آموزشگاه هاي
آزاد در بخش هاي صنعت، خدمات، کشاورزي و فرهنگ و هنر در استان افزود: این تعداد مربی یک هزار و 344 دوره آموزشی را براي

 
چهار هزار و 652 نفر برگزار کردند. 

او افزود: راه اندازي دپارتمان ویژه آموزش در بخش کشاورزي مورد نیاز این استان است و این امر توجه مسئولان را می طلبد و باید

 
بخش خصوصی وارد کار شود و مهارت آموزي در جامعه توسعه یابد تا شاهد بهار آموزش فنی و حرفه اي باشیم. 

اکبر حاضري نماینده روساي مراکز آموزشی فنی و حرفه اي آذربایجان غربی نیز در این جلسه گفت: مراکز آموزشی باید به روز شوند

 
و فرهنگ مهارت آموزي را در جامعه توسعه دهیم. 

ایرج میري رییس کانون انجمن هاي صنفی کارفرمایی آموزش فنی و حرفه اي آزاد آذربایجان غربی با اشاره به اینکه آموزشگا هاي
آزاد فنی و حرفه اي با شیوع کرونا آسیب جدي دیده اند، گفت: حل مشکلات آموزشگاه هاي آزاد نیازمند توجه بیشتر مسوولان است

تا شاهد بهار آموزش هاي فنی و حرفه اي باشیم.





جذب چهار هزار میلیارد ریال تسهیلات روستایی و عشایري

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/06/22

چهار هزار میلیارد ریال تسهیلات روستایی و عشایري در استان چهارمحال و بختیاري جذب شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، االله کرم نصیري معاون هماهنگی امور اقتصادي
چهارمحال و بختیاري گفت: چهار هزار و 60 میلیارد ریال
تسهیلات ارزان قیمت روستایی و عشایري به استان
اختصاص داده شد که از این میزان تاکنون چهار هزار

 
میلیارد ریال آن عقد قرارداد شده است. 

 
بیشتر بخوانید 

- پرداخت 370 فقره تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري در بروجن او افزود: طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري در کاهش نرخ

 
بیکاري این استان سهم بسزایی دارد. 

نصیري، تقویت تعاونی ها را از دیگر راهکار هاي کاهش نرخ بیکاري برشمرد.



براي تامین کالاهاي اساسی و دارو دغدغه اي نداریم

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/06/22

جهانگیري با تاکید بر اینکه دغدغه اي براي تامین کالاهاي اساسی و دارو نداریم، گفت: براي عبور از مشکلات و دشواري ها
وقت گذاشته و راه حل هاي لازم را پیدا کرده ایم.

جهانگیري با تاکید بر اینکه دغدغه اي براي تامین کالاهاي اساسی و دارو نداریم، گفت: براي عبور از مشکلات و دشواري ها

 
وقت گذاشته و راه حل هاي لازم را پیدا کرده ایم. 

اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور در مراسم افتتاح همزمان 383 طرح تعاونی در سراسر کشور گفت: بخش تعاون کار هاي
ماندگاري براي کشور کرده و در این طرح ها با سرمایه گذاري بیش از 3 هزار میلیارد تومان براي بیش از 26 هزار و 691 نفر شغل

 
ماندگار و تولیدي ایجاد شده است. 

وي ادامه داد: آرمان هاي متعددي براي اقتصاد و نظام خود داریم و هیچ وقت نباید آن آرمان ها را فراموش کنیم. یکی از اصلی ترین
آرمان هاي جمهوري اسلامی استقرار عدالت در کشور و رفع فاصله هاي نگران کننده طبقاتی است تا مردم از رفاه و آسایش مناسب

 
برخوردار باشند. 

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: در عرصه عدالت اقتصادي، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی، شاید احساس کنیم که خیلی با آنچه
می خواستیم، فاصله داریم، اما این نباید سبب شود از هدفی که داریم، منصرف شویم؛ باید با تلاش بیشتر به سمت تحقق اهداف و
آرمان ها حرکت کنیم؛ بنابراین گزارش 383 طرح تعاونی با مشارکت 33 هزار و 715 عضو و سرمایه گذاري بالغ بر 3 هزار و پنج

 
میلیارد تومان و ایجاد اشتغال براي 26 هزار و 691 نفر افتتاح شد. 

از مجموع این 383 طرح 217 طرح (57 درصد) درحوزه تولید، 69 طرح دربخش خدمات (18 درصد) و 97 طرح درگرایش هاي

 
توزیعی و مسکن (25 درصد) است. 

در مجموع در طرح هاي افتتاحی حدود 3 هزار و پنج هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري صورت گرفته که از این مبلغ بیش از یک
هزار و 358 میلیارد تومان درطرح هاي تعاونی هاي تولیدي، 219 میلیارد تومان درطرح هاي خدماتی و یک هزار و 427 میلیارد

 
تومان در طرح هاي مسکن وتعاونی هاي توزیعی سرمایه گذاري شده است. 

برچسب ها: کالاي اساسی ، واردات ، دولت



1.5 میلیون نفر در کشور بیش از یک خانه دارند

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/06/22

وزیر راه و شهرسازي درباره خانه هاي خالی اعلام کرد: 1.5 میلیون مالک که بیش از یک واحد دارند، شناسایی شدند که
برایشان پیامک ارسال شده و در آستانه بازخوردگیري هستیم.

وزیر راه و شهرسازي درباره خانه هاي خالی اعلام کرد: 1.5 میلیون مالک که بیش از یک واحد دارند، شناسایی شدند که

 
برایشان پیامک ارسال شده و در آستانه بازخوردگیري هستیم. 

 
محمد اسلامی گفت: نقش تعاون را به عنوان گسترده ترین نهاد مردمی در اقتصاد کشور ارج می نهیم. 

وزیر راه و شهرسازي افزود: در شرایطی که اقتصاد جهانی متاثر از شیوع کرونا در مسیر رشد منفی است، در کشور ما اقتصاد در

 
حرکت است. 

وي اظهار داشت: محصولات و دستاوردهاي تکنولوژي و صنعتی ما در حوزه ساختمان و تاسیسات محدود به بازارهاي داخلی نیست و
ما بازارهاي صادراتی وسیعی در اختیار داریم که با رشد تولید و رعایت الزامات و استانداردهاي ملی و بین المللی می توانیم سهم بازار
را گسترش دهیم و با رعایت اخلاق حرفه اي در بحث کیفیت این بازارها را پایدار نگه داریم و از این طریق اشتغال و تولید در این

 
عرصه رونق پیدا کند. 

اسلامی با تاکید بر نقش تعاون در اقتصاد ابراز داشت: نقش تعاون را به عنوان گسترده ترین نهاد مردمی در اقتصادي کشور هست ارج
می نهیم و براي اینکه تعاون توسعه پیدا کند تفاهم نامه اي هم با اتاق تعاون منعقد کردیم و امیدواریم با این تفاهم نامه بتوانیم گام

 
هاي موثري برداریم. 

وزیر راه و شهرسازي اظهار داشت: چند انتظار مهمی که در سالجاري در بخش ساختمان و مسکن داریم و به طور مشترك با وزارت
صمت دنبال می کنیم، این است به طور روزافزون بتوانیم در جهت ارتقاي کیفی محصولات و پایدارسازي تولید اقدام کنیم و
پشتیبانی وزارت صمت و راه وشهرسازي در دولت، موجب شود قیمت نهاده هاي این حوزه به صورت کنترل شده باشد و مزیت هاي
ساخت و ساز و جریان تولید مسکن براي جامعه هدف را بتواند تسهیل کند؛ به نحوي که با یک نظام کنترل شده بتوانیم جریان تولید

 
را به صرف وصلاح سازنده و ملت رعایت کنیم. 

برچسب ها: وزارت راه و شهرسازي ، خانه هاي خالی ، مالیات



ورود هلال احمر به تالار بورس

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/06/22

رئیس جمعیت هلال احمر در دیدار با اعضاي هیات رئیسه دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی-درمانی زاهدان تاکید
کرد: هفته آینده با اعزام متخصصان دارویی هلال احمر به سیستان و بلوچستان براي رفع مشکلات دارویی مردم استان،

برنامه ریزي محیطی لازم انجام می شود.

به گزارش صبحانه،دکتر همتی در سفر به استان سیستان و
بلوچستان به منظور بازدید از روند اجراي طرح "نذر آب3"
از افتتاح 1400 خانه هلال در هفته جاري خبر داد و افزود:
جمعیت هلال احمر طرح راه اندازي خانه هاي هلال را با

 
تایید ریاست جمهوري آغاز کرده است. 

وي افزود: هلال احمر سه هولدینگ بزرگ از جمله شرکت
نوید با 24 فروند بالگرد و 100 خلبان، شرکت سرمایه
گذاري هلال در حوزه هاي دامپروري و ساختمانی و نیز
سازمان تدارکات پزشکی را دارد و فعالیت ها طوري پیش

رفته که به تازگی وارد تالار شیشه اي بورس شده ایم. کشت و صنعت هلال نیشابور یکی از شرکت هاي جمعیت است که وارد تالار

 
بورس شده است. 

رئیس جمعیت هلال احمر گفت: هلال احمر در کشورهاي آفریقایی مراکز دارویی دارد که از تولیدات داخلی خود در این مراکز

 
استفاده می کنیم، بنابراین ما در بحث بازاریابی این تولیدات مشکلی نداریم و تولیدات روز به روز در حال افزایش است. 

همتی تاکید کرد: ما به مردم سیستان و بلوچستان قول می دهیم که همکاران و متخصصان دارویی هلال احمر، هفته آینده به

 
سیستان و بلوچستان سفر می کنند و براي رفع مشکلات دارویی مردم استان، برنامه ریزي می کنند. 

هاشمی شهري - رئیس دانشگاه علوم پزشکی زاهدان هم در این دیدار اظهار کرد: همکاري میان دانشگاه و هلال احمر همواره در
بحران ها خودش را نشان داده است. ما از سال 1397 پیگیر راه اندازي کارخانه دارویی در سیستان و بلوچستان بودیم که به تازگی با

 
آن موافقت شده است. از جمله مزایاي آن، اشتغال زایی، رقابت در بازار بزرگ جهانی و تامین نیاز داخلی در زمینه دارو است. 

هاشمی شهري افزود: راه توسعه کشور پژوهش و گسترش فناوري است. ما نزدیک 14 هزار متر فضا در اختیار مراکز رشد و فن آوري

 
قرار دادیم و امیدواریم از ظرفیت هاي هلال احمر براي توسعه این مراکز استفاده کنیم. 

وي همچنین ابراز امیدواري کرد که با مشارکت جمعیت هلال احمر و دانشگاه علوم پزشکی استان، فعالیت هاي مشترکی در زمینه

 
تولیدات دارویی انجام شود. 



براساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی جمعیت هلال احمر، دکتر کریم همتی به منظور بازدید از اجراي طرح نذر آب 3 در مناطق

 
محروم استان سیستان و بلوچستان و نحوه خدمت رسانی به مردم، به این استان سفر کرد. 

در این سفر 2 روزه، دکتر همتی از اجراي طرح نذر آب 3 در مناطق محروم استان بازدید و در جریان نحوه خدمت رسانی به مردم

 
قرار خواهد گرفت. 

دیدار با نماینده ولی فقیه در استان و امامان جمعه اهل تسنن و تشیع، بازدید از پایگاه هاي امدادي، دیدار با استاندار از دیگر برنامه

 
هاي سفر رئیس جمعیت هلال احمر به استان سیستان و بلوچستان است. 

در این سفر، دکتر محمد نصیري - رئیس سازمان داوطلبان، دکتر روح اله استاك - سرپرست کل روابط عمومی و ارتباطات مردمی و

 
نیز دکتر سعید مهرزادي - مشاور اجرایی رئیس جمعیت هلال احمر، دکتر همتی را همراهی می کنند. 

 امسال براي سومین سال متوالی طرح نذر آب توسط جمعیت هلال احمر در استان هاي سیستان و بلوچستان، هرمزگان، خراسان
جنوبی و کرمان از نیمه شهریور تا هفته اول مهر اجرایی خواهد شد. در این طرح، سه محور حمایت هاي معیشتی، خدمات درمانی (با
پیوست ویروس کرونا) و برخورد با تنش هاي آبی به شکل استقرار تانکر، تصفیه آب و لوله کشی براي دسترسی مردم به آب آشامیدنی

سالم اجرایی می شود.



خرم دره واحد تولیدي تعطیل ندارد

منبع: ایسناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/06/22

فرماندار خرم دره گفت: با احیاي واحدهاي تولیدي راکد می توان در راستاي جهش تولید گام برداشت.

حجت محمدي ظهر امروز (22 شهریورماه) در حاشیه
بازدید از واحدهاي تولیدي شهرك صنعتی خرم دره با
اشاره به نام گذاري سال توسط مقام معظم رهبري به سال
جهش تولید، اظهار کرد: تعیین کلید واژه جهش تولید به
عنوان شعار سال بیانگر توجه رهبر معظم انقلاب اسلامی به

 
مسئله اقتصاد و معیشت مردم است. 

وي یادآور شد: اگر نیم نگاهی به نامگذاري هاي سال
گذشته تا سال جاري بنگریم، توجه به اشتغال جوانان،
اقتصاد و تولید بیشتر واحدهاي صنعتی و تولیدي در کشور

 
یکی از مهم ترین اهداف از نام گذاري توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی است . 

این مسئول با بیان این مطلب که واردات بی رویه کالا عامل تعطیلی برخی واحدهاي تولیدي می شود، اظهار کرد: واردات بی رویه به
ویژه کالاهاي چینی ارزان قیمت موجب تعطیلی برخی از واحدهاي تولیدي کشور شده که نمونه بارز آن شرکت تولیدي کوکما خرم

 
دره است که یکی از بهترین برندهاي پارچه در کشور بود. 

فرماندار خرم دره با اشاره به فعال بودن 47 واحد تولیدي در این شهرستان، عنوان کرد: احیاي واحدهاي تولیدي تعطیل در راستاي
تحقق شعار سال تعیین شده از سوي مقام معظم رهبري در کاهش نرخ بیکاري به ویژه در خرم دره که از نرخ بیکاري بالایی با توجه

 
به جمعیت بالاي شهرنشینی آن برخوردار است، تاثیر به سزایی دارد. 

محمدي با تاکید بر این که باید همه موانع از سر راه تولید و تولیدکنندگان برداشته شود تا با آسایش خاطر به روند کار خود ادامه

 
دهند، بیان کرد: در حال حاضر در شهرستان خرم دره هیچ واحد تولیدي تعطیل نداریم. 

فرماندار خرم دره، برنامه ریزي در حوزه رونق تولید را لازمه تحقق اهداف شعار سال جهش تولید دانست و خاطرنشان کرد: براي

 
تحقق حهش تولید همه باید احساس مسئولیت کنند. 

انتهاي پیام



96.5 درصد بنگاه هاي کشور خرد هستند

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/06/22

معاون وزیر کار با بیان اینکه 96.5 درصد بنگاه ها خرد هستند، گفت: با توسعه شبکه سازي می توان به این بنگاه ها کمک
کرد تا هم مشکل اندازه کوچک خود را مدیریت کنند و هم از فواید آن بهره مند شوند.

معاون وزیر کار با بیان اینکه 96.5 درصد بنگاه ها خرد
هستند، گفت: با توسعه شبکه سازي می توان به این بنگاه
ها کمک کرد تا هم مشکل اندازه کوچک خود را مدیریت

 
کنند و هم از فواید آن بهره مند شوند. 

به گزارش چابک آنلاین به نقل از مهر، عیسی منصوري، در
مورد مشکلات بنگاه هاي کوچک و خرد در کشور، اظهار
داشت: بنگاه ها در ایران معمولاً در دسته بندي «کوچک و
خرد» قرار می گیرند که بر اساس ارزیابی هاي صورت
گرفته، مشخص شده که 96.5 درصد بنگاه ها خرد هستند

 
به این معنا که زیر 10 نفر کارکن دارند. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: مسأله اي که وجود دارد این است که این بنگاه ها در تأمین

 
تکنولوژي، مهارت و بازاریابی با مشکل مواجه هستند. 

وي ادامه داد: بر اساس بررسی هاي صورت گرفته، با «توسعه شبکه سازي» می توان به این بنگاه ها کمک کرد؛ بنگاه هاي همگنی که
در تأمین مواد اولیه و بازار فعال هستند، با شبکه سازي می توانند مشکل اندازه کوچک خود را مدیریت کنند و در کنار آن از فواید

 
زیادي نیز بهره مند شوند. 

منصوري با بیان اینکه عمده فعالیت بنگاه هاي خرد و کوچک مبتنی بر بازار و مشتري است، تاکید کرد: براي توسعه اشتغال در کشور
باید تمرکز خود را بر گسترش بنگاه هاي خرد، کوچک و متوسط قرار دهیم.



حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه

حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/06/22

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی بانک رفاه
کارگران به نقل از خبرگزاري تسنیم، بانک رفاه به عنوان یکی از بزرگترین بانک هاي اجتماعی کشور  و مدافع حقوق

بازنشستگان و کارگران سعی دارد از طرق مختلف به ...

بانک رفاه در راستاي حمایت از کارگران، مستمري بگیران و بازنشستگان تامین اجتماعی و همچنین بیماران صعب العلاج، 15 طرح

 
تسهیلاتی در قالب وام هاي 5 تا 100 میلیونی را در نظر گرفته است. 

 
به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی بانک رفاه کارگران به نقل از خبرگزاري تسنیم، بانک رفاه به عنوان یکی از بزرگترین بانک هاي اجتماعی
کشور و مدافع حقوق بازنشستگان و کارگران سعی دارد از طرق مختلف به بهبود وضعیت معیشتی این قشر از جامعه کمک کند. در
همین راستا در کنار خدماتی که به اقشار مختلف جامعه ارائه می کند، یکی از اولویت هاي مهم خود را، ارائه خدمات مطلوب به
بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی وکارگران می داندکه در این مسیر پرداخت به موقع حقوق مستمري بگیران
تأمین اجتماعی، ارائه تسهیلات با شرایط ویژه و ارائه طرح هاي اعتباري مختلف به این قشر از مشتریان، از جمله برنامه هاي این بانک

 
است. 

اقدامات بانک رفاه براي بازنشستگان و کارگران در قالب طرح هاي مختلف نشان دهنده توجه ویژه این بانک به مشتریان خود به ویژه
بازنشستگان و مستمري بگیران است. برهمین اساس، خدمات این بانک به کارگران به دو شیوه مستقیم و غیر مستقیم در حال انجام
است. که خدمات مستقیم در قالب پرداخت تسهیلات به شرکت ها و واحد هاي تولیدي به منظور تدوام اشتغال بوده و این خدمات به

 
طور غیر مستقیم در زندگی و رفاه حال کارگران کشور تأثیر گذار است. 

 
طرح هاي تسهیلاتی بانک رفاه براي کارگران 

در کنار طرح هاي بانک رفاه براي بازنشستگان و مستمري بگیران، این بانک چند طرح را نیز به منظور بهبود معیشت کارگران کشور
که یکی از عوامل اصلی رشد اقتصادي هستند، اجرایی کرده است. بر همین اساس طرح هاي مختلفی را براي حمایت از این قشر با
هدف تأمین نیاز ضروري کارگران، کمک به بنگاه هاي دولتی آسیب دیده و مشکل دار، کمک به کارآفرینی، اشتغال زایی و حمایت از
مشاغل خانگی با اولویت زنان سرپرست خانوار و بهره برداري مطلوب از ظرفیت هاي استان هاي محروم در راستاي ایجاد اشتغال

 
پایدار تعیین کرده است. 

به منظور تحقق این اهداف نیز، اعطاي تسهیلاتی براي رفاه حال کارگران در نظر گرفته است که تخصیص تسهیلات قرض الحسنه و



مرابحه به منظور تأمین نیازهاي ضروري و مورد نیاز کارگران نمونه کل کشور، اعضاي اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگري و کاروان

 
ورزش کارگري ایران یکی از آنهاست. 

همچنین تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به واحدهاي تولیدي شناسایی شده مشکل دار در پرداخت حقوق معوق کارگران بیمه
اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی (بر اساس توزیع استانی تعیین شده توسط وزارت متبوع) و
تخصیص تسهیلات مرابحه به کارگران بیمه اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب طرح حمایت

 
براي تأمین اموال و خدمات مورد نیاز از دیگر اقداماتی است که براي رفاه حال کارگران در نظر گرفته شده است. 

دیگر طرح تسهیلاتی، مربوط به تخصیص تسهیلات مرابحه به کارگران بیمه اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی در قالب طرح حمایت براي تأمین اموال و خدمات مورد نیاز و پنجمین راه کمک به کارگران ،اعطاي تسهیلات قرض الحسنه
به معرفی شدگان وزارت کار، سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی (ره) در قالب تفاهم نامه و تبصره هاي قانون بودجه کشور
است. البته این تسهیلات در براي کمک به کارآفرینی، اشتغال زایی و ایجاد مشاغل خانگی به ویژه موارد مربوط به زنان سرپرست

 
خانوار انجام شده است . 

همچنین مورد دیگر مربوط به اعطاي تسهیلات ارزان قیمت در راستاي بهره برداري بهینه از ظرفیت هاي استان هاي محروم به
منظور ایجاد و تثبیت اشتغال پایدار در قالب طرح برکت است. همه این اقدامات و برنامه ها از سوي بانک رفاه به دلیل جایگاه کارگران

 
و اهمیت معیشت آنها است که سعی شده با این اقدامات قدمی در این مسیر برداشته شود. 

 
وام 100 میلیون تومانی به کارگران نمونه و بیماران صعب العلاج 

در کنار همه این اقدامات، برنامه هاي دیگري از سوي بانک رفاه اجرایی شده که اسماعیل للـه گانی مـدیرعامل بـانک رفـاه کـارگران
در این خصوص اعلام کرد: پرداخت تسـهیلات به کـارگران نمـونه که سالانه معرفی می شوند و بیماران صعب العلاج که با مشکلات

 
مالی روبه رو هستند تا سقف 100 میلیون تومان ( یک هزار میلیارد ریال ) از اقداماتی است که این بانک در نظر گرفته است. 

 
افزایش 2.5 برابري وام قرض الحسنه بدون نیاز به ضامن 

بر اساس این گزارش، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی یکی از برنامه هاي
اصلی این بانک است به طوري که در سال جاري با حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان تأمین اجتماعی و مصوبات
هیأت مدیره بانک اعتبار این تسهیلات از 200 میلیارد تومان به 2 هزار و 230 میلیارد تومان افزایش پیدا کرده که این رقم نسبت به

 
سال گذشته نزدیک به 11 برابر شده است. 

بنابراین سقف وام دریافتی هر فرد که به منظور ارتقاي وضعیت معیشتی و بهبود زندگی بازنشستگان و خانواده هاي آن ها، در نظر
گرفته شده از 2 میلیون تومان به 5 میلیون تومان افزایش یافته است. همچنین صدور انواع بیمه نامه شخص ثالث، بدنه و سایر بیمه
نامه ها نیز براي این قشر با نرخ 4 درصد اجرایی شده است. یکی از مزیت هایی که براي وام قرض الحسنه در نظر گرفته شده حذف

 
ضامن است که می تواند مسیر دریافت وام را تسهیل و آسان کند. 

 
اعطاي تسهیلات50 میلیون تومانی در "طرح کرامت" 



"طرح کرامت" یکی از طرح هایی اسـت که بانک رفاه بابت تعمیر واحدهاي مسـکونی، هزینه درمان، هزینه ازدواج فرزندان مسـتمري
بگیران و سایر هزینه ها به مشمولان این طرح یعنی بازنشستگان و مستمري بگیران اعطا می کند. سقف این تسهیلات 50 میلیون
تومان بوده که با هدف تداوم خدمات مالی به مستمري بگیران و بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی و بازنشستگان دانشگاه هاي

 
علوم پزشکی اجرا شده است. 

متقاضیان یاد شده می توانند براي تهیه اموال و خدمات مورد نیاز همانند تهیه مصالح ساختمانی براي تعمیرات واحد مسکونی، هزینه
درمان، تحصیل، تهیه جهیزیه و ازدواج فرزند، مسافرت هاي زیارتی و سیاحتی و تعمیرات اساسی و بازسازي کامل واحدهاي مسکونی

 
در قالب عقد مرابحه از این تسهیلات استفاده کنند. 

 
تسهیلات 50 میلیون تومانی بازنشستگان براي خرید کالا 

در ادامه طرح هاي حمایتی بانک رفاه براي بازنشستگان، این بانک طرح "رفاه کالا " را با هدف کمک به ایجاد اشـتغال، حمایت از
تولیدات داخلی و توسـعه اقتصـادي کشور، اجرایی کرده است. در این طرح مبلغ 50 میلیون تومان با نرخ 15 درصد و بازپرداخت 36

 
ماهه به مشمولان اعطا می شود. 

بر اساس این گزارش، بانک رفاه کارگران در راستاي تحقق شعار سال در قـالب طرح "رفـاه کـالا" به مسـتمري بگیران سازمـان
تـامین اجتمـاعی مشـروط به دریـافت حقوق از این بانک و همچنین تمامی افراد حقیقی که حقوق خود را از این بانک دریافت می

 
کنند، تا سقف50 میلیون تومان تسهیلات تخصیص می دهد. 

همچنین مستمري بگیران صندوق بازنشستگی سازمان تأمین اجتماعی که به دلیل عدم حضور بانک رفاه در آن شهرستان ها، حقوق
خود را از سایر بانک ها دریافت می کنند، به شرط ارائه گواهی کسر از حقوق و همچنین معرفی ضامن یا ضامنان معتبر و یا سایر
وثائق مورد قبول (به تشخیص ارکان اعتباري) برابر ضوابط و مقررات جاري بانک، می توانند از تسهیلات طرح رفاه کالا استفاده کنند.
گفتنی اسـت، مشمولان می توانند از این تسهیلات براي خرید لوازم خانگی، اداري مبلمان و ... و بـدون نیاز به سپرده گذاري و ایجاد

 
میانگین حساب استفاده کنند. 

 
تسهیلات 20 میلیون تومانی به فرزندان بازنشستگان تأمین اجتماعی 

یکی از طرح هاي بانک رفاه براي کمک به بازنشستگان و مستمري بگیران "طرح پیوند" است که هدف از این طرح ایفاي مسئولیت
هاي اجتماعی، تسهیل و ترویج سنت حســنه ازدواج، حمـایت از تـولید کننــدگان و تـوزیع کننـدگان داخلی در سـال "جهش

 
تـولید" و حمـایت از جوانان براي تأمین لوازم اولیه زندگی است. 

در این طرح تمامی اشخاص حقیقی متقاضی بهره مندي از تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه، پس از ثبت نـام در سامـانه
ازدواج بـانک مرکزي و معرفی آن ها از سـوي این سامـانه به بـانک رفـاه، می تـوانند از مزایاي این طرح که تسهیلات با کارمزد یک

 
درصد است برخوردار شوند. 

مدیرعامل بانک رفاه در خصوص این طرح اعلام کرد که "طرح پیوند" در حال اجراست و به فرزندان مستمري بگیران و بازنشستگان
با نرخ یک درصد پرداخت می شود. بنابراین به ازاي هر فرزند بازنشسته و مستمري بگیر، 20 میلیون تومان تسهیلات خرید کالا تعلق

 
می گیرد. 



بر اساس این گزارش، در"طرح پیوند"، بانک رفاه به دنبال کمک به بازنشستگان و خانواده هاي آن ها بوده و بر همین اساس به
فرزندان مستمري بگیران و بازنشستگان به ازاي هر فرزند بازنشسته و مستمري بگیر، 20 میلیون تومان تسهیلات خرید کالا با نرخ

 
یک درصد پرداخت می کند. 

گفتنی اسـت، متقاضیان مذکور علاوه بر تسهیلات موصوف، می توانند 200 میلیون ریال تسـهیلات مرابحه با نرخ 15 درصـد (کمـتر
از نرخ مصوب بـانک مرکزي ج.ا.ا) در قـالب" طرح رفـاه کـالا "مشـروط به اینکه 60 درصد حقوق و مزایا، کل اقساط تسهیلات
دریافتی را پوشش دهد دریافت کنند . البته، این طرح در مرحله نخسـت شـامل اسـتان هاي کرمان، خراسان رضوي، مازنـدران،
خوزسـتان و آذربایجان شرقی است. علاوه بر این، خدمات دیگري نیز براي مستمري بگیران در نظرگرفته شده است که از آن جمله

 
می توان به صدور انواع بیمه نامه شخص ثالث، بدنه وسایر بیمه نامه ها با نرخ 4 درصد اشاره کرد. 

 
"امید رفاه " طرحی دیگر براي کمک به مستمري بگیران 

در ادامه طرح ها و سیاست هاي حمایتی بانک رفاه، به منظور تنوع بخشـی به سبد خدمات اعتباري و با هدف جلب رضـایت عموم
مشتریـان، "طرح امید رفاه" توسط مدیران این بانک طراحی شده و بر این اساس مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتماعی و
کارکنان بازنشسـته بانک رفاه در قالب عقد قرض الحســـنه با سقف فردي 10 میلیون تومان( یکصـــد میلیــون ریـــال) می توانند

 
تسهیلات دریافت کنند. 

همچنین نرخ کــارمزد سالانه این تسهیلات براي مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتماعی و کارکنان بازنشسـته بانک رفاه 4
درصــد و براي کارکنــان سازمـان هـاي در تعامل با بـانک در قـالب عقد مرابحه تـأمین کالا و خـدمات با سقف فردي 100 میلیون

 
تومان (یک میلیارد ریال ) با نرخ سود سالانه 6 درصد،است. 

 
راه اندازي باشـگاه مشتریان سازمان تامین اجتماعی 

در اقدامی دیگر از سوي بانک رفاه و با همکـاري بین بخشـی و در راسـتاي حمـایت معیشتی از مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین

 
اجتماعی، باشـگاه مشتریان سازمان تامین اجتماعی در سراسر کشور راه اندازي و به بهره برداري رسید. 

بر این اساس، تمامی مسـتمري بگیران سازمان تامین اجتماعی در سراسر کشور می تـوانند براي عضـویت و بهره منـدي از امتیـازات
این باشـگاه با ورود به سـایت باشـگاه مشتریـان سازمـان تـامین اجتمـاعی به نشـانی club.tamin.ir نســبت به ثبت نـام رایگـان

 
و اینترنـتی در سامـانه اقــدام و از خـدمات این باشگاه بهره مند شوند. 

با عضویت در این باشگاه، بازنشســتگان و مســتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتمـاعی می تـوانند از فروشــگاه هـاي طرف قرارداد
با باشگاه مشتریان سازمان تأمین اجتماعی در سراسر کشور کالاهاي مورد نیاز خود را به صورت اقساطی و بـدون سـود دریـافت
کنند. همچنین بـانک رفـاه کـارگران اقسـاط مربـوطه را از حقـوق بازنشســتگان کسـر و به حسـاب فروشگاه هاي مربوطه واریز می
کند. گفتنی اســت، اجراي این طرح در ابتــدا به شکل آزمایشــی در اســتان فـارس انجـام شد که به دلیل اســتقبال مستمري

بگیران از طرح مذکور، اکنون در سراسر کشور در دسترس تمامی بازنشستگان و مستمري بگیران این سازمان قرار گرفته است.



طرح «سرباز ماهر» در اردبیل آغاز شد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیر مرکز آموزش کوتاه مدت شماره 3 جهاد دانشگاهی استان اردبیل گفت: به همت جهاددانشگاهی، برگزاري دوره هاي
مهارت آموزي نیروهاي مسلح در قالب طرح «سرباز ماهر» در استان اردبیل آغاز شد.

به گزارش خبرنگار جوان آنلاین از اردبیل، بهزاد شایقی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: بر اساس تفاهم نامه همکاري بین وزارت
ورزش و جوانان و ستاد کل نیروهاي مسلح که با هدف توانمندسازي نیروي انسانی منعقد شده است، اجراي این طرح توسط جهاد

 
دانشگاهی در حال انجام است. 

وي با اشاره به اینکه اجراي طرح مذکور از سال گذشته آغاز شده بود، تصریح کرد: اجراي این طرح به دلیل شیوع ویروس کرونا

 
متوقف شده بود که از امروز اجراي آن با رعایت پروتکل هاي بهداشتی براي نیروهاي سپاه حضرت عباس(ع) اردبیل شروع شد. 

مدیر مرکز آموزش کوتاه مدت شماره 3 جهاد دانشگاهی استان اردبیل تشریح کرد: در سالجاري جهاد دانشگاهی در قالب طرح سرباز

 
ماهر 445 نفر از نیروهاي مسلح استان اعم از ارتش، سپاه و نیروي انتظامی را تحت پوشش خدمات آموزشی قرار خواهد داد. 

شایقی اظهار کرد: در این طرح نیروهاي مسلح با شرکت در دوره آموزشی 48 ساعته کارآفرینی و 32 ساعته مهارت هاي زندگی خود

 
رابراي آغاز یک کسب و کار آماده می کنند. 

وي با بیان اینکه اجراي طرح سرباز ماهر در استان اردبیل در سال گذشته موفق و رضایت بخش بود، یادآور شد: در این طرح 200
سرباز از ارتش، 190 سرباز از نیروي انتظامی و 55 سرباز وظیفه از سپاه حضرت عباس(ع) شرکت و بعد از قبولی در آزمون نهایی،

گواهینامه معتبر دریافت خواهند کرد.



6.3هزارمیلیارد ریال از مطالبات بدلیل کرونا 4ماه استمهال شد

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفت: به دلیل شرایط کرونا، 6300 میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق انداختیم.

به گزارش بولتن نیوز، اصغر نوراالله زاده در گفت و گوي، در
مورد میزان تسهیلات ارائه شده طی سال جاري، اظهار
داشت: صندوق کارآفرینی امید از ابتداي سال تاکنون در

 
حدود 7,300 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: این میزان از
تسهیلات در حالی پرداخت شده که به دلیل شرایط کرونا،
حدود 6,300 میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق

 
انداختیم. 

وي ادامه داد: اگرچه دولت مدت تعویق مطالبات را براي 3 ماه تصویب کرده بود اما ما از ابتداي سال 4 ماه بازپرداخت اقساط افراد را

 
به مدت انتهاي دوره بازپرداخت آنها اضافه کردیم. 

نوراالله زاده گفت: در این 4 ماه فقط 6,300 میلیارد ریال ورودي منابع صندوق بود که می توانستیم با استفاده از آن تسهیلات پرداخت

 
کنیم ولی ما این مبلغ را به عنوان تسهیلات مجدد به کارآفرینان دادیم زیرا مدت اقساطشان را اضافه کردیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تصریح کرد: در واقع اگر می گوئیم 7,300 میلیارد ریال به صورت نقد تسهیلات پرداخت کرده ایم
باید این موضوع هم لحاظ شود که 6,300 میلیارد ریال عددي بوده که می توانستیم تسهیلات نقدي بدهیم اما به نوعی این رقم را به

صورت تسهیلات اعتباري دادیم و به سقف بازپرداخت ها اضافه کردیم.



کارآفرینی با ذوق هنري/ تولید کننده اي که از یک برنامه کودك الهام گرفت

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/06/22

عیسی سپاسی تولید کننده مجسمه هاي چوبی که مجسمه سازي با چوب را از دوره نوجوانی شروع کرده است تماشاي
کارتون، بچه هاي آلپ را دلیل علاقه اش به این هنر می داند این روزها علاوه بر درآمدزایی براي خودش، براي چندین نفر

اشتغالزایی کرده است.

عیسی سپاسی تولید کننده مجسمه هاي چوبی که مجسمه سازي با چوب را از دوره نوجوانی شروع کرده است تماشاي کارتون،
بچه هاي آلپ را دلیل علاقه اش به این هنر می داند این روزها علاوه بر درآمدزایی براي خودش، براي چندین نفر اشتغالزایی کرده

 
است. 

 
 

به گزارش پایگاه خبري جاجرم عیسی سپاسی یکی از هنرمندان کارآفرین شهرستان جاجرم که با هنر خود هم کار خود را رونق داده

 
هم باعث اشتغال زایی چند نفر در روستاي اندقان از بخش سنخواست شهرستان جاجرم شده است. 

عیسی سپاسی گفت: کار مجسمه سازي روي چوب را از دوره نوجوانی در سن 13 سالگی شروع کردم. شاید خنده دار باشه علاقه من
به این کار از تماشاي کارتون بچه هاي آلپ شروع شد که کارکتر اصلی این انیمیشن به نام لوسین با چاقوي جیبی کوچک مجسمه

 
هاي زیباي خلق می کرد من هم همان زمان نوجوانی علاقه به این کار را پیدا کردم و با چاقو مجسمه می ساختم. 

 
 

وي افزود: در سن 16 سالگی براي عشقی که به کار حرفه اي منبت داشتم به مشهد رفتم و کار منبت را نزد استا داوود نجف زاده

 
شروع کردم. تقریبا 2 سالی مشهد کار را یاد گرفتم و دوباره براي رفتن به خدمت سربازي برگشتم. 



بعد از دوره خدمت سربازي به تهران رفتم و 15 سال در کار مبلمان سلطنتی کار کردم اما از آنجایی که به ساخت کارهاي متفاوت

 
علاقه داشتم به سنخواست برگشتم وشروع به ساخت موتور سیکلت، کشتی، ماشینهاي کلاسیک و مجسمه،پیکر تراشی و... کردم. 

این کارآفرین با بیان اینکه در حال حاضر کارگاه مصنوعات چوبی بانام هنر برتر یکسال هست که در سنخواست شروع به کار کرده

 
گفت: 3نفر نیرو نیز در این کارگاه مشغول به فعالیت هستند. 

 
وي ادامه داد: 260میلیون تومان براي خرید دستگاه ها وچوب و مواد اولیه هزینه کرده ام. 

 
 

 
سپاسی ابراز داشت: بسته به سفارش مشتریان، تولیدات این کارگاه کوچک در ماه تقریبا به 100 عدد کارهاي منبتی وغیره میرسد. 

وي با اشاره به اینکه تولیدات کارگاه ما اکثرا به تهران ارسال می شود، گفت: کارهاي تولید شده در چندین نمایشگاه و فروشگاهاي

 
تزئینی هم پخش می شود. به تازگی چند کار به اصفهان وتبریز هم ارسال کردم که از مشتریان جدید ما هستند. 

این هنرمند جاجرمی با بیان اینکه سفارش خارجی نیز داشته اند، اضافه کرد: تولیداتیکه به خارج از کشور ارسال می شود به واسطه

 
روسیه بوده که ابتدا به این کشور ارسال می شود. 

وي ادامه داد: چندین کار هم به کشورهاي ایتالیا، اربیل عراق، کانادا و آلمان ارسال شده که قیمت کارهاي خارج کشور هم به همان

 
قیمت پخش داخل هست ولی متاسفانه پولش در جیب دلال می رود تا من تولید کننده. 



 
 

این هنرمند خوش ذوق گفت: البته نا گفته نماند در داخل کشور بامشکلاتی روبه رو هستیم چون کارهاي هنري متاسفانه مشتریان
خاص دارند، مخصوصا این نوع کارها و مشتري یک موتور سیکلت با400 قطعه چوبی خیلی سخت تر از مشتري یک صندلی چوبی که

 
نیاز مردم است ، پیدا می شود. 

 
وي تاکید کرد: اگر تاکنون محصولاتمان فروش داشته بخاطر تک بودن و کیفیت کار است. 

این هنرمند اندقانی نداشتن کارت بازرگانی را از مشکلات پیش روي خود عنوان کرد و گفت: با داشتن کارت بازرگانی می توان بدون

 
نیاز به واسطه تولیدات را صادر کرد که تاکنون در این زمینه حمایتی نشده است. 



 
 

سپاسی ادامه داد: انتقال کارگاه به سوله اي بزرگتر، خرید دستگاهاي پیشرفته تر و جذب نیروي کار جوان،کارآمد وحرفه اي از برنامه

 
هایی است که براي کارگاه کوچک هنر برتر در نظر گرفته است. 

انتهاي پیام/ تقی زاده



تهیه طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300 رشته

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/06/22

فصل اقتصاد - رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت کار از طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در
300 رشته خبر داد و گفت:بر اساس مزیت هاي خاص منطقه به هر رشته پرداخته می شود.

فصل اقتصاد - رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از
مشاغل خانگی وزارت کار از طرح نوین توسعه مشاغل
خانگی در 300 رشته خبر داد و گفت:بر اساس مزیت هاي

 
خاص منطقه به هر رشته پرداخته می شود. 

به گزارش فصل اقتصاد، ثبت نام متقاضیان در طرح ملی
توسعه مشاغل خانگی از 6شهریورماه شروع شده و

متقاضیان داراي مهارت یک ماه فرصت دارند با مراجعه به سامانه inhb.ir ثبت نام و از مزایاي آن بهره مند شوند.شیوع بیماري کرونا

 
و الزام به تعطیلی کسب و کارها موجب شد تا در بحث ایجاد اشتغال ، مشاغل خانگی مورد توجه قرار گیرد. 

پیش از این، طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در دبیر خانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 96 طرح تصویب

 
شد. 

قرار است جهاد دانشگاهی مسوولیت پیاده سازي و اجراي ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی و ایجاد اشتغال را با کارفرمایی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اجرا کند. این طرح طی سال هاي 96تا 98 به صورت آزمایشی در 9استان با ظرفیت 20 هزار نفر
اجرا شد و با توجه به نتایج قابل قبول این طرح و ضرورت توجه بیش از پیش مشاغل خانگی در دوران کرونا بنا به گفته معاون توسعه
اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون مقرر شد براي رونق اقتصاد خانوار، تحقق شعار سال و توسعه جایگاه مشاغل خانگی و ایجاد اشتغال

 
در اقتصاد کشور در 31 استان اجرا شود. 

این طرح در سه فاز شناسایی مزیت ها، توانمندسازي و اتصال به بازار انجام می شود که وظیفه مطالعات فاز اول طرح (شامل
نیازسنجی، مزیت سنجی و ظرفیت سنجی مشاغل خانگی) به جهاد دانشگاهی محول شد. در عین حال این نهاد پس از ثبت نام

 
متقاضیان ، مشاوره هاي لازم را ارائه می دهد. 

مهمترین ویژگی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، توجه به بازار یا همان تولید مبتنی بر بازار و توانمندسازي متقاضیان و کاهش
وابستگی به وام است. توجه به تجارت الکترونیک و فروش الکترونیکی محصولات، بازنگري در رشته هاي قبلی مشاغل خانه ایی ، توجه
به رشته هاي نوین نظیر برنامه نویسی، تولید محتوا، مترجمی، ویراستاري، مشاوره، تولید انیمیشن و همچنین توجه به نقش و جایگاه
نهادهاي توسعه اي نظیر جهاد دانشگاهی در پیاده سازي برنامه ها و سیاست هاي قانون گذار، از دیگر ویژگی هاي شاخص در اجراي

 
این طرح است. 

 
ایجاد فرصت هاي جدید شغلی در اجراي طرح ملی مشاغل خانگی 

مهناز امام دادي، رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دستاوردهاي طرح
ملی الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی و طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار خراسان شمالی با بیان این که طرح توسعه مشاغل



خانگی از مصوبات ستاد ساماندهی حمایت از مشاغل خانگی است، افزود: این طرح از سال 96 در9 استان کشور و در حال حاضر در
تمام کشور در حال انجام است که طرح طی سه فاز شناسایی مزیت، توانمندسازي و اتصال به بازار انجام می شود. با توجه به ظرفیت
هاي مغفول در حوزه اشتغال و مشاغل خانگی، ایجاد یک نگاه جدید به مشاغل خانگی از دیگر اهداف اجراي این طرح ملی در کشور

 
است. 

وي با اشاره به این که در سطح کشور 300رشته مصوب مشاغل خانگی وجود دارد، گفت: اما طی اجراي این طرح قرار بر این نیست
که به هر 300 رشته در هر منطقه و استانی پرداخته شود بلکه این رشته ها بر اساس مزیت هاي خاص هر منطقه کار می شود و

 
همان رشته ها پررنگ تر می شوند. 

امام دادي با اشاره به شیوع ویروس کرونا و تاثیر آن بر روي مشاغل خانگی بیان کرد: یکی از نکاتی که در ابتداي شیوع ویروس کرونا
به آن توجه می شود، در خانه ماندن است و از آنجایی که انجام کار در منزل از ویژگی مهم مشاغل خانگی است، می توان در دوران

 
شیوع ویروس کرونا به آن توجه ویژه اي داشت. 

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت کار ادامه داد: در زمینه شناسایی مزیت ها، تمامی فرصت ها و
مزیت هاي منطقه مورد شناسایی قرار می گیرد، در زمینه توانمندسازي نیز تمامی مباحث مشاوره، راهنمایی هدایت و آموزش انجام
شده و در فاز سوم نیز که اتصال به بازار است کار در حال انجام است. پیاده سازي این طرح بر عهده جهاد دانشگاهی است که این

 
نهاد به عنوان مجري طرح کار را انجام می دهد. 

انتهاي پیام/



تسهیلات 500 میلیونی تومانی و بالاتر به هنرمندان صنایع دستی پرداخت می

شود

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي گفت: «تسهیلات 500 میلیون تومان با کارمزد 4 درصد
و بیش از 500میلیون تومان با کارمزد 10 درصد به هنرمندان صنایع دستی پرداخت می شود.»

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
خراسان رضوي گفت: «تسهیلات 500 میلیون تومان با
کارمزد 4 درصد و بیش از 500میلیون تومان با کارمزد 10

 
درصد به هنرمندان صنایع دستی پرداخت می شود.» 

به گزارش قدس آنلاین، ابوالفضل مکرمی فر با اعلام این
خبر افزود: به هنرمندان صنایع دستی داراي مجوز شامل
کارت شناسایی، پروانه فعالیت انفرادي یا فعالیت کارگاهی
دارند تسهیلات فنی اعتباري صنایع دستی پرداخت می

 
شود. 

او ادامه داد: هنرمندان صنایع دستی که متقاضی دریافت
این تسهیلات هستند باید طرح توجیهی فنی اقتصادي خود را به معاونت صنایع دستی این اداره کل تحویل دهند که پس از بررسی

 
کارشناسی در جلسه کارشناسی صنایع دستی استان نتیجه اولیه اطلاع رسانی خواهد شد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي درباره شرایط دریافت این تسهیلات اظهار کرد:این تسهیلات براي
تمام بنگاه هاي تولید و توزیع (گروهی، انفرادي، شناسایی) صنایع دستی در نظر گرفته شده و متقاضیان باید مدارك و مستندات

 
شامل مشخصات، سوابق مالی و تضمین لازم را براي بررسی به معاونت صنایع دستی این اداره کل ارسال کنند. 

 
مکرمی فر تصریح کرد: هم چنین هنرمندان متقاضی دریافت این تسهیلات باید فرم طرح توجیهی را نیز تکمیل کنند. 

او درباره میزان تسهیلات نیز گفت: یک نوع تسهیلات تا سقف 500 میلیون تومان با کارمزد 4 درصد و بازپرداخت 2 ساله است که از

 
طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت می شود. 

مکرمی فر افزود: هم چنین تسهیلات بالاتر از 500 میلیون تومان با کارمزد 10 درصد و بازپرداخت 2 ساله از طریق بانک گردشگري

 
پرداخت می شود. 

او اظهار کرد: متقاضیان براي کسب اطلاعات بیشتر با شماره هاي – 37111690- 37111691- 3711169- داخلی 409 آقاي

 
ساعدي(تسهیلات و اشتغال) تماس بگیرند. 

انتهاي خبر/



همه ابتکارات جهادي ها در دل کویر/ از بازگرداندن 200 دانش آموز به درس

تا تأمین داروي 1500 بیمار

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/06/22

 خبرگزاري فارس-بیرجند؛ ماجرا از آنجا شروع شد که
رهبر معظم انقلاب در سال 1395، در جلساتی که با مسئولین وقت داشتند، توصیه کردند کاري کنید که آسیب هاي اجتماعی به

 
مفاسد اجتماعی تبدیل نشود، این را هم گفتند که فرصت برگزاري جلسه گذشته و باید فکر و اقدام شود. 

 این سخنان رهبر انقلاب بیش از مسئولین، مخاطبین خود را در میان جوانان دانشجویی یافت که تصمیم گرفتند در پاسخ به دغدغه
ولایت «جمعیت دانشجویی امام حسن(ع)» را با هدف ایفاي نقش مؤثر در رفع معضلات و آسیب هاي اجتماعی و انجام امور خیریه اي

 
توسط شبکه فعال گروه هاي جهادي تشکیل دهند. 

اوایل سال 96 و پس از ایجاد 9 معاونت آموزش، سازندگی، بهداشت و درمان، تعلیم و تربیت، آسیب هاي اجتماعی، کارآفرینی،
فرهنگی، مددکاري و شناسایی، جمعیت شکل بیشتري یافته و علاوه بر دانشجویان دانشگاه تهران، دانشجویان دانشگاه هاي دیگر از

 
جمله خراسان جنوبی را به خود جذب کرد. 

حالا این روزها پس از گذشت حدود سه سال از شروع به کار فعالیت این جمعیت در خراسان جنوبی، «سیدجواد موسوي خواه» از
دانشجویان جهادگر و فعالان فرهنگی و اجتماعی استان خراسان جنوبی مسئولیت این جمعیت در استان را به عهده گرفته که فعالیت
این گروه با ابتکار اعضاي فعال این جمعیت در روزهاي کرونایی امسال نمود بیشتري به خود گرفته و آن را از سایر گروه هاي جهادي

 
فعال در این عرصه متمایز کرده است. 

به سراغ «موسوي خواه» رفتیم تا با او در مورد چگونگی شروع به کار و فعالیت جمعیت امام حسن(ع) در سه سال گذشته و فعالیت

 
هاي متمایز این جمعیت در ایام شیوع ویروس کرونا به گفت وگو بنشینیم. 

 
فارس: فعالیت جمعیت امام حسن(ع) در خراسان جنوبی چگونه آغاز شد؟ 

موسوي خواه: فعالیت این جمعیت در خراسان جنوبی بعد از ایجاد هسته اولیه آن در تهران ابتدا با 20 نفر و عمدتاً هم دانشجویانی که
فارغ التحصیل شده و کمی از کار جهادي فاصله گرفته بودند شروع شد، هسته اولیه کار با این تعداد که ایده پردازان خوبی هم بودند



 
شکل گرفت که امروز پس از گذشت سه سال این تعداد به 120 نفر رسیده است. 

 
دانش آموزانی که با همت جهادي ها به درس بازگشتند 

فارس: یکی از طرح هاي متمایزي که جمعیت امام حسن(ع) به عنوان یک جمعیت جهادي به آن ورود کرد، طرح «مهر و ماه» بود، از

 
جزئیات این طرح بگویید. 

موسوي خواه: طرح «مهر و ماه» یک طرح متفاوت بود که پنج محور را دنبال می کرد، در این طرح ابتدا براي دانش آموزان مناطق
محروم که در شرف ترك تحصیل بودند به خصوص در منطقه هدف یعنی روستاي حاجی آباد، پشتیبان تحصیلی در نظر گرفتیم و در
کنار آن برگزاري کلاس هاي آموزشی جهت تشویق آن ها براي ادامه تحصیل را در دستور کار قرار دادیم که نتایج خوبی هم به دنبال

 
داشت. 

 
 

 
خانواده هاي دانش آموزان هم تحت حمایت قرار گرفتند 

علاوه بر این در معاونت آسیب هاي اجتماعی جمعیت، براي خانواده این دانش آموزان نیز که عمدتاً درگیر آسیب هاي اجتماعی بودند
برنامه ریزي کردیم تا با آموزش روش هاي درآمدزایی و کارآفرینی به بهبود وضعیت اقتصادي و معیشتی آن ها کمک کنیم که این
اقدام یک روش غیرمستقیم براي کاهش درگیري فرزندان دانش آموز این خانواده ها با آسیب هاي اجتماعی بود، براي تقویت روابط

 
اجتماعی این دانش آموزان نیز در قالب برنامه هاي جمعی و گروهی فعالیت هایی طراحی شد. 



 
 

 
فارس: روند شناسایی این دانش آموزان چگونه بود و اکنون چه تعداد دانش آموز تحت حمایت هستند؟ 

موسوي خواه: شناسایی این افراد با کمک معتمدین حاجی آباد به عنوان شوراي محل و همکاري آموزش و پرورش و خیریه هاي محل

 
انجام شد، ابتدا 130 دانش آموز شناسایی شد و امروز هم 200 دانش آموز تحت حمایت هستند. 

این برنامه حدود 18 ماه اجرا شد و براي دانش آموزانی که رشد داشتند نیز جشن پایان تحصیل برگزار کردیم، در طول سال هم
برنامه هاي گوناگونی برگزار کردیم که در خلال این برنامه ها توزیع لوازم التحریر و بسته خلاقانه براي آموزش درآمدزایی بین دانش

 
آموزان انجام شد. 

در حال حاضر در بیرجند و حومه، 12 منطقه حاشیه نشین جزو مناطق هدف ما هستند که با توجه به تجربیات کسب شده از این

 
طرح، این اقدامات توسط امام جماعت هر منطقه پیگیري می شود. 

 
 

 
«همسفره با همسایه» کرامت نیازمندان را حفظ کرد 



 
فارس: فعالیت هاي جمعیت از آغاز شیوع ویروس کرونا چگونه بوده است؟ 

موسوي خواه: یکی از فعالیت هاي ما در دوران شیوع ویروس کرونا، طرح «همسفره با همسایه» بود، در این طرح در کنار سایر گروه

 
هاي فعال که بسته غذایی توزیع می کردند، سایتی را طراحی کردیم که بعداً این طرح الگوي کشوري هم شد. 

هدف ما در این طرح حفظ آبروي فرد نیازمند بود، به طوري که در هر یک از 12 منطقه هدف چند فروشگاه اعم از نانوایی، خوار و بار
فروشی و غیره شناسایی شد که درصد تخفیفی به نیازمندان می دادند، از آنجا که هدف ما تداوم این طرح بود، تصمیم گرفتیم از
طریق کارتی که استفاده از آن محدود به کارتخوان فروشگاه هاي مذکور بوده و در اختیار خانواده هاي نیازمند قرار داده می شود
مایحتاج اساسی آن ها را تأمین کنیم که اعتبار کارت هم از طریق کمک هاي مردمی، مساعدت بنیاد مستضعفان و منابع جمعیت

 
تأمین می شود. 

 
 

 
تأمین داروي 1500 بیمار نیازمند 

در بحث نیاز دارویی برخی بیماران نیازمند هم ورود کردیم و با مذاکره با برخی داروخانه ها تاکنون به تأمین داروي هزار و 500 بیمار

 
کمک کردیم که انشااالله تا چند ماه آینده همه 12 منطقه را پوشش خواهیم داد. 

 
فارس: مشارکت مردم و اهالی محل در این طرح ها چگونه بوده است؟ 

موسوي خواه: بناي ما در اجراي این طرح ها تأکید ما بر ظرفیت هاي محلی است که تاکنون نیز همینطور بوده است، مردمی که

 
دغدغه مند همسایه هاي خود در محله هستند حتی در حد پخت یک وعده غذاي گرم، می توانند به ما کمک کنند. 



 
 

فارس: یکی از تأکیدات رهبر معظم انقلاب، کمک آبرومندانه به نیازمندان بود، در طرح هاي جمعیت به این مسئله چقدر توجه شده

 
است؟ 

موسوي خواه: قبل از شکل گیري این طرح و شیوع ویروس کرونا، طرح «نان کریمان» که توزیع نان بین نیازمندان بود را داشتیم، اما
بعد از سخنان رهبر انقلاب در خصوص مواسات و کمک آبرومندانه و مؤمنانه، بعد از یک ماه مشورت و مطالعه تصمیم گرفتیم کمک

 
ها به صورت کارت اعتباري باشد تا به حفظ آبروي نیازمندان کمک شود. 

 
متکدیان محله هم تحت پوشش قرار گرفتند 

علاوه بر این دنبال ایجاد یک ساز و کار و سیستم خدمت رسانی کارآمد بودیم تا بعد از کرونا هم به روال خود باقی بماند، یکی از
نکات جالب این طرح این است که حتی افراد متکدي هم تحت پوشش آن قرار می گیرند به طوري که با مراجعه به امام جماعت

 
مسجد و تعیین نوع خدمتی که باید دریافت کند به ما معرفی شده و مورد حمایت قرار می گیرند. 

 
 



 
فارس: چه هدف و چشم اندازي را در بحث محرومیت زدایی و حمایت از محرومیت در جمعیت امام حسن(ع) ترسیم کرده اید؟ 

موسوي خواه: این جمعیت به نام مبارك امام حسن(ع) است که اعتقاد داریم کریم اهل بیت(ع) هستند، تبعاَ دید ما نیز این است که
در کمک به محرومین و نیازمندان نیاز به کرامت و سیره این امام بزرگوار داریم و سرلوحه اهداف و فعالیت هاي ما نیز حدیثی از
ایشان هست که نقل به مضمون می فرمایند که کمکی به نیازمند مثمرثمر هست که قبل اینکه آبرویش به خطر بیفتد به او برسد

 
چراکه کمکی که ختم به منت و ریختن آبروي او شود احسن نیست. 

 
 

 
جوانان به دنبال فعالیت مؤثر هستند 

خوشبختانه امروز علم و بیرق زیادي براي کمک به نیازمندان بلند شده است، اما یکی از دلایلی که جوان ها جذب مجموعه ما می

 
شوند به خاطر سازماندهی و فعالیت مثبت و مؤثر اجتماعی براي نیازمندان است. 

 
فارس: سخن پایانی 

موسوي خواه: جمعیت امام حسن(ع) در استان خراسان جنوبی بنا به رسالت خود در رفع آسیب هاي اجتماعی برنامه مشترکی با
معاونت اجتماعی سپاه انصارالرضا(ع) خراسان جنوبی دارد، علاوه بر این در مورد موضوعاتی چون اعتیاد، طلاق و ازدواج آسان،
جشنواره اي در سطح استان خواهیم داشت که هدف ما از برگزاري این جشنواره این است که مردم خود براي حل معضلات اجتماعی

 
پاي کار بیایند. 



 
 

 
آسیب هاي اجتماعی با ورود مردم حل می شود 

زمانی می شود آسیب هاي اجتماعی را کاهش داد و حل کرد که مردم و جامعه نسبت به آن دغدغه داشته باشند، به طور مصداقی در
موضوع اعتیاد با دیوارنویسی و تبلیغات تلویزیونی نمی شود معتادي را ترك داد، چراکه وقتی که بازده کمپ ها براي ترك اعتیاد سه
تا پنج درصد است پس راهکار عملی براي حل این معضل نبوده و نیست و راه حل این هست که خود مردم ابتکار عمل را به دست

 
گرفته و براي کاهش این آسیب ها به میدان بیایند. 

انتهاي پیام/3403/ج/ح



چرا باید در دانشگاه تخصصی تحصیل کنیم؟

منبع: انتخابشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/06/22

 
 

 
آنچه باید پیش از انتخاب دانشگاه و انتخاب رشته بدانید ... 

اصلی ترین و کارسازترین عامل توسعه دانش، پژوهش و فناوري در هر کشوري، دانشگاه هاي آن کشور هستند. دانشگاه، مکانی
مناسب براي پی ریزي زیرساخت ها و بسترسازي براي تحولات علمی و رشد ذهن هاي جوان و خلاق است. بنابراین می توان دانشگاه

 
هاي هر کشور را شاخص هاي رشد کمی و کیفی آن کشور دانست. 

در میان علوم دانشگاهی، علوم انسانی است که هویت ساز است؛ زیرا فرهنگ ساز است. در واقع هویت هر جامعه، نتیجه فرهنگ آن
جامعه است. علوم انسانی میراث فرهنگی ما را در بر دارد و ما را به گذشته مان پیوند می دهد و به خدمت به کشورمان متعهد می
سازد. این امر به حفظ هویت و استقلال کشور کمک می کند و باعث تقویت فرهنگ بومی و خودباوري می شود. بنابراین جوامع

 
دانشگاهی بایستی در جهت رشد این علوم انسان ساز برنامه ریزي نموده و گام بردارند. 

مؤسسه آموزش عالی طلوع مهر با پشتوانه هیئت امنا و هیئت موسس با تجربه و خبره در سال 1390 تأسیس گردید که جهت رسالت
و ارزش هاي دینی تعیین شده از سوي هیئت امنا داراي دو واحد خواهران و برادران می باشد. این مؤسسه در سال هاي اخیر از رشد
کمی و کیفی مطلوبی بهره برده و در حال حاضر داراي 47 رشته در مقاطع مختلف می باشد. از آن جا که از آغاز، کیفیت علمی و
توانمندسازي دانشجویان جهت کارآفرینی و اشتغال، اولویت اصلی طلوع مهر بوده است، اساتیدي بنام با سابقه علمی درخشان جهت

 
مدیریت گروه ها و عضویت در هیأت علمی این موسسه به کار گرفته شده اند. 

هم اکنون مؤسسه آموزش عالی طلوع مهر با بهره گیري از فضاي آموزشی استاندارد، کلاس هاي مجهز به سیستم پیشرفته کمک
آموزشی، کتابخانه، سالن جلسات، امکانات ورزشی، شبکه وایرلس، سایت رایانه و دیگر امکانات با بیش از 7000 مترمربع زیربناي

 
آموزشی، داراي ظرفیتی افزون بر 3000 دانشجو در واحدهاي خواهران و برادران می باشد. 

 
رشته ها و مقاطع تحصیلی 



با توجه به نقش بی بدیل علوم انسانی در ابعاد ذهنی، فکري، روانی و معنوي جامعه، و رویکرد مجموعه براي ایفاي نقش در جهت
تحقق اهداف والاي انقلاب اسلامی، مؤسسه آموزش عالی طلوع مهر، بناي خود را بر گسترش علوم انسانی گذاشت. این مؤسسه در
سال 1390 با پذیرش دانشجو در دو رشته کارشناسی ناپیوسته فعالیت خود را آغاز نمود و در سال هاي بعد با توجه به بهره وري
مناسب و ظرفیت بالاي علمی، موفق به پذیرش در رشته هاي مختلف در مقاطع کاردانی تا کارشناسی ارشد گردید. این مؤسسه در
حال حاضر فعالیت خود را در 47 رشته تحصیلی فعال شامل 21 رشته کارشناسی ارشد، 13 رشته کارشناسی پیوسته، 10 رشته

 
کارشناسی ناپیوسته و 3 رشته کاردانی پیوسته با قدرت ادامه می دهد. 

 
 

 
امکانات، ویژگی ها و برنامه ها 

 
- موسسه برتر و تخصصی علوم انسانی با مدرك معتبر مورد تایید وزارت علوم 

 
- بهره مندي از اساتید برتر دانشگاه هاي تهران و قم 

 
- کارگاه هاي تخصصی مهارت آموزي کاربردي 

 
- سامانه تعاملی قدرتمند آموزش مجازي با پهناي باند اختصاصی 

 
- شهریه مناسب و تخفیف شهریه براي دانشجویان ممتاز 

 
- تسهیلات دانشجویی و صندوق رفاه با پوشش 100% شهریه 

 
- حمایت ویژه از انتشار کتب و مقالات اساتید و دانشجویان 

 
- تدوین مجله علمی پژوهشی «مدیریت راهبردي و آینده پژوهی» 

 
- فضاي آموزشی و تجهیزات استاندارد 

 
- دسترسی آسان از نظر موقعیت مکانی 

 
- تکریم ارباب رجوع و انجام امور اداري به صورت غیرحضوري 



 
- برگزاري اردوها، مراسم ها و مسابقات مختلف مذهبی، اجتماعی، ورزشی و ... 

 
- تشکیل انجمن هاي علمی، کانون هاي فرهنگی-ورزشی و کانون فارغ التحصیلان 

 
 

 
آینده پژوهی 

(Futures Studies) آینده تنها دارائی ماست؛ باید به آن اندیشید، مطالعه کرد و براي مطلوب ساختنش، اقدام نمود. آینده پژوهی
حوزه دانشی راهبردي و جوان با عمري در حدود یک سده در جهان و چند دهه در ایران، براي مطالعه، یادگیري و سودمندي است.
هدف از این دانش بهبود وضعیت بشر با طراحی آینده مطلوب و اقدام هاي مربوط به آن است. آینده پژوهی دانشی فرارشته اي و

 
ارزش مدار است که هر زیست بومی باید مبتنی بر معرفت شناسی خود، آینده پژوهی و آینده سازي نماید. 

مؤسسه آموزش عالی طلوع مهر در راستاي رسالت آینده نگري خود، از سال 1394 با هدف توسعه حوزه آینده پژوهی و گام برداشتن
در راستاي گسترش فرهنگ آینده نگري، بهبود تصمیم گیري و ساختن آینده اي مطلوب براي جامعه، اقدام به تأسیس رشته
مهندسی آینده پژوهی در مقطع کارشناسی ارشد نموده است. این رشته با حضور دانشجویان فعال و علاقه مند به یادگیري، ظرفیت
بسیار خوبی را براي شناسایی مسائل و چالش هاي مختلف این حوزه در سطوح خرد و کلان، علی الخصوص چالش هاي آینده کشور،
فراهم نموده است. علاوه بر این مؤسسه طلوع مهر اقدام به برگزاري همایش ها، نشست ها و دوره هاي تخصصی در حوزه آینده پژوهی

 
نموده است. 

 
پذیرش دانشجو 

پذیرش در این موسسه از طریق انتخاب رشته بدون کنکور (بر اساس سوابق تحصیلی) و همچنین انتخاب رشته داوطلبان مجاز در

 
کنکور سراسري امکان پذیر می باشد. 

 
جهت دریافت مشاوره رایگان پذیرش می توانید با شماره تلفن 02532810006 تماس حاصل فرمایید. 



 
موقعیت مکانی 

 
واحد برادران: قم، پردیسان، بلوار دانشگاه، بلوار شهروند شمالی 

 
تلفن: 025-33555610 

 
واحد خواهران: قم، خیابان شهید فاطمی (دورشهر)، نبش میدان رسالت 

 
تلفن: 025-37730080 

جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید به پایگاه اطلاع رسانی طلوع مهر مراجعه نموده و یا از صفحات موسسه در شبکه هاي مجازي با
شناسه @tolouemehr بازدید فرمایید.



سهم الدین زمانی درگذشت

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/06/22

تسنیم نوشت: سهم الدین زمانی هنرمند پیشکسوت رشته نقاشی که خالق نخستین قرآن مصور در جهان بود، چهره در نقاب
خاك کشید.

 تسنیم نوشت: سهم الدین زمانی هنرمند پیشکسوت رشته

 
نقاشی که خالق نخستین قرآن مصور در جهان بود، چهره در نقاب خاك کشید. 

سهم الدین زمانی از آن دست هنرمندانی بود که سراسر عمر خود را وقف هنرش کرد؛ آن هم هنري که با کلام نورانی خداوند؛ قرآن

 
کریم عجین و قرین بود و می توان آن را هنر قرآنی اطلاق کرد. 

زمانی در حالی در سن 74 سالگی درگذشت که 48 سال از عمر پربار خود را وقف نقاشی سوره هاي قرآن مجید کرده و بدین ترتیب؛

 
به نخستین هنرمند نقاشی تبدیل شده بود که توانسته قرآنی مصور خلق کند. 

این هنرمند پیشکسوت عرصه هنرهاي تجسمی که در فومن زندگی می کرد، متولد 14 اسفند 1325 در تهران و اولین فرزنده خانواده

 
اي مذهبی بود؛ هنر در خانواده زمانی موروثی بود و پدرش نیز به نقاشی اشتغال داشت. 

این هنرمند آخرین بار براي برپایی نمایشگاه نقاشی هاي خود با عنوان «آیینه اي به رؤیت آیات» به تهران آمد و قرآن نگاري هاي

 
چشم نواز و رنگارنگ خود را در مؤسسه صباي فرهنگستان هنر به معرض دید عموم گذاشت. 

زمانی اواخر مردادماه 1399 به دلیل نارسایی کلیوي در یکی از بیمارستان هاي شهر رشت بستري شد اما در ادامه به سبب وخامت

 
حالش به تهران منتقل شد و پس از دو هفته به دیدار حق شتافت. روحش شاد و راهش پررهرو باد. 

به زودي گفت وگوي منتشرنشده خبرنگار فرهنگی تسنیم با این هنرمند فقید عرصه هنرهاي تجسمی در خبرگزاري تسنیم منتشر

 
خواهد شد. 



در پایان، منتخبی از قرآن نگاري هاي این هنرمند فقید عرصه هنرهاي تجسمی را که آخرین بار در خرداد ماه 1398 در قالب

 
نمایشگاه «آیینه اي به رؤیت آیات» به نمایش درآمد، از نظر می گذرانید: 
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هنرمند پیشکسوت موسیقی مقامی خراسان در گذشت

منبع: عصر هامونشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/06/22

دلدار رسول زاده یکی از هنرمندان پیشکسوت موسیقی مقامی منطقه خراسان در سن 76 سالگی دار فانی را وداع گفت.

به گزارش عصرهامون به نقل از مهر، دلدار رسول زاده نوازنده و خواننده نامی تربت جامی درگذشت. این هنرمند موسیقی

 
مقامی خراسان علاوه بر نوازندگی دوتار به خوانندگی هم اشتغال داشت. 

دلدار رسول زاده، متولد روستاي پیروحش در 90 کیلومتري شمال شرق شهرستان تربت جام و 30 کیلومتري شمال شهر مرزي صالح
آباد بود. شغل اصلی او کشاورزي بود و به همین دلیل کمتر در مجامع شهري به ارائه هنر می پرداخت اما در صورت حضور در جمعی

 
همگان مسحور هنر وي می شدند. 

این هنرمند پیشکسوت موسیقی مدتی از زندگی خود را ساکن مشهد بود و در این دوران از فعالان مسجد جامع النبی شهرك شهید

 
باهنر محسوب می شد. 

انتهاي پیام/



نامه فعالان فضاي مجازي به مجلس درباره کارنامه پراشکال وزیر ارتباطات در

حوزه فضاي مجازي

منبع: ایلام بیدارشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/06/22

به گزارش ایلام بیدار ،در پی سهل انگاري و بی توجهی وزارت ارتباطات به
استقلال در فضاي مجازي و همچنین راه اندازي شبکه ملی اطلاعات، جمعی از
فعالان فضاي مجازي شکایتی از آذري جهرمی به کمیسیون اصل 90 مجلس

 
ارسال کردند. 

 
متن این نامه به شرح زیر است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
به: کمیسیون اصل نود مجلس شوراي اسلامی 

 
موضوع: شکایت از وزیر ارتباطات آقاي جهرمی 

 
سلام علیکم 

با احترام؛ شکایت اینجانبان فعالان فضاي مجازي جهت رسیدگی به آن کمسیون و نمایندگان محترم مردم در مجلس شوراي اسلامی
تقدیم می گردد. از شما که مردم مظلوم و رنجدیده و قهرمان ایران اسلامی را نمایندگی می کنید انتظار داریم با رسیدگی به این
شکایت با استیضاح وزیر ضعیف و ناتوان ارتباطات و فناوري اطلاعات فرصت را براي پیشرفت ایران پُرافتخار در عرصه فناوري اطلاعات

 
مانند سایر عرصه ها مهیا نمایید. 

 
  

 
زیرپاگذاشته شدن استقلال در فضاي مجازي 

استقلال و آزادي اهداف والایی است که دهها هزار شهید و جانباز و صدها هزار زندانی و زجر دیده در راه تحقق آن جان خود را تقدیم
کردند و صدها هزار شهید جانباز براي حفاظت آن هستی خود را فدا کردند و میلیونها خانواده هاي ایثارگر بلکه عموم ملت ایران
سختی هاي زیادي را براي آن متحمل شدند. چه سرهایی که براي استقلال بالاي دار رفت و چه تن هایی که براي آزادي گلوله باران
شد و چه سینه هایی که به آتش تیر و گلوله و شیمیایی سوخت تا استقلال ما حفظ شود اما با کمال تأسف دولت فعلی به ویژه وزارت

 
ارتباطات و فناوري اطلاعات در یک حوزه ي مهم از عرصه حیات اجتماعی امروز استقلال و آزادي ملت ایران را بر باد داده است. 

همگان می دانند که امروز فضاي مجازي ملت ایران در تسخیر بیگانگان تحت سلطه اجانب است. اگر ملت ایران براي آزادکردن تنها
بخشهایی از سرزمین اشغال شده کشور عزیزمان در جنگ تحمیلی در خرمشهر، مهران، هویزه و سایر جبهه ها هزاران شهید و ده ها



هزار جانباز تقدیم کرد، امروز تمام فضاي مجازي کشور که تمامی سرزمین ایران را فرا گرفته و تا عمق خانه هاي 85 میلیون ایرانی

 
گسترش یافته است تحت اشغال است. 

امروز تمام خانه هاي ایرانیان در اشغال دشمن است چرا که در فضاي مجازي بیگانگان هستند که تصمیم می گیرند چه هویتی به
رسمیت شناخته شود و مجوز ایجاد صفحه داشته باشد و چه کسی به رسمیت شناخته نشود و صفحه اش حذف شود سخنش شنیده

 
نشود و در این میان ایرانی جماعت هیچ کاره است. 

امروز در فضاي مجازي با ایرانیان مثل برده ها رفتار می شود. این ایرانیان هستند که بیابانها را با هزار مشقت می شکافند و فیبر نوري
در آن می خوابانند. ایرانیان هستند که روي قله هاي سر به فلک کشیده می روند و در دماي زیر صفر با صدها خطر روي دکل ها
انتن نصب می کنند ارتباط مایکروویو برقرار می کنند،این ایرانیان هستند که ساختمان و مراکز مخابراتی می سازند و سویچ هاي

 
مخابراتی را تولید و نصب می کنند. 

این ایرانیان هستند که هزاران دکل ارتباطی را در شهرها و جاده ها نصب می کنند. ایرانیان از سرمایه زندگی شان به تمام این مراکز
برق رسانی می کنند و ده ها هزار نفر کارمندان این بخشها را حقوق می دهند این ایرانیان هستند که سالانه از سرمایه هاشان دهها

 
هزار میلیارد تومان گوشی تلفن میخرند و میلیاردها صفحه در فضاي مجازي تولید می کنند. 

همه ي این سختی ها و کارها را ایرانیان به جان می خرند و بیگانگان در کاخهاي اشرافی شان می نشینند و براي ما تصمیم می
گیرند که حرف چه کسی در فضاي مجازي شنیده شود و چه صدایی شنیده نشود چه صفحه اي بالا بیاید و چه صفحه اي حذف

 
گردد. کار وزحمتش اش براي ما و آقایی اش براي خارجی هاي استعمارگر. 

 
استدعا داریم درست به این صحنه شرم آور بنگرید و در مثالی که در ادامه می آید تأمل کنید . 

وضعیت امروز کشور در فضاي مجازي مثل آن است که ما با هزاران مشقت در یک بیابان با هزینه هاي بالا و صرف ثروت ملت یک
نیروگاه برق بسازیم و از صدها کیلومتر آن طرف تر براي خنک سازي آن آب ببریم. صدها کارگر را آنجا مستقر کنیم و حقوق آنها را
پرداخت کنیم با نصب دکل هاي فشار قوي برق را به سوي شهرها بکشیم. پست هاي فشار قوي برق را هم با هزینه هاي کلان بسازیم
بعد پست هاي محلی، بعد از آن تیرهاي برق و کنتورها و شبکه خانگی و اداري را بکشیم و بعد از همه این سختی ها کلید نیروگاه را
بدهیم به دشمن ایران و به او بگوییم صاحب اختیار شما هستید اختیار با شماست که چه وقت این نیروگاه را روشن کنید و چه وقت
خاموش کنید به دشمن خودمان بگوییم اختیار با توست که به کدام شهر و کدام خانه برق بدهی و برق کدام شهر و کدام خانه را قطع

 
کنی. همه زحمات و هزینه ها با؛ ما مدیریت بر سرمایه هاي ما با دشمن! 

 این واقعیت شرم آوري است که ملت ایران امروز در فضاي مجازي گرفتار آن است. تحمل سختیها براي مردم ایران و آقایی و ریاست

 
و تصمیم گیري در دست اجنبی!! اگر این وطن فروشی نیست پس وطن فروشی چیست؟ 

عامل اصلی این وضعیت شرم آور چه کسی است جز وزیر ارتباطات؟ وزیري که نه تنها هیچ گامی براي اصلاح این وضعیت بر نمی
دارد هیچ دغدغه اي براي حفظ استقلال و آزادي و صیانت از قانون اساسی ندارد، بلکه حامی بزرگ سلطه بیگانگان بر فضاي مجازي
ایران است. عامل اصلی این وضعیت جناب آقاي جهرمی وزیر ارتباطات است که نه فقط براي بازگشت استقلال ایرانی هیچ اقدامی
نمی کند بلکه تمام قد در برابر هر اقدامی که بخواهد براي استقلال ایرانیان در فضاي مجازي انجام گیرد ایستاده است و با همه قوا

 
کارشکنی می کند. 



هر چند نقض استقلال ایران و عمل بر ضد قانون اساسی در وزارت ارتباطات دلیل کافی براي عزل وزیري است که استقلال ایران را در

 
فضاي مجازي لگدمال کرده است لکن مشکل به همین جا ختم نمی شود. 

 
  

 
نقض آزادي بیان ایرانیان در فضاي مجازي 

شکایت دیگر ما در مورد نقض آزادي بیان است. جناب جهرمی وزیر ارتباطات با حمایت از شبکه هاي اجتماعی بیگانه و دادن کامل
اختیارات فضاي مجازي کشور به بیگانگان، خفقانی  شبه طاغوتی در فضاي مجازي ایران حاکم کرده است؛ در این فضا کسی حق
ندارد در مورد آزادي فلسطین حرف بزند. کسی نمی تواند جنایات اسرائیل را فریاد بزند و اگر صفحه اي در این زمینه ها نفوذ

 
اجتماعی پیدا کند و پر بازدید شود حذف و سرکوب می شود. 

با توطئه، نقشه ریزي و سوء استفاده دشمن از فرصت مدیریت بر فضاي مجازي صفحات محبوب ترین شخصیت ها نزد ملت ایران
مانند شهید سلیمانی به راحتی حذف می شوند و جنایتکارانی مانند شاه و سران داعش در صدر فضاي مجازي می نشینند و منفور

 
ترین چهره ها به ملت ایران تحمیل می شوند. 

 فضاي مجازي که می تواند با مدیریت صحیح توسط ایرانیها نقش آفرین اصلی در پیشرفت علمی و اجتماعی باشد با مدیریت اجانب
ضد ایرانی به جولانگاه تروریست ها و اراذل و اوباش براي برنامه ریزي قتل و ترور و آدم کشی تبدیل می شود. این اختناق در فضاي

 
مجازي محصول مدیریتی است که آقاي وزیردر حوزه وزارت اعمال کرده است. 

 
  

 
مدیریت باندي و مبتنی بر رعب افکنی در وزارت ارتباطات به جاي اولویت داشتن تخصص 

در وزارت ارتباطات مدیریت مبتنی بر رعب و وحشت جاي مدیریت علمی و مردمی را گرفته است. رأي رأي آقاي وزیر است و
هیچکس جرأت مخالفت ندارد. وزیر به قوانین وقعی نمی گذارد و قوانین مصوب شوراي عالی فضاي مجازي و مرکز ملی فضاي مجازي

 
را زیر پا می گذارد و به راحتی میگوید هیچکدام از مصوبات را اجرا نمی کنم، تو خود حدیث مفصل بخوان از این مجمل! 

 
وزیري که نسبت به رده بالاتر خود اینطور خودسرانه عمل می کند می توان حدس زد که با زیردستان چه ها که نمی کند! 

اپراتورهاي مختلف مخابرات کشور مجریان عمده عرصه ارتباطات هستند و موفقیت و پیشرفت کشور در امر ارتباطات مستلزم ارتباط
سازنده و همکاري متقابل و تعامل آنان با وزارت ارتباطات است؛ ما از کمیسیون می خواهیم گروهی را براي تحقیق بفرستد و بررسی

 
کنند آیا رابطه اي جز رُعب و تنش بین وزارت ارتباطات و این مجموعه هاي مُهم حاکم است؟ 

وزیر ارتباطات با باندبازي و پیگیري مطامع شخصی به جاي مصالح ملی یک باند امنیتی را بر بخش هاي مختلف وزارت حاکم کرده و
پا را از این فراتر گذاشته است و با استفاده ازکرسی هاي مدیریتی در هیئت مدیره شرکت مخابرات با ارعاب فردي بنام صدري هم باند

 
خودش را که اتفاقا همسایه آقاي وزیر هم هست به عنوان مدیرعامل شرکت مخابرات ایران تحمیل کرده است. 



از شما می خواهیم بررسی کنید در حالی که در شرکت مخابرات ایران صدها کارشناس و مدیر متخصص و افراد در تراز دکتراي
مخابرات و دکتراي الکترونیک و کارشناسان ارشد برجسته ملی وجود دارند؛ در حالی که در شرکت مخابرات ده ها مدیر پُرتجربه با
سالهاي طولانی خدمت وجود دارند، چرا باید فردي غیر متخصص و کم سواد که هیچ سابقه خدمت در شرکت مخابرات نداشته است
به عنوان مدیرعامل به این شرکت تحمیل شود؟ آقاي صدري بجز اینکه همسایه خانه آقاي وزیر و رفیق گرمابه و گلستان آقاي

 
جهرمی است، چه مزیت و ویژگی دارد که باید براي ریاست بر این همه افراد پرتجربه تحمیل شود؟ 

نتیجه حاکمیت رابطه بازي و مدیریت باندي بجاي مدیریت تخصصی و علمی بر شرکت مخابرات این است که این شرکت در شرایطی
که همه شرکتهاي مخابراتی دنیا و ایران سودآورند به یک شرکت زیان ده تبدیل شده و هر روز باید شاهد تجمعات و تظاهرات
بازنشستگان شرکت مخابرات در خیابانها و جلوي وزارت ارتباطات براي احقاق حقوق خودشان باشیم. این مدیریتِ رابطه اي، غیر
تخصصی و بی تجربه موجب شده است مخابرات کشور در فناوري سالها از دنیا عقب بماند و امکان هیچ توسعه و پیشرفت فنی را

 
نداشته باشد. 

تحمیل این مدیریت باندي اگر دستاوردي براي کشور و ملت نداشته براي باند آقایان دستاوردهاي زیادي داشته است تا به تدریج
امکانات شرکت مخابرات را به سمت شرکت هاي خصوصی خودشان سوق دهند و زمینه را طوري فراهم کنند که بعد از پایان دوره

 
وزارت، مخابرات براي شرکت هاي خصوصی خودشان مصادره شود. 

چرا در کشوري که صدها دانشمند و متخصص برجسته در مخابرات وجود دارد و صدها مدیر با تجربه مخابراتی و تراز بالا داریم باید
وزیري کم اطلاع و بدون دانش تخصصی، بدون سابقه مخابراتی و با سوابقی صرفاً امنیتی وزیر ارتباطات کشور باشد تا این فجایع را به

 
بار آورد؟ 

اعضاي محترم کمیسیون اصل 90 اگر شما به این شکایت ما رسیدگی نکنید، ما این درد را به کجا ببریم؟ امروز وزیري بر ارتباطات

 
کشور حاکم است که خودباختگی در مقابل بیگانگان را جایگزین خودباوري و اعتماد به نفس ملی کرده است. 

 
  

 
ناتوانی در تولید ساده ترین نرم افزارها و فناوریهاي بومی علی رغم وجود توان تخصصی و علمی در کشور 

ایرانیان که در ریاضیات و محاسبات و قدرت نرم افزاري و فلسفه و منطق سرآمد ملتهاي جهان هستند و می توانند بزرگترین
تولیدکنندگان نرم افزار در جهان باشند بخاطر این مدیریت غلط به یک مصرف کننده نرم افزارهاي وارداتی تبدیل شده اند و جایی در

 
صادرات و فروش بین المللی نرم افزار ندارند. 

نتیجه وزارت یک مدیر غیر متخصص و امنیتی بر یک وزارتخانه علمی و تخصصی این است که در حوزه اي که ایرانیان بالاترین مزیت

 
نسبی را دارند از عرصه هاي دیگر عقب مانده تر باشند. 

همه ملت ایران شاهد پرتاب پیشرفته ترین ماهواره اطلاعاتی دفاعی کشور بودند، یک ماهواره، ترکیبی از ده ها فناوري گلوگاهی است
و براي پرتاب موفقیت آمیز آن باید از بالاترین سطوح علوم و فناوري هاي شیمی، نانو، میکرو الکترونیک، برق، مواد، آیرودینامیک،

 
کنترل، مخابرات، مکانیک و ... بهره گرفت و جوانان دانشمند ایرانی چنین کار پیچیده اي را با موفقیت انجام دادند . 



دستیابی به چرخه کامل سوخت هسته اي مستلزم تسلط و به کارگیري دهها فناوري اعم از مکانیک، موتور، مواد، الکترو مغناطیس،
لیزر، شیمی، مواد ... در لبه فناوري هاي روز دنیاست و ملت ایران به این فناوري پیچیده هم دست یافت. سلول هاي بنیادي،
موشکهاي پدافند هوایی، سامانه هاي پیچیده پدافندي و دهها فناوري فوق پیشرفته مثل موم در دست جوانان ایران نرم شد اما چرا
در تولید نرم افزاري که فقط و فقط از یک فناوري برنامه نویسی و استفاده از منطق ریاضی بهره می گیرد و پیچیدگی خاصی ندارد، پا

 
در گل مانده ایم؟ 

چرا از داشتن یک پیام رسان بومی سراسري، یک شبکه اجتماعی فراگیر عاجز هستیم؟ نرم افزار تاکسیرانی، موقعیت یاب هاي محلی
ما، نرم افزارهاي بازار دیجیتال ما و ... پیش پا افتاده ترین نرم افزارهاي ما وارداتی و در نهایت صرفا توسعه یافته یک نرم افزار متن باز
خارجی است! چرا میلیون ها جوان ایرانی باید بیکار بمانند و شدنی ترین تولید در کشور یعنی تولید نرم افزار باید وارداتی باشد؟ آیا

 
این واقعیت جز از بی عرضگی و ناتوانی وزیر مربو.طه از مساله دیگري حکایت می کند؟ 

تولید نرم افزارها به هیچ وجه وابسته به هیچ ماده اولیه تحریم شدنی نیست؛ به هیچ کارخانه و کارگاه پیچیده با فناوري هاي
انحصاري نیاز ندارد و تولیدات فناوري اطلاعات نه کوره خلاء نیاز دارد ونه اتاق تمیز و نه به گازهاي فرّار نیاز دارد و نه به کاتالیست
هاي خاص و منحصر به فرد؛ تولید نرم افزار به جز رایانه اي که در دسترس همه است به هیچ چیز دیگري نیاز ندارد؛ نرم افزار با آن
ارزش افزوده بسیار بالا فقط یک منطق ریاضی است که به نگارش در می آید چیزي که مردم ایران به آن شهره اند ولی چرا ما در این
فناوري که شدنی ترین امکان اشتغال ایرانیان و سودآورترین حرفه براي ماست از همه حوزه هاي دیگر فنی عقب تر هستیم؛ آیا علت

 
این عقب ماندگی چیزي جز خودباختگی مسئولان حاکم بر این حوزه است؟ 

دانشگاهها و پژوهشگاههاي حوزه علوم رایانه در منظر آقاي جهرمی به هیچ گرفته شده اند و به شرکتهاي دانش بنیان نرم افزار میدان
داده نمی شود لذا نه تنها در دوره آقاي جهرمی حتی یک قدم براي پروژه هاي مصوب اولویت دار شورایعالی فضاي مجازي برداشته
نشده و هیچ پیشرفتی در امر تولید سیستم عامل بومی حاصل نشده که حتی پروژه قدیمی و رو به پیشرفت جستجوگر ملی که در

 
دوره هاي قبلی به جاهاي خوبی رسیده بود به تعطیلی کشیده شده است. 

هنوز هم ملت ایران در حسرت داشتن یک پیام رسان و یک شبکه اجتماعی ایرانی با کیفیت و فراگیر هستند. عامل اصلی عقب

 
ماندگی ها جایی جز وزارت ارتباطات تحت مدیریت آقاي جهرمی نیست. 

در ضعیف ترین صنعت کشور که خودروسازي است با وجود رقباي بزرگ لااقل یک خودروي بومی به نام سمند که توسط ایرانیان
طراحی شده و به 13 کشور صادر شده تولید کرده ایم؛ اما در حوزه تولید نرم افزار بومی با وجود حجم عظیم نیروهاي متخصص هنوز
نتوانسته ایم یک جستجوگر ملی داشته باشیم؛ حتی نرم افزاري که حداقل به 5 کشور صادر کرده باشیم، حتی سامانه هاي دَم دستی
و پیش پا افُتاده مثل شبکه اجتماعی یا پیام رسان فراگیر بومی هم نداریم. نتیجه بی عرضگی و ناتوانی مدیریت وزارت ارتباطات از این

 
بدتر هم می شود؟ 

در حالیکه با بلااستفاده ماندن مدارات اختصاصی ایران در فضا گذر زمان به ضرر ماست و در آستانه از دست دادن این امکان منحصر
به فرد براي حضور در فضا هستیم، تمام طرحهاي پر خرج پرتاب ماهواره وزارت ارتباطات با توقف یا شکست مواجه شده است در
حالیکه در همین زمان نیروهاي مسلح در تعامل صمیمی با دانشگاههاي کشور با هزینه هاي بسیار کمتر به پرتاب ماهواره تصویر بردار

 
که بسیار سخت تر و پیچیده تر از ماهواره مخابراتی است، نائل آمدند. 

چرا این اتفاقات می افُتد؟ چون آقاي وزیر فقط بر تحقق اهداف باندي و مطامع شخصی خود متمرکز شده و هیچ نگاهی به منافع ملی

 
ندارد. 



شما تحقیق کنید چرا وزیر ارتباطات با تمام دانشمندان فناوري اطلاعات کشور که در بالاترین سطح تخصصی کشور در این حوزه
علمی به عنوان عضو حقیقی شورایعالی فضاي مجازي هستند مخالف بلکه ضد آنهاست؛ حتی یکی از این دانشمندان عملکرد وزارت
ارتباطات را تأیید نمی کند. آیا جز این است که دیکتاتوري و استبداد رأي آقاي جهرمیِ پرمدعا و تحمیل اراده فردي بر مبناي منافع

 
شخصی این شرایط را رقم زده است. 

چرا در کشوري با این سطح علمی و تخصص با این همه استاد برجسته در حوزه فناوري اطلاعات یک فرد کم اطلاع در این عرصه که

 
با همه دانشمندان طراز اول آن حوزه مخالف است، در رأس ارتباطات کشور باشد. 

اي نمایندگان عزیز! به داد مردم برسید؛ مردمی زجر کشیده، شهید داده، فرهیخته و ملتی مقاوم و توانمند و پُراستعداد و پُر از ستاره

 
هاي علمی و فنی شایسته چنین وزرایی نیستند. 

 
امیرالمؤمنین علی(ع) می فرماید: 

 
«یستبدل علی ادبار الدول اربع تقدیم الاذل و تأخیذ الدفاضل و الاصول و تمسک بالفروع» 

 
  

 
و امروز وزارت ارتباطات مصداق تام و تمام این پدیده شوم است که استمرار آن کشور را بدون شک به عقب خواهد راند. 

 
ما به دلایل زیر خواهان استیضاح و عزل فوري وزیر کم سواد و متخلف ارتباطات و فناوري اطلاعات هستیم : 

 
1) زیر پا گذاشتن قانون اساسی با نقض استقلال کشور و تسلیم فضاي مجازي کشور به حاکمیت بیگانه 

2) هتک حرمت ایرانیان و زیر پا گذاشتن قانون اساسی بانقض آزادي بیان و حذف و َسرکوب نداي حق طلبانه آزادیخواهان در فضاي

 
مجازي زیر سلطه اجانب 

 
3) حاکم کردن رعب و وحشت در مدیریت و روابط پرتنش با میدان داران اصلی عرصه مخابرات و جنگ نرم 

 
4) بی عرضگی و ناتوانی در تولید بومی پیش پا افتاده ترین نرم افزارهاي پر مصرف کشور 

5) تحمیل همسایه و هم باند وابسته به خود به عنوان مدیر عامل شرکت مخابرات که منتج به خسارات سنگین و وضعیت وخیم مالی

 
و اعتراضات مستمر بازنشستگان این شرکت در خیابانها شده است 

6) عجز از پرتاب حتی یک ماهواره مخابراتی کوچک و ضعیف علیرغم هزینه هاي سنگین و با وجود توانایی هاي به اثبات رسیده فنی

 
در کشور که کشور را در آستانه محرومیت از استفاده از مدارات اختصاصی خود قرار داده است 

 
7) استبداد راي و دیکتاتوري در مدیریت و عدم تمکین به قانون و ایستادگی در مقابل مصوبات قانونی شورایعالی فضاي مجازي 

 
8) روابط بسیار نامناسب با اکثر دانشمندان برجسته و اساتید زبده متعهد و متخصص در فناوري اطلاعات 

9) ناتوانی و ناکارآمدي در بهره گیري از ظرفیت هاي عظیم دانشگاهی براي تولید نرم افزارهاي بومی و در نتیجه سرازیر کردن ثروت

 
کشور به جیب شرکتهاي خارجی و چند ملیتی 

 
10) عقب مانده نگه داشتن شبکه مخابرات کشور از فناوري هاي روز دنیا با تحمیل وضعیت بد مالی به آنها 

نمایندگان عزیز در استیضاح و عزل این وزیر ناتوان و بی کفایت درنگ نکنید؛ مطمئن باشید هر فردي جاي این وزیر ناکارآمد و
ضعیف را بگیرد، شرایط کشور در حوزه فناوري اطلاعات بسیار بهتر از شرایط فعلی خواهد شد.



شهرکرد| عضو کمیسیون فرهنگی مجلس: بحث فیلترینگ فضاي مجازي در

کمیسیون فرهنگی وجود ندارد

منبع: تسنیمشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/06/22

گروه استان ها - عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی گفت:فضاي مجازي قابلیت هاي بسیاري دارد لذا نباید عده
اي با انحراف مسئله خود را حامی قطع فیلتر یا فیلترینگ معرفی کنند، به هیچ عنوان بحث فیلترینگ فضاي مجازي در

کمیسیون فرهنگی وجود ندارد.

گروه استان ها - عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي
اسلامی گفت:فضاي مجازي قابلیت هاي بسیاري دارد لذا
نباید عده اي با انحراف مسئله خود را حامی قطع فیلتر یا
فیلترینگ معرفی کنند، به هیچ عنوان بحث فیلترینگ
فضاي مجازي در کمیسیون فرهنگی وجود ندارد. - اخبار

 
استانها - 

احمد راستینه در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در شهرکرد،
اظهار داشت: اولویت اول کمسیون فرهنگی، جمعیت است
و اولویت دوم آن بحث فضاي مجازي و شبکه ملی اطلاعات

است. در فضاي مجازي چند موضوع حائز اهمیت است، از جمله رسیدن به شبکه جامع ملی اطلاعات است که بخش زیاد زیرساخت

 
ها فراهم شده و بخشی باقی مانده است. 

وي بیان کرد: در حوزه نرم افزار باید ارتقا یافت تا بتوانیم یک شبکه ملی اطلاعات براي فراهم نمودن بستر لازم جهت فعالیت هاي

 
ایمن، سالم و گسترده شکل گیرد. 

نماینده مردم شهرکرد، بن و سامان در مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر مسئله محتوا در فضاي مجازي، تصریح کرد: دستگاه هاي
مربوطه از جمله وزارت فرهنگ و ارشاد از جمله مهمترین متولی این حوزه، باید در این زمینه یک کار جدي را شروع کند و یک برنامه

 
ریزي منسجم براي کمک به تولید محتواهاي مورد نیاز جامعه را شکل دهد. 

 
امام جمعه شهرکرد: والدین فعالیت هاي فرزاندان در فضاي مجازي را رصد کنند 

 
سردار غیاثی راد: فضاي مجازي به راهبري کلان نیاز دارد 

 
اختصاصی|متن طرح مجلس براي ساماندهی فضاي مجازي 

 
طرح مجلس براي ساماندهی فضاي مجازي 

راستینه با اشاره به افزایش سواد رسانه مردم، اضافه کرد: در این حوزه ما نیازمند به مجموعه ایی از اقدامات آموزشی با نرم افزارهاي

 
نوین براي رشد و ارتقاء سواد رسانه جامعه هستیم. 

نماینده مردم شهرکرد، بن و سامان در مجلس شوراي اسلامی، یادآور شد: در زمینه فضاي مجازي، تلاش براي فراهم نمودن بستري



ایمن و توسعه اقتصاد دیجیتال است، که این کار کمک به بسترهاي به روز فناوري هاي نوین در حوزه ایجاد اشتغال و توسعه اقتصادي

 
بر بستر فضاي مجازي است. 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی افزود: در خصوص توسعه اقتصاد دیجیتال، نیازمند توسعه پیام رسان هاي داخلی براي

 
تحت پوشش قرار دادن همه خدمات فضاي مجازي هستیم. 

وي با تاکید بر سالم سازي فضاي مجازي کشور، تصریح کرد: ما به دنبال سالم سازي فضاي مجازي بوده و تمامی کشورهاي توسعه

 
یافته در تمام دنیا اجازه رها شدگی فضاي مجازي بدون مدیریت نمی دهند، فضاي مجازي باید تحت مدیریت باشد. 

نماینده مردم شهرکرد، بن و سامان در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: امروزه فضاي مجازي قابلیت هاي بسیاري داشته و لذا نباید
عده اي با انحراف مسئله، خود را حامیان قطع فیلتر یا حامی فیلترینگ معرفی کنند، به هیچ عنوان بحث فیلترینگ در فضاي مجازي

 
در کمیسیون فرهنگی وجود ندارد. 

وي با تاکید بر مدیریت هوشمند فضاي مجازي، گفت: مدیریت جامع فضاي مجازي براي توسعه بستر فعالیت هاي نوین در فضاي
مجازي و ارتقا فرصت ها براي بهره وري از فضاي مجازي با توسعه شبکه ملی اطلاعات می باشد.با مدیریتی پویا، تهدیدات فضاي

 
مجازي کاهش و فرصت هاي موجود در مجازي براي خلق ثروت و روابط سالم افزایش می یابد. 

راستینه با اشاره به انجام اقدامات در رابطه با شبکه ملی اطلاعات در سال هاي گذشته، اظهار کرد: اقداماتی در سال هاي گذشته انجام
شده اما به هیچ عنوان کافی نیست، در حال حاضر یک برنامه زمان بندي در حال ایجاد است که وزارت ارتباطات را مکلف می کند

 
براساس این جدول زمان بندي زیر ساخت هاي توسعه شبکه ملی اطلاعات را فراهم کند. 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی در پایان با اشاره به مسئولیت مهم مجلس در بحث نظارت، خاطرنشان کرد: حتما
وزارت ارتباطات باید پاسخگوي اقدامات خود و عدم پیگیري ها در حوزه تکمیل شبکه ملی اطلاعات به مجلس باشد و امید است قبل

از رسیدن به طرح سوال از وزیر ارتباطات، ایشان بستر لازم را جهت توسعه شبکه ملی اطلاعات فراهم کند.



منتخب جدید ایلام در مجلس: تمام تلاشم را براي مطالبه گري احقاق حق

مردم به کار خواهم گرفت / اشتغال جوانان را پیگیري می کنم

منبع: تسنیمشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/06/22

گروه استان ها ـ منتخب جدید ایلام در مجلس با بیان اینکه تمام تلاشم را براي مطالبه گري احقاق حق مردم به کار خواهم
گرفت، گفت: اشتغال جوانان را پیگیري می کنم.

گروه استان ها ـ منتخب جدید ایلام در مجلس با بیان
اینکه تمام تلاشم را براي مطالبه گري احقاق حق مردم به
کار خواهم گرفت، گفت: اشتغال جوانان را پیگیري می

 
کنم. - اخبار استانها - 

بهزاد علیزاده در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در ایلام با
تشکر از مردم شهرستان هاي جنوبی استان ایلام در خلق
حماسه اي عظیم از جنس اتحاد، همبستگی، وحدت و
همدلی اظهار داشت: معتقد بر آنم که فصل، فصل وفاق و
فراغت از رقابت است و تمام تلاشم را براي مطالبه گري

 
احقاق حق مردم استان ایلام خاصه حوزه جنوب استان ایلام به کار خواهم گرفت. 

 
دور دوم انتخابات مجلس| اصغر سلیمی از حوزه انتخابیه سمیرم راهی بهارستان شد 

 
نتیجه نهایی دو حوزه انتخابیه در دور دوم انتخابات مجلس اعلام شد 

 
دور دوم انتخابات مجلس|«علیرضا زندیان» از حوزه انتخابیه بیجار به مجلس راه یافت 

منتخب جدید ایلام در مجلس با بیان اینکه مردم دیار عزت و شرف و حافظان مرزهاي میانی کشور در شهرستان هاي"دهلران"،
"آبدانان"،"دره شهر" و"بدره" با راي خود مرا از آن جهت برگزیده اند تا داشته هاي این قسمت از جغرافیاي کشور را فریاد زنم گفت:
پیگیري خواسته هاي مردم ، و تلاش براي رفع مسئله بیکاري و پاسخ به دغدغه اشتغال جوانان، سختی تامین مسکن مردم و زوج

 
هاي جوان را در اولویت کاریم قرار دارد. 

وي، مشکلات راه ها، درمان ، آب و مسائل کشاورزي و پروژه هاي عمرانی بر زمین مانده در حوزه جنوب ایلام را یادآوري کرد و افزود:
تلاش خواهم کرد با رایزنی و تعامل با دو نماینده دیگر استان ایلام و وزارت نفت صنایع تبدیلی و شهرك هاي صنعتی رادر این حوزه

 
را در استان فعال کنیم. 

علیزاده نظارت بر توسعه امور کشور و درك مقتضیات کلی جامعه و ارائه راه حل صحیح و عالمانه براي حل مشکلات اقتصادي ،
سیاسی، فرهنگی، رفاهی و درمانی را از مهم ترین اولویت هاي مجلس یازدهم دانست و گفت: مطالبه گري، شفافیت و حرکت در

 
مسیر عقلانیت و توجه به شرایط خاص موجود کشور در مطالبه گري لازمه نماینده انقلابی در شرایط موجود کشور است. 

وي با بیان اینکه وعده هاي انتخاباتی را فراموش نخواهم کرد گفت: مطالبات برحق مردم استان ایلام را در ابعاد مختلف فرهنگی،



 
سیاسی، اجتماعی و اقتصادي را به جد پیگیر خواهم بود، امیدوارم در پایان دوره نمایندگی شرمنده اعتماد مردم نشوم. 

علیزاده گفت: معیار و سنجش عملکرد نماینده مجلس را در عمل به رهنمودهاي مقام معظم رهبري در مطالبه گري، عدالت محوري و
انقلابی می دانم و براي عمل به این ویژگی ها تمام تلاش خود را صرف خواهم کرد.



عملیات ریل گذاري مسیر رشت به منطقه آزاد انزلی آغاز شد

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/06/22

دکتر نوبخت: اتصال بندر کاسپین به شبکه ریل سراسري باعث افزایش مبادلات کالایی در سطح بین المللی می شود

 
دکتر نوبخت: اتصال بندر کاسپین به شبکه ریل سراسري باعث افزایش مبادلات کالایی در سطح بین المللی می شود 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از مدیریت روابط عمومی و امور
بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی، با حضور دکتر محمد باقر
نوبخت،معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه و بودجه،
دکتر محمد ولی روزبهان رییس هیأت مدیره و مدیرعامل این
سازمان،دکتر ارسلان زارع استاندار گیلان،مهندس خیراالله خادمی
معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهاي حمل
و نقل عملیات ریل گذاري مسیر رشت به مجمتع بندري کاسپین

 
منطقه آزاد انزلی آغاز شد. 

دکتر محمدباقر نوبخت با بیان اینکه تکمیل شبکه هاي ریلی در استان هایی که از آن محروم بودند در راستاي اجراي سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی، در حال انجام است، اظهار داشت: در میان پروژه هاي در حال احداث، تکمیل خط ریل کریدور شمال جنوب یکی از
اولویت هاي بسیار مهم است چراکه با اتصال خط ریل سراسري به منطقه آزاد انزلی،در واقع شاهد اتصال خط آهن خلیج فارس به

 
دریاي خزر خواهیم بود که علاوه بر تمام کشورهاي حاشیه خزر، زمینه دسترسی آسان کشور چین به خلیج فارس را فرآهم می شود. 

رییس سازمان برنامه و بودجه اضافه کرد؛ اهمیت اتصال بندر کاسپین به راه آهن سراسري به ورود قطار به بندر کاسپین و پس از آن
بندر انزلی و آستارا است تا در نتیجه کالاهاي کشورهاي حاشیه خزر به این بندر منتقل و از بندر کاسپین به سایر نقاط کشور ارسال

 
گردد، موضوعی که عمران و آبادانی،رونق اقتصادي و افزایش اشتغال گیلان را بهمراه خواهد داشت. 

معاون رییس جمهور با اشاره به تأمین اعتبار ریل گذاري این مسیر ریلی، تصریح کرد کرد که با تکمیل قطعه نهایی رشت به بندر

 
کاسپین، تا پایان سال جاري مسیر ریلی خلیج فارس به دریاي خزر کامل شده و صداي سوت قطار در بندر کاسپین شنیده می شود. 

وي ضمن تبریک به ملت ایران به مناسبت توسعه خطوط ریلی کشور، افزود: با برقراري این اتصال علاوه بر اینکه شهرك هایصنعتی و
واحدهاي تولیدي گیلان می توانند تولیدات خود را به اقصا نقاط کشور از طریق خط ریلی انتقال دهند،بلکه با برقراري ارتباط جهانی

 
در این مسیر،کشورهاي همسایه می توانند از این مسیر ترانزیتی استفاده کنند، موضوعی که براي ما بسیار پراهمیت است. 

بنابراین گزارش آغاز پروژه بزرگ ریل گذاري اتصال ریل به منطقه آزاد انزلی تحقق یکی از وعده هاي دولت و مهمترین اقدام در مسیر
وصل شدن بنادر جنوبی به دو بندر محدوده این منطقه یعنی مجتمع بندري کاسپین و بندر انزلی و گامی بلند در فعال سازي کریدور
شمال جنوب ارزیابی می شود، مسیر ترانزیتی که با بهره برداري از آن زمینه افزایش درآمدهاي ارزي،گسترش اشتغالزایی در سطح



 
کشور و تثبیت جایگاه ژئوپولیتیک ایران در معادلات ترانزیتی آسیا و اروپا پدید خواهد آمد. 

پروژه راه آهن رشت از پیربازار رشت به بندر کاسپین منطقه آزاد انزلی به طول 37 کیلومتر است که حداکثر سرعت طراحی شده
براي قطارهاي مسافري 160 کیلومتر و براي قطارهاي باري 120 کیلومتر بر ساعت می باشد و هم اکنون عملیات زیر سازي این پروژه

 
انجام شده است. 

گفتنی است دکتر نوبخت با همراهی نمایندگان شهرستان هاي رشت و انزلی و مسؤلین استانی و کشوري از بخش در حال ساخت این
پروژه در محدوده منطقه آزاد انزلی که در حدود دو کیلومتر می باشد نیز بازدید به عمل آورد.



حمایت جدي از تیم پارس جنوبی جم صورت گیرد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/06/22

بوشهر- نماینده جنوب استان بوشهر گفت: حمایت جدي از تیم پارس جنوبی جم توسط وزارت نفت صورت گیرد.

بوشهر- نماینده جنوب استان بوشهر گفت: حمایت جدي از

 
تیم پارس جنوبی جم توسط وزارت نفت صورت گیرد. 

موسی احمدي در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار داشت:
پیرامون مسائل و مشکلاتی که در حوزه انتخابیه جنوب
استان بوشهر وجود داشت، نشستی با وزیر نفت انجام شد و
قریب به یک ساعت در خصوص مشکلات مختلف تبادل

 
نظر شد. 

وي تصریح کرد: موضوعات مختلفی نظیر توجه به بحث
اشتغال، موضوعات مطرح شده در شوراي راهبردي پتروشیمی هاي منطقه پارس، توجه جدي به بحث مسئولیت هاي اجتماعی نفت

 
در قبال محیط پیرامونی و حمایت جدي از باشگاه پارس جنوبی جم مطرح شد. 

 
نماینده جنوب استان بوشهر افزود: زنگنه نگاه بسیار مثبتی به منطقه دارند و با مسائل و مشکلات محیط پیرامونی آشنا است. 

نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس در خصوص جزئیات حمایت از تیم پارس جنوبی جم در دیدار با وزیر نفت ابراز داشت: طی نامه
اي که در تاریخ 18 شهریور ماه به وزیر ارسال شده بود از وي خواسته بودم که حمایت جدي از این تیم و باشگاه در خصوص مسائل

 
مالی و مدیریتی صورت گیرد و هیچ گونه محدودیت قانونی براي حمایت نفت از این تیم وجود ندارد. 

وي افزود: زنگنه دستور مکتوب و صریح جهت حل این مشکل و تعیین تکلیف فوري تیم پارس جنوبی را داده است که بر این اساس

 
منتظر نتایج بسیار مثبتی براي تیم پارس جنوبی جم هستیم. 

نماینده جنوب استان بوشهر خاطرنشان کرد: زنگنه نگاه بسیار مثبتی به جنوب استان بوشهر دارد و همواره در موضوعات و مشکلات
مختلف همراه ما بوده است که جا دارد از وي تشکر ویژه اي داشته باشم.



تحقق شعار ''جهش تولید'' با افتتاح رسمی 58 طرح ملی در مناطق آزاد و

ویژه اقتصادي توسط رئیس جمهور

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/06/22

خبرگزاري آریا - حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن
روحانی روز پنجشنبه در مراسم بهره برداري رسمی از 12
طرح در منطقه آزاد ارس، 11 طرح در منطقه آزاد کیش،
14 طرح در منطقه آزاد قشم و 21 طرح در مناطق ویژه
اقتصادي پیام، سرخس، شیراز، کاوه و یزد گفت: در شراط
تحریم، فعال کردن سرمایه هاي اقتصادي کشور بیش از

 
پیش یک ضرورت است. 

در آیین بهره برداري از این طرح ها، دکتر روحانی با بیان
اینکه از آغاز دولت تدبیر و امید در سال92 و نخستین جلساتی که با مسئولین مناطق آزاد کشور برگزار شد، بر فعالیت آنها به عنوان
مناطقی صادرات محور تاکید شد، گفت: جذب گردشگر داخلی و خارجی و همچنین خدماتی که این مناطق می تواند در شرایط
تحریم هاي اقتصادي ارائه دهد نقش مهمی در زمینه حل مشکلات از جمله بانکداري، بیمه وانبار داري ایفا می کند که در حال حاضر

 
در این مناطق پروژه هاي مهمی در دست ساخت و افتتاح است. 

به همت دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، 58 پروژه به ارزش سرمایه گذاري 4800 میلیاردتومان و 438 میلیون
یورو با ایجاد اشتغال پایدار براي 4412 نفر در مناطق آزاد کیش، قشم، ارس و مناطق ویژه اقتصادي سرخس، پیام، شیراز، کاوه و یزد

به بهره برداري رسید



تهیه طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300 رشته

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/06/22

خبرگزاري آریا - رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت
از مشاغل خانگی وزارت کار از طرح نوین توسعه مشاغل
خانگی در 300 رشته خبر داد و گفت:بر اساس مزیت هاي

 
خاص منطقه به هر رشته پرداخته می شود. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، ثبت نام متقاضیان در طرح ملی
توسعه مشاغل خانگی از 6شهریورماه شروع شده و
متقاضیان داراي مهارت یک ماه فرصت دارند با مراجعه به
سامانه inhb.ir ثبت نام و از مزایاي آن بهره مند

 
شوند.شیوع بیماري کرونا و الزام به تعطیلی کسب و کارها موجب شد تا در بحث ایجاد اشتغال ، مشاغل خانگی مورد توجه قرار گیرد. 
پیش از این، طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در دبیر خانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 96 طرح تصویب

 
شد. 

قرار است جهاد دانشگاهی مسوولیت پیاده سازي و اجراي ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی و ایجاد اشتغال را با کارفرمایی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اجرا کند. این طرح طی سال هاي 96تا 98 به صورت آزمایشی در 9استان با ظرفیت 20 هزار نفر
اجرا شد و با توجه به نتایج قابل قبول این طرح و ضرورت توجه بیش از پیش مشاغل خانگی در دوران کرونا بنا به گفته معاون توسعه
اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون مقرر شد براي رونق اقتصاد خانوار، تحقق شعار سال و توسعه جایگاه مشاغل خانگی و ایجاد اشتغال

 
در اقتصاد کشور در 31 استان اجرا شود. 

این طرح در سه فاز شناسایی مزیت ها، توانمندسازي و اتصال به بازار انجام می شود که وظیفه مطالعات فاز اول طرح (شامل
نیازسنجی، مزیت سنجی و ظرفیت سنجی مشاغل خانگی) به جهاد دانشگاهی محول شد. در عین حال این نهاد پس از ثبت نام

 
متقاضیان ، مشاوره هاي لازم را ارائه می دهد. 

مهمترین ویژگی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، توجه به بازار یا همان تولید مبتنی بر بازار و توانمندسازي متقاضیان و کاهش
وابستگی به وام است. توجه به تجارت الکترونیک و فروش الکترونیکی محصولات، بازنگري در رشته هاي قبلی مشاغل خانه ایی ، توجه
به رشته هاي نوین نظیر برنامه نویسی، تولید محتوا، مترجمی، ویراستاري، مشاوره، تولید انیمیشن و همچنین توجه به نقش و جایگاه
نهادهاي توسعه اي نظیر جهاد دانشگاهی در پیاده سازي برنامه ها و سیاست هاي قانون گذار، از دیگر ویژگی هاي شاخص در اجراي

 
این طرح است. 

 
ایجاد فرصت هاي جدید شغلی در اجراي طرح ملی مشاغل خانگی 

مهناز امام دادي، رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دستاوردهاي طرح
ملی الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی و طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار خراسان شمالی با بیان این که طرح توسعه مشاغل
خانگی از مصوبات ستاد ساماندهی حمایت از مشاغل خانگی است، افزود: این طرح از سال 96 در9 استان کشور و در حال حاضر در
تمام کشور در حال انجام است که طرح طی سه فاز شناسایی مزیت، توانمندسازي و اتصال به بازار انجام می شود. با توجه به ظرفیت



هاي مغفول در حوزه اشتغال و مشاغل خانگی، ایجاد یک نگاه جدید به مشاغل خانگی از دیگر اهداف اجراي این طرح ملی در کشور

 
است. 

وي با اشاره به این که در سطح کشور 300رشته مصوب مشاغل خانگی وجود دارد، گفت: اما طی اجراي این طرح قرار بر این نیست
که به هر 300 رشته در هر منطقه و استانی پرداخته شود بلکه این رشته ها بر اساس مزیت هاي خاص هر منطقه کار می شود و

 
همان رشته ها پررنگ تر می شوند. 

امام دادي با اشاره به شیوع ویروس کرونا و تاثیر آن بر روي مشاغل خانگی بیان کرد: یکی از نکاتی که در ابتداي شیوع ویروس کرونا
به آن توجه می شود، در خانه ماندن است و از آنجایی که انجام کار در منزل از ویژگی مهم مشاغل خانگی است، می توان در دوران

 
شیوع ویروس کرونا به آن توجه ویژه اي داشت. 

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت کار ادامه داد: در زمینه شناسایی مزیت ها، تمامی فرصت ها و
مزیت هاي منطقه مورد شناسایی قرار می گیرد، در زمینه توانمندسازي نیز تمامی مباحث مشاوره، راهنمایی هدایت و آموزش انجام
شده و در فاز سوم نیز که اتصال به بازار است کار در حال انجام است. پیاده سازي این طرح بر عهده جهاد دانشگاهی است که این

 
نهاد به عنوان مجري طرح کار را انجام می دهد. 

<--



نامه فعالان فضاي مجازي به مجلس درباره کارنامه پراشکال وزیر ارتباطات در

حوزه فضاي مجازي

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/06/22

در پی سهل انگاري و بی توجهی وزارت ارتباطات به استقلال در فضاي مجازي و همچنین راه اندازي شبکه ملی اطلاعات،
جمعی از فعالان فضاي مجازي شکایتی از آذري جهرمی به کمیسیون اصل 90 مجلس ارسال کردند.

به گزارش دیار آفتاب؛ به نقل از شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ در پی
سهل انگاري و بی توجهی وزارت ارتباطات به استقلال در فضاي
مجازي و همچنین راه اندازي شبکه ملی اطلاعات، جمعی از فعالان
فضاي مجازي شکایتی از آذري جهرمی به کمیسیون اصل 90 مجلس

 
ارسال کردند. 

 
متن این نامه به شرح زیر است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
به: کمیسیون اصل نود مجلس شوراي اسلامی 

 
موضوع: شکایت از وزیر ارتباطات آقاي جهرمی 

 
سلام علیکم 

با احترام؛ شکایت اینجانبان فعالان فضاي مجازي جهت رسیدگی به آن کمسیون و نمایندگان محترم مردم در مجلس شوراي اسلامی
تقدیم می گردد. از شما که مردم مظلوم و رنجدیده و قهرمان ایران اسلامی را نمایندگی می کنید انتظار داریم با رسیدگی به این
شکایت با استیضاح وزیر ضعیف و ناتوان ارتباطات و فناوري اطلاعات فرصت را براي پیشرفت ایران پُرافتخار در عرصه فناوري اطلاعات

 
مانند سایر عرصه ها مهیا نمایید. 

 
زیرپاگذاشته شدن استقلال در فضاي مجازي 

استقلال و آزادي اهداف والایی است که دهها هزار شهید و جانباز و صدها هزار زندانی و زجر دیده در راه تحقق آن جان خود را تقدیم
کردند و صدها هزار شهید جانباز براي حفاظت آن هستی خود را فدا کردند و میلیونها خانواده هاي ایثارگر بلکه عموم ملت ایران
سختی هاي زیادي را براي آن متحمل شدند. چه سرهایی که براي استقلال بالاي دار رفت و چه تن هایی که براي آزادي گلوله باران
شد و چه سینه هایی که به آتش تیر و گلوله و شیمیایی سوخت تا استقلال ما حفظ شود اما با کمال تأسف دولت فعلی به ویژه وزارت

 
ارتباطات و فناوري اطلاعات در یک حوزه ي مهم از عرصه حیات اجتماعی امروز استقلال و آزادي ملت ایران را بر باد داده است. 



همگان می دانند که امروز فضاي مجازي ملت ایران در تسخیر بیگانگان تحت سلطه اجانب است. اگر ملت ایران براي آزادکردن تنها
بخشهایی از سرزمین اشغال شده کشور عزیزمان در جنگ تحمیلی در خرمشهر، مهران، هویزه و سایر جبهه ها هزاران شهید و ده ها
هزار جانباز تقدیم کرد، امروز تمام فضاي مجازي کشور که تمامی سرزمین ایران را فرا گرفته و تا عمق خانه هاي 85 میلیون ایرانی

 
گسترش یافته است تحت اشغال است. 

امروز تمام خانه هاي ایرانیان در اشغال دشمن است چرا که در فضاي مجازي بیگانگان هستند که تصمیم می گیرند چه هویتی به
رسمیت شناخته شود و مجوز ایجاد صفحه داشته باشد و چه کسی به رسمیت شناخته نشود و صفحه اش حذف شود سخنش شنیده

 
نشود و در این میان ایرانی جماعت هیچ کاره است. 

امروز در فضاي مجازي با ایرانیان مثل برده ها رفتار می شود. این ایرانیان هستند که بیابانها را با هزار مشقت می شکافند و فیبر نوري
در آن می خوابانند. ایرانیان هستند که روي قله هاي سر به فلک کشیده می روند و در دماي زیر صفر با صدها خطر روي دکل ها
انتن نصب می کنند ارتباط مایکروویو برقرار می کنند،این ایرانیان هستند که ساختمان و مراکز مخابراتی می سازند و سویچ هاي

 
مخابراتی را تولید و نصب می کنند. 

این ایرانیان هستند که هزاران دکل ارتباطی را در شهرها و جاده ها نصب می کنند. ایرانیان از سرمایه زندگی شان به تمام این مراکز
برق رسانی می کنند و ده ها هزار نفر کارمندان این بخشها را حقوق می دهند این ایرانیان هستند که سالانه از سرمایه هاشان دهها

 
هزار میلیارد تومان گوشی تلفن میخرند و میلیاردها صفحه در فضاي مجازي تولید می کنند. 

همه ي این سختی ها و کارها را ایرانیان به جان می خرند و بیگانگان در کاخهاي اشرافی شان می نشینند و براي ما تصمیم می
گیرند که حرف چه کسی در فضاي مجازي شنیده شود و چه صدایی شنیده نشود چه صفحه اي بالا بیاید و چه صفحه اي حذف

 
گردد. کار وزحمتش اش براي ما و آقایی اش براي خارجی هاي استعمارگر. 

 
استدعا داریم درست به این صحنه شرم آور بنگرید و در مثالی که در ادامه می آید تأمل کنید . 

وضعیت امروز کشور در فضاي مجازي مثل آن است که ما با هزاران مشقت در یک بیابان با هزینه هاي بالا و صرف ثروت ملت یک
نیروگاه برق بسازیم و از صدها کیلومتر آن طرف تر براي خنک سازي آن آب ببریم. صدها کارگر را آنجا مستقر کنیم و حقوق آنها را
پرداخت کنیم با نصب دکل هاي فشار قوي برق را به سوي شهرها بکشیم. پست هاي فشار قوي برق را هم با هزینه هاي کلان بسازیم
بعد پست هاي محلی، بعد از آن تیرهاي برق و کنتورها و شبکه خانگی و اداري را بکشیم و بعد از همه این سختی ها کلید نیروگاه را
بدهیم به دشمن ایران و به او بگوییم صاحب اختیار شما هستید اختیار با شماست که چه وقت این نیروگاه را روشن کنید و چه وقت
خاموش کنید به دشمن خودمان بگوییم اختیار با توست که به کدام شهر و کدام خانه برق بدهی و برق کدام شهر و کدام خانه را قطع

 
کنی. همه زحمات و هزینه ها با؛ ما مدیریت بر سرمایه هاي ما با دشمن! 

 این واقعیت شرم آوري است که ملت ایران امروز در فضاي مجازي گرفتار آن است. تحمل سختیها براي مردم ایران و آقایی و ریاست

 
و تصمیم گیري در دست اجنبی!! اگر این وطن فروشی نیست پس وطن فروشی چیست؟ 

عامل اصلی این وضعیت شرم آور چه کسی است جز وزیر ارتباطات؟ وزیري که نه تنها هیچ گامی براي اصلاح این وضعیت بر نمی
دارد هیچ دغدغه اي براي حفظ استقلال و آزادي و صیانت از قانون اساسی ندارد، بلکه حامی بزرگ سلطه بیگانگان بر فضاي مجازي



ایران است. عامل اصلی این وضعیت جناب آقاي جهرمی وزیر ارتباطات است که نه فقط براي بازگشت استقلال ایرانی هیچ اقدامی
نمی کند بلکه تمام قد در برابر هر اقدامی که بخواهد براي استقلال ایرانیان در فضاي مجازي انجام گیرد ایستاده است و با همه قوا

 
کارشکنی می کند. 

هر چند نقض استقلال ایران و عمل بر ضد قانون اساسی در وزارت ارتباطات دلیل کافی براي عزل وزیري است که استقلال ایران را در

 
فضاي مجازي لگدمال کرده است لکن مشکل به همین جا ختم نمی شود. 

 
نقض آزادي بیان ایرانیان در فضاي مجازي 

شکایت دیگر ما در مورد نقض آزادي بیان است. جناب جهرمی وزیر ارتباطات با حمایت از شبکه هاي اجتماعی بیگانه و دادن کامل
اختیارات فضاي مجازي کشور به بیگانگان، خفقانی  شبه طاغوتی در فضاي مجازي ایران حاکم کرده است؛ در این فضا کسی حق
ندارد در مورد آزادي فلسطین حرف بزند. کسی نمی تواند جنایات اسرائیل را فریاد بزند و اگر صفحه اي در این زمینه ها نفوذ

 
اجتماعی پیدا کند و پر بازدید شود حذف و سرکوب می شود. 

با توطئه، نقشه ریزي و سوء استفاده دشمن از فرصت مدیریت بر فضاي مجازي صفحات محبوب ترین شخصیت ها نزد ملت ایران
مانند شهید سلیمانی به راحتی حذف می شوند و جنایتکارانی مانند شاه و سران داعش در صدر فضاي مجازي می نشینند و منفور

 
ترین چهره ها به ملت ایران تحمیل می شوند. 

 فضاي مجازي که می تواند با مدیریت صحیح توسط ایرانیها نقش آفرین اصلی در پیشرفت علمی و اجتماعی باشد با مدیریت اجانب
ضد ایرانی به جولانگاه تروریست ها و اراذل و اوباش براي برنامه ریزي قتل و ترور و آدم کشی تبدیل می شود. این اختناق در فضاي

 
مجازي محصول مدیریتی است که آقاي وزیردر حوزه وزارت اعمال کرده است. 

 
مدیریت باندي و مبتنی بر رعب افکنی در وزارت ارتباطات به جاي اولویت داشتن تخصص 

در وزارت ارتباطات مدیریت مبتنی بر رعب و وحشت جاي مدیریت علمی و مردمی را گرفته است. رأي رأي آقاي وزیر است و
هیچکس جرأت مخالفت ندارد. وزیر به قوانین وقعی نمی گذارد و قوانین مصوب شوراي عالی فضاي مجازي و مرکز ملی فضاي مجازي

 
را زیر پا می گذارد و به راحتی میگوید هیچکدام از مصوبات را اجرا نمی کنم، تو خود حدیث مفصل بخوان از این مجمل! 

 
وزیري که نسبت به رده بالاتر خود اینطور خودسرانه عمل می کند می توان حدس زد که با زیردستان چه ها که نمی کند! 

اپراتورهاي مختلف مخابرات کشور مجریان عمده عرصه ارتباطات هستند و موفقیت و پیشرفت کشور در امر ارتباطات مستلزم ارتباط
سازنده و همکاري متقابل و تعامل آنان با وزارت ارتباطات است؛ ما از کمیسیون می خواهیم گروهی را براي تحقیق بفرستد و بررسی

 
کنند آیا رابطه اي جز رُعب و تنش بین وزارت ارتباطات و این مجموعه هاي مُهم حاکم است؟ 

وزیر ارتباطات با باندبازي و پیگیري مطامع شخصی به جاي مصالح ملی یک باند امنیتی را بر بخش هاي مختلف وزارت حاکم کرده و
پا را از این فراتر گذاشته است و با استفاده ازکرسی هاي مدیریتی در هیئت مدیره شرکت مخابرات با ارعاب فردي بنام صدري هم باند

 
خودش را که اتفاقا همسایه آقاي وزیر هم هست به عنوان مدیرعامل شرکت مخابرات ایران تحمیل کرده است. 



از شما می خواهیم بررسی کنید در حالی که در شرکت مخابرات ایران صدها کارشناس و مدیر متخصص و افراد در تراز دکتراي
مخابرات و دکتراي الکترونیک و کارشناسان ارشد برجسته ملی وجود دارند؛ در حالی که در شرکت مخابرات ده ها مدیر پُرتجربه با
سالهاي طولانی خدمت وجود دارند، چرا باید فردي غیر متخصص و کم سواد که هیچ سابقه خدمت در شرکت مخابرات نداشته است
به عنوان مدیرعامل به این شرکت تحمیل شود؟ آقاي صدري بجز اینکه همسایه خانه آقاي وزیر و رفیق گرمابه و گلستان آقاي

 
جهرمی است، چه مزیت و ویژگی دارد که باید براي ریاست بر این همه افراد پرتجربه تحمیل شود؟ 

نتیجه حاکمیت رابطه بازي و مدیریت باندي بجاي مدیریت تخصصی و علمی بر شرکت مخابرات این است که این شرکت در شرایطی
که همه شرکتهاي مخابراتی دنیا و ایران سودآورند به یک شرکت زیان ده تبدیل شده و هر روز باید شاهد تجمعات و تظاهرات
بازنشستگان شرکت مخابرات در خیابانها و جلوي وزارت ارتباطات براي احقاق حقوق خودشان باشیم. این مدیریتِ رابطه اي، غیر
تخصصی و بی تجربه موجب شده است مخابرات کشور در فناوري سالها از دنیا عقب بماند و امکان هیچ توسعه و پیشرفت فنی را

 
نداشته باشد. 

تحمیل این مدیریت باندي اگر دستاوردي براي کشور و ملت نداشته براي باند آقایان دستاوردهاي زیادي داشته است تا به تدریج
امکانات شرکت مخابرات را به سمت شرکت هاي خصوصی خودشان سوق دهند و زمینه را طوري فراهم کنند که بعد از پایان دوره

 
وزارت، مخابرات براي شرکت هاي خصوصی خودشان مصادره شود. 

چرا در کشوري که صدها دانشمند و متخصص برجسته در مخابرات وجود دارد و صدها مدیر با تجربه مخابراتی و تراز بالا داریم باید
وزیري کم اطلاع و بدون دانش تخصصی، بدون سابقه مخابراتی و با سوابقی صرفاً امنیتی وزیر ارتباطات کشور باشد تا این فجایع را به

 
بار آورد؟ 

اعضاي محترم کمیسیون اصل 90 اگر شما به این شکایت ما رسیدگی نکنید، ما این درد را به کجا ببریم؟ امروز وزیري بر ارتباطات

 
کشور حاکم است که خودباختگی در مقابل بیگانگان را جایگزین خودباوري و اعتماد به نفس ملی کرده است. 

 
ناتوانی در تولید ساده ترین نرم افزارها و فناوریهاي بومی علی رغم وجود توان تخصصی و علمی در کشور 

ایرانیان که در ریاضیات و محاسبات و قدرت نرم افزاري و فلسفه و منطق سرآمد ملتهاي جهان هستند و می توانند بزرگترین
تولیدکنندگان نرم افزار در جهان باشند بخاطر این مدیریت غلط به یک مصرف کننده نرم افزارهاي وارداتی تبدیل شده اند و جایی در

 
صادرات و فروش بین المللی نرم افزار ندارند. 

نتیجه وزارت یک مدیر غیر متخصص و امنیتی بر یک وزارتخانه علمی و تخصصی این است که در حوزه اي که ایرانیان بالاترین مزیت

 
نسبی را دارند از عرصه هاي دیگر عقب مانده تر باشند. 

همه ملت ایران شاهد پرتاب پیشرفته ترین ماهواره اطلاعاتی دفاعی کشور بودند، یک ماهواره، ترکیبی از ده ها فناوري گلوگاهی است
و براي پرتاب موفقیت آمیز آن باید از بالاترین سطوح علوم و فناوري هاي شیمی، نانو، میکرو الکترونیک، برق، مواد، آیرودینامیک،

 
کنترل، مخابرات، مکانیک و ... بهره گرفت و جوانان دانشمند ایرانی چنین کار پیچیده اي را با موفقیت انجام دادند . 

دستیابی به چرخه کامل سوخت هسته اي مستلزم تسلط و به کارگیري دهها فناوري اعم از مکانیک، موتور، مواد، الکترو مغناطیس،
لیزر، شیمی، مواد ... در لبه فناوري هاي روز دنیاست و ملت ایران به این فناوري پیچیده هم دست یافت. سلول هاي بنیادي،



موشکهاي پدافند هوایی، سامانه هاي پیچیده پدافندي و دهها فناوري فوق پیشرفته مثل موم در دست جوانان ایران نرم شد اما چرا
در تولید نرم افزاري که فقط و فقط از یک فناوري برنامه نویسی و استفاده از منطق ریاضی بهره می گیرد و پیچیدگی خاصی ندارد، پا

 
در گل مانده ایم؟ 

چرا از داشتن یک پیام رسان بومی سراسري، یک شبکه اجتماعی فراگیر عاجز هستیم؟ نرم افزار تاکسیرانی، موقعیت یاب هاي محلی
ما، نرم افزارهاي بازار دیجیتال ما و ... پیش پا افتاده ترین نرم افزارهاي ما وارداتی و در نهایت صرفا توسعه یافته یک نرم افزار متن باز
خارجی است! چرا میلیون ها جوان ایرانی باید بیکار بمانند و شدنی ترین تولید در کشور یعنی تولید نرم افزار باید وارداتی باشد؟ آیا

 
این واقعیت جز از بی عرضگی و ناتوانی وزیر مربو.طه از مساله دیگري حکایت می کند؟ 

تولید نرم افزارها به هیچ وجه وابسته به هیچ ماده اولیه تحریم شدنی نیست؛ به هیچ کارخانه و کارگاه پیچیده با فناوري هاي
انحصاري نیاز ندارد و تولیدات فناوري اطلاعات نه کوره خلاء نیاز دارد ونه اتاق تمیز و نه به گازهاي فرّار نیاز دارد و نه به کاتالیست
هاي خاص و منحصر به فرد؛ تولید نرم افزار به جز رایانه اي که در دسترس همه است به هیچ چیز دیگري نیاز ندارد؛ نرم افزار با آن
ارزش افزوده بسیار بالا فقط یک منطق ریاضی است که به نگارش در می آید چیزي که مردم ایران به آن شهره اند ولی چرا ما در این
فناوري که شدنی ترین امکان اشتغال ایرانیان و سودآورترین حرفه براي ماست از همه حوزه هاي دیگر فنی عقب تر هستیم؛ آیا علت

 
این عقب ماندگی چیزي جز خودباختگی مسئولان حاکم بر این حوزه است؟ 

دانشگاهها و پژوهشگاههاي حوزه علوم رایانه در منظر آقاي جهرمی به هیچ گرفته شده اند و به شرکتهاي دانش بنیان نرم افزار میدان
داده نمی شود لذا نه تنها در دوره آقاي جهرمی حتی یک قدم براي پروژه هاي مصوب اولویت دار شورایعالی فضاي مجازي برداشته
نشده و هیچ پیشرفتی در امر تولید سیستم عامل بومی حاصل نشده که حتی پروژه قدیمی و رو به پیشرفت جستجوگر ملی که در

 
دوره هاي قبلی به جاهاي خوبی رسیده بود به تعطیلی کشیده شده است. 

هنوز هم ملت ایران در حسرت داشتن یک پیام رسان و یک شبکه اجتماعی ایرانی با کیفیت و فراگیر هستند. عامل اصلی عقب

 
ماندگی ها جایی جز وزارت ارتباطات تحت مدیریت آقاي جهرمی نیست. 

در ضعیف ترین صنعت کشور که خودروسازي است با وجود رقباي بزرگ لااقل یک خودروي بومی به نام سمند که توسط ایرانیان
طراحی شده و به 13 کشور صادر شده تولید کرده ایم؛ اما در حوزه تولید نرم افزار بومی با وجود حجم عظیم نیروهاي متخصص هنوز
نتوانسته ایم یک جستجوگر ملی داشته باشیم؛ حتی نرم افزاري که حداقل به 5 کشور صادر کرده باشیم، حتی سامانه هاي دَم دستی
و پیش پا افُتاده مثل شبکه اجتماعی یا پیام رسان فراگیر بومی هم نداریم. نتیجه بی عرضگی و ناتوانی مدیریت وزارت ارتباطات از این

 
بدتر هم می شود؟ 

در حالیکه با بلااستفاده ماندن مدارات اختصاصی ایران در فضا گذر زمان به ضرر ماست و در آستانه از دست دادن این امکان منحصر
به فرد براي حضور در فضا هستیم، تمام طرحهاي پر خرج پرتاب ماهواره وزارت ارتباطات با توقف یا شکست مواجه شده است در
حالیکه در همین زمان نیروهاي مسلح در تعامل صمیمی با دانشگاههاي کشور با هزینه هاي بسیار کمتر به پرتاب ماهواره تصویر بردار

 
که بسیار سخت تر و پیچیده تر از ماهواره مخابراتی است، نائل آمدند. 

چرا این اتفاقات می افُتد؟ چون آقاي وزیر فقط بر تحقق اهداف باندي و مطامع شخصی خود متمرکز شده و هیچ نگاهی به منافع ملی

 
ندارد. 



شما تحقیق کنید چرا وزیر ارتباطات با تمام دانشمندان فناوري اطلاعات کشور که در بالاترین سطح تخصصی کشور در این حوزه
علمی به عنوان عضو حقیقی شورایعالی فضاي مجازي هستند مخالف بلکه ضد آنهاست؛ حتی یکی از این دانشمندان عملکرد وزارت
ارتباطات را تأیید نمی کند. آیا جز این است که دیکتاتوري و استبداد رأي آقاي جهرمیِ پرمدعا و تحمیل اراده فردي بر مبناي منافع

 
شخصی این شرایط را رقم زده است. 

چرا در کشوري با این سطح علمی و تخصص با این همه استاد برجسته در حوزه فناوري اطلاعات یک فرد کم اطلاع در این عرصه که

 
با همه دانشمندان طراز اول آن حوزه مخالف است، در رأس ارتباطات کشور باشد. 

اي نمایندگان عزیز! به داد مردم برسید؛ مردمی زجر کشیده، شهید داده، فرهیخته و ملتی مقاوم و توانمند و پُراستعداد و پُر از ستاره

 
هاي علمی و فنی شایسته چنین وزرایی نیستند. 

 
امیرالمؤمنین علی(ع) می فرماید: 

 
«یستبدل علی ادبار الدول اربع تقدیم الاذل و تأخیذ الدفاضل و الاصول و تمسک بالفروع» 

 
و امروز وزارت ارتباطات مصداق تام و تمام این پدیده شوم است که استمرار آن کشور را بدون شک به عقب خواهد راند. 

 
ما به دلایل زیر خواهان استیضاح و عزل فوري وزیر کم سواد و متخلف ارتباطات و فناوري اطلاعات هستیم : 

 
1) زیر پا گذاشتن قانون اساسی با نقض استقلال کشور و تسلیم فضاي مجازي کشور به حاکمیت بیگانه 

2) هتک حرمت ایرانیان و زیر پا گذاشتن قانون اساسی بانقض آزادي بیان و حذف و َسرکوب نداي حق طلبانه آزادیخواهان در فضاي

 
مجازي زیر سلطه اجانب 

 
3) حاکم کردن رعب و وحشت در مدیریت و روابط پرتنش با میدان داران اصلی عرصه مخابرات و جنگ نرم 

 
4) بی عرضگی و ناتوانی در تولید بومی پیش پا افتاده ترین نرم افزارهاي پر مصرف کشور 

5) تحمیل همسایه و هم باند وابسته به خود به عنوان مدیر عامل شرکت مخابرات که منتج به خسارات سنگین و وضعیت وخیم مالی

 
و اعتراضات مستمر بازنشستگان این شرکت در خیابانها شده است 

6) عجز از پرتاب حتی یک ماهواره مخابراتی کوچک و ضعیف علیرغم هزینه هاي سنگین و با وجود توانایی هاي به اثبات رسیده فنی

 
در کشور که کشور را در آستانه محرومیت از استفاده از مدارات اختصاصی خود قرار داده است 

 
7) استبداد راي و دیکتاتوري در مدیریت و عدم تمکین به قانون و ایستادگی در مقابل مصوبات قانونی شورایعالی فضاي مجازي 

 
8) روابط بسیار نامناسب با اکثر دانشمندان برجسته و اساتید زبده متعهد و متخصص در فناوري اطلاعات 



9) ناتوانی و ناکارآمدي در بهره گیري از ظرفیت هاي عظیم دانشگاهی براي تولید نرم افزارهاي بومی و در نتیجه سرازیر کردن ثروت

 
کشور به جیب شرکتهاي خارجی و چند ملیتی 

 
10) عقب مانده نگه داشتن شبکه مخابرات کشور از فناوري هاي روز دنیا با تحمیل وضعیت بد مالی به آنها 

نمایندگان عزیز در استیضاح و عزل این وزیر ناتوان و بی کفایت درنگ نکنید؛ مطمئن باشید هر فردي جاي این وزیر ناکارآمد و

 
ضعیف را بگیرد، شرایط کشور در حوزه فناوري اطلاعات بسیار بهتر از شرایط فعلی خواهد شد. 

تعدادي از فعالان فضاي مجازي



وعده وزارت صمت براي کاهش قیمت فولاد به زیر 8500 تومان/ مجلس به

دنبال «قیر رایگان» نیست

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/06/22

وعده وزارت صمت براي کاهش قیمت فولاد به زیر 8500 تومان، ارزآوري 2.1 میلیارد دلاري زعفران براي کشور و پرداخت
2000 فقره وام 12 میلیونی با سود 4 درصد به زعفران کاران، از مواردي بود که در گفت وگوي نایب رئیس مجلس شوراي

اسلامی با فارس، مطرح شد.

 
 

به گزارش دیار آفتاب؛به نقل از فارس - سعید مؤذنی: یکی از وظایف قوه مقننه و مجلس شوراي اسلامی پیگیري مشکلات مردم و

 
قانون گذاري بابت رفع مشکلات موجود با استفاده از شیوه هاي مختلف است. 

در این بخش نمایندگان مجلس در بازتاب مشکلات مردم منطقه خود، تلاش هایی دارند اما برخی مشکلات این روزهاي مردم بیشتر

 
رسانه اي شده است. 

مشکل آب در غیزانیه خوزستان یکی از مواردي بود که به حق، مشکل بزرگی براي مردم منطقه محسوب می شد و دشواري هاي

 
زیادي را براي آنها ایجاد کرده بود. 

مواردي نظیر تعیین قیمت تضمینی گندم و سیب زمینی با ارقام پایین و غیرواقعی و نبود حمایت از زعفران کاران از مشکلات

 
کشاورزان بود که در گذشته بیشتر به آن پرداخته شده بود. 

گرانی قیمت فولاد و سیمان از دیگر مشکلاتی هست که مردم با آن مواجه هستند و همین موضوع در افزایش قیمت تمام شده مسکن
و همچنین اجراي زیرساخت هاي عمرانی بسیار مؤثر است، در این راستا ضرورت داشت مجلس شوراي اسلامی به عنوان قوه مقننه در

 
این باره پیگیري هایی داشته باشد. 

همچنین مجلس یازدهم در سال ابتدایی فعالیت خود موضوع «اختصاص بودجه قیر» را براي دستگاه هاي دولتی، دهیاري ها،
مدارس و ساختمان هاي کلانتري در روستاها غیره را در دستور کار قرار داد که انتقاداتی هم از سوي کارشناسان در این حوزه مطرح

 
شد. 



به هر حال در راستاي بررسی چگونگی رفع برخی مشکلات مطرح شده و تلاش هاي مجلس شوراي اسلامی براي کاهش مشکلات در
این حوزه ها،  به سراغ «علی نیکزاد»، نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی، رفتیم و با وي گپ و گفتی کوتاه اما پر خبر داشتیم، که در

 
ادامه می خوانید. 

 
 

 
تهیه 20 میلیارد تومان لوله توسط بنیاد مستعضفان براي رفع مشکل آب غیزانیه 

فارس: مشکل آب مردم غیزانیه، یکی از مشکلاتی بود که دشواري هاي زیادي براي مردم منطقه ایجاد کرده بود خصوصا در فصل
تابستان و گرماي خوزستان، نبود آب، طاقت را از مردم غیزانیه گرفته بود، این مشکل به تازگی با پیگیري همه متولیان تا اندازه اي
رفع شد، ابتدا بفرمایید عملکرد قرارگاه سازندگی خاتم الأنبیا و وزارت نیرو را در این حوزه چگونه ارزیابی می کنید و مجلس شوراي

 
اسلامی براي رفع این مشکل چه گام هایی برداشت؟ 

نیکزاد: مقام معظم رهبري مجلس فعلی را قوي ترین و انقلابی ترین مجلس عنوان کردند که ما خدا را شاکریم، حال این مجلس
انقلابی براي رفع مشکلات مردم غیزانیه دست به کار شد، همکاران ما در مجلس شوراي اسلامی در جهت حل مشکلات به صورت

 
مسئله محور به استان خوزستان و غیزانیه سفر کردند، آنجا بالغ بر 58 روستا از بی آبی و کم آبی رنج می برند. 

پس از آن، اینجانب جلسه اي در هیأت رئیسه مجلس برگزار کردم، از مدیرعامل آبفاي کشور هم دعوت شد در جلسه حضور یابد تا
مشکلات منطقه غیزانیه بررسی و رفع شود. مدیرعامل آبفا هم با حسن نیت موضوع را پیگیري کرد اما بر کمبود اعتبار هم تاکید

 
داشت. 

 
فارس: قرارگاه خاتم و بنیاد مستضعفان در این حوزه چه همکاري با دولت داشتند؟ 

نیکزاد: رئیس بنیاد مستضعفان هم با استاندار خوزستان صحبت و جلسه اي داشت، بدین ترتیب تا سقف 20 میلیارد تومان در تهیه

 
لوله براي آب غیزانیه کمک و لوله تهیه کرد که از پیگیري هاي بنیاد مستضعفان در این باره قدردانی می کنیم. 

پیمانکار این پروژه، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا بود که به خوبی تلاش کردند و کار را پیش بردند که از آنها هم قدردانی می کنیم؛
ببینید نباید فقط حرف زد، باید عمل کرد، « هر مرادي را ز همت می توان تسخیر کرد»؛ به هر حال در رفع این مشکل تلاش هاي
وزارت نیرو، قرارگاه سازندگی خاتم الأنبیا، شرکت آبفا و بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی و پیگیري نماینده هاي مجلس، مثمر ثمر بود



 
و قابل تقدیر است، مردم این منطقه حق داشتند از آب گوارا و بهداشتی بهره مند باشند. 

مدیرعامل آبفا در تاریخ یکم شهریورماه 99 قول داده بود که به 58 روستا در غیزانیه آب قابل شرب بدهد، با کمک دوستان این کار تا
حد بالایی انجام پذیرفت، بنابراین رفتن نمایندگان مجلس شوراي اسلامی به منطقه و همکاري نماینده هاي خوزستان در مجلس

 
سبب شد که این کار به هدف برسد، این کار در جهت عدالت اجتماعی به خوبی به نتیجه رسید. 

 
طرح قیر رایگان و حواله قیر نداریم 

فارس: درباره موضوع اختصاص سهمیه قیر به سازمان ها، مجلس شوراي اسلامی پیگیري هایی داشت، البته کارشناسانی هم در این
حوزه انتقاداتی مطرح کردند و تحویل سهمیه قیر را با این روش، یکی از مصادیق بروز فساد در این بخش و تشکیل رانت دانستند،
ابتدا جزئیات تحویل این قیرها را بفرمایید و سپس درباره تمهیدات مجلس شوراي اسلامی در راستاي مبارزه با بروز تخلف در این

 
بخش، توضیحاتی داشته باشید. 

نیکزاد: من بسیار متعجب هستم از بیان برخی عزیزان که به این پروژه مهم، «قیر رایگان» می گویند، موضوع مد نظر مجلس شوراي
اسلامی، اصلا قیر رایگان نیست؛ ما در مجلس شوراي اسلامی طرحی دادیم که بیش از 4 هزار میلیارد تومان اعتبار براي خرید و تهیه

 
یک میلیون تن قیر به دستگاه هاي اجرایی که متولی مباحث عمرانی هستند، داده شود. 

این موضوع «دو فوریت» در صحن مجلس راي آورد، محتواي آن هم این است که 4 هزار میلیارد تومان از سرجمع اعتبارات عمرانی
کم می شود و در جهت عدالت اجتماعی و اولویت بندي، این 4 هزار میلیارد تومان توزیع می شود؛50 درصد این رقم یعنی 2 هزار
میلیارد تومان به وزارت راه و شهرسازي ، 21 درصد به بنیاد مسکن، 17 درصد به سازمان شهرداري ها و دهیاري ها، 5 درصد به
سازمان نوسازي مدارس، 4 درصد به وزارت جهاد کشاورزي (بابت قیرآبه پاشی در مناطق داراي ریزگرد) و بقیه هم به پایگاه هاي

 
بسیج و ناجا اختصاص یابد. 

موضوع این است که ما 4هزار میلیارد تومان تخصیص 100 درصدي در اختیار این دستگاه ها قرار می دهیم و آنها از محل این پول و

 
بودجه تخصیص یافته، فقط باید قیر خریداري کنند. 

فارس: به هر حال برخی کارشناسان معتقد هستند اگر قرار باشد حواله خرید قیر هم صادر شود، در صدور این حواله ها و مصرف آن

 
احتمال فساد و تخلف وجود دارد. 

نیکزاد: ببینید اصلا بحث حواله قیر یا قیر رایگان، مطرح نیست، این موضوع دقیقا نظیر آن است که اعتباري به دستگاه دولتی داده
می شود  که مثلا تجهیزات ورزشی براي استان ها یا رایانه براي دانش آموزان، خریداري کنند؛ این موضوع کاملا شفاف است، چون ما
احساس کردیم راه هاي روستایی درون برخی روستاها، محوطه هاي پایگاه هاي مقاومت، مدارس و کلانتري ها در برخی روستاها

 
آسفالت لازم دارد، بنابراین باید بتوانند قیر خریداري کنند. 

در برخی استان ها ما ریزگرد داریم که مشکلات فراوانی براي مردم ایجاد کرده است، براي رفع این مشکل هم مالچ پاشی مدنظر ما
نیست، «قیر آبه» مدنظر ماست، قیر را با آب روي خاکی که ریزگرد دارد، می ریزند، در اثر باد و تغییر آب و هوا، آب بخار می شود قیر

 
یک لایه خاك را تثبیت می کند. 



برخی در فضاي مجازي این موضوع قیر را به فساد نسبت داده اند و مجلس انقلابی را زیر سؤال بردند، دوباره تاکید می کنم طرح ما
که من جزو طراحان آن هستم و آقاي دلخوش و کمیسیون عمران هم براي بررسی دقیق و اجراي صحیح آن وقت گذاشته اند، شفاف

 
و روشن است. 

پس از رفع ایرادات شوراي نگهبان مبلغ 4 هزار میلیارد تومان اعتبار بین دستگاه ها توزیع می شود آنها با این اعتبار قیر خریداري می
کنند و کارهایی که زیرسازي آن انجام شده و منتظر قیر است، پیش می رود، بدین ترتیب راه روستایی و محوطه روستا، مدارس
روستایی، محوطه پایگاه هاي بسیج و نیروي انتظامی که آماده آسفالت است، همه آسفالت و قیر می شوند در مناطق داراي ریزگرد هم
با قیرآبه پاشی، مشکل مردم حل می شود؛ این درواقع نوعی اولویت بندي در جهت ایجاد عدالت اجتماعی است و 20 میلیون انسان

 
تولید کننده در روستا ها برخوردار می شوند. 

 
فارس: ایرادات شوراي نگهبان از این طرح چه مواردي است؟ 

نیکزاد: شوراي نگهبان چند ایراد مطرح کرده است، براي رفع این ایرادات همکاران در کمیسیون برنامه و بودجه در حال پیگیري

 
هستند، بنده و کمیسیون عمران هم پیگیري می کنیم تا ایرادات رفع شود. 

 
فارس: پس تأیید می کنید که نظیر سنوات قبل، موضوع صدور حواله قیر و قیر رایگان مطرح نیست؟ 

نیکزاد: بله، اصلا حواله قیر مطرح نیست، عده اي فکر می کنند نظیر سنوات قبل قرار است حواله قیر رایگان صادر شود، اصلا ما در
مجلس مخالف آن کار هستیم، ما ریال و بودجه و تخصیص 100 درصدي در اختیار دستگاه قرار می دهیم دستگاه قیر می خرد، اما
هیچ جاي کشور که آسفالت بدون قیر انجام نمی شود، الان چرا طرح دو فوریت داده ایم؟ چون منابع کم است اهم و فی الاهم انجام

 
داده ایم. 

مجلس اعتقاد دارد چهار هزار میلیارد تومان از سرجمع اعتبارات کشور براي خرید قیر اختصاص یابد، با سازمان برنامه و بودجه، رئیس
سازمان و معاونان وي صحبت کرده ایم و جلسه گذاشته ایم، این اعتبار در اختیار دستگاه ها قرار می گیرد و اصلا حواله اي در کار

 
نیست، دستگاه ها هم فقط باید با این پول قیر بخرند، نه می توانند حقوق بدهند و نه جایی دیگري هزینه کنند. 

به برخی دوستان که فکر می کنند ما می خواهیم حواله قیر بدهیم، تأکید می کنم که هیچ فسادي در کار نیست ما حواله قیر رایگان

 
نمی دهیم، فقط پول می دهیم و دستگاه اجرایی هم فقط باید با آن پول، قیر بخرد. 



 
 

 
بررسی دلایل افزایش قیمت فولاد و سیمان با وجود کاهش صادرات این کالاها 

فارس: یکی از مشکلات مردم افزایش بی رویه قیمت فولاد و سیمان بود، به هر حال افزایش قیمت این دو کالا در افزایش قیمت
ساخت مسکن و همچنین اجراي پروژه هاي عمرانی بسیار تأثیرگذار است، مجلس شوراي اسلامی چه پیگیري هایی براي متعادل

 
شدن قیمت فولاد و سیمان داشت؟ 

نیکزاد: ببینید ما سالانه 28 میلیون تن انواع فولاد در کشور تولید می کنیم اما مصرف کشور سالانه 16 میلیون تن است ارز بري آن
هم براي هر تن نهایتا 70 تا 100 دلار است؛ از طرفی طبق آمار، صادرات ما در بخش فولاد افزایش نیافته است که بتوان توجیه کرد

 
چون ارزآوري داشته ایم بنابراین گرانی فولاد را تحمل می کنیم. 

همچنین ظرفیت تولید سیمان در کشور سالانه 61 میلیون تن و مصرف کشور سالانه 50 میلیون تن است، کارخانه هاي سیمان در
کشور با ظرفیت پایین کار می کنند، سیمان هم چندان ارز بري ندارد چون دستگاه ها را قبلا آورده ایم و معادن و آنچه نیاز براي

 
تولید سیمان است راهم در کشور داریم. 

در بخش سیمان هم صادرات ما نسبت به سال هاي گذشته تا 35 درصد کاهش یافته است اما جاي سؤال بود که با وجود آنکه

 
ظرفیت بالایی در تولید سیمان داریم، چرا قیمت سیمان 200 تا 400 درصد افزایش یافته است. 

 
قیمت فولاد بدون انرژي هاي یارانه اي هم در دنیا ارزان تر از ایران بود  

جلسات متعدد با سرپرست وقت وزارت صمت (مدرس خیابانی)، وزیر راه و شهرسازي، وزیر اقتصاد و دارایی و مدیرعامل بورس کالا
برگزار کردیم؛ بررسی کردیم و متوجه شدیم در آن مقطع زمانی هر تن فولاد تولیدي در دنیا با انرژي و بازار آزاد و با پرداخت ارزي به
کارگر،  400 دلار قیمت داشت، اگر این 400 دلار با نرخ دلار 20 هزار تومانی هم محاسبه شود، هر تن فولاد در دنیا 8 میلیون تومان
قیمت داشت، بنابراین می شود هر کیلو 8 هزار تومان؛ در آن مقطع در ایران میلگرد کیلویی 13 هزار تومان بود، براي ما جاي سؤال
بود که چرا کالایی که در دنیا با انرژي بدون یارانه و دستمزد کارگر با نرخ ارزي، تولید می شود  ارزان تر از کشوري است که زمین و

 
تسهیلات می دهد و انرژي، برق، آب و گاز یارانه اي دارد. 

وزارت صمت قول داد قیمت فولاد کمتر از کیلویی 8500 تومان شود 



فارس: وقتی به این تفاوت قیمت زیاد فولاد تولیدي در داخل و خارج کشور رسیدید، چه کاري انجام شد؟ چه نظارتی در حوزه قیمت

 
ها انجام شد؟ 

نیکزاد: مجلس متوجه شد به هر حال نظارتی در کار نیست، جلسات ما، منجر به آن صورت جلسه با حضور مدرس خیابانی شد که
قول دادند فولاد در هر کیلو کمتر از 8500 تومان باشد و هر تن سیمان هم با احتساب ارزش افزوده و حمل فله اي 290 هزار تومان

 
و هر پاکت 50 کیلویی با احتساب ارزش افزوده 17 هزار و 500 تومان باشد. 

این کار انجام شد و قیمت فولاد به 9000 تومان رسید، الان هم سرپرست فعلی وزارت صمت آقاي سرقینی کار را دنبال می کند، در
آخرین جلسه اي هم که داشتیم به ما قول داد که حتما قیمت فولاد و میلگرد را به زیر هر کیلو 8500 تومان خواهند رساند، اینجانب

 
هم هر هفته 3 بار قیمت فولاد را از بازار می گیرم و امیدوارم که دوستان به صورت جدي در حوزه نظارت فعال باشند. 

در بخش سیمان و فولاد، تولید ما بیش از نیاز کشور است، صادرات هم که کاهش یافته است، اتفاق خاصی هم براي کارخانجات فولاد
و سیمان رخ نداده است، بنابراین گران شدن این کالاها فقط به دلیل عدم نظارت، احتکار، رانت و دلالی، در این دو محصول مهم در
امر توسعه و زیرساخت و ساخت مسکن است؛ نظارت هاي مجلس شوراي اسلامی قطعا  ادامه دارد اما نظر من این است که دستگاه ها

 
خود ورود کنند و اجازه ندهند قیمت از حد عرف خود خارج شود. 

 
 وزارت صمت که 45 درصد GDP را در اختیار دارد، نباید با سرپرست  اداره شود 

 
فارس: مگر امکان شناسایی محتکران و سفته بازان در حوزه فولاد و سیمان وجود ندارد تا تقاضاي کاذب کاهش یابد؟ 

نیکزاد: شناسایی خیلی ساده است، چون میزان تولید سیمان و فولاد در کشور کاملا مشخص است، ما می دانیم چه کسی فولاد تولید
می کند، کارخانه ها، تناژ تولیدي و میزان صادرات مشخص است، ظرفیت کارخانه ها هم مشخص است، معادنی که از آنجا مواد اولیه

 
برداشت می شود مشخص است، میزان ارزبري هم مشخص است بنابراین مشکلی در شناسایی محتکران و دلالان وجود ندارد. 

این بسیار مهم است که دولت به سرعت وزیر صمت را  مشخص کند، وزارتخانه اي که 45 درصد GDP را در اختیار دارد، نباید با
سرپرست  اداره شود، در آن مقطع زمانی هم که آقاي مدرس خیابانی سرپرست وزارت صمت بود ما چندین جلسه برگزار کردیم،

 
قیمت فولاد از 13 هزار تومان به 8500 تومان در هر کیلو رسید. 

بله اگر حوزه سیمان و فولاد ارزآوري داشت ، بخش ساختمان، توسعه و زیرساخت ها و همه آنهاي که با سیمان و فولاد سر و کار
دارند، شاید این موضوع گرانی را تحمل می کردند، ا ما چنین چیزي نیست ما صادرات سیمان و فولاد نداشتیم پس فقط باید منطقی

 
و بدون رو دربایستی مقابل واسطه گري، احتکار و رانت خواري در سیمان و فولاد ایستاد. 

 
 مجلس دو موضوع ارز و بورس را حتما دنبال می کند 

فارس: درباره وزارت صمت صحبت کردید، مردم این روزها با گرانی افسارگسیخته و رشد قیمت کالا و خصوصا گرانی خودرو مواجه

 
هستند، مشکلات قیمت ارز هم مطرح است، مجلس شوراي اسلامی در این باره چه پیگیري هایی داشته است؟ 



نیکزاد: مجلس دو موضوع را حتما دنبال می کند ارز و بورس، در این باره جلساتی کمیسیون اصل نود و نائب اول مجلس در حال

 
برگزاري است. 

 
ارزآوري 2.1 میلیارد دلاري زعفران براي کشور 

فارس: مقام معظم رهبري چندي پیش در کنار نقد خام فروشی در فرمایشات خود بر حمایت از زعفران کاران و همچنین جلوگیري از
خام فروشی زعفران تأکید کردند، در این باره مجلس شوراي اسلامی چه پیگیرهایی بابت مدیریت محصول زعفران در کشور از

 
برداشت تا بسته بندي و صادرات داشته است؟ 

نیکزاد: رهبر انقلاب در فرمایشات خود از خام فروشی نام بردند، ما در سنگ هاي معدنی خام فروشی داریم و در سایر محصولات هم
خام فروشی کم و بیش وجود دارد، رهبر انقلاب در این باره به موضوع زعفران هم اشاره کردند؛ فروش زعفران مثقالی و گرمی است و
گران ترین گیاه کره زمین است، کشور ایران بالغ بر 90 درصد زعفران دنیا را تامین می کند و 95 درصد زعفران تولیدي کشورمان در
استان هاي خراسان رضوي و خراسان جنوبی تولید می شود، اما به دلیل عدم حمایت از زعفران کاران کشورمان، کشورهاي افغانستان
و اسپانیا که 2 درصد زعفران دنیا را تامین می کنند، زعفران را از ما به صورت کیلویی و فله اي می خرند، بسته بندي می کنند و می
فروشند؛ گیاه زعفران در مباحث پزشکی و دارویی کاربردهاي فراوانی دارد اما ما فقط براي چاي زعفران و پودر کیک زعفرانی از

 
زعفران استفاده می کنیم. 

زعفران براي ما در چند سال گذشته 2.1 میلیارد دلار ارز آوري داشته است، زعفران ارزبري ندارد، کمترین آب می خواهد و می تواند
زندگی کشاورزان را متحول کند؛ بیش از یک میلیون نفر در کشور از زعفران امرار معاش می کنند اما دوستان به قدري قیمت را
پایین نگه داشته اند، پشتیبانی نکرده اند و تسهیلات نداده اند که توفیق چندانی در این حوزه نداریم، آقایان در وزارت جهاد کشاورزي
میز زعفران ندارند، وزارت جهاد کشاورزي در جلسه درباره زعفران هیچ نماینده اي از سوي زعفران کاران ندارد، صادر کننده هاي

 
زعفران در این جلسات هستند اما زعفران کاران نیستند. 

در موضوع زعفران پس از فرمایشات رهبري سفري به خراسان داشتیم و انشاالله تولید این محصول ساماندهی می شود و به زودي خبر
خوش براي زعفران کاران داریم؛ پس از فرمایشات مقام معظم رهبري، با همکاري نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شوراي
اسلامی، در راستاي تشکر از رهبري، مردم گردهمایی با شکوهی در تشکر از فرمایشات ایشان برگزار کردند، من هم آنجا صحبت کردم
اما تلاش کردیم به صحبت بسنده نکنیم؛ در این راستا روز بعد جلسه اي گذاشتیم و نماینده زعفران کاران استان، مسئولان استانی و

 
مسئولان وزارت جهاد کشاورزي را دعوت کردیم و قطعا به دنبال سامان دهی موضوع زعفران هستیم. 

 
پرداخت 2000 فقره وام 12 میلیونی با سود 4 درصد به زعفران کاران 

 
فارس: در حال حاضر سامان دهی موضوع زعفران را از چه جهاتی دنبال می کنید؟ 

نیکزاد: ببینید 2000 نفر زعفران کار در تربت حیدریه داریم، دستگاهی در داخل کشور ساخته شده است که جدا کردن و خشک
کردن گل زعفران را انجام می دهد، این دستگاه 12 میلیون تومان قیمت دارد و بسیار مفید است، اگر بتوان براي این زعفران کاران
این دستگاه را با تسهیلات ارزان قیمت تهیه کرد، کار مفیدي انجام شده است؛ قیمت تهیه 2000 دستگاه 24 میلیارد تومان می شود
اما تحول اساسی در جهت جدا کردن و خشک کردن گل زعفران رخ می دهد و استفاده از این دستگاه براي کشاورزان مثمر ثمر است،
مقرر شده است صندوق کارآفرینی امید 2000 فقره وام 12 میلیونی تومانی با سود 4 درصد به زغفران کاران بپردازد تا این دستگاه را



تهیه کنند، مقرر شد پول صندوق کارآفرینی امید به سازنده دستگاه اختصاص یابد و با اجراي این موضوع و تحول عظیمی در
ساماندهی و خشک کردن زعفران رخ می دهد، قیمت زعفران براي کشاورز به صرفه تر می شود و موضوع مهم دیگر هم بسته بندي و

 
صادرات زعفران است که براي ما مهم است.. 

 
قیمت تضمینی تعیین شده سیب زمینی و گندم براي کشاورز صرفه تولید ندارد 

در موضوع سیب زمینی هم چنین مشکلاتی داریم، ما 5.5 میلیون تن سیب زمینی در کشور تولید می کنیم اما مصرف کشور حداکثر
4.5 میلیون تن است و یک میلیون تن آن باید صادر شود، من خبر دارم در استانی مثل استان اردبیل براي هر ایرانی 10 کیلو سیب
زمینی تولید می کنند (85 هزار تن) که بالغ بر 600 هزار تنِ آن، مازاد بر تولید استان است، این کشاورزان باید تسهیلات لازم داشته
باشند، اما در تولید سیب زمینی، دلالان سود می کنند و کشاورزان به میزان هزینه کردهاي خود نمی توانند سیب زمینی بفروشند،
الان براي سیب زمینی قیمت تضمینی گذاشته اند، سیب زمین در بیرون کیلویی 2500 تومان است و صادرات آن با قیمت بیش از
5000 تومان هم امکان پذیر است اما قیمت خرید تضمینی آن 660 تومان تعیین کرده اند، سیب زمینی کاران می گویند تولید این

 
محصول بین 1700 تا 2000 تومان براي آنها هزینه دارد و این سبب بروز مشکل می شود. 

در مورد گندم هم وقتی قیمت تضمینی هر کیلو 2500 تومان می دهیم، نهاده هم باید بدهیم در حالی که نهاده نمی دهیم و تولید
گندم کیلویی بیش از 4000 تومن براي کشاورز تمام می شود، بنابراین کشاورز گندم نمی کارد و ما مجبور می شویم گندم با قیمت

 
هر کیلو 500 تومان وارد کنیم؛ با این حال ما حاضر نیستیم این 5000 تومان رابه کشاورز بدهیم ولی حاضر به واردات هستیم. 

انتهاي پیام/



از تجسم عشق تا خطِ خون

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/06/22

سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداري اصفهان، براساس برنامه ریزي هاي صورت گرفته ویژه ماه محرم با هدف حفظ
سلامت مردم در برابر شیوع کرونا ویروس در مراکز وابسته به سازمان و مناطق پانزده گانه شهرداري اصفهان به اجراي برنامه

هاي مختلف مذهبی پرداخت.

به گزارش خبرنگار جوان آنلاین از اصفهان ،ارائه تبلیغات شهري، اعلام هفتمین فراخوان حمایت از برنامه هاي سازمان هاي
مردم نهاد، تولید و انتشار مجموعه کلیپ "تجسم عشق"، معرفی فیلم هاي مذهبی، ارائه طرح هاي معمایی و مناسبتی محرم، ستایش
واقعه عاشورا در بیان هنر نقاشی با انتشار نماهنگ "موج خون" و تماشاي "پرده خیالی عاشورا" از جمله برنامه هاي اجرایی بوده

 
است. 

تابلوهاي تبلیغات شهري با ارائه 24 طرح گرافیکی و بیان "پیام کربلا" با موضوعات صبر پیشه کردن، جوانمرد بودن، نماز را به پا
داشتن و همچنین 5 طرح با محوریت پیام هاي عاشورایی با شعار " یاحسین باحسین" از دیگر اقداماتی بود که در سطح شهر مورد

 
توجه شهروندان قرار گرفت. 

مسابقه "چرا به سوگ می نشینیم؟" برگرفته از کتاب "سفر شهادت" با محوریت گفتار عاشورایی امام موسی صدر و انتشار در شبکه

 
هاي اجتماعی نیز از سوي فرهنگسراي پرسش برگزار شد. 

همچنین امسال مبلغ 5 میلیارد ریال در قالب 500 بن یک میلیون ریالی از سوي شهرداري اصفهان به منظور تهیه اقلام بهداشتی به
هیئت ها اختصاص داده شد که هیئت ها با مراجعه به نمایشگاه "هم عرض ارادت، هم حفظ سلامت" براي خرید ماسک، شیرهاي

 
پدالی، مواد ضدعفونی و بهداشتی اقدام کردند. 

هفتمین فراخون حمایت از برنامه هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و سازمان هاي مردم نهاد نیز در موضوعات حمایت مومنانه
از خانواده هاي آبرومند در مناطق کم برخوردار، آموزه ها و گفتمان خانواده در کلام امام حسین(ع)، ارائه آموزه هاي دینی و اخلاقی با
استفاده از ظرفیت هاي علمی اساتید، مسابقات کتابخوانی با تکیه بر کتب فاخر، شعر و ادبیات عاشورا و ارائه شعائر و مناسک ماه هاي

 
محرم و صفر اعلام شد. 

تهیه و انتشار مجموعه کلیپ "تجسم عشق" در قالب هنري و 10 کلیپ یک دقیقه اي یکی دیگر از برنامه هاي ویژه این ماه بود که
آثاري با مضامین عاشورایی توسط هنرمندانی از جمله نرگس یعقوب زاده، کریم امیدي، حمیدرضا امینی، استاد محسن بهارزاده، استاد
کیقباد بذرافشان، امیرحسین فرزین، مرجان جمشیدي، محمود عمو سلطانی، استاد جواد عباد و حامد سلطانی به اشتراك گذاشته

 
شد. 

اهتزاز پرچم در اولین روز محرم، روضه خوانی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی، مسابقات کتابخوانی با محوریت عاشورا، اجراي برنامه
همدلی و توزیع بسته ارزاق و نذورات مردمی بین خانواده هاي نیازمند، مشارکت در فضاسازي مساجد و ایستگاه هاي فرهنگی، برپایی
نمایشگاه کاردستی و کارآفرینی کودکان، اهداي پرچم مشکی درب منازل و ... نیز از جمله عناوین برنامه هاي اجرایی در مناطق پانزده



 
گانه شهرداري اصفهان بوده است. 

برپایی 67 ایستگاه فرهنگی با سازه هاي مخصوص و منحصر به فرد در 67 نقطه شهر اصفهان در مناطق 15گانه یکی دیگر از برنامه
هاي سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداري اصفهان بود که هر کدام از این ایستگاه ها در اختیار یکی از پایگاه هاي بسیج شهر

 
اصفهان قرار گرفت. 

عکاسی محرم، پخش زنده از حرم اباعبداله الحسین (ع) پس از اذان مغرب، ایستگاه هنرهاي دستی، مشاوره مذهبی و مشاوره

 
اجتماعی و توزیع اقلام فرهنگی شامل سربند، پوستر و کتاب از جمله غرفه هاي هر یک از این ایستگاه ها بود. 

برگزاري سیرنمایشگاهی "خطِ خون" با محوریت اجراسی پرفورمنس، رادیو چهارباغ و ... از دیگر اقدامات سازمان فرهنگی اجتماعی

 
ورزشی شهرداري اصفهان بود که از 15 تا 21 شهریورماه در گذر فرهنگی چهارباغ میزبان نگاه شهروندان قرار گرفت. 

گفتنی است؛ علاقه مندان براي اطلاع از برنامه هاي ویژه ماه محرم و صفر سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداري اصفهان می
توانند به سایت esfahanfarhang.ir مراجعه کنند.



گذر از نظام مالیاتی سنتی به مدرن

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/06/22

برنامه حجره، بیست و دوم شهریور با هدف بررسی موضوع گذر از نظام مالیاتی سنتی به مدرن تقدیم مخاطبان می شود.

برنامه حجره، بیست و دوم شهریور با هدف بررسی موضوع
گذر از نظام مالیاتی سنتی به مدرن تقدیم مخاطبان می

 
شود. 

به گزارش روابط عمومی رادیو گفت وگو، حجره برنامه اي
شبانه و کاري از گره تاریخ و فرهنگ رادیو گفت و گو با
محوریت گفت و گو با فعالان اقتصادي در حوزه کارآفرینی

 
و مشاغل خانگی، با هدف تحقق اقتصاد مقاومتی است. 

برنامه حجره، بیست و دوم شهریور با حضور علی ملک زاده(کارشناس اندیشکده اقتصاد مقاومتی)، عبدالرضا ارسطو(کارشناس
اقتصادي) و ارتباط تلفنی با دکتر یزدي زاده(کارشناس اقتصادي و عضو سابق شوراي راهبردي مالیاتی کشور) و وحید

 
عزیزي(پژوهشگر مالیاتی) به بررسی گذر از نظام مالیاتی سنتی به مدرن می پردازند. 

 
این برنامه شنبه ها ساعت 22:00 به صورت زنده روي موج اف ام ردیف 103/5 مگاهرتز تقدیم مخاطبان می شود. 

شبکه رادیویی گفت و گو از طریق گیرنده هاي دیجیتالی، رادیو نما، اپلکیشین هاي موبایلی و آدرس اینترنتی

 
http://radiogoftogoo.ir نیز قابل دریافت است. 

همچنین علاقمندان می توانند از طریق شماره تماس 27861035 و سامانه پیامکی 300001035 با این برنامه و دیگر برنامه هاي
رادیو گفت و گو در ارتباط باشند.



6/3هزار میلیارد ریال از مطالبات به دلیل کرونا 4ماه استمهال شد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امیدگفت: از ابتداي سال 7300 میلیارد ریال تسهیلات جدید پرداخت کرده ایم اما به دلیل
شرایط کرونا، 6300 میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق انداختیم.

به گزارش شهرآرانیوز، اصغر نوراالله زاده درباره میزان تسهیلات ارائه شده در سال جاري، اظهار کرد: صندوق کارآفرینی امید از

 
ابتداي سال تاکنون در حدود 7/300 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: این میزان از تسهیلات در حالی پرداخت شده که به دلیل شرایط کرونا، حدود 6/300

 
میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق انداختیم. 

وي ادامه داد: دولت مدت تعویق مطالبات را براي 3 ماه تصویب کرده بود، اما ما از ابتداي سال 4 ماه بازپرداخت اقساط افراد را به

 
مدت انتهاي دوره بازپرداخت آن ها اضافه کردیم. 

نوراالله زاده گفت: در این 4 ماه فقط 6/300 میلیارد ریال ورودي منابع صندوق بود که می توانستیم با استفاده از آن تسهیلات

 
پرداخت کنیم ولی ما این مبلغ را به عنوان تسهیلات مجدد به کارآفرینان دادیم زیرا مدت اقساطشان را اضافه کردیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تصریح کرد: در واقع اگر می گوئیم 7/300 میلیارد ریال به صورت نقد تسهیلات پرداخت کرده ایم
باید این موضوع هم لحاظ شود که 6/300 میلیارد ریال عددي بوده که می توانستیم تسهیلات نقدي بدهیم اما به نوعی این رقم را به

 
صورت تسهیلات اعتباري دادیم و به سقف بازپرداخت ها اضافه کردیم. 

منبع: مهر



6.3هزارمیلیارد ریال از مطالبات بدلیل کرونا 4ماه استمهال شد

منبع: قم پرسشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/06/22

اصغر نوراالله زاده در گفت و گو با خبرنگار مهر، در مورد میزان تسهیلات ارائه شده طی سال جاري، اظهار داشت: صندوق
کارآفرینی امید از ابتداي سال تاکنون در حدود 7,300 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. مدیرعامل صندوق...

اصغر نوراالله زاده در گفت و گو با خبرنگار مهر، در مورد میزان تسهیلات ارائه شده طی سال جاري، اظهار داشت: صندوق

 
کارآفرینی امید از ابتداي سال تاکنون در حدود 7,300 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: این میزان از تسهیلات در حالی پرداخت شده که به دلیل شرایط کرونا، حدود 6,300

 
میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق انداختیم. 

وي ادامه داد: اگرچه دولت مدت تعویق مطالبات را براي 3 ماه تصویب کرده بود اما ما از ابتداي سال 4 ماه بازپرداخت اقساط افراد را

 
به مدت انتهاي دوره بازپرداخت آنها اضافه کردیم. 

نوراالله زاده گفت: در این 4 ماه فقط 6,300 میلیارد ریال ورودي منابع صندوق بود که می توانستیم با استفاده از آن تسهیلات پرداخت

 
کنیم ولی ما این مبلغ را به عنوان تسهیلات مجدد به کارآفرینان دادیم زیرا مدت اقساطشان را اضافه کردیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تصریح کرد: در واقع اگر می گوئیم 7,300 میلیارد ریال به صورت نقد تسهیلات پرداخت کرده ایم
باید این موضوع هم لحاظ شود که 6,300 میلیارد ریال عددي بوده که می توانستیم تسهیلات نقدي بدهیم اما به نوعی این رقم را به

 
صورت تسهیلات اعتباري دادیم و به سقف بازپرداخت ها اضافه کردیم. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



تعامل با تیم هاي خلاق و نوآور، یکی از راهبردهاي رفع چالش صنایع و بنگاه

هاي اقتصادي

منبع: دیده بان فرداشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/06/22

رویداد ملی «استارتاپ دمو» با همکاري اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان و شرکت شهرك هاي صنعتی
استان برگزار شد. به گزارش روابط عمومی...

 
 

رویداد ملی «استارتاپ دمو» با همکاري اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان و شرکت شهرك هاي صنعتی استان برگزار

 
شد. 

 به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان، رویداد



«استارتاپ دمو» براي بررسی و معرفی راهکارهاي مبتنی بر نوآوري و فناوري در ایجاد، مدیریت و توسعه شهرك ها و نواحی صنعتی و
واحدهاي SME و با هدف انتقال تکنولوژي و دانش فنی از یک شرکت به بنگاهی جدید براي اعضاي زیست بوم کسب و کار برگزار

 
شد. 

مسعود گلشیرازي، رئیس اتاق بازرگانی اصفهان در حاشیه این رویداد گفت: استارتاپ دمو فرصتی براي سرمایه گذاري جسورانه،
سرمایه گذاري کارآفرینی و جذب اسپیناف (انتقال تکنولوژي و دانش فنی از شرکتی به بنگاهی جدید) براي اعضاي زیست بوم کسب

 
و کار بوده که این امر یکی از راهبردهاي اتاق هاي نسل دوم نیز هست. 

وي با بیان اینکه کسب و کارهاي نوپا و نوجو، کسب و کارهایی هستند که قصد دارند ارزش آفرین باشند، افزود: اتاق به عنوان پارلمان
بخش خصوصی و با هدف و شعار مدیریت چرخه اقتصاد، از کسب و کارهایی که پایداري براي اعضاي آنها دغدغه بوده و فرصت جو

 
هستند؛ اما فرصت طلب نیستند، حمایت خواهد کرد. 

 علی کرباسی زاده، مشاور عالی رئیس اتاق بازرگانی اصفهان و از
داوران این رویداد نیز با بیان ضرورت توجه به توسعه فناوري و کسب و کار هاي نوین، ایجاد شبکه سازي اعضاء و صاحبان ایده وطرح

 
هاي نوآورانه و خلاق براي پاسخگویی به نیازهاي فعالان اقتصادي را یکی از مهم ترین اهداف اتاق نهم عنوان کرد. 

وي همچنین با اشاره به تفاهم نامه منعقد شده میان اتاق بازرگانی اصفهان و دانشگاه هاي مطرح استان گفت: بر اساس این تفاهم
نامه هر دانشجویی در کنار تحصیل با واقعیات موجود در بنگاه هاي اقتصادي آشنا شده و بدین ترتیب ارتباطات کاربردي و موثري
میان دانشگاه و فعالین بخش خصوصی صورت خواهد گرفت. وي برگزاري چنین رویدادهایی را در حمایت از استارتاپ ها و پاسخ به

 
نیازهاي فناورانه صنایع موثر دانست. 

بهنام ابراهیمی، جانشین دبیرکل اتاق بازرگانی اصفهان نیز در این رویداد گفت: اقتصادهاي بزرگ جهان و کشورهاي پیشرفته دنیا
توجه ویژه اي به حوزه استارتاپ ها دارند. 



وي با بیان اینکه کم توجهی به نوآوري و جایگاه استارتاپ ها در کشور ما کاملا محسوس است، ابراز امیدواري نمود برگزاري چنین

 
رویدادهایی به رشد و توسعه اقتصاد کشور منجر شود. 

ابراهیمی تصریح کرد: در شرایطی که با تحریم هاي یکجانبه و ظالمانه مواجه هستیم، علاوه بر تمهیدات فیزیکی موجود براي دور زدن
تحریم ها و فایق آمدن بر این شرایط از طریق سرمایه گذاري بر روي استارتاپ ها و اقدامات فناورانه و نوآورانه می توانیم اقتصاد

 
پویایی را رقم بزنیم. 

در ادامه احسان شهیر، مدیر توسعه کسب و کار اتاق گفت: اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي اصفهان با راه اندازي مرکز جوانان
کارآفرین و کسب و کارهاي نوپا ( استارتاپ ها) با ماموریت تثبیت و تبدیل ایده به طرح کسب و کار، همچنین حمایت از شکل گیري

 
تیم هاي نوپا متناسب با نیاز اعضا و مراکز شتاب دهی، مشارکت در این برنامه را سرلوحه کار خود قرار داده است. 

وي تصریح کرد: یکی از برنامه هاي کلان اتاق بازرگانی نسل دوم براي رسیدن به نسل سوم اتاق ها، تشکیل 10 مرکز در واحد توسعه
کسب و کار اتاق بازرگانی با چهار راهبرد رابطه سازي، شبکه سازي و جامعه سازي و توانمندسازي اعضاي زیست بوم کسب و کار بوده

 
است. 

شهیر افزود: در همین راستا، اتاق با استفاده از ظرفیت نخبگان و خبرگان براي ارتقاي سطح توانمندي اعضا و ارتقا و بهبود فضاي

 
کسب و کار، اقدام به ایجاد تعامل کارآمد میان فعالان اقتصادي، نخبگان و خبرگان با هدف خلق ارزش و شکوفایی اعضا نموده است. 

علیرضا وحدت پور، مدیر فن بازار منطقه اي اصفهان نیز با بیان اینکه از میان 22 طرح ثبت شده در این رویداد، 12 تیم منتخب به
ارائه محصول خود می پردازند، گفت: طرح ها و استارتاپ هاي برتر این رویداد از قابلیت به کارگیري در کلیه شهرك هاي صنعتی

 
کشور برخوردار شده و نهایتا منجر به سرمایه گذاري می شوند. 

وي افزود: در سال هاي گذشته ماموریت جدیدي در حوزه هاي نرم افزاري به شرکت شهرك هاي صنعتی استان در راستاي کمک به
توسعه واحدهاي صنعتی از لحاظ کیفی در زمینه هاي تکنولوژي، منابع انسانی، بازار و ... تفویض شده که رویداد استارتاپ دمو نیز در

 
همین راستا برگزار شد. 

 
وحدت پور ابراز امیدواري نمود رویداد مذکور به عنوان مدلی موفق در اصفهان، در سطح کشور گسترش یابد. 

 
دفاتر فن بازار؛ ابزاري براي توسعه بازار فناوري 

در ادامه محمدصالح خالقی، دبیر شبکه فن بازار ملی ایران، فن بازار را زیرساخت نوین تبادل فناوري براي ایجاد شبکه اي یکپارچه

 
بین عرضه کنندگان و متقاضیان محصولات فناورانه معرفی نمود. 

وي بازاریابی محصولات دانش بنیان و فناورانه، جذب سرمایه براي استارتاپ ها، اختراعات و طرح هاي فناورانه همچنین رفع نیازهاي
فناورانه را از جمله فعالیت هاي دفاتر فن بازار عنوان و رویداد استارتاپ دمو را یکی از رویدادهاي شبکه فن بازار براي ایجاد تعامل

 
میان استارتاپ ها و توسعه فناوري در مراکز صنعتی بیان نمود. 



شایان ذکر است در ادامه این رویداد، پس از ارائه دوازده تیم منتخب، طی فرایند داوري به سه تیم برتر جوایز نقدي اهدا و جلسات
B2B با صنایع و شرکت شهرك هاي صنعتی برگزار شد.



تهیه طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300 رشته

منبع: تسنیمشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/06/22

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت کار از طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300 رشته خبر
داد و گفت:بر اساس مزیت هاي خاص منطقه به هر رشته پرداخته می شود.

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی
وزارت کار از طرح نوین توسعه مشاغل خانگی در 300
رشته خبر داد و گفت:بر اساس مزیت هاي خاص منطقه به

 
هر رشته پرداخته می شود. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم، ثبت نام
متقاضیان در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از
6شهریورماه شروع شده و متقاضیان داراي مهارت یک ماه
فرصت دارند با مراجعه به سامانه inhb.ir ثبت نام و از
مزایاي آن بهره مند شوند.شیوع بیماري کرونا و الزام به

 
تعطیلی کسب و کارها موجب شد تا در بحث ایجاد اشتغال ، مشاغل خانگی مورد توجه قرار گیرد. 

پیش از این، طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در دبیر خانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 96 طرح تصویب

 
شد. 

قرار است جهاد دانشگاهی مسوولیت پیاده سازي و اجراي ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی و ایجاد اشتغال را با کارفرمایی
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اجرا کند. این طرح طی سال هاي 96تا 98 به صورت آزمایشی در 9استان با ظرفیت 20 هزار نفر
اجرا شد و با توجه به نتایج قابل قبول این طرح و ضرورت توجه بیش از پیش مشاغل خانگی در دوران کرونا بنا به گفته معاون توسعه
اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون مقرر شد براي رونق اقتصاد خانوار، تحقق شعار سال و توسعه جایگاه مشاغل خانگی و ایجاد اشتغال

 
در اقتصاد کشور در 31 استان اجرا شود. 

این طرح در سه فاز شناسایی مزیت ها، توانمندسازي و اتصال به بازار انجام می شود که وظیفه مطالعات فاز اول طرح (شامل
نیازسنجی، مزیت سنجی و ظرفیت سنجی مشاغل خانگی) به جهاد دانشگاهی محول شد. در عین حال این نهاد پس از ثبت نام

 
متقاضیان ، مشاوره هاي لازم را ارائه می دهد. 

مهمترین ویژگی طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، توجه به بازار یا همان تولید مبتنی بر بازار و توانمندسازي متقاضیان و کاهش
وابستگی به وام است. توجه به تجارت الکترونیک و فروش الکترونیکی محصولات، بازنگري در رشته هاي قبلی مشاغل خانه ایی ، توجه
به رشته هاي نوین نظیر برنامه نویسی، تولید محتوا، مترجمی، ویراستاري، مشاوره، تولید انیمیشن و همچنین توجه به نقش و جایگاه



نهادهاي توسعه اي نظیر جهاد دانشگاهی در پیاده سازي برنامه ها و سیاست هاي قانون گذار، از دیگر ویژگی هاي شاخص در اجراي

 
این طرح است. 

 
ایجاد فرصت هاي جدید شغلی در اجراي طرح ملی مشاغل خانگی 

مهناز امام دادي، رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دستاوردهاي طرح
ملی الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی و طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار خراسان شمالی با بیان این که طرح توسعه مشاغل
خانگی از مصوبات ستاد ساماندهی حمایت از مشاغل خانگی است، افزود: این طرح از سال 96 در9 استان کشور و در حال حاضر در
تمام کشور در حال انجام است که طرح طی سه فاز شناسایی مزیت، توانمندسازي و اتصال به بازار انجام می شود. با توجه به ظرفیت
هاي مغفول در حوزه اشتغال و مشاغل خانگی، ایجاد یک نگاه جدید به مشاغل خانگی از دیگر اهداف اجراي این طرح ملی در کشور

 
است. 

وي با اشاره به این که در سطح کشور 300رشته مصوب مشاغل خانگی وجود دارد، گفت: اما طی اجراي این طرح قرار بر این نیست
که به هر 300 رشته در هر منطقه و استانی پرداخته شود بلکه این رشته ها بر اساس مزیت هاي خاص هر منطقه کار می شود و

 
همان رشته ها پررنگ تر می شوند. 

امام دادي با اشاره به شیوع ویروس کرونا و تاثیر آن بر روي مشاغل خانگی بیان کرد: یکی از نکاتی که در ابتداي شیوع ویروس کرونا
به آن توجه می شود، در خانه ماندن است و از آنجایی که انجام کار در منزل از ویژگی مهم مشاغل خانگی است، می توان در دوران

 
شیوع ویروس کرونا به آن توجه ویژه اي داشت. 

رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی وزارت کار ادامه داد: در زمینه شناسایی مزیت ها، تمامی فرصت ها و
مزیت هاي منطقه مورد شناسایی قرار می گیرد، در زمینه توانمندسازي نیز تمامی مباحث مشاوره، راهنمایی هدایت و آموزش انجام
شده و در فاز سوم نیز که اتصال به بازار است کار در حال انجام است. پیاده سازي این طرح بر عهده جهاد دانشگاهی است که این

نهاد به عنوان مجري طرح کار را انجام می دهد.



وعده وزارت صمت براي کاهش قیمت فولاد/خبري خوش براي زعفران کاران

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/06/22

وعده وزارت صمت براي کاهش قیمت فولاد به زیر 8500 تومان، ارزآوري 2.1 میلیارد دلاري زعفران براي کشور و پرداخت
2000 فقره وام 12 میلیونی با سود 4 درصد به زعفران کاران، از مواردي بود که در گفت وگوي نایب رئیس مجلس شوراي

اسلامی با فارس، مطرح شد.

 
22 شهریور 1399 - 13:10 

وعده وزارت صمت براي کاهش قیمت فولاد به زیر 8500 تومان، ارزآوري 2.1 میلیارد دلاري زعفران براي کشور و پرداخت 2000
فقره وام 12 میلیونی با سود 4 درصد به زعفران کاران، از مواردي بود که در گفت وگوي نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی با فارس،

 
مطرح شد. 

خبرگزاري فارس: یکی از وظایف قوه مقننه و مجلس شوراي
اسلامی پیگیري مشکلات مردم و قانون گذاري بابت رفع

 
مشکلات موجود با استفاده از شیوه هاي مختلف است. 

در این بخش نمایندگان مجلس در بازتاب مشکلات مردم منطقه
خود، تلاش هایی دارند، اما برخی مشکلات این روز هاي مردم

 
بیشتر رسانه اي شده است. 

مشکل آب در غیزانیه خوزستان یکی از مواردي بود که به حق، مشکل بزرگی براي مردم منطقه محسوب می شد و دشواري هاي

 
زیادي را براي آن ها ایجاد کرده بود. 

مواردي نظیر تعیین قیمت تضمینی گندم و سیب زمینی با ارقام پایین و غیرواقعی و نبود حمایت از زعفران کاران از مشکلات

 
کشاورزان بود که در گذشته بیشتر به آن پرداخته شده بود. 

گرانی قیمت فولاد و سیمان از دیگر مشکلاتی هست که مردم با آن مواجه هستند و همین موضوع در افزایش قیمت تمام شده مسکن
و همچنین اجراي زیرساخت هاي عمرانی بسیار مؤثر است، در این راستا ضرورت داشت مجلس شوراي اسلامی به عنوان قوه مقننه در

 
این باره پیگیري هایی داشته باشد. 

همچنین مجلس یازدهم در سال ابتدایی فعالیت خود موضوع «اختصاص بودجه قیر» را براي دستگاه هاي دولتی، دهیاري ها، مدارس

 
و ساختمان هاي کلانتري در روستا ها ... را در دستور کار قرار داد که انتقاداتی هم از سوي کارشناسان در این حوزه مطرح شد. 



به هر حال در راستاي بررسی چگونگی رفع برخی مشکلات مطرح شده و تلاش هاي مجلس شوراي اسلامی براي کاهش مشکلات در
این حوزه ها، به سراغ «علی نیکزاد»، نایب رئیس مجلس شوراي اسلامی، رفتیم و با وي گپ و گفتی کوتاه، اما پر خبر داشتیم، که در

 
ادامه می خوانید. 

 
تهیه 20 میلیارد تومان لوله توسط بنیاد مستعضفان براي رفع مشکل آب غیزانیه 

فارس: مشکل آب مردم غیزانیه، یکی از مشکلاتی بود که دشواري هاي زیادي براي مردم منطقه ایجاد کرده بود خصوصا در فصل
تابستان و گرماي خوزستان، نبود آب، طاقت را از مردم غیزانیه گرفته بود، این مشکل به تازگی با پیگیري همه متولیان تا اندازه اي
رفع شد، ابتدا بفرمایید عملکرد قرارگاه سازندگی خاتم الأنبیا و وزارت نیرو را در این حوزه چگونه ارزیابی می کنید و مجلس شوراي

 
اسلامی براي رفع این مشکل چه گام هایی برداشت؟ 

نیکزاد: مقام معظم رهبري مجلس فعلی را قوي ترین و انقلابی ترین مجلس عنوان کردند که ما خدا را شاکریم، حال این مجلس
انقلابی براي رفع مشکلات مردم غیزانیه دست به کار شد، همکاران ما در مجلس شوراي اسلامی در جهت حل مشکلات به صورت

 
مسئله محور به استان خوزستان و غیزانیه سفر کردند، آنجا بالغ بر 58 روستا از بی آبی و کم آبی رنج می برند. 

پس از آن، اینجانب جلسه اي در هیأت رئیسه مجلس برگزار کردم، از مدیرعامل آبفاي کشور هم دعوت شد در جلسه حضور یابد تا
مشکلات منطقه غیزانیه بررسی و رفع شود. مدیرعامل آبفا هم با حسن نیت موضوع را پیگیري کرد، اما بر کمبود اعتبار هم تاکید

 
داشت. 

 
فارس: قرارگاه خاتم و بنیاد مستضعفان در این حوزه چه همکاري با دولت داشتند؟ 

نیکزاد: رئیس بنیاد مستضعفان هم با استاندار خوزستان صحبت و جلسه اي داشت، بدین ترتیب تا سقف 20 میلیارد تومان در تهیه

 
لوله براي آب غیزانیه کمک و لوله تهیه کرد که از پیگیري هاي بنیاد مستضعفان در این باره قدردانی می کنیم. 

پیمانکار این پروژه، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا بود که به خوبی تلاش کردند و کار را پیش بردند که از آن ها هم قدردانی می کنیم؛
ببینید نباید فقط حرف زد، باید عمل کرد، «هر مرادي را ز همت می توان تسخیر کرد»؛ به هر حال در رفع این مشکل تلاش هاي
وزارت نیرو، قرارگاه سازندگی خاتم الأنبیا، شرکت آبفا و بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی و پیگیري نماینده هاي مجلس، مثمر ثمر بود

 
و قابل تقدیر است، مردم این منطقه حق داشتند از آب گوارا و بهداشتی بهره مند باشند. 

مدیرعامل آبفا در تاریخ یکم شهریورماه 99 قول داده بود که به 58 روستا در غیزانیه آب قابل شرب بدهد، با کمک دوستان این کار تا
حد بالایی انجام پذیرفت، بنابراین رفتن نمایندگان مجلس شوراي اسلامی به منطقه و همکاري نماینده هاي خوزستان در مجلس

 
سبب شد که این کار به هدف برسد، این کار در جهت عدالت اجتماعی به خوبی به نتیجه رسید. 

 
طرح قیر رایگان و حواله قیر نداریم 

فارس: درباره موضوع اختصاص سهمیه قیر به سازمان ها، مجلس شوراي اسلامی پیگیري هایی داشت، البته کارشناسانی هم در این
حوزه انتقاداتی مطرح کردند و تحویل سهمیه قیر را با این روش، یکی از مصادیق بروز فساد در این بخش و تشکیل رانت دانستند،
ابتدا جزئیات تحویل این قیر ها را بفرمایید و سپس درباره تمهیدات مجلس شوراي اسلامی در راستاي مبارزه با بروز تخلف در این



 
بخش، توضیحاتی داشته باشید. 

نیکزاد: من بسیار متعجب هستم از بیان برخی عزیزان که به این پروژه مهم، «قیر رایگان» می گویند، موضوع مد نظر مجلس شوراي
اسلامی، اصلا قیر رایگان نیست؛ ما در مجلس شوراي اسلامی طرحی دادیم که بیش از 4 هزار میلیارد تومان اعتبار براي خرید و تهیه

 
یک میلیون تن قیر به دستگاه هاي اجرایی که متولی مباحث عمرانی هستند، داده شود. 

این موضوع «دو فوریت» در صحن مجلس راي آورد، محتواي آن هم این است که 4 هزار میلیارد تومان از سرجمع اعتبارات عمرانی
کم می شود و در جهت عدالت اجتماعی و اولویت بندي، این 4 هزار میلیارد تومان توزیع می شود؛ 50 درصد این رقم یعنی 2 هزار
میلیارد تومان به وزارت راه و شهرسازي، 21 درصد به بنیاد مسکن، 17 درصد به سازمان شهرداري ها و دهیاري ها، 5 درصد به
سازمان نوسازي مدارس، 4 درصد به وزارت جهاد کشاورزي (بابت قیرآبه پاشی در مناطق داراي ریزگرد) و بقیه هم به پایگاه هاي

 
بسیج و ناجا اختصاص یابد. 

موضوع این است که ما 4 هزار میلیارد تومان تخصیص 100 درصدي در اختیار این دستگاه ها قرار می دهیم و آن ها از محل این پول

 
و بودجه تخصیص یافته، فقط باید قیر خریداري کنند. 

فارس: به هر حال برخی کارشناسان معتقد هستند اگر قرار باشد حواله خرید قیر هم صادر شود، در صدور این حواله ها و مصرف آن

 
احتمال فساد و تخلف وجود دارد. 

نیکزاد: ببینید اصلا بحث حواله قیر یا قیر رایگان، مطرح نیست، این موضوع دقیقا نظیر آن است که اعتباري به دستگاه دولتی داده
می شود که مثلا تجهیزات ورزشی براي استان ها یا رایانه براي دانش آموزان، خریداري کنند؛ این موضوع کاملا شفاف است، چون ما
احساس کردیم راه هاي روستایی درون برخی روستاها، محوطه هاي پایگاه هاي مقاومت، مدارس و کلانتري ها در برخی روستا ها

 
آسفالت لازم دارد، بنابراین باید بتوانند قیر خریداري کنند. 

در برخی استان ها ما ریزگرد داریم که مشکلات فراوانی براي مردم ایجاد کرده است، براي رفع این مشکل هم مالچ پاشی مدنظر ما
نیست، «قیر آبه» مدنظر ماست، قیر را با آب روي خاکی که ریزگرد دارد، می ریزند، در اثر باد و تغییر آب و هوا، آب بخار می شود قیر

 
یک لایه خاك را تثبیت می کند. 

برخی در فضاي مجازي این موضوع قیر را به فساد نسبت داده اند و مجلس انقلابی را زیر سؤال بردند، دوباره تاکید می کنم طرح ما
که من جزو طراحان آن هستم و آقاي دلخوش و کمیسیون عمران هم براي بررسی دقیق و اجراي صحیح آن وقت گذاشته اند، شفاف

 
و روشن است. 

پس از رفع ایرادات شوراي نگهبان مبلغ 4 هزار میلیارد تومان اعتبار بین دستگاه ها توزیع می شود آن ها با این اعتبار قیر خریداري
می کنند و کار هایی که زیرسازي آن انجام شده و منتظر قیر است، پیش می رود، بدین ترتیب راه روستایی و محوطه روستا، مدارس
روستایی، محوطه پایگاه هاي بسیج و نیروي انتظامی که آماده آسفالت است، همه آسفالت و قیر می شوند در مناطق داراي ریزگرد هم
با قیرآبه پاشی، مشکل مردم حل می شود؛ این درواقع نوعی اولویت بندي در جهت ایجاد عدالت اجتماعی است و 20 میلیون انسان

 
تولید کننده در روستا ها برخوردار می شوند. 

 
فارس: ایرادات شوراي نگهبان از این طرح چه مواردي است؟ 



نیکزاد: شوراي نگهبان چند ایراد مطرح کرده است، براي رفع این ایرادات همکاران در کمیسیون برنامه و بودجه در حال پیگیري

 
هستند، بنده و کمیسیون عمران هم پیگیري می کنیم تا ایرادات رفع شود. 

 
فارس: پس تأیید می کنید که نظیر سنوات قبل، موضوع صدور حواله قیر و قیر رایگان مطرح نیست؟ 

نیکزاد: بله، اصلا حواله قیر مطرح نیست، عده اي فکر می کنند نظیر سنوات قبل قرار است حواله قیر رایگان صادر شود، اصلا ما در
مجلس مخالف آن کار هستیم، ما ریال و بودجه و تخصیص 100 درصدي در اختیار دستگاه قرار می دهیم دستگاه قیر می خرد، اما
هیچ جاي کشور که آسفالت بدون قیر انجام نمی شود، الان چرا طرح دو فوریت داده ایم؟ چون منابع کم است اهم و فی الاهم انجام

 
داده ایم. 

مجلس اعتقاد دارد چهار هزار میلیارد تومان از سرجمع اعتبارات کشور براي خرید قیر اختصاص یابد، با سازمان برنامه و بودجه، رئیس
سازمان و معاونان وي صحبت کرده ایم و جلسه گذاشته ایم، این اعتبار در اختیار دستگاه ها قرار می گیرد و اصلا حواله اي در کار

 
نیست، دستگاه ها هم فقط باید با این پول قیر بخرند، نه می توانند حقوق بدهند و نه جایی دیگري هزینه کنند. 

به برخی دوستان که فکر می کنند ما می خواهیم حواله قیر بدهیم، تأکید می کنم که هیچ فسادي در کار نیست ما حواله قیر رایگان

 
نمی دهیم، فقط پول می دهیم و دستگاه اجرایی هم فقط باید با آن پول، قیر بخرد. 

 
بررسی دلایل افزایش قیمت فولاد و سیمان با وجود کاهش صادرات این کالا ها 

فارس: یکی از مشکلات مردم افزایش بی رویه قیمت فولاد و سیمان بود، به هر حال افزایش قیمت این دو کالا در افزایش قیمت
ساخت مسکن و همچنین اجراي پروژه هاي عمرانی بسیار تأثیرگذار است، مجلس شوراي اسلامی چه پیگیري هایی براي متعادل

 
شدن قیمت فولاد و سیمان داشت؟ 

نیکزاد: ببینید ما سالانه 28 میلیون تن انواع فولاد در کشور تولید می کنیم، اما مصرف کشور سالانه 16 میلیون تن است ارز بري آن
هم براي هر تن نهایتا 70 تا 100 دلار است؛ از طرفی طبق آمار، صادرات ما در بخش فولاد افزایش نیافته است که بتوان توجیه کرد،

 
چون ارزآوري داشته ایم بنابراین گرانی فولاد را تحمل می کنیم. 

همچنین ظرفیت تولید سیمان در کشور سالانه 61 میلیون تن و مصرف کشور سالانه 50 میلیون تن است، کارخانه هاي سیمان در
کشور با ظرفیت پایین کار می کنند، سیمان هم چندان ارز بري ندارد، چون دستگاه ها را قبلا آورده ایم و معادن و آنچه نیاز براي

 
تولید سیمان است راهم در کشور داریم. 

در بخش سیمان هم صادرات ما نسبت به سال هاي گذشته تا 35 درصد کاهش یافته است، اما جاي سؤال بود که با وجود آنکه

 
ظرفیت بالایی در تولید سیمان داریم، چرا قیمت سیمان 200 تا 400 درصد افزایش یافته است. 

 
قیمت فولاد بدون انرژي هاي یارانه اي هم در دنیا ارزان تر از ایران بود 

جلسات متعدد با سرپرست وقت وزارت صمت (مدرس خیابانی)، وزیر راه و شهرسازي، وزیر اقتصاد و دارایی و مدیرعامل بورس کالا



برگزار کردیم؛ بررسی کردیم و متوجه شدیم در آن مقطع زمانی هر تن فولاد تولیدي در دنیا با انرژي و بازار آزاد و با پرداخت ارزي به
کارگر، 400 دلار قیمت داشت، اگر این 400 دلار با نرخ دلار 20 هزار تومانی هم محاسبه شود، هر تن فولاد در دنیا 8 میلیون تومان
قیمت داشت، بنابراین می شود هر کیلو 8 هزار تومان؛ در آن مقطع در ایران میلگرد کیلویی 13 هزار تومان بود، براي ما جاي سؤال
بود که چرا کالایی که در دنیا با انرژي بدون یارانه و دستمزد کارگر با نرخ ارزي، تولید می شود ارزان تر از کشوري است که زمین و

 
تسهیلات می دهد و انرژي، برق، آب و گاز یارانه اي دارد. 

 
وزارت صمت قول داد قیمت فولاد کمتر از کیلویی 8500 تومان شود 

فارس: وقتی به این تفاوت قیمت زیاد فولاد تولیدي در داخل و خارج کشور رسیدید، چه کاري انجام شد؟ چه نظارتی در حوزه قیمت

 
ها انجام شد؟ 

نیکزاد: مجلس متوجه شد به هر حال نظارتی در کار نیست، جلسات ما، منجر به آن صورت جلسه با حضور مدرس خیابانی شد که
قول دادند فولاد در هر کیلو کمتر از 8500 تومان باشد و هر تن سیمان هم با احتساب ارزش افزوده و حمل فله اي 290 هزار تومان

 
و هر پاکت 50 کیلویی با احتساب ارزش افزوده 17 هزار و 500 تومان باشد. 

این کار انجام شد و قیمت فولاد به 9000 تومان رسید، الان هم سرپرست فعلی وزارت صمت آقاي سرقینی کار را دنبال می کند، در
آخرین جلسه اي هم که داشتیم به ما قول داد که حتما قیمت فولاد و میلگرد را به زیر هر کیلو 8500 تومان خواهند رساند، اینجانب

 
هم هر هفته 3 بار قیمت فولاد را از بازار می گیرم و امیدوارم که دوستان به صورت جدي در حوزه نظارت فعال باشند. 

در بخش سیمان و فولاد، تولید ما بیش از نیاز کشور است، صادرات هم که کاهش یافته است، اتفاق خاصی هم براي کارخانجات فولاد
و سیمان رخ نداده است، بنابراین گران شدن این کالا ها فقط به دلیل عدم نظارت، احتکار، رانت و دلالی، در این دو محصول مهم در
امر توسعه و زیرساخت و ساخت مسکن است؛ نظارت هاي مجلس شوراي اسلامی قطعا ادامه دارد، اما نظر من این است که دستگاه ها

 
خود ورود کنند و اجازه ندهند قیمت از حد عرف خود خارج شود. 

 
وزارت صمت که 45 درصد GDP را در اختیار دارد، نباید با سرپرست اداره شود 

 
فارس: مگر امکان شناسایی محتکران و سفته بازان در حوزه فولاد و سیمان وجود ندارد تا تقاضاي کاذب کاهش یابد؟ 

نیکزاد: شناسایی خیلی ساده است، چون میزان تولید سیمان و فولاد در کشور کاملا مشخص است، ما می دانیم چه کسی فولاد تولید
می کند، کارخانه ها، تناژ تولیدي و میزان صادرات مشخص است، ظرفیت کارخانه ها هم مشخص است، معادنی که از آنجا مواد اولیه

 
برداشت می شود مشخص است، میزان ارزبري هم مشخص است بنابراین مشکلی در شناسایی محتکران و دلالان وجود ندارد. 

این بسیار مهم است که دولت به سرعت وزیر صمت را مشخص کند، وزارتخانه اي که 45 درصد GDP را در اختیار دارد، نباید با
سرپرست اداره شود، در آن مقطع زمانی هم که آقاي مدرس خیابانی سرپرست وزارت صمت بود ما چندین جلسه برگزار کردیم،

 
قیمت فولاد از 13 هزار تومان به 8500 تومان در هر کیلو رسید. 

بله اگر حوزه سیمان و فولاد ارزآوري داشت، بخش ساختمان، توسعه و زیرساخت ها و همه آن هاي که با سیمان و فولاد سر و کار
دارند، شاید این موضوع گرانی را تحمل می کردند، ا ما چنین چیزي نیست ما صادرات سیمان و فولاد نداشتیم پس فقط باید منطقی



 
و بدون رو دربایستی مقابل واسطه گري، احتکار و رانت خواري در سیمان و فولاد ایستاد. 

 
مجلس دو موضوع ارز و بورس را حتما دنبال می کند 

فارس: درباره وزارت صمت صحبت کردید، مردم این روز ها با گرانی افسارگسیخته و رشد قیمت کالا و خصوصا گرانی خودرو مواجه

 
هستند، مشکلات قیمت ارز هم مطرح است، مجلس شوراي اسلامی در این باره چه پیگیري هایی داشته است؟ 

نیکزاد: مجلس دو موضوع را حتما دنبال می کند ارز و بورس، در این باره جلساتی کمیسیون اصل نود و نائب اول مجلس در حال

 
برگزاري است. 

 
ارزآوري 2.1 میلیارد دلاري زعفران براي کشور 

فارس: مقام معظم رهبري چندي پیش در کنار نقد خام فروشی در فرمایشات خود بر حمایت از زعفران کاران و همچنین جلوگیري از
خام فروشی زعفران تأکید کردند، در این باره مجلس شوراي اسلامی چه پیگیر هایی بابت مدیریت محصول زعفران در کشور از

 
برداشت تا بسته بندي و صادرات داشته است؟ 

نیکزاد: رهبر انقلاب در فرمایشات خود از خام فروشی نام بردند، ما در سنگ هاي معدنی خام فروشی داریم و در سایر محصولات هم
خام فروشی کم و بیش وجود دارد، رهبر انقلاب در این باره به موضوع زعفران هم اشاره کردند؛ فروش زعفران مثقالی و گرمی است و
گران ترین گیاه کره زمین است، کشور ایران بالغ بر 90 درصد زعفران دنیا را تامین می کند و 95 درصد زعفران تولیدي کشورمان در
استان هاي خراسان رضوي و خراسان جنوبی تولید می شود، اما به دلیل عدم حمایت از زعفران کاران کشورمان، کشور هاي
افغانستان و اسپانیا که 2 درصد زعفران دنیا را تامین می کنند، زعفران را از ما به صورت کیلویی و فله اي می خرند، بسته بندي می
کنند و می فروشند؛ گیاه زعفران در مباحث پزشکی و دارویی کاربرد هاي فراوانی دارد، اما ما فقط براي چاي زعفران و پودر کیک

 
زعفرانی از زعفران استفاده می کنیم. 

زعفران براي ما در چند سال گذشته 2.1 میلیارد دلار ارز آوري داشته است، زعفران ارزبري ندارد، کمترین آب می خواهد و می تواند
زندگی کشاورزان را متحول کند؛ بیش از یک میلیون نفر در کشور از زعفران امرار معاش می کنند، اما دوستان به قدري قیمت را
پایین نگه داشته اند، پشتیبانی نکرده اند و تسهیلات نداده اند که توفیق چندانی در این حوزه نداریم، آقایان در وزارت جهاد کشاورزي
میز زعفران ندارند، وزارت جهاد کشاورزي در جلسه درباره زعفران هیچ نماینده اي از سوي زعفران کاران ندارد، صادر کننده هاي

 
زعفران در این جلسات هستند، اما زعفران کاران نیستند. 

در موضوع زعفران پس از فرمایشات رهبري سفري به خراسان داشتیم و انشاالله تولید این محصول ساماندهی می شود و به زودي خبر
خوش براي زعفران کاران داریم؛ پس از فرمایشات مقام معظم رهبري، با همکاري نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس شوراي
اسلامی، در راستاي تشکر از رهبري، مردم گردهمایی با شکوهی در تشکر از فرمایشات ایشان برگزار کردند، من هم آنجا صحبت
کردم، اما تلاش کردیم به صحبت بسنده نکنیم؛ در این راستا روز بعد جلسه اي گذاشتیم و نماینده زعفران کاران استان، مسئولان

 
استانی و مسئولان وزارت جهاد کشاورزي را دعوت کردیم و قطعا به دنبال سامان دهی موضوع زعفران هستیم. 

 
پرداخت 2000 فقره وام 12 میلیونی با سود 4 درصد به زعفران کاران 



 
فارس: در حال حاضر سامان دهی موضوع زعفران را از چه جهاتی دنبال می کنید؟ 

نیکزاد: ببینید 2000 نفر زعفران کار در تربت حیدریه داریم، دستگاهی در داخل کشور ساخته شده است که جدا کردن و خشک
کردن گل زعفران را انجام می دهد، این دستگاه 12 میلیون تومان قیمت دارد و بسیار مفید است، اگر بتوان براي این زعفران کاران
این دستگاه را با تسهیلات ارزان قیمت تهیه کرد، کار مفیدي انجام شده است؛ قیمت تهیه 2000 دستگاه 24 میلیارد تومان می شود،
اما تحول اساسی در جهت جدا کردن و خشک کردن گل زعفران رخ می دهد و استفاده از این دستگاه براي کشاورزان مثمر ثمر است،
مقرر شده است صندوق کارآفرینی امید 2000 فقره وام 12 میلیونی تومانی با سود 4 درصد به زغفران کاران بپردازد تا این دستگاه را
تهیه کنند، مقرر شد پول صندوق کارآفرینی امید به سازنده دستگاه اختصاص یابد و با اجراي این موضوع و تحول عظیمی در
ساماندهی و خشک کردن زعفران رخ می دهد، قیمت زعفران براي کشاورز به صرفه تر می شود و موضوع مهم دیگر هم بسته بندي و

 
صادرات زعفران است که براي ما مهم است.. 

 
قیمت تضمینی تعیین شده سیب زمینی و گندم براي کشاورز صرفه تولید ندارد 

در موضوع سیب زمینی هم چنین مشکلاتی داریم، ما 5.5 میلیون تن سیب زمینی در کشور تولید می کنیم، اما مصرف کشور حداکثر
4.5 میلیون تن است و یک میلیون تن آن باید صادر شود، من خبر دارم در استانی مثل استان اردبیل براي هر ایرانی 10 کیلو سیب
زمینی تولید می کنند (85 هزار تن) که بالغ بر 600 هزار تنِ آن، مازاد بر تولید استان است، این کشاورزان باید تسهیلات لازم داشته
باشند، اما در تولید سیب زمینی، دلالان سود می کنند و کشاورزان به میزان هزینه کرد هاي خود نمی توانند سیب زمینی بفروشند،
الان براي سیب زمینی قیمت تضمینی گذاشته اند، سیب زمین در بیرون کیلویی 2500 تومان است و صادرات آن با قیمت بیش از
5000 تومان هم امکان پذیر است، اما قیمت خرید تضمینی آن 660 تومان تعیین کرده اند، سیب زمینی کاران می گویند تولید این

 
محصول بین 1700 تا 2000 تومان براي آن ها هزینه دارد و این سبب بروز مشکل می شود. 

در مورد گندم هم وقتی قیمت تضمینی هر کیلو 2500 تومان می دهیم، نهاده هم باید بدهیم در حالی که نهاده نمی دهیم و تولید
گندم کیلویی بیش از 4000 تومن براي کشاورز تمام می شود، بنابراین کشاورز گندم نمی کارد و ما مجبور می شویم گندم با قیمت

هر کیلو 500 تومان وارد کنیم؛ با این حال ما حاضر نیستیم این 5000 تومان رابه کشاورز بدهیم، ولی حاضر به واردات هستیم.



نامه اشتباهی آقاي شهردار/ مسئول تامین اعتبارات شهرداري کجاست؟

منبع: آناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/06/22

شهردار فعلی پایتخت که همسوي سلیقه سیاسی دولت است، از نارفیقی دوستانش دست به قلم شده و براي رییس دفتر
رهبر انقلاب درباره فرسودگی ناوگان حمل و نقل عمومی نامه نوشته است.

شهردار فعلی پایتخت که همسوي سلیقه سیاسی دولت
است، از نارفیقی دوستانش دست به قلم شده و براي رییس
دفتر رهبر انقلاب درباره فرسودگی ناوگان حمل و نقل
عمومی نامه نوشته است. به گزارش گروه رسانه هاي دیگر
خبرگزاري آنا، ماجراي شهرهاي کشور و حمل و نقل
عمومی فرسوده شان دیگر تبدیل به مثنوي هفتاد من
کاغذي شده است که حتی قانون مصوب مجلس هم نمی
تواند گره گشاي آن باشد چراکه دولت ها دوست ندارند
جایی هزینه کنند که در نهایت کار مربوطه به نام یکی

دیگر تمام می شود. شاید برخی این نگاه را رد کنند اما واقعیتی که در تمام سال ها براي مردم اثبات شده است همین است. حالا اما
کار به جایی رسیده است که حتی شهردار فعلی پایتخت که همراه و همسوي سلیقه سیاسی دولت است، از نارفیقی دوستانش دست

 
به قلم شده و براي رییس دفتر رهبر انقلاب درباره فرسودگی ناوگان حمل و نقل عمومی نامه نوشته است. 

حمل و نقل عمومی تهران در دوره سال هاي 84 تا شهریور 96 که مدیریت جهادي سکان اداره پایتخت را در دست داشت، شاهد
تحولات گسترده اي بود. این تحولات نه تنها در حوزه مترو دیدنی و ستودنی بود حتی در زمینه ناوگان اتوبوسرانی هم تحولی بزرگ
به وجود آمد. شهرداري تهران بدون کمک هاي جدي و قانونی دولت دست به کاري بزرگ زد و با سرمایه شهروندان تهرانی خطوط
BRT یا همان اتوبوس هاي تندرو را در گوشه و کنار شهر به راه انداخت. اتوبوس هاي قرمز رنگ و مدرن همانند خونی در رگ هاي

 
خسته شهر موجب شدند تا شهروندان یکبار دیگر به خطوط اتوبوسرانی توجه کنند. 

اتوبوس هاي استاندارد و مدرن شهري با کولرها و بخاري هاي روشن و نور کافی در داخل که امنیت را به خصوص براي خانم ها به
ارمغان آورده بود کاري بزرگ بود که بدون کمک دولت وقت به سرانجام رسید. در همان سال ها همزمان با بازگشایی مدارس و حتی
در ماه هاي قبل و بعد از آن صدها واگن و اتوبوس به حمل و نقل عمومی شهر تزریق می شد تا مردم بیشتر به استفاده از این ناوگان

 
تشویق شوند. حتی شبکه حمل و نقل عمومی تهران نیز با جدیت دنبال می شد. 

به طوري که هر شهروندي بتواند با طی مسافت 300 متري به یکی از ایستگاه هاي اتوبوس یا متروي تهران دسترسی داشته باشد. اما
از سال 89 به بعد دولت وقت تقریباً کوچک ترین کمک ها به توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی تهران و حتی دیگر شهرها که میلیون
ها ایرانی از آن ها نفع می بردند، را قطع کرد. البته در این عرصه تفاوت هاي نگاه و سلیقه سیاسی دولت و مدیریت شهري یکی از

 
اصلی ترین دلایل قطع این کمک ها بود که همگان به آن اذعان داشتند. 



 
70 درصد اتوبوسرانی تهران فرسوده است 

با آغاز به کار پنجمین دوره مدیریت شهري از شهریور سال 96 این امید وجود داشت که دولت به دلیل اینکه نزدیکان سیاسی آن ها
اداره تهران را بر عهده گرفته بودند به توسعه جدي ناوگان حمل و نقل عمومی تهران و حتی دیگر شهرهاي بزرگ کشور کمک کند.
البته در این زمینه بارها وعده هاي مختلفی از جمله ورود 650 دستگاه واگن جدید براي متروي تهران وعده داده شد اما نکته
اینجاست که همین واگن ها را هم هنوز کسی از نزدیک ندیده است. اما اتفاق جالب روزهاي اخیر درباره حمل و نقل عمومی تهران
مربوط به نامه اخیر شهردار تهران خطاب به رییس دفتر رهبر معظم انقلاب و استمداد براي تخصیص اعتبار و خرید اتوبوس براي
پایتخت از محل صندوق توسعه ملی است. این نامه که در نسخه هاي جداگانه براي رییس سازمان برنامه و بودجه و دبیر شوراي عالی

 
هماهنگی و امور اقتصادي ارسال شده است یکی از نکات عجیب در شیوه اداره تهران در سال هاي اخیر است. 

آقاي پیروز حناچی در این نامه به موضوع تأمین منابع مالی خرید هزار دستگاه اتوبوس و 210 دستگاه واگن مترو از محل بازگشت
منابع صندوق توسعه ملی اشاره کرده است. حناچی در متن این نامه نوشته است: سامانه هاي مترو و اتوبوسرانی که وظیفه بخش قابل
توجهی از جابه جایی هاي روزانه در کلانشهر تهران را برعهده دارند با کمبودها و چالش هاي قابل ملاحظه اي روبه رو هستند به
نحوي که در حال حاضربیش از 70 درصد ناوگان اتوبوسرانی شهر تهران فرسوده بوده و در سامانه مترو نیز بیش از 50 درصد قطارها
از مرز تعمیرات اساسی عبور کردند و این درحالی است که شهر تهران با کمبود حدود 3 هزار دستگاه اتوبوس و 1500 دستگاه واگن
مترو نیز مواجه است. شهردار تهران در بخش دیگري از این نامه نوشته است: این مهم در شرایط کنونی با توجه به شیوع ویروس
کرونا و الزامات ناشی از مصوبات ستاد ملی مدیریت بیماري کرونا مبتنی بر رعایت فاصله گذاري اجتماعی بیش از پیش نمود یافته و
عدم نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی تبعات اجتماعی و امنیتی بسیار خطرناکی را در شرایط اقتصادي کنونی به دنبال خواهد

 
داشت. 

شهرداري تهران به منظور رفع بخش از معضلات مطروحه در نظر دارد نسبت به خرید هزار دستگاه اتوبوس به مبلغ 30 هزار میلیارد
ریال و 210 دستگاه واگن مترو به مبلغ 50هزار میلیارد ریال اقدام کند لذا با توجه به محدودیت هاي مضاعف مالی ناشی از شیوع
بیماري کرونا و عدم امکان تأمین منابع از سوي شهرداري خواهشمند است دستور فرمایید نسبت به اخذ مجوز استفاده از بازگشت از
منابع صندوق توسعه ملی براي تأمین مالی خرید اتوبوس ها و واگن هاي مذکور به مبلغ 80 هزار میلیارد ریال آن اقدام لازم معمول

 
نمایند. 

 
مسوول پرداخت پول کیست؟ 

شهردار تهران در شرایطی به دفتر رهبر انقلاب نامه نوشته و درخواست پول براي خرید اتوبوس و واگن کرده است که گویا از قانون
خبر ندارد. بر اساس قوانین جامع حمل و نقل عمومی دولت موظف است سالانه 4 هزار میلیارد تومان براي خرید اتوبوس ناوگان حمل
و نقل عمومی درون شهري و 6 هزار میلیارد تومان براي تجهیز ناوگان اتوبوسرانی برون شهري به شهرداري ها بپردازد. (البته این
قانون چند سال قبل و پیش از نوسانات فعلی اقتصادي و چند برابر شدن قیمت دلار در دولت دوازدهم تصویب شده است) همچنین

 
شهرداري ها از محل یارانه بلیت مترو و اتوبوس باید اعتباراتی را از دولت دریافت کنند. 

غیر از این از محل اخذ جرائم راهنمایی و رانندگی نیز سهم شهرداري ها باید به طور تمام و کمال پرداخت شود که دولت هیچ کدام
از این موارد را یا انجام نمی دهد یا بسیار ناقص به سرانجام می رساند. اما از همه این موارد مهم تر خسارتی است که آلودگی هوا و نیز
گسترش شیوع کرونا به ساختار درمانی کشور وارد می کند و دولت مجبور به هزینه کرد درمان و تجهیزات در این بخش هاست. این
در حالی است که سازمان برنامه و بودجه، وزارت نفت و وزارت صنایع که زیر مجموعه دولت هستند با یک حساب سرانگشتی می



توانند مقدار صرفه جویی ناشی از مصرف سوخت خودروهاي شخصی که با توسعه حمل و نقل عمومی به دست می آید و نیز کاهش
هزینه هاي درمان بیماران ناشی از آلودگی هوا را محاسبه کرده و همان را به حساب شهرداري هاي کشور واریز کنند تا شهرداران

 
براي دریافت اعتبار و بودجه مورد نظر خود به اشتباه براي دفتر رهبر معظم انقلاب نامه ننویسند. 

همچنین دولت می تواند براي پرداخت بدهی خود به شهرداري هاي کشور از خودروسازان داخلی که زیرمجموعه دولت هستند
درخواست طراحی، ساخت و تحویل اتوبوس به شهرداري هاي کشور را داشته باشد که با این اقدام هم چرخ صنایع خودروسازي کشور

 
بهتر خواهد چرخید و اشتغال جریان خواهد داشت و هم بار بدهی دولت به شهرداري ها سبک تر خواهد شد. 

 
منبع: روزنامه صبح نو 

انتهاي پیام/



سینماي ایران جزء نجیب ترین و با اخلاق ترین سینماهاي جهان است

منبع: شبستانشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/06/22

سیدمصطفی حسینی، مدیرعامل موسسه «بهمن سبز» در یادداشتی ضمن تبریک روز ملی سینما نکاتی را درباره شرایط این
روزهاي سینماي ایران مطرح کرد.

سیدمصطفی حسینی، مدیرعامل موسسه «بهمن سبز» در یادداشتی ضمن تبریک روز ملی سینما نکاتی را درباره شرایط این

 
روزهاي سینماي ایران مطرح کرد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از پایگاه خبري حوزه
هنري، سیدمصطفی حسینی مدیرعامل موسسه «بهمن سبز» به

 
مناسبت روز ملی سینما ماه یادداشتی منتشر کرد. 

 
در متن این یادداشت آمده است: 

«حالا دیگر چندین ماه است ظهور ویروس خبیث کرونا نفس
کشیدن را براي صنعت سینماي ایران سخت کرده و دل دست

اندرکاران این هنر صنعت را آزرده است. صنعت سینماي ایران شکننده بود، امروز شکننده تر شد. مهجور بود، امروز مهجورتر شد و
تنها بود، امروز تنهاتر شد. امام علی علیه السلام می فرمایید: شخصیت انسان ها در شدائد دهر نمایان می شود. آري در دوران تلخ
کرونایی، سینماي ایران فرصتی یافت تا دوستان و دشمنان خود را بهتر و عمیق تر بشناسد. دشمنان دوست نمایی که در دوران
خوشی و ملایمات در دل سینماي این مرز و بوم خزیدند، چرخیدند، سماع کردند و در دوران ناخوشی ها و ناملایمات گریختند، دور

 
شدند و سرهایشان را در برف فرو بردند. 

امسال نیز روز سینما از راه رسید اما چه رسیدنی!؟ گرد و غبار تندبادهاي حوادث یک سال اخیر بر دامن این هنر اجتماعی نشست و
در کمتر از یک سال چهره آن را در هم کشید. نه مگر اینکه در سالیان متمادي سینماي محجوب این سرزمین در خدمت مردمان

 
شریف خود بوده و در لحظات غم و شادي با این مردم گریسته و با این مردم خندیده است؟! 

سینماي ایران جزء نجیب ترین و بااخلاق ترین سینماهاي جهان شناخته شده و پرداختن به هنر فاخر و ارزش هاي انسانی را سرلوحه
خود قرار داده است. با افتخار از رشادت هاي اقوام این دیار سخن گفته و از غم و حزن ساکنین این سرزمین به آرامی گریسته است.
حال در 120 سالگی این سینما و در روزهایی که بیش از همیشه تنهاست، وقت آن رسیده است هم مردم هنردوست و هنرپرور این
دیار و هم متولیان امر و مدعیان حامی فرهنگ و هنر، آستین همت خود را بالا زده و دست یاري بر زانوي هواداري و هواخواهی خود

 
گذاشته، با حمایت هاي اساسی و اصولی، کمر خمیده این هنر تاثیرگذار را از شکستن نجات دهند. 

فراموش نکنیم سینماي ایران علاوه بر تاثیرات معنوي که بر سینماي منطقه و جهان گذاشته براي جمع کثیري از جمعیت این مرز و



بوم اشتغال فراهم کرده است که متاسفانه اکنون در بلاتکلیفی نگران کننده اي به سر می برند. بخش اعظمی از این فعالان، داراي
زندگی متمولانه اي نیستند و در جریان حیاتِ سینما زندگی شان معنا پیدا می کند و با توقف فعالیت سینما، زندگی آنان نیز دچار
توقف و فروپاشی خواهد شد. بسیاري از عوامل تولید و اکران فیلم، امیدشان به فعالیت سینماست و در صورت رونق نگرفتن

 
سینماهاي کشور، زندگی آنان نیز از رونق می افتد. 

امسال در حالی روز سینما را جشن می گیریم که صداي دلسوزان و دردمندان این عرصه در جهت احیا و یاري طلبیدن بارها و بارها
بلند شده است اما کسی آن صداهاي به حق را نشنید. اکنون چشم امید بسیاري از دست اندرکاران سینماي ایران از عوامل تولید فیلم
تا اکران و دیگر صنوف وابسته، به حمایت هاي متولیان این امر دوخته شده است، تا بار دیگر به موجب تصمیمات بجا و کمک هاي

 
مادي و معنوي وزارتخانه، نهادها و سازمان هاي ذیربط خون تازه اي در رگ هاي این هنر- صنعت جاري شود. 

 
امیدواریم و آرزومندیم تا گرد غم از دامن سینماي ایران زدوده شده و نسیم شادمانی بر چهره افسرده اش بوزد. 

با همه تلخی هاي موجود و نگرانی هاي ایجاد شده به عنوان عضو کوچکی از خانواده بزرگ سینماي ایران وظیفه خود می دانم روز
ملی سینما را ابتدا به مردم شریف این سرزمین که بدون حضور آنان سینما مفهوم خود را از دست خواهد داد و سپس به همه دست

اندرکاران این عرصه تبریک گویم. به امید روزهاي پر رونق براي سینماي ایران. آمین»



همایش ملی «علل و پیامدهاي فقر فرهنگی و فرهنگ فقر در سیره حضرت علی

(ع)»

منبع: شبستانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/06/22

همایش ملی «علل و پیامدهاي فقر فرهنگی و فرهنگ فقر در سیره حضرت علی (ع)» با محورهاي متنوع، اسفندماه سال
جاري برگزار می شود.

همایش ملی «علل و پیامدهاي فقر فرهنگی و فرهنگ فقر در سیره حضرت علی (ع)» با محورهاي متنوع، اسفندماه سال جاري

 
برگزار می شود. 

 
 

به گزارش خبرنگار گروه اندیشه خبرگزاري شبستان، همایش ملی «علل و پیامدهاي فقر فرهنگی و فرهنگ فقر در سیره حضرت علی

 
(ع)» (نمایه شده در ISC) به همت نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه هاي استان مرکزي برگزار می شود 

 
بنابر این گزارش، محورهاي این همایش عبارتند از: 

علل و زمینه هاي فرهنگ فقر شامل : علل و زمینه هاي تأثیر فرهنگ فقر در جامعه، زمین هاي تأثیر فرهنگ فقر بر فقر اقتصادي،

 
بسترهاي فقر فرهنگی در جامعه و فقر آموزشی و تأثر آن بر فرهنگ فقر و چرایی پیدایش آن در جامعه. 

راهکارهاي کاهش فرهنگ فقر در جامعه با زیرشاخه هاي: برقراري عدالت نسبی در بین شهروندان، حاکمیت قانون و توزیع مناسب
منابع، آموزش صحیح به افراد در جهت رفع فقر، بصیرت و آگاهی در راستاي ریشه کنی فقر، بسترسازي اشتغال مناسب و رفع فقر در

 
جامعه، تشکیل و سالم سازي خانواده ها در راستاي فقرزدایی در جامعه و سایر موضوعات مرتبط. 

پیامدها و آسیب هاي فقر در جامعه شامل: اختلاف شدید طبقاتی و پیامدهاي آن، تبعیض و بی عدالتی و آسیب هاي آن، فساد و بی

 
اخلاقی و ارتباط آن با فقر، تزلزل خانواده در بستر فقر و رابطه فحشا و فقر در جامعه 

 
مهلت ارسال متن کامل مقالات: 16 بهمن 1399 و زمان برگزاري همایش: 6 اسفند 1399 در نظر گرفته شده است. 



ریاست این همایش با آیت االله قربانعلی دري نجف آبادي، نماینده ولی فقیه و امام جمعه استان مرکزي، دبیري علمی آن با حجت

 
الاسلام و المسلمین محمود قیوم زاده و دبیر اجرایی آن با حجت الاسلام و المسلمین مهدي ایمانی مقدم است. 

، isc معتبر وزارت علوم، تحقیقات و فناوري (بعد از تایید هیات داوران)، ارائه گواهینامه حضور ISI امکان چاپ مقالات در مجلات
دریافت گواهی نامه هاي داراي هولوگرام و صدور گواهینامه پذیرش مقالات به دو زبان فارسی و انگلیسی به تعداد نویسندگان هر

 
مقاله ازجمله مزایاي شرکت در این همایش است. 

سایت همایش espconf.uast.ac.ir، تلفن تماس دبیرخانه: 086-32761008 و نشانی دبیرخانه: اراك، میدان شریعتی، بلوار
میرزاي شیرازي، روبروي دانشگاه اراك، ساختمان پروفسور حسابی، طبقه دوم- نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه هاي

 
استان مرکزي است. 



روزانه کمتر از 100 تُن شیر در خراسان شمالی فرآوري می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/06/22

نماینده مردم شیروان در مجلس شوراي اسلامی گفت: روزانه 400 تُن شیر در خراسان شمالی تولید می شود که کم تر از
100 تُن در استان فرآوري و مابقی به صورت خام خارج می شود.

نماینده مردم شیروان در مجلس شوراي اسلامی گفت: روزانه 400 تُن شیر در خراسان شمالی تولید می شود که کم تر از 100

 
تُن در استان فرآوري و مابقی به صورت خام خارج می شود. 

«علی جدي» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در
شیروان اظهار داشت: با توجه به گرانی نهاده ها و مشکلات
دامداران تواید روزانه 400 تُن شیر خوب است ولی کم تر از 100

 
تُن در استان فرآوري و مابقی خام خارج می شود. 

نماینده مردم شیروان در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد:
مجموعه سرمایه گذاران کاله را متقاعد کردیم که در استان ورود
پیدا کنند چرا که این شرکت روزانه دو هزار تُن شیر در کشور

 
فرآوري می کند. 

جدي عنوان کرد: 90 درصد کار دامداران به غیر از تولید براي خوراك و فروش است که اگر شرکتی براي سرمایه گذاري باشد آنان

 
هم سود خواهند کرد. 

وي خاطرنشان کرد: در صورت حضور و سرمایه گذاري کاله در شیروان، پس از شستا (شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی) و
موسسه مالی اعتباري ملل این سومین سرمایه گذاري شرکت هاي بزرگ کشور در شیروان طی یکی دو سال اخیر بوده است که
تاکنون ایجاد پنجره واحد سرمایه گذاري و جلسات هفتگی مدیران و پاسخ دهی سریع به استعلام ها و تسهیل و رفع موانع موجود

 
براي سرمایه گذاري از مهم ترین اقدامات براي جذب و ایجاد رغبت براي سرمایه گذاري در شهرستان بوده است. 

جدي تصریح کرد: در وضعیت کنونی اقتصادي کشور و کمبود اعتبارات دولتی، مطمئنا جذب سرمایه گذارِ توانمندِ بخش خصوصی با

 
تکیه بر ظرفیت هاي منطقه، بهترین راه رونق تولید و ایجاد اشتغال در شهرستان است. 

نماینده مردم شیروان در مجلس شوراي اسلامی گفت: در حال حاضر پروژه گاوداري 10 هزار راسی با سرمایه گذاري شستا و گلخانه
100 هکتاري با سرمایه گذاري هولدینگ ملل در حال اجرا و بناست کلنگ مجتمع گردشگري بیگان نیز امسال با سرمایه گذاري ملل

 
به زمین زده شود. 



 
شهرستان شیروان 550 هزار راس دام سبک و سنگین دارد و 40 درصد عشایر استان در شیروان هستند. 

شیروان به عنوان دومین شهر پرجمعیت خراسان شمالی در 60 کیلومتري شرق بجنورد قرار دارد.



اعمال اضافات شایستگی جانبازان و شهدا در سیستم جامع

منبع: نبض نفتشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/06/22

اضافات شایستگی جانبازان حالت اشتغال و شهدا در سیستم جامع اعمال شد و شهریورماه پرداخت می شود.

 
اضافات شایستگی جانبازان حالت اشتغال و شهدا در سیستم جامع اعمال شد و شهریورماه پرداخت می شود. 

به گزارش نبض نفت به نقل از معاونت توسعه مدیریت و سرمایه
انسانی، علیرضا ترابی، مدیرکل تدوین و هماهنگی مقررات اداري
و استخدامی وزارت نفت با اعلام این خبر گفت: اضافات
شایستگی جانبازان حالت اشتغال و شهدا در سیستم جامع
نیروي انسانی صنعت نفت اعمال شده و اطلاعات مرتبط با این

 
اضافات، براي جانبازان معزز و خانواده شهدا قابل مشاهده است. 

وي افزود: اضافات یادشده در حقوق شهریورماه، لحاظ و پرداخت
می شود.



نشست بررسی مشکلات عمومی شهرستان پردیس برگزار شد

منبع: استانداري تهرانشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/06/22

چهارمین جلسه بررسی مشکلات و مسائل عمومی مطرح شده توسط مردم در شهرستان پردیس به ریاست توکل لطفی
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار شهرستان و در محل سالن جلسات فرمانداري پردیس برگزار شد.

 
 

 
نشست بررسی مشکلات عمومی شهرستان پردیس برگزار شد 

چهارمین جلسه بررسی مشکلات و مسائل عمومی مطرح شده توسط مردم در شهرستان پردیس به ریاست توکل لطفی معاون

 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرماندار شهرستان و در محل سالن جلسات فرمانداري پردیس برگزار شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري پردیس، معاون فرماندار در ابتداي این نشست که با حضور روسا و نمایندگانی از ادارات فعال
در حوزه اقتصادي، اشتغال، کشاورزي، مسکن مهر و ادارات خدمات رسان برگزار شد بر اجراي مصوبات پیشین و پیگیري مسائل و

 
مشکلات مردمی براي پاسخگویی مسئولین ادارات تاکید کرد. 

لطفی افزود: برگزاري این جلسه به منظور بررسی و اتخاذ راهکارهاي عملیاتی یا جمع بندي و ارائه گزارش به ادارات بالادستی براي
رفع مشکلاتی است که شهروندان شهرستان با آن روبرو هستند و از راه هاي مختلفی مانند ملاقات هاي حضوري، فضاي مجازي،

 
بررسی درخواست هاي کتبی و یا نظرات کارشناسی روساي ادارات در مورد مشکلات حوزه کاري، به دست آمده است. 

در این جلسه پیرامون کمبود نهاده هاي دامی، عدم وجود اداره تامین اجتماعی، فعالیت شبانه ماشین آلات ساختمانی، مشکلات اسناد
مالکیت و وجود زمین هاي قولنامه اي، مزاحمت هاي ایجاد شده توسط دست فروشان، عدم وجود پارکینگ و مشکلات عدم ارائه

 
خدمات توسط ادارات مربوطه گزارش هایی ارائه شد و حاضران به تبادل نظر و ارائه راهکار پرداختند. 

 
 





نگاهی به وضعیت سپرده هاي ریالی صندوق توسعه ملی

منبع: ایفناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/06/22

 
پایگاه خبري فولاد ایران - 

�� در حالی قرار است از ابتداي هفته آینده بخشی از منابع صندوق توسعه ملی وارد بازار سرمایه شود که احتمالا حدود 10 هزار

 
میلیارد تومان و از محل حساب هاي ریالی صندوق در بانک ها خواهد بود. 

جریان منابع ریالی صندوق توسعه ملی که هر ساله بخشی از درآمد نفت به آن واریز می شود، از منابع آن به ورت ریالی و ارزي به
صورت تسهیلات در اختیار متقاضیان مشمول قرار می گیرد. این در حالی است که از ابتدا بخشی از منابع براساس تکالیف قانونی به
صورت تسهیلات ریالی اختصاص پیدا می کرد که طبق قوانین بودجه سنواتی تا انتهاي سال 1393 از طریق انعقاد قرارداد عاملیت
ریالی با بانک هاي عامل پرداخت شد. اما از ابتداي سال 1394 و در اجراي حکم ماده (52)قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم
بخشی از مقررات مالی دولت (2) صندوق نسبت به سپرده گذاري ریالی در بانک هاي دولتی و خصوصی جهت اعطاي تسهیلات ریالی

 
به طرح هاي اقتصادي موضوع این حکم اقدام کرد. 

گزارش صندوق توسعه ملی از این حکایت دارد در سال هاي 1390 تا 1393 از محل قراردادهاي عاملیت ریالی که براساس نظام نامه
ضوابط و شرایط اعطاي تسهیلات ریالی به متقاضیان از محل صندوق توسعه ملی پرداخت شده است، حدود 11 هزار و 800 میلیارد
به طرح ها و پروژه هاي معرفی شده از طرف بانک هاي عامل اختصاص و به حساب آنها واریز شده است که تا پایان خردادماه سال
گذشته 9600 میلیارد تومان بابت اصل تسهیلات دریافتی به صندوق بازدریافت شده و 2100 میلیارد تومان نزد بانک ها به عنوان

 
اصل تسهیلات جاري باقی مانده است . 

همچنین از ابتداي سال 1394 در اجراي حکم قانونی نسبت به سپرده گذاري در بانک هاي دولتی و خصوصی جهت تسهیلات ریالی
اقدام کرده که میزان اعتبار مصوب شده بابت سپرده گذاري در راستاي اجراي این قانون در بانک هاي دولتی و خصوصی در سه ماه
اول پارسال در مجموع 400 میلیارد تومان به متقاضیان اختصاص یافته که با احتساب مبالغ اختصاص یافته قبلی سرجمع منابع
تخصیص یافته به متقاضیان از ابتداي سال 1394 تا پایان خردادماه سال گذشته به حدود 20 هزار میلیارد تومان می رسد که قسمتی
از اصل این تسهیلات به صورت کامل به صندوق بازپرداخت شده و قسمتی دیگر به عنوان تسهیلات جاري در اختیار متقاضیان قرار

 
دارد. 

طبق گزارش صندوق توسعه ملی میزان کل سپرده گذاري ریالی انجام شده توسط صندوق توسعه ملی در بانک هاي دولتی و
خصوصی از ابتداي سال 1394 تا انتهاي خردادماه سال 1398 در اجراي قوانین مربوط به ماده 52 قانون الحاق برخی مواد به قانون
تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت (2)، بند الف تبصره 18 قانون بودجه و قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق
روستایی و عشایري معادل 40 هزار میلیارد تومان است که در تاریخ 31 خردادماه سال گذشته مانده اصل این سپرده ها نزد بانک ها

 
مبلغی حدود 27 هزار میلیارد تومان بوده است. 



به مجمع فعالان اقتصادي بپیوندید



پاي درددل هاي هنرمند تئاتري که تولیدکننده ماسک شد/کرونا هنوز تمام

نشده است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/06/22

 به گزارش خبرنگار تئاتر خبرگزاري فارس، بیش از هفت
ماه از شیوع ویروس کرونا در کشور ما می گذرد ، از تعطیلی فعالیت هاي فرهنگی و هنري ، از سینما و تئاتر و اعتراض و بیخیالی یک

 
عده تا فعالیت هاي هنري و غیر هنري ، تولیدي یک عده دیگر از هنرمندان که شاهد آن در این ایام بودیم. 

یکی از این هنرمندان که در این ایام مدام به فعالیت پرداخت ، از هنرمندان تئاتر کشورمان که شش ماه است در تالار حافظ به تولید
ماسک به نیروهاي داوطلب به صورت رایگان می پرداخت، حمید شریف زاده است نامی که این روزها در رسانه ها بدان برخورده ایم،
هنرمند سینما، تئاتر و تلویزیون که حال مدت بیش از یک ماهی هم هست که کارگاه دیگري را در محله شوش تهران براي کارآفرینی

 
و به منظور تولید ماسک و درآمدزایی براي زنان سرپرست خانوار و مردان بدون شغل راه انداخته است. 

فعالیت شریف زاده در تالار حافظ نشان داد که او می تواند با مقاومت و بدون خستگی این مسیر را طی کند اما حال شاهد هستیم که
برخی دردسرهاي تولید تا توزیع او را نیز دچار چالش هایی کرده است ، هر چند چالش در تمامی مشاغل صفر تا صد دیده می شود
اما حال او با برخی مشکلات دیگر از بدهی هاي مالی تا پرداخت حقوق و مبالغ تهیه تا توزیع ماسک روبه رو شده که پاي درددل هاي

 
او می نشینیم:  

 
 



 
  

آقاي شریف زاده بیش از یک ماه است که فعالیت کارآفرینی در محله شوش را آغاز کردیدم و کارگاهی در اختیار گرفته و به تلاش در

 
این عرصه تولید ماسک مشغول هستید، درباره روند فعالیت هایتان برایمان بگویید این روزها کار تولید چطور پیش می رود؟ 

اتفاقات عجیبی این روزها در کار تولید برایمان می افتد که هر چه جلوتر می رویم ، عجایبش بیشتر نیز می شود، جالب اینجاست که
ما این کارگاه را در شوش راه انداختیم که یک عده نانی سر سفره خانواده هایشان ببرند و سرمایه پولی داشته باشند با کار کردن در
این کارگاه ها، یک نوع اشل خیلی کوچک کارآفرینی در این محله صورت دادیم اما واقعا همه زندگی مان را این روزها در حال فروش

 
هستیم که باورکردنی هم نیست. 

ما انتظار حمایت بیشتري در سیستم تولید و توزیع تولید ماسک به ویژه در این ایام کرونایی داشتیم یعنی اگر سیستم تولید نیاز به

 
حمایت دارد، توزیع ما بیشتر حمایت می خواست چون بازار هدف مشخص بود . 

 
 

 
  

 
لطفا برایمان شفاف تر توضیح دهید که در این روند تولید تا توزیع ماسک چه اتفاقاتی در حال رخ دادن است؟ 

ببینید اتفاقی که برایمان این روزها افتاده این است که یک سري پارچه هاي ارزان که مورد تأیید وزارت بهداشت هم نیست در بازار
به قیمت هاي خیلی پایین قرار گرفته است ، در واقع اصلا با کیفیت پارچه ها کار ندارم اما این پارچه ها اصلا در لیست تأیید شده
وزارت بهداشت نیست ننتها خیلی راحت توزیع و دست به دست می شود و خیلی ها هم آنها را تهیه و با قیمت هاي بالاتري در اختیار

 
مردم قرار می دهند. 

همین شب گذشته یک نفر با من تماس گرفت و گفت سه لایه از این پارچه که خیلی ارزان است را بزنیم و در بازار ماسک ها را توزیع

 
کنیم، من هم تایید کردم که ارزان می شود اما انتهایش که می دانیم این کار درست نیست! 

 
الان در کارگاه محله شوش فقط به تولید ماسک می پردازید؟ 



بله، الان  کارگاه محله شوش ما هم براي تولید ماسک است اتفاقی که افتاده این است که ما این روزها زیر قیمت مصوب ماسک ها را
توزیع می کنیم یعنی به قیمت دانه اي 1100 تومان که خیلی پایین است و این از عجایب است که یک عده می گویند ما پایین تر

 
تولید می کنیم، در حالیکه سود 50 یا 100 تک تومنی تولید اصلا گردشی نخواهد داشت. 

این روزها خیلی ها در زیرزمین هاي منازلشان دستگاه تهیه کرده و دست به تولید زده اند، عین یک زمانی که فقط سالن هاي تئاتر
تالار وحدت، تئاتر شهر، حوزه هنري، تالار هنر و مولوي بود یک مرتبه دیدیم همه زیرزمین هاي منزلشان را تئاتر کردند و بعد متوجه
شدیم یک تعداد زیاد سالن تئاتر حتی در آپارتمان ها داریم و همین ها باعث شد کیفیت کارها پایین بیایند و دیگر همه می گفتند
که ما تئاتري شدیم و طرف در منزلش تئاتر اجرا می کرد. الان این موضوع هم شبیه تئاتر ما شده است که همه دستگاه خریدند،
پارچه می گیرند و بدون نظارت پارچه غیر استاندارد تولید و زیرقیمت پخش می کنند اینها سود می کنند و شرایطشان با مایی که

 
تعداد زیادي آدم را آوردیم که نانی در بیاورند، صرفه ندارد. 

 
 

 
  

 
وضعیت سیستم توزیع به چه صورت است شما خودتان با چه کسانی مراوده توزیع دارید؟ 

ما زمانی که ماسک روزانه را هر تعداد مثل 50 یا 100 هزار تا تولید می کنیم، به جاهاي مختلفی توزیع می کنیم انقدر این روزها
فشار زیاد است که گاهی تصمیم میگیرم کار را واگذار کنم و بروم . زمانی که ما سیستم تولید با مجوزمان در یک مکان مشخص

 
است، چرا نباید سیستم توزیع مشخصی هم داشته باشیم؟ 

گاهی پیش می آید که با یک مسئول بخشی از یک ارگانی صحبت می کنم و او هم می گوید که ماسک شما خیلی ارزان است و
تصمیم می گیرند که از ما ماسک بگیرند. اما بعد از چند روز می بینیم که دیگر از او هیچ خبري نمی شود و این برایمان خیلی عجیب

 
و غریب است. 

من حرفم این است که هر کس فکر میکند قیمت پایین تر می تواند ماسک تولید کند، خب بسم االله این کار را بکند اما باید کیفیت را
هم در نظر بگیرد ما مجوز کار با کیفیت گرفته ایم  و می بایست اینطور کار کنیم و همینطور می گوییم هر کس می خواهد کار
خیري بکند، بیاید و کارگاه ما را ببینید و بعد با قیمت مناسب تري ماسک هاي ما را بخرد ، ولی بهرحال موضوع این است که سیستم

 
واسطه گري اجازه خیلی کارها را نمی دهد و مشکلاتی ایجاد می کند. 



 
 

 
  

من حس می کنم چون ما مکان و تکلیف و گروه مردمی و کارمان مشخص است، واسطه گر از ما ماسک تهیه نمی کند، چرا باید از

 
من دانه اي 2 هزار تومان ماسک تهیه کند در حالیکه می تواند از افراد ناشناس کمتر بخرد؟ 

 
الان در کارگاه محله شوش چند نفر مشغول فعالیت و کار هستند؟ 

الان حدود 80 نفر در کارگاه محله شوش ما فعال به کار هستند و اینها همه هر ماه حقوق می خواهند. هر ماه بین بیست تا سی
میلیون تومان حقوقشان می شود و این حداقل حقوق است و من نمی توانم به آنها بگویم که ما در بازي یک عده قرار گرفته ایم و

 
دچار مشکل هستیم، من باید حقوق آنها را هر طور شده پرداخت کنم . 

 
گاهی پیش می آید که لزوما حقوقشان هم از این تولید در نمی آید حال نمی خواهم خیلی وارد یک سري مباحث بشوم. 

 
چرا این کار را با همه این چالش ها ادامه می دهید؟ 

من هر جایی که یک توقفی در کارم رخ داده به لطف خدا راه عجیب و همواري را خدا به من نشان داده است اما واقعا ولی و اما دارد .
من هیچ وقت وارد داستان هاي بیزینسی و پولی تا به الان نشده بودم  و روحیاتم خیلی هم با این مسائل تا به حال سازگار نبوده است
همیشه طوري در کار هنري هم کار کردم زمان قرارداد اگر مبلغی هم کم بوده هیچوقت این روحیه را نداشتم که بگویم مثلا این مبلغ
کم است یا مثلا بیشتر یا کمتر بشود مدل من این شکلی نیست و الان در این بازي روانم به هم ریخته است و روحیه ام آزار دیده و

 
واقعا در این چند ماه مو سفید کرده ام. 

یکی از رفقاي دستیارم روز گذشته پیش من آمده بودم و طرحی داشت که می خواهد تولید کند و از من خواست که آن را بازي کنم،

 
من هم گفتم فعلا تعریف نکن ، چون الان من در فکر بدهی هایم هستم و خیلی روحیه هنري ندارم و اصلا گوش ندادم . 

 
این روزها به جز شوش، تالار حافظ هم فعال است؟ 

بله الان این روزها علاوه بر محله شوش هنوز در کارگاه حافظ هم فعال هستیم البته کارگاه حافظ چرخ خیاطی هایش را ما از مد و
لباس بنیاد رودکی گرفته بودیم که مد و لباس مثل اینکه براي جشنواره چرخ هایش را لازم دارد و احتمال دارد که یک ده روز

 
دیگري حافظ کارش به پایان برسد و ما هم متمرکز در همین محله شوش خواهیم بود. 



خدا به همه سرمایه گذاران و تولید کننده ها در کشورمان صبر بدهد که در شرایط نامساعد اقتصادي مقاومت داشته باشند اما واقعا

 
درك می کنم که یک شبه چه اتفاقاتی ممکن است براي تولید کننده ها رخ بدهد. 

من چند روز پیش در یک برنامه اي رفتم که البته توفیق اجباري بود گپی زدیم و من مطرح کردم که این روزها ما نیاز به کمک
کننده هاي بیشتري در کار تولید داریم نباید هجمه و چوب لاي چرخ گذاشتن داشته باشیم تا آدم ها از کارشان پشیمان شوند. من
این روزها دیگر خیلی خودم را نمی بینم اگر هم بخواهم کار را تعطیل کنم این افرادي که از ما حقوق دو تا سه میلیونی می گیرند،

 
تکلیفشان چه می شود؟ 

 
هیچ یک از دوستان در این مدت دست همراهی نداده اند؟ 

این روزها رفاقت با نفع مالی شاید ترکیب شده است قدیم ها اینطور نبود آدم ها الان دنبال این هستند تا ببیند چه کاري برایشان
بیشتر سود دارد، اگر من به دنبال سود خودم بودم پارچه هایی که از بازار برایم آمد ، دو میلیارد پول بود و می توانستم بفروشم و سود
خودم را بکنم و بروم، اما من با همان پارچه ها کار کردم و ماسک به بازار دادم ، هنوز هم میلیون ها تومن بدهی دارم و ماهی کلی
حقوق هم می دهم و همچنان هم جلو می روم و دنبال یک اتفاق خوب هستم اگر من هم بخواهم رها کنم و بروم فرمول همه چیز

 
غلط می شود. 

خیلی چیزها در این مدت دیدم که نباید به چشم هایم هم اعتماد کنم. یعنی خودم هم می خواهم حرفی بزنم باز سکوت می کنم و
می گویم باید حرف ها در دلم بماند این روزها ما اگر کسی را پیدا کنیم که نفعی برایش نداشتیم اما کنارمان ماند، میتوانیم بگوییم او
رفیق و همراه و شریک است. براي سوالی هم که کردید باید پاسخ دهم که این بسم االله را خودم گفتم و پاي حرفم ایستادم الان یک

 
ماه ونیم است که کارگاه ما راه افتاده و اگر قرار بود کسی از ما حمایت کند ، کرده بود. 

الان یک ارگانی فضایی در اختیار ما قرار داده اما کار ما خیلی وسیع تر می بایست مورد حمایت قرار بگیرد نه اینکه من درگیر این
باشم که حال واقعا چه کنم. واقعا یک سري افرادي که در این کارگاه کار می کنند به من می گویند که فقط ناهار و شام بخورند دیگر
چیزي نمی خواهند، حال دنیاي این فرد را با دنیاي فردي که دنبال سود میلیاردي از پارچه و کارگاه است چقدر فرق دارد که دنبال
تغییر خانه و زندگی و ماشینش است؟ بهرحال در این شرایط اگر کنار هم کار کنیم حتی اگر طمع هم داشته باشیم، خوب است که

 
کار هم بکنیم. 

عده اي را سراغ داشتم این مدت فقط پول مواد اولیه ما را می خواستند از ماسک ها تأمین کنند و دیگر به دنبال پرداخت پول

 
کارکنان و خرید پارچه هاي بعدي نبودند. 

 
نکته پایانی؟ 

خیلی ها این روزها می گویند کرونا تمام شد کار را رها کن، اما من مدلم اینطور است که یک کاري را شروع می کنم تا تمام نکنم
حالم خوب نمی شود، واقعا هم کرونا هنوز تمام نشده است و من براساس شخصیت مقاومی که دارم، ایستاده ام واقعا خدا به همه

 
سلامتی و صبر بدهد به ما هم کمک کند تا بتوانیم ادامه دهیم. 

 
خدا به شما و رفقایتان قوت بدهد. 



انتهاي پیام/



آشنایی با عبدالجلال ایري آخرین منتخب مردم گلستان در مجلس یازدهم

منبع: ایرناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/06/22

گرگان - ایرنا - ترکیب هفت نفره نمایندگان مردم گلستان در مجلس شوراي اسلامی با برگزاري انتخابات روز گذشته در
حوزه غرب این استان شمالی و راي مردم شهرستانهاي بندرگز، گمیشان، کردکوي و ترکمن به عبدالجلال ایري تکمیل شد.

گرگان - ایرنا - ترکیب هفت نفره نمایندگان مردم گلستان
در مجلس شوراي اسلامی با برگزاري انتخابات روز گذشته
در حوزه غرب این استان شمالی و راي مردم شهرستانهاي
بندرگز، گمیشان، کردکوي و ترکمن به عبدالجلال ایري

 
تکمیل شد. 

ایري که 31 هزار و 615 راي از مجموع 58 هزار و 930
راي ماخوذه را کسب کرد در صورت تایید صحت انتخابات
از سوي شوراي نگهبان و صدور اعتبارنامه با راي نمایندگان
ملت، هفتمین نماینده مردم گلستان در مجلس شوراي

 
اسلامی خواهد بود. 

عبدالجلال ایري از قوم ترکمن و متولد اول مرداد 1348 در روستاي پنج پیکر از توابع شهرستان بندرترکمن دانش آموخته شهرسازي
از دانشکده معماري و شهرسازي دانشگاه شهید بهشتی تهران در مقطع کارشناسی ارشد و دانشجوي دکتراي برنامه ریزي شهري در

 
دانشگاه خوارزمی تهران است. 

بر اساس اطلاعات درج شده در صفحه شخصی ایري، منتخب مردم غرب گلستان در مجلس حدود بیست سال در پروژه هاي فنی و

 
مهندسی حوزه شهرسازي استان فعال بوده و در این زمینه سمت هاي مختلفی را در سازمان نظام مهندسی هم بر عهده داشته است. 

مطابق همین اطلاعات؛ ایري همچنین سابقه فعالیت بعنوان مشاور در وزارت خانه ها و نهادهاي راه و شهرسازي، جهاد کشاورزي،

 
بنیاد مسکن و شهرداري تهران را داشته و مدرس دانشگاه است. 

وي پیش از این 2 بار دیگر در انتخابات مجلس شوراي اسلامی حوزه انتخابیه غرب استان گلستان شرکت کرد اما به توفیقی دست

 
نیافت. 

منتخب مردم غرب گلستان در مجلس، با شعار کار جهادي براي رفع محرومیت از منطقه با تکیه بر پتانسیل موجود در بخش
گردشگري و ظرفیت هاي اجتماعی و فرهنگی وارد عرصه انتخابات شد که در دور اول 21 هزار و 183 راي و در دور دوم هم 31 هزار

 
و 615 راي به دست آورد. 



او در برنامه تبلیغاتی خود را به عنوان وکیلی دلسوز براي شیعه، سنی، فارس و ترکمن معرفی کرد تا با استفاده از قابلیت موجود در
منطقه نظیر جزیره آشوراده، سایت میگو گمیشان ،صنایع دستی، فرصت احداث بندرخواجه نفس، سواحل خزر و پهنه آبی خلیج

 
گرگان مسیر توسعه همگون در غرب استان گلستان را هموارتر سازد. 

استان گلستان در کنار مزیت هاي مختلف ترکیب متنوعی از اقوام، نژادها و مذاهب مختلف را در خود جاي داده است و از این حیث

 
متنوع ترین جمعیت ایران را داراست. 

 
ایري از قوم ترکمن است که حدود یک سوم از جمعیت 1.9 میلیون نفري استان گلستان را تشکیل می دهند. 

حوزه انتخابیه غرب گلستان از 4 شهرستان ترکمن، گمیشان، بندرگز و کردکوي تشکیل شده که تامین معاش ساکنان آن بیشتر از
طریق کشاورزي، دامپروري، صنایع دستی و ماهیگیري است و توسعه طرح ها در این بخش ها و نیز ایجاد فرصت هاي اشتغال بیشتر

 
در حوزه شهرك هاي صنعتی، گردشگري و کشاورزي به کاهش نرخ بیکاري در منطقه کمک خواهد کرد. 

مطابق آنچه در تبلیغات انتخاباتی مطرح شد؛ وابستگی سیاسی ایري به اصول گرایان و همگرایی با سایر نمایندگان استان اعم از

 
مستقل یا اصولگرا اعلان شده است که در کنار پرهیز از بخشی نگري و جزیره اي عمل نکردن می تواند به توسعه منطقه شتاب دهد. 

80 میلیون جمعیت ایران بطور عام و بیش از 300 هزار نفر اهالی فارس، سیستانی، ترکمن و محلی شهرستان هاي کردکوي،
گمیشان، ترکمن و بندرگز بطور خاص چشم انتظار فعالیت ها و اقدامات عبدالجلال ایري هستند و او همچنان که گفته تلاش دارد بار

 
سنگین نمایندگی ملت را به سر منزل مقصود برساند. 

در مرحله دوم انتخابات مجلس شوراي اسلامی در حوزه انتخابیه غرب گلستان 58 هزار و 930 نفر معادل 29.65 درصد واجدان

 
شرایط در انتخابات شرکت کردند. 

در مرحله اول انتخابات یازدهمین دوره مجلس شوراي اسلامی که اسفند پارسال برگزار شد 118 هزار و 737 نفر در حوزه غرب

 
گلستان شرکت کرده بودند که آمار دور دوم (دیروز) حدود 50 درصد نسبت به آن زمان کاهش دارد. 

در پایان انتخابات دور اول حوزه انتخابیه غرب گلستان شامل شهرهاي کردکوي، بندرگز، بندرترکمن و گمیشان، عبدالجلال ایري 21
هزار و 183 راي و رجب محمد آبادي 14 هزار و 983 راي به دست آوردند و بدلیل کسب نکردن اکثریت آرا، انتخابات به دور دوم

 
کشیده شد. 

استان گلستان با 6 حوزه انتخابیه اصلی هفت نماینده در مجلس شوراي اسلامی شامل 2 نفر از حوزه انتخابیه گرگان و آق قلا، یک
نفر از رامیان و آزادشهر، یک نفر علی آباد، یک نفر از کردکوي، بندرترکمن، گمیشان و بندرگز، یک نفر از گنبدکاووس و یک نفر از

 
مینودشت، گالیکش، کلاله و مراوه تپه دارد. 

در انتخابات دوم اسفند پارسال 129 کاندیدا براي کسب هفت کرسی در 6 حوزه انتخابیه گلستان خود را در معرض ارزیابی و انتخاب

 
یک میلیون و 330 هزار واجد شرایط راي دادن قرار دادند که 71 هزار نفر از راي دهندگان راي اولی بودند. 

 
برچسب ها 



 
- بندرترکمن 

 
- بندرگز 

 
- گمیشان 

 
- کردکوي 

 
- انتخابات مجلس شوراي اسلامی 

 
- گلستان 

 
پروندهٔ خبري 

- انتخابات دور دوم مجلس یازدهم



تلاش طلا براي بازگشت به مسیر صعود/ نگاه بازار فلزات گرانبها به جلسه آتی

فدرال رزرو

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/06/22

قدرت انعطاف پذیري در بازار طلا در حالی افزایش یافته است که قیمت ها از سطح حمایتی بحرانی تا اندازه اي فاصله گرفته
اند، جریانی که موجب ایجاد خوش بینی در بازار فلزات گرانبها شده و به نظر می رسد طلا آماده است تا طی هفته جدید

معاملاتی با شکستن سطوح مقاومتی پیش روي خود به سطوح قیمتی بالاتر دست پیدا کند.

قدرت انعطاف پذیري در بازار طلا در حالی افزایش یافته
است که قیمت ها از سطح حمایتی بحرانی تا اندازه اي
فاصله گرفته اند، جریانی که موجب ایجاد خوش بینی در
بازار فلزات گرانبها شده و به نظر می رسد طلا آماده است
تا طی هفته جدید معاملاتی با شکستن سطوح مقاومتی

 
پیش روي خود به سطوح قیمتی بالاتر دست پیدا کند. 

اقتصادآنلاین - اکرم شعبانی؛ معاملات آتی طلاي دسامبر
در آخرین قیمت خود در معاملات روز گذشته به 1947

 
دلار در هر اونس رسید که نسبت به معاملات ابتداي هفته افزایش دو درصدي داشت. 

چارلی ندوس استراتژیست ارشد بازار از گروه لاسال فیوچرز LaSalle Futures در این باره عنوان کرد: طی هفته گذشته بازار
فلزات گرانبها در حال پشتیبانی از میانگین متحرك 50 روزه بود و به نظر می رسد در هفته جاري میانگین متحرك 20 روزه به
چالش کشیده خواهد شد. در چنین شرایطی به نظر می رسد کمترین مسیر مقاومت در پیش روي بازار طلا در هفته جاري وجود

 
خواهد داشت. 

ندوس همچنین پیش بینی کرد که قیمت طلا در هفته جاري در سطح بالاي 1954 دلار در هر اونس بسته خواهد شد. وي افزود:
بدون تردید روند صعودي همچنان در طول هفته جاري ادامه می یابد چرا که قیمت معاملاتی هر اونس طلا در سطح بالاتر از 1941

 
دلار خواهد بود. 

تحلیل گران در این باره خاطرنشان می کنند که افزایش فشارهاي تورمی همچنان موجب افزایش فشار به نرخ بازده واقعی خواهد شد
و چنین فرصتی براي بازار طلا مغتنم خواهد بود. با این وجود از سوي دیگر برخی از تحلیل گران عنوان کرده اند که در کوتاه مدت

 
نیاز است که سرمایه گذاران توجه خود را به شاخص دلار آمریکا معطوف نگه دارند. 

آدام باتن استراتژیست ارشد ارزي فارکس لایو forexlive.com در این راستا عنوان کرد: در حال حاضر به نظر می رسد که دلار

 
آمریکا جاي پاي خود را پیدا کرده و این باعث شده که طلا در کوتاه مدت به سختی به سود پیش بینی شده دست پیدا کند. 



چگونه به تجارت طلا وارد شویم با در پیش گرفتن روند نزولی و بی ثباتی طلا دارین نیوسام رییس شرکت تحلیلی دارین نیوسام
عنوان کرد که اکنون زمانی مناسب براي بازي در بازار گزینه هاي متفاوت است. زمانی که کمترین نوسان در بازار وجود دارد خریدار
ترجیح می دهد تا گزینه مورد نظر خود را خریداري کند و در عین حال تمایل به فروش سرمایه در اوج نوسان افزایش می یابد، اکنون

 
طلا در شرایط نوسانی خنثی قرار گرفته است. 

 
در این زمینه بخوانید: 

ادامه روند صعودي فلزات گرانبها طلا بر روي مدار صعود افتاد نیوسام همچنین عنوان کرد: به دلیل سنگین نشان دادن نمودار فنی،
نسبت طلا در چنین شرایطی نزولی به نظر می رسد با این حال سرمایه گذاران نمی توانند این واقعیت را نادیده بگیرند که طلا حتی

 
در شرایطی که قدرت دلار تقویت می شود و انعطاف پذیري فلز زرد بیشتر می شود، داراي حمایت بحرانی است. 

به گفته او «در بازار طلا مساله اي که موجب افزایش قیمت ها خواهد شد تنش هاي موجود و عدم اطمینانی است که در بازارهاي

 
مالی موازي ایجاد می شود.» 

به دلیل ماهیت نزولی کنونی بازار طلا نیوسام همچنین عنوان کرد: ترجیح بر این است که قیمت طلاي آتی دسامبر در سطح قیمتی
1900 تا 1910 دلار در هر اونس بسته شود. از دیدگاه او هدف نزولی قیمت طلا در پایین ترین سطح چهار هفته اخیر یعنی 1874

 
دلار در هر اونس قرار گرفته است. 

چشم ها به فدرال رزرو با نگاهی به معاملات هفته آتی تحلیل گران بر این باورند که روند حرکت بازار در هفته جاري، بستگی مستقیم
به برگزاري جلسه سیاست پولی فدرال رزرو خواهد داشت. باید در نظر داشته باشیم که این نخستین جلسه فدرال رزرو پس از اعلام

 
کمیته در هدف تورم جدید خود -2درصد- خواهد بود. 

بسیاري از تحلیل گران بر این باورند که اعلام هدف تورم جدید فدرال رزرو و تمرکز آن بر ارتقاي نرخ اشتغال کامل، یک روند صعودي

 
طولانی مدت در بازار طلا و دیگر فلزات گرانبها ایجاد خواهد کرد. 

تحلیل گران کالایی TD Securities در این راستا تحلیل کرده اند که انتظار می رود فدرال رزرو در ادامه مسیر در چنین شرایط

 
بحرانی مواضع فوق العاده سازگار خود را تکرار خواهد کرد. 

تحلیل گران طی گزارشی اعلام کرده اند: ما انتظار داریم کمیته بازار آزاد فدرال FOMC در هفته جدید منجر به رفع موانع موجود در
مسیر حرکت فلز زرد باشد. گذشت زمان، اقبال از خرید اوراق خزانه را افزایش خواهد داد که منجر به حمایت از فلزات گرانبها خواهد

 
شد. در این زمینه استدلال این است که تنظیم معاملات فلزات گرانبها براي پذیرش یک شکست بالاتر آماده شده است. 

اقتصاددانان نومورا Nomura نیز در این باره خاطر نشان کردند: اگرچه انتظار نمی رود طی هفته جاري بیانیه مهمی در سیاست
هاي پولی صادر شود اما جلسه آتی فدرال رزرو از اهمیت زیادي برخوردار است چرا که قرار است فد در این جلسه پیش بینی هاي

 
اقتصادي به روز شده خود از جمله پیش بینی سال 2023 را اعلام و منتشر کند. 

اقتصاددانان در این باره عنوان کرده اند: معتقدیم که نشست ماه سپتامبر شامل بحث و گفت وگو در موضوعات کلیدي در طولانی



 
مدت خواهد بود، اما بیانیه هاي مرتبط با سیاست هاي نوآوري هاي اصلی باید تا پایان سال در انتظار بماند. 

با این حال، بسیاري از تحلیل گران طلا عنوان کرده اند که سرمایه گذاران باید دیگر پیام هاي فدرال رزرو را نادیده گرفته و بر تصاویر
کلان تمرکز داشته باشند به این مفهوم که نرخ بهره در کوتاه مدت دچار تغییر نخواهد شد. با این وجود انتظار می رود نرخ تورم

 
همچنان افزایش یافته و نرخ بهره واقعی بار دیگر کاهش یابد. 

جیمز استیل تحلیل گر ارشد فلزات گرانبها در HSBC نیز در این باره گفت: در شرایط واقعی، نرخ بهره واقعی منفی خواهد ماند. اما

 
در شرایط فعلی پایین نگه داشتن نرخ بهره موجب جذاب تر شدن دارایی هاي بدون بازده همچون طلا خواهد شد. 

به غیر از برگزاري نشست فدرال رزرو در ایالات متحده، در هفته جاري اطلاعات اقتصادي ایالات متحده نیز از لحاظ تاثیرگذاري
منفی، روندي سبک در پیش خواهد گرفت، انتظار می رود انتشار داده هاي تولید منطقه اي و خرده فروشی در ماه اوت در هفته

 
جاري، نوسان محدودي در بازارهاي مالی ایجاد کند. 

پربیننده ترین قیمت دلار 22 شهریور ماه 1399 قیمت دلار رشد دلار تندتر شد طلا و سکه تنها بازار پربازده هفته سوم شهریور/
بیشترین ضرر نصیب سرمایه گذاران بورس شد قیمت سکه در مرز 12میلیون تومان (1399/6/20)



پرداخت 7 میلیارد ریال تسهیلات به تعاونی هاي تولیدات بیمارستانی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/06/22

محمدرضا یوسفی امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در
زنجان اظهار کرد: تعاونی ها از بعد اقتصادي به عدالت، از
نظر سیاسی به آزادي و از دیدگاه فرهنگی به ارزش هاي
اخلاقی و دینی توجه دارند و تعاون در مهمترین اصل
قانون اساسی( اصل 44) صراحتا یکی از بخش هاي سه
گانه نظام اقتصادي جمهوري اسلامی ایران معرفی شده

 
است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان با اشاره به اینکه تشکیل تعاونی هاي مختلف، با در نظر گرفتن توانمندي هاي بالقوه
هر منطقه، می تواند عامل موثري در رشد و توسعه اقتصادي آن منطقه محسوب شود، افزود: رویکرد دولت تدبیر و امید مبنی بر حل
مشکلات مردم از طریق بهره مندي از توان خودِ مردم است، چرا که مردم به خوبی می توانند مسائل خود را احصا و با تعامل و همدلی

 
در راستاي بهبود وضعیت گام بردارند. 

وي تصریح کرد: شرکت هاي تعاونی توسعه و عمران فرصتی براي ایجاد اشتغال در شهرستان است و می تواند بستر مناسبی را براي

 
توسعه پایدار و ایجاد اشتغال با مشارکت مردم فراهم کند. 

یوسفی در ادامه از فعالیت تعاونی هاي تولید نیز خبر داد و گفت: تعاونی هایی که در زمینه تولید ماسک و پوشاك بیمارستانی فعال

 
بودند، 6 میلیارد و 950 میلیون ریال تسهیلات دریافت کردند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان اضافه کرد: معاونت امور تعاون در امر پرداخت تسهیلات به شرکت هاي تعاونی که

 
در زمینه تولید ماسک و پوشاك بیمارستانی فعال هستند، پیشگام بوده است. 

وي افزود: 17 شرکت تعاونی براي دریافت تسهیلات 12 درصدي و سرمایه در گردش دوساله به مبلغ 110 میلیارد ریال معرفی شدند
که متاسفانه به دلیل کوتاه مدت بودن تسهیلات، فقط دو شرکت تعاونی جمعا به مبلغ 6 میلیارد و 950 میلیون ریال موفق به دریافت

 
تسهیلات شدند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان تصریح کرد: همچنین بر اساس توافقنامه با صندوق کارآفرینی امید، تعداد 20
شرکت تعاونی اخیرا براي دریافت تسهیلات به آن صندوق معرفی شده اند که پرونده آنها در صندوق در دست بررسی بوده و به زودي

 
نتایج آن اطلاع رسانی خواهد شد. 

یوسفی خاطر نشان کرد: همچنین در سال گذشته تعداد هفت شرکت تعاونی متشکل از زنان سرپرست خانوار و تولید کننده لوازم

 
بهداشتی و بیمارستانی از مبلغ یک میلیارد و 210 میلیون ریال کمک بلاعوض برخوردار شده اند. 



انتهاي پیام/73005/ق



همه ابتکارات یک گروه جهادي | از بازگرداندن 200 دانش آموز به درس تا

تأمین داروي 1500 بیمار نیازمند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/06/22

 خبرگزاري فارس-بیرجند؛ ماجرا از آنجا شروع شد که
رهبر معظم انقلاب در سال 1395، در جلساتی که با مسئولین وقت داشتند، توصیه کردند کاري کنید که آسیب هاي اجتماعی به

 
مفاسد اجتماعی تبدیل نشود، این را هم گفتند که فرصت برگزاري جلسه گذشته و باید فکر و اقدام شود. 

 این سخنان رهبر انقلاب بیش از مسئولین، مخاطبین خود را در میان جوانان دانشجویی یافت که تصمیم گرفتند در پاسخ به دغدغه
ولایت «جمعیت دانشجویی امام حسن(ع)» را با هدف ایفاي نقش مؤثر در رفع معضلات و آسیب هاي اجتماعی و انجام امور خیریه اي

 
توسط شبکه فعال گروه هاي جهادي تشکیل دهند. 

اوایل سال 96 و پس از ایجاد 9 معاونت آموزش، سازندگی، بهداشت و درمان، تعلیم و تربیت، آسیب هاي اجتماعی، کارآفرینی،
فرهنگی، مددکاري و شناسایی، جمعیت شکل بیشتري یافته و علاوه بر دانشجویان دانشگاه تهران، دانشجویان دانشگاه هاي دیگر از

 
جمله خراسان جنوبی را به خود جذب کرد. 

حالا این روزها پس از گذشت حدود سه سال از شروع به کار فعالیت این جمعیت در خراسان جنوبی، «سیدجواد موسوي خواه» از
دانشجویان جهادگر و فعالان فرهنگی و اجتماعی استان خراسان جنوبی مسئولیت این جمعیت در استان را به عهده گرفته که فعالیت
این گروه با ابتکار اعضاي فعال این جمعیت در روزهاي کرونایی امسال نمود بیشتري به خود گرفته و آن را از سایر گروه هاي جهادي

 
فعال در این عرصه متمایز کرده است. 

به سراغ «موسوي خواه» رفتیم تا با او در مورد چگونگی شروع به کار و فعالیت جمعیت امام حسن(ع) در سه سال گذشته و فعالیت

 
هاي متمایز این جمعیت در ایام شیوع ویروس کرونا به گفت وگو بنشینیم. 

 
فارس: فعالیت جمعیت امام حسن(ع) در خراسان جنوبی چگونه آغاز شد؟ 

موسوي خواه: فعالیت این جمعیت در خراسان جنوبی بعد از ایجاد هسته اولیه آن در تهران ابتدا با 20 نفر و عمدتاً هم دانشجویانی که
فارغ التحصیل شده و کمی از کار جهادي فاصله گرفته بودند شروع شد، هسته اولیه کار با این تعداد که ایده پردازان خوبی هم بودند



 
شکل گرفت که امروز پس از گذشت سه سال این تعداد به 120 نفر رسیده است. 

 
دانش آموزانی که با همت جهادي ها به درس بازگشتند 

فارس: یکی از طرح هاي متمایزي که جمعیت امام حسن(ع) به عنوان یک جمعیت جهادي به آن ورود کرد، طرح «مهر و ماه» بود، از

 
جزئیات این طرح بگویید. 

موسوي خواه: طرح «مهر و ماه» یک طرح متفاوت بود که پنج محور را دنبال می کرد، در این طرح ابتدا براي دانش آموزان مناطق
محروم که در شرف ترك تحصیل بودند به خصوص در منطقه هدف یعنی روستاي حاجی آباد، پشتیبان تحصیلی در نظر گرفتیم و در
کنار آن برگزاري کلاس هاي آموزشی جهت تشویق آن ها براي ادامه تحصیل را در دستور کار قرار دادیم که نتایج خوبی هم به دنبال

 
داشت. 

 
 

 
خانواده هاي دانش آموزان هم تحت حمایت قرار گرفتند 

علاوه بر این در معاونت آسیب هاي اجتماعی جمعیت، براي خانواده این دانش آموزان نیز که عمدتاً درگیر آسیب هاي اجتماعی بودند
برنامه ریزي کردیم تا با آموزش روش هاي درآمدزایی و کارآفرینی به بهبود وضعیت اقتصادي و معیشتی آن ها کمک کنیم که این
اقدام یک روش غیرمستقیم براي کاهش درگیري فرزندان دانش آموز این خانواده ها با آسیب هاي اجتماعی بود، براي تقویت روابط

 
اجتماعی این دانش آموزان نیز در قالب برنامه هاي جمعی و گروهی فعالیت هایی طراحی شد. 



 
 

 
فارس: روند شناسایی این دانش آموزان چگونه بود و اکنون چه تعداد دانش آموز تحت حمایت هستند؟ 

موسوي خواه: شناسایی این افراد با کمک معتمدین حاجی آباد به عنوان شوراي محل و همکاري آموزش و پرورش و خیریه هاي محل

 
انجام شد، ابتدا 130 دانش آموز شناسایی شد و امروز هم 200 دانش آموز تحت حمایت هستند. 

این برنامه حدود 18 ماه اجرا شد و براي دانش آموزانی که رشد داشتند نیز جشن پایان تحصیل برگزار کردیم، در طول سال هم
برنامه هاي گوناگونی برگزار کردیم که در خلال این برنامه ها توزیع لوازم التحریر و بسته خلاقانه براي آموزش درآمدزایی بین دانش

 
آموزان انجام شد. 

در حال حاضر در بیرجند و حومه، 12 منطقه حاشیه نشین جزو مناطق هدف ما هستند که با توجه به تجربیات کسب شده از این

 
طرح، این اقدامات توسط امام جماعت هر منطقه پیگیري می شود. 

 
 

 
«همسفره با همسایه» کرامت نیازمندان را حفظ کرد 



 
فارس: فعالیت هاي جمعیت از آغاز شیوع ویروس کرونا چگونه بوده است؟ 

موسوي خواه: یکی از فعالیت هاي ما در دوران شیوع ویروس کرونا، طرح «همسفره با همسایه» بود، در این طرح در کنار سایر گروه

 
هاي فعال که بسته غذایی توزیع می کردند، سایتی را طراحی کردیم که بعداً این طرح الگوي کشوري هم شد. 

هدف ما در این طرح حفظ آبروي فرد نیازمند بود، به طوري که در هر یک از 12 منطقه هدف چند فروشگاه اعم از نانوایی، خوار و بار
فروشی و غیره شناسایی شد که درصد تخفیفی به نیازمندان می دادند، از آنجا که هدف ما تداوم این طرح بود، تصمیم گرفتیم از
طریق کارتی که استفاده از آن محدود به کارتخوان فروشگاه هاي مذکور بوده و در اختیار خانواده هاي نیازمند قرار داده می شود
مایحتاج اساسی آن ها را تأمین کنیم که اعتبار کارت هم از طریق کمک هاي مردمی، مساعدت بنیاد مستضعفان و منابع جمعیت

 
تأمین می شود. 

 
 

 
تأمین داروي 1500 بیمار نیازمند 

در بحث نیاز دارویی برخی بیماران نیازمند هم ورود کردیم و با مذاکره با برخی داروخانه ها تاکنون به تأمین داروي هزار و 500 بیمار

 
کمک کردیم که انشااالله تا چند ماه آینده همه 12 منطقه را پوشش خواهیم داد. 

 
فارس: مشارکت مردم و اهالی محل در این طرح ها چگونه بوده است؟ 

موسوي خواه: بناي ما در اجراي این طرح ها تأکید ما بر ظرفیت هاي محلی است که تاکنون نیز همینطور بوده است، مردمی که

 
دغدغه مند همسایه هاي خود در محله هستند حتی در حد پخت یک وعده غذاي گرم، می توانند به ما کمک کنند. 



 
 

فارس: یکی از تأکیدات رهبر معظم انقلاب، کمک آبرومندانه به نیازمندان بود، در طرح هاي جمعیت به این مسئله چقدر توجه شده

 
است؟ 

موسوي خواه: قبل از شکل گیري این طرح و شیوع ویروس کرونا، طرح «نان کریمان» که توزیع نان بین نیازمندان بود را داشتیم، اما
بعد از سخنان رهبر انقلاب در خصوص مواسات و کمک آبرومندانه و مؤمنانه، بعد از یک ماه مشورت و مطالعه تصمیم گرفتیم کمک

 
ها به صورت کارت اعتباري باشد تا به حفظ آبروي نیازمندان کمک شود. 

 
متکدیان محله هم تحت پوشش قرار گرفتند 

علاوه بر این دنبال ایجاد یک ساز و کار و سیستم خدمت رسانی کارآمد بودیم تا بعد از کرونا هم به روال خود باقی بماند، یکی از
نکات جالب این طرح این است که حتی افراد متکدي هم تحت پوشش آن قرار می گیرند به طوري که با مراجعه به امام جماعت

 
مسجد و تعیین نوع خدمتی که باید دریافت کند به ما معرفی شده و مورد حمایت قرار می گیرند. 

 
 



 
فارس: چه هدف و چشم اندازي را در بحث محرومیت زدایی و حمایت از محرومیت در جمعیت امام حسن(ع) ترسیم کرده اید؟ 

موسوي خواه: این جمعیت به نام مبارك امام حسن(ع) است که اعتقاد داریم کریم اهل بیت(ع) هستند، تبعاَ دید ما نیز این است که
در کمک به محرومین و نیازمندان نیاز به کرامت و سیره این امام بزرگوار داریم و سرلوحه اهداف و فعالیت هاي ما نیز حدیثی از
ایشان هست که نقل به مضمون می فرمایند که کمکی به نیازمند مثمرثمر هست که قبل اینکه آبرویش به خطر بیفتد به او برسد

 
چراکه کمکی که ختم به منت و ریختن آبروي او شود احسن نیست. 

 
 

 
جوانان به دنبال فعالیت مؤثر هستند 

خوشبختانه امروز علم و بیرق زیادي براي کمک به نیازمندان بلند شده است، اما یکی از دلایلی که جوان ها جذب مجموعه ما می

 
شوند به خاطر سازماندهی و فعالیت مثبت و مؤثر اجتماعی براي نیازمندان است. 

 
فارس: سخن پایانی 

موسوي خواه: جمعیت امام حسن(ع) در استان خراسان جنوبی بنا به رسالت خود در رفع آسیب هاي اجتماعی برنامه مشترکی با
معاونت اجتماعی سپاه انصارالرضا(ع) خراسان جنوبی دارد، علاوه بر این در مورد موضوعاتی چون اعتیاد، طلاق و ازدواج آسان،
جشنواره اي در سطح استان خواهیم داشت که هدف ما از برگزاري این جشنواره این است که مردم خود براي حل معضلات اجتماعی

 
پاي کار بیایند. 



 
 

 
آسیب هاي اجتماعی با ورود مردم حل می شود 

زمانی می شود آسیب هاي اجتماعی را کاهش داد و حل کرد که مردم و جامعه نسبت به آن دغدغه داشته باشند، به طور مصداقی در
موضوع اعتیاد با دیوارنویسی و تبلیغات تلویزیونی نمی شود معتادي را ترك داد، چراکه وقتی که بازده کمپ ها براي ترك اعتیاد سه
تا پنج درصد است پس راهکار عملی براي حل این معضل نبوده و نیست و راه حل این هست که خود مردم ابتکار عمل را به دست

 
گرفته و براي کاهش این آسیب ها به میدان بیایند. 

انتهاي پیام/3403/ج



اعطاي تسهیلات به تعاونی هاي تولید کننده ماسک و پوشاك بیمارستانی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان از پرداخت بیش از 6 میلیارد ریال به تعاونی هاي فعال در بخش تولید
ماسک و پوشاك بیمارستانی خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، یوسفی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان زنجان با اشاره به شیوع ویروس کرونا گفت: معاونت
امور تعاون در امر پرداخت تسهیلات به شرکت هاي تعاونی
که در زمینه تولید ماسک و پوشاك بیمارستانی فعال

 
هستند، پیش قدم بوده است. 

او افزود: 17 شرکت تعاونی جهت دریافت تسهیلات 12
درصدي و سرمایه در گردش دو ساله به مبلغ 110 میلیارد
ریال، معرفی شدند که متاسفانه به دلیل کوتاه مدت بودن
تسهیلات، فقط دو شرکت تعاونی جمعا به مبلغ 6 میلیارد

 
و 950 میلیون ریال موفق به دریافت تسهیلات شدند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان تصریح کرد: تعداد 20 شرکت تعاونی اخیرا جهت دریافت تسهیلات به صندوق

 
کارآفرینی امید معرفی شده اند که پرونده آن ها در صندوق در دست بررسی بوده و به زودي نتایج آن اطلاع رسانی خواهد شد. 

یوسفی خاطرنشان کرد: پارسال تعداد هفت شرکت تعاونی متشکل از زنان سرپرست خانوار و تولید کننده لوازم بهداشتی و بیمارستانی
از مبلغ یک میلیارد و 210 میلیون ریال کمک بلاعوض برخوردار شده اند.



6.3 هزارمیلیارد ریال از مطالبات بدلیل کرونا 4ماه استمهال شد

منبع: داناشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه از ابتداي سال 7300 میلیارد ریال تسهیلات جدید پرداخت کرده ایم،گفت:
به دلیل شرایط کرونا، 6300 میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق انداختیم.

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با بیان اینکه از ابتداي
سال 7300 میلیارد ریال تسهیلات جدید پرداخت کرده
ایم،گفت: به دلیل شرایط کرونا، 6300 میلیارد ریال از

 
مطالباتمان را به تعویق انداختیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ اصغر نوراالله زاده در
مورد میزان تسهیلات ارائه شده طی سال جاري، اظهار
داشت: صندوق کارآفرینی امید از ابتداي سال تاکنون در

 
حدود 7,300 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: این میزان از
تسهیلات در حالی پرداخت شده که به دلیل شرایط کرونا،

 
حدود 6,300 میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق انداختیم. 

وي ادامه داد: اگرچه دولت مدت تعویق مطالبات را براي 3 ماه تصویب کرده بود اما ما از ابتداي سال 4 ماه بازپرداخت اقساط افراد را

 
به مدت انتهاي دوره بازپرداخت آنها اضافه کردیم. 

نوراالله زاده گفت: در این 4 ماه فقط 6,300 میلیارد ریال ورودي منابع صندوق بود که می توانستیم با استفاده از آن تسهیلات پرداخت

 
کنیم ولی ما این مبلغ را به عنوان تسهیلات مجدد به کارآفرینان دادیم زیرا مدت اقساطشان را اضافه کردیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تصریح کرد: در واقع اگر می گوئیم 7,300 میلیارد ریال به صورت نقد تسهیلات پرداخت کرده ایم
باید این موضوع هم لحاظ شود که 6,300 میلیارد ریال عددي بوده که می توانستیم تسهیلات نقدي بدهیم اما به نوعی این رقم را به

 
صورت تسهیلات اعتباري دادیم و به سقف بازپرداخت ها اضافه کردیم. 

انتهاي پیام/ط



صندوق حمایت از کسب وکارهاي استارت آپی در واحد علوم و تحقیقات راه

اندازي می شود

منبع: ایسکاشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیر مرکز رشد و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات از تأسیس و راه اندازي صندوق مستقلِ حمایت از
کسب وکارهاي استارت آپی خبر داد.

مجید سروري در گفت وگو با خبرنگار گروه دانشگاه ایسکانیوز پیرامون تدوین آیین نامه جدید حمایت از واحدهاي فناور و
شرکت هاي دانش بنیان اظهار کرد: باتوجه به اینکه حمایت هاي پیش بینی شده در آیین نامه دانشگاه در شکل گیري و تجاري
سازي محصولات واحدهاي فناور و شرکت ها کافی نیست، براساس رایزنی هاي انجام شده ایده اي جدید براي دانشگاه آزاد اسلامی

 
واحد علوم و تحقیقات طراحی شده است. 

وي افزود: جمع بندي جلسات این بوده که یک صندوق حمایت از فناوران و استارت آپ هاي مستقر در مرکز رشد و فناوري واحد
علوم و تحقیقات با مشارکت معاونت نوآوري و فناوري دانشگاه آزاد و معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري تأسیس و راه اندازي

 
شود. تصویب و مقدمات راه اندازي این صندوق به زودي نهایی خواهد شد. 

مدیر مرکز رشد و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات بیان کرد: کمیته هاي ارزیابی و داوري تخصصی به منظور
بررسی طرح هاي کسب وکار و اختصاص تسهیلات دانش بنیان نیز تشکیل خواهد شد. جذابیت، بازارپسندي و امکان پذیري اقتصادي

 
طرح در تخصیص تسهیلات دانش بنیان داراي اهمیت است. 

سروري صندوق هاي حمایتی فعلی را خارج از کارکردهاي فناوري دانسته و گفت: صندوق هاي پژوهش و نوآوري و صندوق ستارگان
بیشتر در حوزه هاي پژوهشی کاربرد دارند و لازم است براي حمایت از فناوران واحد علوم و تحقیقات صندوقی مجزا البته با مجوز

 
سازمان مرکزي دانشگاه راه اندازي شود. 

وي ادامه داد: پیش از نیز بودجه هاي اختصاص یافته از محل ردیف بودجه هاي «پژوهشی» انجام می شده و این مبالغ اکنون براي
راه اندازي کسب وکار کافی نبوده و صرفاً براي ساخت و طراحی نمونه هاي اولیه کارایی دارد. تملک دانشگاه بر روي محصولاتی مانند
کُدهاي کامپیوتري و ساخت نمونه اولیه یک نرم افزار فاقد ارزش ذاتی بوده ولی اگر همین محصول(نرم افزار) آینده روشنی در کسب

 
وکار داشته باشد، به جاي تسهیلات پژوهشی، حمایت ها و تسهیلات کارآفرینی براي آنها در نظر گرفته می شود. 

مدیر مرکز رشد و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی واحد علوم و تحقیقات عنوان کرد: بعضی از استارت آپ ها که نوآوري در خدمات را در
پیش گرفته اند و محصولی(فیزیکی) براي ارائه ندارند در روش تسهیلات پژوهشی عملاً شانسی براي حمایت شدن ندارند و از این رو

 
است که طرح زاه اندازي صندوق مطرح شده است. 

سروري خاطرنشان کرد: تسهیلات حمایتی باید به کسب وکار ارائه شود و نه براي ساخت یک نمونه اي که منجربه تجاري سازي نمی
شود. ضروري است در اختصاص تسهیلات ارزیابی و صحت سنجی صورت بگیرد و حمایت هاي مالی به کسب وکارهایی اختصاص پیدا

 
کند که منجربه اشتغال و کسب درآمد می شود. 



انتهاي پیام/



چه کسی می تواند اقتصاد کشور را نجات دهد؟

چه کسی می تواند اقتصاد کشور را نجات دهد؟

منبع: ریال نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/06/22

به گزارش ریال نیوز؛ صادرکنندگان کشور مانند دیگر فعالان تجاري و اقتصادي از وضعیت کنونی بازار و اقتصاد کشور گله
مندند. اکثریت قریب به اتفاق آن ها نیز در گفت و گو هاي متعددي که با خبرنگار سرویس تجارت پایگاه خبري گسترش

نیوز داشته اند، اخذ تصمیمات خلق الساعه توسط دولت را مهمترین چالش در (...)

ریال نیوز:االله وردي دهقانی گفت: شاید نوسانات ارز و بازار عرضه و تقاضا در

 
مقاطعی مسئولان را مجبور کند که براي حفظ بازار یک سري تصمیمات خلق الساعه بگیرند. 

به گزارش ریال نیوز؛ صادرکنندگان کشور مانند دیگر فعالان تجاري و اقتصادي از وضعیت کنونی بازار و اقتصاد کشور گله مندند.
اکثریت قریب به اتفاق آن ها نیز در گفت و گو هاي متعددي که با خبرنگار سرویس تجارت پایگاه خبري گسترش نیوز داشته اند، اخذ

 
تصمیمات خلق الساعه توسط دولت را مهمترین چالش در مسیر فعالیت خود عنوان می کنند. 

االله وردي دهقانی در ابتداي این گفت وگو اظهار داشت: تامین مایحتاج و معاش ضروري مردم در شرایط فعلی که به نوعی در جنگ
اقتصادي قرار داریم نسبت به صادرات اهمیت و اولویت بیشتري دارد و رویکرد مجلس و دولت نیز تامین مایحتاج مردم و پس از آن
امر صادرات است. به طور کلی می توان گفت اگر محدودیت هایی در زمینه صادرات وجود دارد به جهت تامین نیازهاي مردم در

 
داخل کشور است و مازاد نیاز داخل به سمت صادرات سوق پیدا می کند. 

وي افزود: متاسفانه کشور ما آسیب هاي زیادي را در حوزه صادرات و واردات متحمل شده است. گروه هاي خاصی در این زمینه
تشکیل شده اند که منافعشان در واردات و صادرات است. متاسفانه این افراد و گروه ها در وزارتخانه ها و نهادهاي قانون گذاري نیز
نفوذ کرده اند. در شرایط فعلی که ارز گران است و صادرکنندگان تمایل بیشتري به صادرات دارند این گروه خاص به بازار داخلی فشار
می آورند که موجب برهم خوردن نظم بازار می شود بنابراین اگر در برخی مواقع تصمیماتی مبنی بر ممنوعیت صادرات کالایی اخذ
می شود صرفا به جهت تأمین آرامش مردم و بازار است. من گمان می کنم که بعید است اگر ما در بخشی توان صادرات داشته باشیم
و در شرایط فعلی که نیاز به ارزیابی و صادرات داریم، خودمان با دست خودمان صادرات کشور را زمین بزنیم. شاید نوسانات ارز و بازار

 
عرضه و تقاضا در مقاطعی مسئولان را مجبور کند که براي حفظ بازار یک سري تصمیمات خلق الساعه بگیرند. 

 
حمایت از صادرات محصولات تولیدي بنگاه هاي کوچک و متوسط 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی در بخش دیگري از صحبت هاي خود پیرامون برنامه مجلس براي حمایت از
صادرات محصولات تولیدي بنگاه هاي کوچک و متوسط اظهار داشت: مجلس در ادوار گذشته به این موضوع ورود کرده و تسهیلات
خوبی نیز در زمان دولت هاي قبلی با هدف رونق گرفتن تولید و ایجاد کسب و کار در اختیار بنگاه هاي کوچک و متوسط قرار گرفته
است. به عقیده من قوانین خوب و کارآمد به اندازه کافی توسط دولت و مجلس به منظور حمایت از این واحدها وضع شده است البته
لازم به توضیح است که تاکنون نیز گزارشی مبنی بر وجود مشکلات در این بنگاه ها به مجلس ارائه نشده است و اگر هم مشکلی

 
وجود داشته باشد مجلس حتماً در این زمینه ورود خواهد کرد. 



 
تاثیر بخش خصوصی در بهبود اقتصاد 

دهقانی در ادامه به ضرورت حضور بخش خصوصی در تصمیم گیري ها تاکید کرد و گفت: متاسفانه دولت از ظرفیت بخش خصوصی
استفاده وافی و کافی را نبرده است و دلیل پیشرفت کشور هاي برتر جهان از نظر اقتصادي میدان دادن به بخش خصوصی به منظور
اجرا و سیاستگذاري دولتی است. دولت باید نگاه سیاست گذار و راهبردي داشته باشد و امورات اجرایی را به بخش خصوصی واگذار
کند. ما در برهه اي از زمان شاهد ورود مردم به عرصه هاي مختلف کشور و موفقیت آنها بوده ایم که وقوع انقلاب اسلامی و پیروزي
در جنگ تحمیلی نمونه هاي بارز حضور مثبت مردم در عرصه هاي مختلف کشور و بسیج مردمی است. در شرایط فعلی که کشور ما
در جنگ اقتصادي قرار دارد نیز باید دولت خودش را از تصدي گري رهانیده و هزینه هاي خود را کاهش دهد چرا که بخش خصوصی
ثابت کرده است که هم ارزان تر، هم با کیفیت تر و هم سریع تر از بخش دولتی می تواند تولید و صادر کند. در این زمینه متاسفانه
دولتمردان ما رغبت و میلی بر واگذاري امور به بخش خصوصی وجود ندارد. بنده معتقدم که باید به بخش خصوصی اعتماد و کمک
کرده و از بخش خصوصی نیز کمک بگیریم تا آنها با فعالیت خود موجب کارآفرینی، خلق ثروت شده و با پرداخت مالیات به کشور

 
موجب بهبود وضعیت اقتصادي جامعه شوند. 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس یازدهم در پایان اظهار داشت: مردمی کردن اقتصاد در چنین شرایطی راه نجات اقتصاد کشور

 
است. 

 
 -

- منبع خبر : گسترش نیوز



کارآفرینی جوان مراغه اي با تولید میوه

منبع: همشهريشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/06/22

کارآفرین جوان مراغه اي با ایجاد باغ و تولید میوه براي جوانان روستاي سَرگیزِه در آذربایجان شرقی اشتغالزایی کرده است.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از باشگاه خبرنگاران
جوان، انصار نجفی با ایجاد باغ 23 هکتاري براي 10 نفر به
صورت مستقیم و براي 50 نفر نیز در فصل برداشت میوه
شغل ایجاد کرده است. درختان باغ نجفی 5 سال است که
به بار نشسته و پیش بینی می شود امسال 300 تن
محصول از آن برداشت شود. در این باغ انواع سیب، هلو و

 
شفتالو تولید می شود. 

اسماعیل کریمی اصل، مدیر جهاد کشاورزي مراغه گفت:
رعایت اصول باغداري شامل استفاده از آبیاري قطره اي،

کوددهی، سم پاشی و آبیاري به موقع باعث موفقیت آقاي نجفی شده است. متوسط تولید هلو در مراغه 8 تا 10 تن در هکتار است که

 
این باغدار 4 برابر بیشتر از متوسط شهرستان محصول تولید کرده است. 

مدیر جهاد کشاورزي مراغه افزود: میوه هاي این باغدار کیفیت بالایی دارد و بخشی از آن به خارج از کشور صادر می شود. با تولید
سالانه بیش از 360 هزار تن میوه براي خیلی ها در این شهرستان شغل ایجاد شده که با ایجاد زنجیره تولید و واحدهاي فراوري میوه،

 
اشتغال این بخش چندین برابر افزایش می یابد. 

مراغه قطب باغداري و تولید میوه در آذربایجان شرقی است.



6.3هزارمیلیارد ریال از مطالبات بدلیل کرونا 4ماه استمهال شد

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/06/22

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امیدگفت: از ابتداي سال 7300 میلیارد ریال تسهیلات جدید پرداخت کرده ایم اما به دلیل
شرایط کرونا، 6300 میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق انداختیم.

به گزارش شهرآرانیوز، اصغر نوراالله زاده در مورد میزان تسهیلات ارائه شده طی سال جاري، اظهار داشت: صندوق کارآفرینی

 
امید از ابتداي سال تاکنون در حدود 7,300 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید افزود: این میزان از تسهیلات در حالی پرداخت شده که به دلیل شرایط کرونا، حدود 6,300

 
میلیارد ریال از مطالباتمان را به تعویق انداختیم. 

وي ادامه داد: اگرچه دولت مدت تعویق مطالبات را براي 3 ماه تصویب کرده بود اما ما از ابتداي سال 4 ماه بازپرداخت اقساط افراد را

 
به مدت انتهاي دوره بازپرداخت آنها اضافه کردیم. 

نوراالله زاده گفت: در این 4 ماه فقط 6,300 میلیارد ریال ورودي منابع صندوق بود که می توانستیم با استفاده از آن تسهیلات پرداخت

 
کنیم ولی ما این مبلغ را به عنوان تسهیلات مجدد به کارآفرینان دادیم زیرا مدت اقساطشان را اضافه کردیم. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید تصریح کرد: در واقع اگر می گوئیم 7,300 میلیارد ریال به صورت نقد تسهیلات پرداخت کرده ایم
باید این موضوع هم لحاظ شود که 6,300 میلیارد ریال عددي بوده که می توانستیم تسهیلات نقدي بدهیم اما به نوعی این رقم را به

 
صورت تسهیلات اعتباري دادیم و به سقف بازپرداخت ها اضافه کردیم. 

منبع:مهر



حذف ضامن در وام هاي قرض الحسنه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/06/22

فصل اقتصاد - بانک رفاه در راستاي حمایت از کارگران، مستمري بگیران و بازنشستگان تامین اجتماعی و همچنین بیماران
صعب العلاج، 15 طرح تسهیلاتی در قالب وام هاي 5 تا 100 میلیونی را در نظر گرفته است.

فصل اقتصاد - بانک رفاه در راستاي حمایت از کارگران،
مستمري بگیران و بازنشستگان تامین اجتماعی و همچنین
بیماران صعب العلاج، 15 طرح تسهیلاتی در قالب وام هاي

 
5 تا 100 میلیونی را در نظر گرفته است. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بانک رفاه
کارگران به نقل از خبرگزاري تسنیم، بانک رفاه به عنوان

یکی از بزرگترین بانک هاي اجتماعی کشور و مدافع حقوق بازنشستگان و کارگران سعی دارد از طرق مختلف به بهبود وضعیت
معیشتی این قشر از جامعه کمک کند. در همین راستا در کنار خدماتی که به اقشار مختلف جامعه ارائه می کند، یکی از اولویت هاي
مهم خود را، ارائه خدمات مطلوب به بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی وکارگران می داندکه در این مسیر
پرداخت به موقع حقوق مستمري بگیران تأمین اجتماعی، ارائه تسهیلات با شرایط ویژه و ارائه طرح هاي اعتباري مختلف به این قشر

 
از مشتریان، از جمله برنامه هاي این بانک است. 

اقدامات بانک رفاه براي بازنشستگان و کارگران در قالب طرح هاي مختلف نشان دهنده توجه ویژه این بانک به مشتریان خود به ویژه
بازنشستگان و مستمري بگیران است. برهمین اساس، خدمات این بانک به کارگران به دو شیوه مستقیم و غیر مستقیم در حال انجام
است. که خدمات مستقیم در قالب پرداخت تسهیلات به شرکت ها و واحد هاي تولیدي به منظور تدوام اشتغال بوده و این خدمات به

 
طور غیر مستقیم در زندگی و رفاه حال کارگران کشور تأثیر گذار است. 

 
طرح هاي تسهیلاتی بانک رفاه براي کارگران 

در کنار طرح هاي بانک رفاه براي بازنشستگان و مستمري بگیران، این بانک چند طرح را نیز به منظور بهبود معیشت کارگران کشور
که یکی از عوامل اصلی رشد اقتصادي هستند، اجرایی کرده است. بر همین اساس طرح هاي مختلفی را براي حمایت از این قشر با
هدف تأمین نیاز ضروري کارگران، کمک به بنگاه هاي دولتی آسیب دیده و مشکل دار، کمک به کارآفرینی، اشتغال زایی و حمایت از
مشاغل خانگی با اولویت زنان سرپرست خانوار و بهره برداري مطلوب از ظرفیت هاي استان هاي محروم در راستاي ایجاد اشتغال

 
پایدار تعیین کرده است. 

به منظور تحقق این اهداف نیز، اعطاي تسهیلاتی براي رفاه حال کارگران در نظر گرفته است که تخصیص تسهیلات قرض الحسنه و
مرابحه به منظور تأمین نیازهاي ضروري و مورد نیاز کارگران نمونه کل کشور، اعضاي اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگري و کاروان

 
ورزش کارگري ایران یکی از آنهاست. 

همچنین تخصیص تسهیلات سرمایه در گردش به واحدهاي تولیدي شناسایی شده مشکل دار در پرداخت حقوق معوق کارگران بیمه
اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی (بر اساس توزیع استانی تعیین شده توسط وزارت متبوع) و
تخصیص تسهیلات مرابحه به کارگران بیمه اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب طرح حمایت



 
براي تأمین اموال و خدمات مورد نیاز از دیگر اقداماتی است که براي رفاه حال کارگران در نظر گرفته شده است. 

دیگر طرح تسهیلاتی، مربوط به تخصیص تسهیلات مرابحه به کارگران بیمه اي معرفی شده از سوي اداره هاي کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی در قالب طرح حمایت براي تأمین اموال و خدمات مورد نیاز و پنجمین راه کمک به کارگران ،اعطاي تسهیلات قرض الحسنه
به معرفی شدگان وزارت کار، سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی (ره) در قالب تفاهم نامه و تبصره هاي قانون بودجه کشور
است. البته این تسهیلات در براي کمک به کارآفرینی، اشتغال زایی و ایجاد مشاغل خانگی به ویژه موارد مربوط به زنان سرپرست

 
خانوار انجام شده است . 

همچنین مورد دیگر مربوط به اعطاي تسهیلات ارزان قیمت در راستاي بهره برداري بهینه از ظرفیت هاي استان هاي محروم به
منظور ایجاد و تثبیت اشتغال پایدار در قالب طرح برکت است. همه این اقدامات و برنامه ها از سوي بانک رفاه به دلیل جایگاه کارگران

 
و اهمیت معیشت آنها است که سعی شده با این اقدامات قدمی در این مسیر برداشته شود. 

 
وام 100 میلیون تومانی به کارگران نمونه و بیماران صعب العلاج 

در کنار همه این اقدامات، برنامه هاي دیگري از سوي بانک رفاه اجرایی شده که اسماعیل للـه گانی مـدیرعامل بـانک رفـاه کـارگران
در این خصوص اعلام کرد: پرداخت تسـهیلات به کـارگران نمـونه که سالانه معرفی می شوند و بیماران صعب العلاج که با مشکلات

 
مالی روبه رو هستند تا سقف 100 میلیون تومان ( یک هزار میلیارد ریال ) از اقداماتی است که این بانک در نظر گرفته است. 

 
افزایش 2.5 برابري وام قرض الحسنه بدون نیاز به ضامن 

بر اساس این گزارش، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به بازنشستگان و مستمري بگیران سازمان تأمین اجتماعی یکی از برنامه هاي
اصلی این بانک است به طوري که در سال جاري با حمایت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان تأمین اجتماعی و مصوبات
هیأت مدیره بانک اعتبار این تسهیلات از 200 میلیارد تومان به 2 هزار و 230 میلیارد تومان افزایش پیدا کرده که این رقم نسبت به

 
سال گذشته نزدیک به 11 برابر شده است. 

بنابراین سقف وام دریافتی هر فرد که به منظور ارتقاي وضعیت معیشتی و بهبود زندگی بازنشستگان و خانواده هاي آن ها، در نظر
گرفته شده از 2 میلیون تومان به 5 میلیون تومان افزایش یافته است. همچنین صدور انواع بیمه نامه شخص ثالث، بدنه و سایر بیمه
نامه ها نیز براي این قشر با نرخ 4 درصد اجرایی شده است. یکی از مزیت هایی که براي وام قرض الحسنه در نظر گرفته شده حذف

 
ضامن است که می تواند مسیر دریافت وام را تسهیل و آسان کند. 

 
اعطاي تسهیلات50 میلیون تومانی در "طرح کرامت" 

"طرح کرامت" یکی از طرح هایی اسـت که بانک رفاه بابت تعمیر واحدهاي مسـکونی، هزینه درمان، هزینه ازدواج فرزندان مسـتمري
بگیران و سایر هزینه ها به مشمولان این طرح یعنی بازنشستگان و مستمري بگیران اعطا می کند. سقف این تسهیلات 50 میلیون
تومان بوده که با هدف تداوم خدمات مالی به مستمري بگیران و بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی و بازنشستگان دانشگاه هاي

 
علوم پزشکی اجرا شده است. 

متقاضیان یاد شده می توانند براي تهیه اموال و خدمات مورد نیاز همانند تهیه مصالح ساختمانی براي تعمیرات واحد مسکونی، هزینه
درمان، تحصیل، تهیه جهیزیه و ازدواج فرزند، مسافرت هاي زیارتی و سیاحتی و تعمیرات اساسی و بازسازي کامل واحدهاي مسکونی

 
در قالب عقد مرابحه از این تسهیلات استفاده کنند. 

 
تسهیلات 50 میلیون تومانی بازنشستگان براي خرید کالا 

در ادامه طرح هاي حمایتی بانک رفاه براي بازنشستگان، این بانک طرح "رفاه کالا " را با هدف کمک به ایجاد اشـتغال، حمایت از
تولیدات داخلی و توسـعه اقتصـادي کشور، اجرایی کرده است. در این طرح مبلغ 50 میلیون تومان با نرخ 15 درصد و بازپرداخت 36

 
ماهه به مشمولان اعطا می شود. 

بر اساس این گزارش، بانک رفاه کارگران در راستاي تحقق شعار سال در قـالب طرح "رفـاه کـالا" به مسـتمري بگیران سازمـان
تـامین اجتمـاعی مشـروط به دریـافت حقوق از این بانک و همچنین تمامی افراد حقیقی که حقوق خود را از این بانک دریافت می

 
کنند، تا سقف50 میلیون تومان تسهیلات تخصیص می دهد. 

همچنین مستمري بگیران صندوق بازنشستگی سازمان تأمین اجتماعی که به دلیل عدم حضور بانک رفاه در آن شهرستان ها، حقوق



خود را از سایر بانک ها دریافت می کنند، به شرط ارائه گواهی کسر از حقوق و همچنین معرفی ضامن یا ضامنان معتبر و یا سایر
وثائق مورد قبول (به تشخیص ارکان اعتباري) برابر ضوابط و مقررات جاري بانک، می توانند از تسهیلات طرح رفاه کالا استفاده کنند.
گفتنی اسـت، مشمولان می توانند از این تسهیلات براي خرید لوازم خانگی، اداري مبلمان و ... و بـدون نیاز به سپرده گذاري و ایجاد

 
میانگین حساب استفاده کنند. 

 
تسهیلات 20 میلیون تومانی به فرزندان بازنشستگان تأمین اجتماعی 

یکی از طرح هاي بانک رفاه براي کمک به بازنشستگان و مستمري بگیران "طرح پیوند" است که هدف از این طرح ایفاي مسئولیت
هاي اجتماعی، تسهیل و ترویج سنت حســنه ازدواج، حمـایت از تـولید کننــدگان و تـوزیع کننـدگان داخلی در سـال "جهش

 
تـولید" و حمـایت از جوانان براي تأمین لوازم اولیه زندگی است. 

در این طرح تمامی اشخاص حقیقی متقاضی بهره مندي از تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه، پس از ثبت نـام در سامـانه
ازدواج بـانک مرکزي و معرفی آن ها از سـوي این سامـانه به بـانک رفـاه، می تـوانند از مزایاي این طرح که تسهیلات با کارمزد یک

 
درصد است برخوردار شوند. 

مدیرعامل بانک رفاه در خصوص این طرح اعلام کرد که "طرح پیوند" در حال اجراست و به فرزندان مستمري بگیران و بازنشستگان
با نرخ یک درصد پرداخت می شود. بنابراین به ازاي هر فرزند بازنشسته و مستمري بگیر، 20 میلیون تومان تسهیلات خرید کالا تعلق

 
می گیرد. 

بر اساس این گزارش، در"طرح پیوند"، بانک رفاه به دنبال کمک به بازنشستگان و خانواده هاي آن ها بوده و بر همین اساس به
فرزندان مستمري بگیران و بازنشستگان به ازاي هر فرزند بازنشسته و مستمري بگیر، 20 میلیون تومان تسهیلات خرید کالا با نرخ

 
یک درصد پرداخت می کند. 

گفتنی اسـت، متقاضیان مذکور علاوه بر تسهیلات موصوف، می توانند 200 میلیون ریال تسـهیلات مرابحه با نرخ 15 درصـد (کمـتر
از نرخ مصوب بـانک مرکزي ج.ا.ا) در قـالب" طرح رفـاه کـالا "مشـروط به اینکه 60 درصد حقوق و مزایا، کل اقساط تسهیلات
دریافتی را پوشش دهد دریافت کنند . البته، این طرح در مرحله نخسـت شـامل اسـتان هاي کرمان، خراسان رضوي، مازنـدران،
خوزسـتان و آذربایجان شرقی است. علاوه بر این، خدمات دیگري نیز براي مستمري بگیران در نظرگرفته شده است که از آن جمله

 
می توان به صدور انواع بیمه نامه شخص ثالث، بدنه وسایر بیمه نامه ها با نرخ 4 درصد اشاره کرد. 

 
"امید رفاه " طرحی دیگر براي کمک به مستمري بگیران 

در ادامه طرح ها و سیاست هاي حمایتی بانک رفاه، به منظور تنوع بخشـی به سبد خدمات اعتباري و با هدف جلب رضـایت عموم
مشتریـان، "طرح امید رفاه" توسط مدیران این بانک طراحی شده و بر این اساس مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتماعی و
کارکنان بازنشسـته بانک رفاه در قالب عقد قرض الحســـنه با سقف فردي 10 میلیون تومان( یکصـــد میلیــون ریـــال) می توانند

 
تسهیلات دریافت کنند. 

همچنین نرخ کــارمزد سالانه این تسهیلات براي مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتماعی و کارکنان بازنشسـته بانک رفاه 4
درصــد و براي کارکنــان سازمـان هـاي در تعامل با بـانک در قـالب عقد مرابحه تـأمین کالا و خـدمات با سقف فردي 100 میلیون

 
تومان (یک میلیارد ریال ) با نرخ سود سالانه 6 درصد،است. 

 
راه اندازي باشـگاه مشتریان سازمان تامین اجتماعی 

در اقدامی دیگر از سوي بانک رفاه و با همکـاري بین بخشـی و در راسـتاي حمـایت معیشتی از مسـتمري بگیران سازمـان تـأمین

 
اجتماعی، باشـگاه مشتریان سازمان تامین اجتماعی در سراسر کشور راه اندازي و به بهره برداري رسید. 

بر این اساس، تمامی مسـتمري بگیران سازمان تامین اجتماعی در سراسر کشور می تـوانند براي عضـویت و بهره منـدي از امتیـازات
این باشـگاه با ورود به سـایت باشـگاه مشتریـان سازمـان تـامین اجتمـاعی به نشـانی club.tamin.ir نســبت به ثبت نـام رایگـان

 
و اینترنـتی در سامـانه اقــدام و از خـدمات این باشگاه بهره مند شوند. 

با عضویت در این باشگاه، بازنشســتگان و مســتمري بگیران سازمـان تـأمین اجتمـاعی می تـوانند از فروشــگاه هـاي طرف قرارداد
با باشگاه مشتریان سازمان تأمین اجتماعی در سراسر کشور کالاهاي مورد نیاز خود را به صورت اقساطی و بـدون سـود دریـافت



کنند. همچنین بـانک رفـاه کـارگران اقسـاط مربـوطه را از حقـوق بازنشســتگان کسـر و به حسـاب فروشگاه هاي مربوطه واریز می
کند. گفتنی اســت، اجراي این طرح در ابتــدا به شکل آزمایشــی در اســتان فـارس انجـام شد که به دلیل اســتقبال مستمري

بگیران از طرح مذکور، اکنون در سراسر کشور در دسترس تمامی بازنشستگان و مستمري بگیران این سازمان قرار گرفته است.



تخلیه و بارگیري کالاهاي غیرنفتی در بندر چابهار 97 درصد رشد دارد

منبع: روزنامه جهان صنعتشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/06/22

 مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان گفت: رشد 97 درصدي میزان تخلیه و بارگیري کالاهاي غیرنفتی در سال
جاري نسبت به مدت مشابه سال گذشته در بندر چابهار نشان از قرار گرفتن این بندر در مسیر توسعه است.   نوشته تخلیه و

بارگیري کالاهاي غیرنفتی در بندر چابهار 97 درصد رشد دارد اولین بار در جهان ...

مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان گفت: رشد 97 درصدي میزان تخلیه و بارگیري کالاهاي غیرنفتی در سال

 
جاري نسبت به مدت مشابه سال گذشته در بندر چابهار نشان از قرار گرفتن این بندر در مسیر توسعه است. 

 
  

 به گزارش جهان صنعت نیوز:  بهروز آقایی روز شنبه با تشریح عملیات تخلیه و بارگیري در بندرچابهار اظهار داشت: واردات کالاهاي
اساسی از طریق بندر چابهار 330 درصد رشد داشته است و این بندر در سالهاي اخیر نقش مهمی در ترانزیت و واردات کالاي اساسی

 
به کشور داشته است. 

وي بیان کرد: بسته هاي تشویقی و تخفیف هاي بی نظیر بزرگترین بندر اقیانوسی کشور (بندر شهید بهشتی چابهار) براي صاحبان

 
کالا و خطوط کشتیرانی موجب رغبت سرمایه گذاران در استفاده از این بندر شده است. 

وي با بیان اینکه با ایجاد زیرساختهاي مناسب بندري و اعطاي مشوق هاي ویژه به این بندر اقیانوسی هم اینک بندر چابهار مرکزي
مهم و مسیر کم هزینه براي دسترسی کشورهاي منطقه به یکدیگر است، خاطرنشان کرد: موقعیت راهبردي و استراتژیک دروازه ملل
سبب شده است سرمایه گذاران ایران و دیگر کشورها علاوه بر رغبت استفاده از این مسیر جهت انتقال کالاهاي مورد نیاز با اطمینان

 
خاطر بیشتري براي سرمایه گذاري در این بندر اقدام کنند. 

وي افزود: با توجه به مجهز بودن بندر بزرگ اقیانوسی چابهار به تجهیزات مدرن تخلیه و بارگیري و تخفیفات قابل توجه در تعرفه هاي
وارده بر کالا و کشتی، از ابتداي امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته شاهد رشد چشمگیر تخلیه و بارگیري کالاهاي غیرنفتی در
این بندر استراتژیک بودیم بطوریکه بیشترین آمار واردات این نوع کالاها با 479 هزار تن به گندم اختصاص دارد، همچنین امسال جو

 
و شکر به عنوان دیگر کالاهاي اساسی از طریق این بندر وارد و به مقاصد مختلف در کشور منتقل شده است. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان با اشاره به رشد چشمگیر صادرات کالا از بندر چابهار نیز گفت: از ابتداي امسال
تاکنون نسبت به مدت مشابه سال گذشته صادرات کالا از این بندر مهم اقیانوسی 37 برابر شده است و کالاي ساختمانی، محصولات
کشاورزي، دامی و کالاهاي فاسد شدنی که با استفاده از کانتینر یخچالی انتقال می یابد بخش عمده کالاهاي صادراتی از طریق دروازه

 
ملل را به خود اختصاص داده است. 

آقایی ادامه داد: ترانزیت کالا از بندر چابهار نیز 157 برابر رشد کرده و محصولات کشاورزي، دامی، گندم، شکر و مواد غذایی از این

 
طریق جابه جا شده است. 



وي افزود: بندر چابهار براي جذب سرمایه گذاري در بخش هاي مختلف و به ویژه براي صاحبان بار و کالا و خطوط کشتیرانی جهت
بهره مندي از ظرفیت هاي این بندر استراتژیک با تجهیزات مدرن، مشوق هایی را در نظر گرفته است که از جمله آنها تخفیف هاي
ویژه وارده بر کالا و کشتی تخفیف 30 درصدي در هزینه هاي تخلیه و بارگیري کانتینر (THC) نسبت به سایر بنادر جنوبی کشور و

 
تخفیف 50 درصدي در THC کانتینرهاي ترانزیت خارجی تنها بخشی از بسته هاي تشویقی این بندر براي صاحبان کالا است. 

وي تخفیف 87 درصدي در هزینه انبارداري کانتینر ترانزیتی و تخفیف 75 درصدي در هزینه انبارداري کانتینر وارداتی نسبت به سایر
بنادر جنوبی کشور را از دیگر مزایاي این بندر بزرگ اقیانوسی برشمرد و افزود: کانتینرهاي خالی نیز جهت بارگیري کالاي صادراتی و

 
ترانزیتی از معافیت انبارداري سه ماهه در این بندر برخوردار می شوند.  

وي معافیت سه ماهه در انبارداري کالاي معدنی و ساختمانی براي تمام رویه هاي گمرکی و معافیت 100 درصدي در تخلیه
کانتینرهاي خالی که صرفا براي استافینگ و حمل دریایی کالاي صادراتی و ترانزیتی وارد بندر شهید بهشتی می شوند، از دیگر مشوق

 
هاي بندر چابهار براي صاحبان بار و کالا و خطوط کشتیرانی است. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي سیستان و بلوچستان با اشاره به توجه ویژه دولت براي توسعه بندرچابهار و تکمیل زیرساخت هاي آن
خاطرنشان کرد: پروژه هاي عمرانی بندر چابهار با بیش از 460 میلیارد تومان اعتبار و اشتغال زایی مستقیم 708  نفر در دست

 
اجراست که می تواند به جذب سرمایه گذار کمک شایانی کند. 

 
  

0/5 ( 0 نظر )



لزوم صادرات کیوي از اول مهرماه براي رفاه حال تولید کنندگان

منبع: خانه ملتشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/06/22

نماینده مردم تالش در مجلس بابیان اینکه مصوبات غلط تاثیر منفی در معیشت اقتصادي مردم دارد،گفت: صادرات کیوي از
مهرماه براي رفاه حال تولید کنندگان کلید بخورد تا محصول در اسرع وقت در بازار صادراتی قرار بگیرد.

به گزارش به خبرگزاري خانه ملت حسن محمدیاري؛ نماینده مردم شریف تالش، رضوانشهر و ماسال در جهت رفع موانع تولید و
فروش کیوي و مشکلات کیوي کاران شهرستان تالش بویژه بخش حویق با حضور در محل بخشداري، جلسه اي را با حضور مسئولین

 
و جمعی از تولیدکنندگان این محصول صادراتی برگزار نمود. 

نماینده مردم شریف تالش، رضوانشهر و ماسال در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: ما اعتقاد داریم براي تسریع در بهبود حال تولید

 
کنندگان صادرات کیوي از 15 مهرماه به یک مهرماه تغییر کند. 

وي ضمن حمایت از تولیدکنندگان این محصول ارز آور خاطر نشان کرد: می بایست از تمام ظرفیتهاي اقتصادي حوزه انتخابیه براي
رفاه حال تولیدکنندگان بهره بگیرم و این در حالی که ما همیشه شعارمان این بود که اگر نمی توانیم براي کسی اشتغال ایجاد کنیم
یا در معیشتش تغییري یا ارتقایی انجام بدهیم، حداقل جلوي معیشت دیگران را با مصوبات و تصمیمات غلط خودمان نگیریم که

 
گاهی اوقات هزینه اش را باید مردم بدهند. 

به گزارش خبرگزاري خانه ملت، شایان ذکر است پیش از این، در خصوص حل معضلات و مشکلات کیوي کاران شهرستان تالش
مورخه 99/6/10 جلسه اي با حضور محمدیاري ، مدیرکل جهاد کشاورزي استان و مسئولین شهرستان تالش در محل فرمانداري این

 
شهرستان برگزار شده بود./ 

پایان پیام




